
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 16861 
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Κορυδαλλού, το 8ο Δηµοτικό
Σχολείο Αγίας Παρασκευής, το 13ο Δηµοτικό Σχολείο Χα-
νίων, µέλη του Συνδέσµου Αφυπηρετησάντων Ελλήνων Δι-
πλωµατικών, συνοδευόµενοι από τον Πρόεδρο του
Συνδέσµου, µέλη από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Χίου, το Δη-
µοτικό Σχολείο Πυργίου Χίου, το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Γαζίου
Ηρακλείου Κρήτης, το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Γαζίου Ηρα-
κλείου Κρήτης, το Δηµοτικό Σχολείο  Άγρας Λέσβου, το Δη-
µοτικό Σχολείο Λιβαδίων Χίου, το Δηµοτικό Σχολείο Δαφίων
Λέσβου, το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Μαρίνας Κρήτης, το
47ο Δηµοτικό Σχολείο Ηρακλείου Κρήτης και από το 69ο Δη-
µοτικό Σχολείο Θεσσαλονίκης, σελ. 16861, 16866, 16874,
16880, 16888, 16900, 16905, 16908, 16916, 16922 

3. Ο Υπουργός Δικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή, σύµ-
φωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και το ν. 3126/2003
«Ποινική Ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύουν, την
24.5.2024, ποινική δικογραφία που αφορά στους: 

Α) πρώην Υπουργούς Υγείας: 1) Βασίλειο Κικίλια, κατά το
χρονικό διάστηµα από 9-7-2019 έως 31-8-2021 και 2) Αθανά-
σιο Πλεύρη, κατά το χρονικό διάστηµα από 31-8-2021 έως
22-7-2022, Β) Πρώην Αναπληρωτές Υπουργούς Υγείας: 1)
Βασίλειο Κοντοζαµάνη, κατά το χρονικό διάστηµα από 5-1-
2021 έως 31-8-2021 και 2) Ασηµίνα Γκάγκα, κατά το χρονικό
διάστηµα από 31-8-2021 έως 22-7-2022 και Γ) Πρώην Υφυ-
πουργούς Υγείας: 1) Βασίλειο Κοντοζαµάνη, κατά το χρονικό
διάστηµα από 9-7-2019 έως 5-1-2021 και 2) Ζωή Ράπτη, κατά
το χρονικό διάστηµα από 5-8-2020 έως 22-7-2022 , σελ.
16918 

4. Ειδική Ηµερήσια Διάταξη: 
Συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το

άρθρο 143 του Κανονισµού µε πρωτοβουλία του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµα-
χία κ. Σωκράτη Φάµελλου σε επίπεδο Προέδρων Κοινοβου-
λευτικών Οµάδων για την αντιµετώπιση της ακρίβειας και τη
φορολόγηση υπερκερδών, τα οποία σωρεύονται από ολιγο-
πώλια εις βάρος της ελληνικής οικονοµίας και κοινωνίας, σελ.
16861 - 16925 

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 16861, 16863, 16864,
16865, 16866, 16867, 16869, 16870, 16871, 16873, 16874,
16878, 16879, 16880, 16882, 16883, 16884, 16885, 16885,
16886, 16887, 16888, 16892, 16893, 16894, 16895, 16896,
16897, 16898, 16899, 16900, 16902, 16903, 16904, 16905,
16908, 16911, 16913, 16915, 16916, 16918, 16919, 16922,
16923, 16924, 16925 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ

ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 16861 - 16906

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 16906 - 16911
ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 16911 - 16925

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της Ειδικής Ηµερήσιας Διάταξης:
ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ Ν. , σελ. 16874, 16878, 16879,16901, 

16902, 16903, 16908, 16911
ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ Κ. , σελ. 16883, 16884, 16885,16886, 

16887, 16888, 16905,16913, 
16914

ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Δ. , σελ. 16880, 16882, 16911, 16912
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 16863, 16895, 16896,16897, 
16898, 16899, 16919,16920, 
16922

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ., σελ. 16861, 16863, 16864,16865, 
16866, 16867, 16871,16879, 
16884, 16885, 16897,16898, 
16900, 16901, 16902,16903, 
16904, 16905

ΝΑΤΣΙΟΣ Δ. , σελ. 16893, 16918
ΣΚΡΕΚΑΣ Κ., σελ. 16891, 16913, 16915,16920, 

16922, 16923, 16924
ΣΤΙΓΚΑΣ Β. , σελ. 16894, 16895
ΦΑΜΕΛΛΟΣ Σ. , σελ. 16864, 16866, 16867,16869, 

16870, 16871, 16873,16874, 
16903, 16904, 16905,16906, 
16908

ΧΑΡΙΤΣΗΣ Α. , σελ. 16888, 16891, 16892, 16919

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ Β. , σελ. 16908, 16911, 16916
ΚΑΤΡΙΝΗΣ Μ. , σελ. 16879
ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ Δ. , σελ. 16883
ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ Ζ. , 

σελ. 16864, 16870, 16879,16882, 
16883, 16895, 16896,16898, 
16924

ΛΙΑΚΟΥΛΗ Ε. , σελ. 16879
ΜΠΟΥΡΑΣ  Α. , σελ. 16913, 16915, 16916,16918, 

16919, 16922, 16923,16924, 
16925

ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ Θ. , σελ. 16895
ΤΑΣΟΥΛΑΣ Κ. , σελ. 16861, 16863, 16864,16864, 

16866, 16867, 16869,16871, 
16873, 16874, 16878,16879, 
16880, 16882, 16883,16884, 
16885, 16886, 16887,16888, 
16892, 16893, 16894,16895, 
16896, 16897, 16898,16899, 
16900, 16902, 16903,16904, 
16905

ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Δ. , σελ. 16915

Γ. ΠΑΡΕΜΒΑΣΕΙΣ:
ΔΟΥΡΟΥ Ε. , σελ.  16904
ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ Δ. , σελ.  16902
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 16897, 16898, 16899, 16904
ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ Χ. , σελ. 16903, 16905
ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ Π., σελ. 16897
ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ Δ. , σελ. 16898, 16905
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Α. , 

σελ. 16904
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ΠΑΠΠΑΣ Ν. , σελ. 16864, 16865, 16869,16900, 
16902, 16904

ΠΕΤΡΑΛΙΑΣ Α., σελ. 16906
ΠΛΕΥΡΗΣ Α. , σελ. 16898, 16899
ΣΥΡΕΓΓΕΛΑ Μ. , σελ. 16915
ΤΖΑΚΡΗ  Θ. , σελ. 16863, 16865, 16866, 16867
ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ Δ. , σελ. 16887, 16899, 16912, 16913
ΧΡΥΣΟΜΑΛΛΗΣ Μ. , σελ. 16914



Αθήνα, σήµερα στις 24 Μαΐου 2024, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 10.46’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Προέδρου αυτής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ ΤΑΣΟΥΛΑ.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23-5-2024
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΜΘ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης
23 Μαΐου 2024, σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Ανάπτυξης: «Διατάξεις για την ενί-
σχυση της προστασίας του καταναλωτή, της ανάπτυξης και της
εύρυθµης λειτουργίας της αγοράς, ρυθµίσεις για την ενίσχυση
των επιχειρήσεων που πλήττονται από καταστροφές και άλλες
διατάξεις».)

Πριν εισέλθουµε στην ηµερήσια διάταξη, επιτρέψτε µου να
ανακοινώσω ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως συµµετείχαν
στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα «Μικρό Εργαστήρι Δηµοκρατίας»
που οργανώνει το Ίδρυµα της Βουλής, δεκαπέντε µαθήτριες και
µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 8ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Κορυδαλλού.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην 

ΕΙΔΙΚΗ ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΔΙΑΤΑΞΗ

Συζήτηση προ ηµερησίας διατάξεως, σύµφωνα µε το άρθρο
143 του Κανονισµού της Βουλής, µε πρωτοβουλία του Προέδρου
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία
κ. Σωκράτη Φάµελλου, σε επίπεδο Προέδρων Κοινοβουλευτικών
Οµάδων, «για την αντιµετώπιση της ακρίβειας και τη φορολό-
γηση υπερκερδών τα οποία σωρεύονται από ολιγοπώλια εις
βάρος της ελληνικής οικονοµίας και κοινωνίας.

Σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής, η συζήτηση αρχίζει
µε την αγόρευση του Πρωθυπουργού, µετά την οποίαν ακολου-
θούν οι αγορεύσεις των Προέδρων των Κοινοβουλευτικών Οµά-
δων. Η διάρκεια µε βάση τον Κανονισµό της αγόρευσης του
Πρωθυπουργού και Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κυριάκου Μητσοτάκη είναι είκοσι πέντε
λεπτά και των Προέδρων των άλλων Κοινοβουλευτικών Οµάδων
είκοσι λεπτά. Ο χρόνος αγόρευσης εκείνου που προκαλεί τη συ-
ζήτηση προσαυξάνεται κατά πέντε λεπτά της ώρας. Συνεπώς η
διάρκεια της αγόρευσης του κ. Φάµελλου είναι είκοσι πέντε
λεπτά. 

Στη συζήτηση δύναται να συµµετέχουν έως δύο Υπουργοί. Σύµ-
φωνα µε το άρθρο 143 παράγραφος 4, η διάρκεια αγόρευσής
τους είναι δέκα λεπτά. Ο χρόνος οµιλίας του Υπουργού που πα-
ρεµβαίνει στο στάδιο των κυρίων αγορεύσεων ή των δευτερολο-
γιών, πριν ολοκληρωθούν οι αγορεύσεις ή οι δευτερολογίες των
Προέδρων, περιορίζεται στο ήµισυ του χρόνου που δικαιούται. Δι-
καίωµα δευτερολογίας έχουν για δεκαπέντε λεπτά ο Πρωθυπουρ-
γός και για δέκα οι Πρόεδροι των άλλων Κοινοβουλευτικών
Οµάδων. Τέλος, ο Πρωθυπουργός µπορεί να τριτολογήσει για
πέντε λεπτά.

Ωστόσο, όπως είπαµε και στη Διάσκεψη των Προέδρων, για
την καλύτερη οργάνωση της συζήτησης, προτείνω στους χρό-
νους οµιλίας του Πρωθυπουργού και των Προέδρων των Κοινο-
βουλευτικών Οµάδων της Αντιπολίτευσης και των Υπουργών να
δοθεί µία ανοχή, εξικνουµένη έως το διπλάσιο των προβλεποµέ-
νων, χωρίς να είναι αυτό υποχρεωτικό -µην το πάρετε τοις µε-
τρητοίς-, αλλά µε αυστηρή τήρηση του ορίου. Και λέω να µην το
πάρετε τοις µετρητοίς, διότι µε τήρηση των ωρών που προβλέπει
ο Κανονισµός η συζήτησή µας θα τελείωνε σε πέντε ώρες. Κα-
ταλαβαίνετε τι εννοώ. Αυτή είναι η πρόταση που υποβάλλω στο
Σώµα. Νοµίζω ότι είµαστε σύµφωνοι, γιατί έτσι γίνεται πάντα.

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Η πρόταση έγινε

δεκτή οµόφωνα.
Οπότε καλώ στο Βήµα τον Πρωθυπουργό κ. Κυριάκο Μητσο-

τάκη.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
Και να ενηµερώσω, κύριε Πρόεδρε, ότι τη συνεδρίασή µας πα-

ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», είκοσι εννιά µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 8ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Αγίας Παρασκευής.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει!
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, συµφώνησα αµέ-
σως µε τη διεξαγωγή της σηµερινής συζήτησης, καθώς το αντι-
κείµενό της, το ζήτηµα της ακρίβειας, είναι πράγµατι το πρώτο
πρόβληµα το οποίο απασχολεί σήµερα όλα τα ελληνικά νοικοκυ-
ριά. Θα έλεγα ότι είναι «ο ελέφαντας στο δωµάτιο». Σε όλες τις
µετρήσεις της κοινής γνώµης το πρόβληµα της ακρίβειας κυ-
ριαρχεί, αφήνοντας πολύ πίσω άλλα ζητήµατα τα οποία µπορεί
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να άπτονται της καθηµερινότητας.
Γι’ αυτό και η αναµέτρηση µε το πρόβληµα της ακρίβειας απο-

τελεί για αυτή την Κυβέρνηση απόλυτη πολιτική προτεραιότητα
και θεωρώ ότι η σηµερινή συζήτηση ίσως καταφέρει να µας
δώσει µία ευκαιρία να αντιπαρατεθούµε βάσει στοιχείων και
αριθµών, έτσι ώστε οι πολίτες να µάθουν την αλήθεια -τη µακρο-
οικονοµική αλήθεια-, η οποία µπορεί να είναι διαφορετική από
αυτό το οποίο αισθάνονται οι ίδιοι, να αντιληφθούν τις ιδιαιτερό-
τητες οι οποίες εκδηλώνονται στη χώρα µας, να πληροφορηθούν
για τα αναχώµατα τα οποία έχουµε υψώσει απέναντι στον πλη-
θωρισµό και να µάθουµε, βέβαια, και τις θέσεις όλων των κοµ-
µάτων για το σύνθετο αυτό πρόβληµα, πάντα στο πλαίσιο της
συνολικής πορείας της εθνικής οικονοµίας, πολύ περισσότερο
όταν η εισβολή στην Ουκρανία, η ενεργειακή κρίση που την ακο-
λούθησε, οι ανατιµήσεις στο ρεύµα, το φυσικό αέριο σφράγισαν
εξαρχής τη δεύτερη θητεία αυτής της Κυβέρνησης.

Αρχικά -και θα επανέλθω σε αυτό σε µεγαλύτερη λεπτοµέρεια-
µπορέσαµε και αναχαιτίσαµε µέσα από µία -θα έλεγα- αρκετά
τολµηρή πολιτική τις αυξήσεις στο ρεύµα. Σήµερα οι τιµές του
ρεύµατος έχουν επανέλθει ουσιαστικά στα προ κρίσης επίπεδα,
µε αποτέλεσµα να έχει µετριαστεί ουσιαστικά η κριτική την οποία
µας ασκούσαν πολίτες αλλά και επιχειρήσεις για τις τιµές του
ρεύµατος. Όµως, η αλήθεια είναι ότι το πρόβληµα επιµένει, ει-
δικά στον πληθωρισµό των τροφίµων.

Μιλάµε, λοιπόν, για ένα δύσκολο στοίχηµα, το οποίο για να
κερδηθεί χρειάζεται και χρόνο και συστηµατική προσπάθεια,
αλλά πριν από όλα χρειάζεται ρεαλισµό και γνώση της πραγµα-
τικότητας.

Και κανείς σήµερα δεν αρνείται ότι από τη µία οι υψηλές τιµές
στο σουπερµάρκετ και από την άλλη τα υψηλά ενοίκια για αυ-
τούς τους συµπολίτες µας που αναγκάζονται να νοικιάσουν σπίτι
ροκανίζουν το µέσο εισόδηµα. Και αυτός είναι και ο λόγος για
τον οποίο εδώ και πολλούς µήνες εφαρµόζουµε µία πολιτική µε
στοχευµένα µέτρα για την ανακούφιση των ευάλωτων αλλά και
το χτύπηµα της αισχροκέρδειας.

Κυρίως, όµως, γίνεται πράξη η µόνη ριζική και µόνιµη απάν-
τηση στο επίµονο πρόβληµα των ανατιµήσεων. Και αυτή δεν µπο-
ρεί να είναι άλλη από τη στήριξη του διαθέσιµου εισοδήµατος,
µε µόνιµες αυξήσεις σε µισθούς, σε συντάξεις και σε εκείνα τα
επιδόµατα -επιµένω- τα οποία στοχεύουν στη στήριξη των πιο
ευάλωτων συµπολιτών µας, αυξήσεις οι οποίες προφανώς είναι
µόνιµες και θα εξακολουθούν να υφίστανται και µετά το πέρασµα
του πληθωρισµού.

Δεν είµαι εδώ πέρα για να εξωραΐσω καµµία κατάσταση, αλλά
θα είναι καλό τουλάχιστον σε αυτή την Αίθουσα να συµφωνή-
σουµε ως προς τα βασικά στοιχεία της πορείας του πληθωρι-
σµού τα τελευταία τρία χρόνια και τη σύγκρισή της µε τα
αντίστοιχα στοιχεία της Ευρωζώνης.

Αυτή είναι η εικόνα του πληθωρισµού, κυρίες και κύριοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, τα τελευταία τρία χρόνια. Αυτή η
εικόνα µάς δείχνει ότι υπήρχε µία περίοδος, το 2022, όπου ο πλη-
θωρισµός στην Ελλάδα ήταν πράγµατι υψηλότερος από τον
µέσο ευρωπαϊκό όρο. Ήταν η εποχή που είχαµε πολύ υψηλές
τιµές κυρίως στο ρεύµα και στο φυσικό αέριο. Ακολούθησε µία
περίοδος όπου ο πληθωρισµός στην πατρίδα µας ήταν αισθητά
χαµηλότερος από τον µέσο όρο της Ευρωζώνης. Είναι η εποχή
που φάνηκε ότι είχαµε σηµαντικά αποτελέσµατα ως προς τη συγ-
κράτηση των τιµών του ηλεκτρικού ρεύµατος και ακολουθεί µία
τρίτη φάση, όπου ο πληθωρισµός στην πατρίδα µας είναι λίγο
υψηλότερος από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Φαντάζοµαι ότι συµ-
φωνούµε, κύριε Ανδρουλάκη, κύριε Φάµελλε, ότι αυτά τα στοι-
χεία είναι σωστά. Γι’ αυτό και τα καταθέτω στα Πρακτικά, γιατί
έχει σηµασία να συζητούµε επί πραγµατικών δεδοµένων.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πί-
νακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πάµε, όµως, τώρα να δούµε τι γίνεται και στα τρόφιµα, γιατί,
όπως είπα, εγώ δεν είµαι εδώ για να ωραιοποιήσω καµµία απο-
λύτως κατάσταση. Αυτή είναι η πορεία του πληθωρισµού των
τροφίµων. Βλέπουµε µια αντίστροφη πορεία από αυτή του γενι-

κού πληθωρισµού. Τονίζω -και νοµίζω ότι αυτό είναι κάτι στο
οποίο πρέπει να επιµείνουµε- ότι ο πληθωρισµός των τροφίµων
έχει βαρύτητα 22% στον γενικό πληθωρισµό. Άρα, όταν µιλάµε
για τρόφιµα, µιλάµε για το 22% της δαπάνης του µέσου νοικο-
κυριού. Τι βλέπουµε εδώ; Ότι υπήρχε µία εποχή στην αρχή της
κρίσης όπου o πληθωρισµός των τροφίµων ήταν υψηλότερος
από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο. Ακολούθησε µια εποχή όπου ήταν
χαµηλότερος και πράγµατι πάλι σήµερα έχουµε έναν πληθωρι-
σµό τροφίµων επίµονο, ο οποίος είναι λίγο πάνω από τον ευρω-
παϊκό µέσο όρο. Να συµφωνήσουµε και σε αυτά τα στοιχεία. Θα
εξηγήσω µετά γιατί συµβαίνει αυτό. Όµως, έχει µια σηµασία, νο-
µίζω, στην αρχή της συζήτησης να είµαστε σίγουρες και σίγουροι
ότι µιλούµε βάσει πραγµατικών δεδοµένων.

Καταθέτω, λοιπόν, και αυτόν τον πίνακα στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος

Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τον προαναφερθέντα πί-
νακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και, βέβαια, δεν θα αναφερθώ στα στοιχεία της πενταετίας,
όπου η Ελλάδα είχε χαµηλότερο µέσο όρο από την Ευρωζώνη.
Πήγα επίτηδες τα στοιχεία της τριετίας, γιατί η πενταετία έχει
µέσα και όλη την περίοδο της πανδηµίας. Όπως βλέπετε, χρησι-
µοποιώ τα στοιχεία τα οποία µπορεί να είναι τα πιο δύσκολα για
την Κυβέρνηση, για να µη µε κατηγορείτε ότι ωραιοποιώ στατι-
στικά.

Ας δούµε, λοιπόν, τι λένε αυτοί οι πίνακες. Κατ’ αρχάς ότι το
πρόβληµα της ακρίβειας έχει εθνικές ιδιαιτερότητες, αλλά ότι
ταυτόχρονα είναι ένα πρόβληµα το οποίο δέχονται και τα υπό-
λοιπα είκοσι έξι κράτη της Ευρώπης και τα υπόλοιπα δεκαεννέα
µέλη της Ευρωζώνης. 

Με άλλα λόγια, δεν είναι µόνο ένα ελληνικό πρόβληµα. Θα εξη-
γήσω στη συνέχεια την ελληνική διάσταση του προβλήµατος και
γιατί το πρόβληµα της ακρίβειας είναι πιο επώδυνο στην πατρίδα
µας. Εξάλλου, αυτός ήταν και ο λόγος που µε επιστολή την οποία
έστειλα στην Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής ζήτησα µία
ακόµη παρέµβαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης, διότι οι κολοσσοί
του εµπορίου -µιλάµε κυρίως για τις µεγάλες πολυεθνικές εται-
ρείες, ευρωπαϊκές και όχι µόνο- δεν µπορούν και δεν πρέπει να
θέτουν γεωγραφικούς περιορισµούς ως προς τον εφοδιασµό του
λιανεµπορίου, ώστε να κρατούν ουσιαστικά ψηλά τις τιµές σε
χώρες όπου µπορεί να έχουν υψηλά µερίδια αγοράς ούτε και να
τις µειώνουν εκεί που θέλουν για να αποκτήσουν δεσπόζουσα
θέση. 

Για να το πω διαφορετικά, δεν γίνεται το ίδιο προϊόν να διατί-
θεται µε τόσο µεγάλες διαφορές τιµής στο Παρίσι, στην Αθήνα,
στο Άµστερνταµ ή στη Σόφια. Είναι µια κερδοσκοπική τακτική,
που δεν συνδέεται µόνο µε τα µεταφορικά κόστη, και γι’ αυτό και
απαιτεί µια ευρωπαϊκή απάντηση. Κατακερµατίζει στην πράξη
την ενιαία αγορά, ενώ τραυµατίζει τον ελεύθερο ανταγωνισµό.
Στερεί, επίσης, από µέρος Ευρωπαίων καταναλωτών ένα βασικό
κοινοτικό πλεονέκτηµα, να έχουν πρόσβαση σε πολλές διαφορε-
τικές επιλογές, στις καλύτερες τιµές, ενώ, παράλληλα, προφα-
νώς τροφοδοτεί και τον γενικό πληθωρισµό.

Σε αυτές, λοιπόν, τις πρακτικές -πρακτικές πολλών ετών, δε-
καετιών, θα έλεγα- η Ένωση οφείλει να αντιτάξει µία επικαιρο-
ποιηµένη πολιτική αυστηρών κανόνων. Και, όπως είδατε, µόλις
χθες η αρµόδια Ευρωπαία Αντιπρόεδρος για θέµατα ανταγωνι-
σµού επέβαλε ένα πρόστιµο µαµούθ σε µία αµερικανική πολυε-
θνική εταιρεία, πρόστιµο το οποίο ξεπέρασε τα 300 εκατοµµύρια
ευρώ, ακριβώς για τέτοιες αθέµιτες πρακτικές. 

Αυτό το οποίο ζητούµε εµείς είναι να ενισχυθεί ακόµα περισ-
σότερο το ευρωπαϊκό οπλοστάσιο, έτσι ώστε να µπορούµε να
αντιµετωπίζουµε τέτοιες πρακτικές πολύ πιο αποτελεσµατικά και
στο ευρωπαϊκό επίπεδο. Και αυτό δεν είναι κάτι που το ζητάει
µόνο η Ελλάδα. Το ζητούν τουλάχιστον άλλες επτά χώρες, οι
οποίες είναι τα θύµατα, θα έλεγα, αυτών των γεωγραφικών πε-
ριορισµών, µε αποτέλεσµα τα ίδια προϊόντα να πωλούνται πιο
ακριβά στις δικές τους αγορές. 

Μας ρωτάτε γιατί τώρα η συγκεκριµένη πρωτοβουλία. Διότι
τώρα αναδείχθηκε σε όλη του την ένταση το πρόβληµα και µάλι-
στα, όπως είπα, σε διαφορετικές χώρες, όπως είναι η Ολλανδία,
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η Ελλάδα, η Τσεχία, η Δανία. Άλλωστε, ας µην το κρύψουµε, και
η ίδια η Ευρώπη αιφνιδιάστηκε αρχικά από την πρωτόγνωρη
κρίση τιµών. Δεν πρέπει να ξεχνούµε ότι και η Ευρωπαϊκή Κεν-
τρική Τράπεζα στις προβλέψεις της, αν γυρίσουµε τον χρόνο
πίσω τρία και τέσσερα χρόνια, ουδέποτε προέβλεπε τόσο υψηλό
πληθωρισµό στην Ευρώπη.

Αντιδρούµε, επίσης, τώρα γιατί θεωρούµε ότι αυτός ο πληθω-
ρισµός της απληστίας είναι µια έννοια η οποία έχει πραγµατική
βάση και πρέπει να αντιµετωπιστεί ριζικά. Και, ναι, αντιδρούµε
τώρα, γιατί τώρα έχουµε ευρωεκλογές. Άρα πρέπει να καταγρα-
φεί το συγκεκριµένο θέµα ως µία ευρωπαϊκή προτεραιότητα.
Είναι κάτι το οποίο δέχεται πια και στην επίσηµη ανακοίνωσή της
η Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Μάλιστα, όταν χαρακτηρίζει αυτή την
πρόταση σηµαντική για το ίδιο το µέλλον της Ευρώπης, τη συν-
δυάζει µε δύο πολύ σηµαντικές εκθέσεις, την έκθεση Λέτα, για
τη λειτουργία της ενιαίας αγοράς, την έκθεση Ντράγκι, για τον
ανταγωνισµό. Η πρώτη έχει ήδη κατατεθεί και η δεύτερη θα κα-
τατεθεί εντός των επόµενων µηνών. Μάλιστα, η έκθεση Λέτα
κάνει ρητή αναφορά στην ανάγκη η ενιαία αγορά να δουλεύει όχι
µόνο προς όφελος των εταιρειών, αλλά και προς όφελος των κα-
ταναλωτών. Με άλλα λόγια, µία ελληνική εισήγηση τίθεται για
ακόµα µια φορά στο επίκεντρο των προβληµατισµών των Βρυ-
ξελλών, σε µία µεταρρυθµιστική προσπάθεια η οποία αποκτά ήδη
σοβαρούς συµµάχους. 

Επιτρέψτε µου, όµως, γι’ αυτούς που µας λένε «γιατί τώρα»,
να αντιστρέψω την ερώτηση. Υπήρξε κάποιο κόµµα -ΠΑΣΟΚ, ΣΥ-
ΡΙΖΑ- που να εισηγήθηκε νωρίτερα µία ευρωπαϊκή ρύθµιση, την
οποία εµείς προτείνουµε σήµερα; Ή, τελικά, πόσες πραγµατικές
εναλλακτικές προτάσεις έχουν διατυπωθεί, πέραν των έκτακτων
µέτρων και των µόνιµων αυξήσεων, τις οποίες ακούµε µέχρι σή-
µερα; Διότι αυτό το οποίο ακούω από την Αντιπολίτευση είναι µια
κριτική σκληρή αλλά και πολλές ακοστολόγητες προτάσεις.

Και πριν έρθω στην ανάγκη να διαλύσουµε πέντε µύθους οι
οποίοι πιστεύω ότι κυριαρχούν σε έναν βαθµό στον δηµόσιο διά-
λογο, θα ήθελα να σχολιάσω το γεγονός ότι µου κάνει πραγµα-
τικά εντύπωση πως ασκείται κριτική από την Αριστερά σε µία
ευρωπαϊκή πρόταση η οποία έχει αντίκτυπο στην Ευρώπη. Συγ-
γνώµη, εσείς ως Αριστερά δεν είστε το κόµµα που πάντα ιστο-
ρικά ήσασταν κατά των µονοπωλίων; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Έρχεται, λοιπόν, η Κυβέρνηση να κάνει µια πρόταση συγκε-

κριµένη και της ασκείτε κριτική, αντί να συνταχθείτε µε την πρό-
ταση αυτή, σε µια λογική η οποία, φαντάζοµαι, ότι επί της αρχής
δεν σας βρίσκει αντίθετους.

Πάµε, λοιπόν, τώρα να επιχειρήσουµε να διαλύσουµε τους
πέντε µύθους που κυριαρχούν συχνά στη συζήτηση γύρω από
τα θέµατα της ακρίβειας. 

Πρώτος µύθος: Η Ελλάδα είναι παγκόσµια πρωταθλήτρια στην
ακρίβεια. Αυτό είναι κάτι που το λέτε πάντα, ότι η Ελλάδα είναι
πρωταθλήτρια στην ακρίβεια. Νοµίζω σας απέδειξα µε συγκεκρι-
µένα στοιχεία ότι η Ελλάδα δεν είναι πρωταθλήτρια στην ακρί-
βεια και ότι αντιµετωπίζει…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Μπορούµε και καλύτερα!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Αν
θέλετε, λίγο πιο δυνατά. Δεν σας ακούω. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Λέω ότι µπορούµε και καλύτερα!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ακριβώς. 

Η Ελλάδα, λοιπόν, δεν είναι πρωταθλήτρια στην ακρίβεια και
αρκεί µόνο µία µατιά στον χάρτη για να διαπιστώσει κανείς ότι
έχουµε να κάνουµε µε ένα φαινόµενο το οποίο αντιµετωπίζουν
όλες οι οικονοµίες, η ευρωπαϊκή και η αµερικανική. 

Εξάλλου ήταν ο βασικός λόγος που οδήγησε και τις κεντρικές
τράπεζες και στην Ευρώπη και στις Ηνωµένες Πολιτείες να αυ-
ξήσουν µε τον πιο απότοµο ιστορικά τρόπο τα επιτόκια. Αυτό
έγινε διότι υπήρχε ένα παγκόσµιο πρόβληµα ακρίβειας µετά την
πανδηµία, το οποίο τροφοδοτήθηκε από δύο λόγους: αφ’ ενός
από τη διαταραχή των εφοδιαστικών αλυσίδων -δηλαδή λιγότερη
προσφορά προϊόντων- και αφ’ ετέρου από την ενίσχυση της ζή-

τησης ως αποτέλεσµα των εκατοντάδων δισεκατοµµυρίων που
έπεσαν στις ευρωπαϊκές οικονοµίες για να στηρίξουµε την κοι-
νωνία και την οικονοµία µετά την πανδηµία. 

Αυτός είναι ο γενεσιουργός λόγος για τον οποίον είχαµε αυτή
την έξαρση της ακρίβειας. Και, φυσικά, η ελληνική οικονοµία δεν
λειτουργεί σε κενό, δεν µένει ανεπηρέαστη. Και γι’ αυτό, το να
µιλάµε για «ακρίβεια Μητσοτάκη» νοµίζω ότι είναι επιεικώς πα-
ραπλανητικό. Όµως, νοµίζω ότι και εδώ τελικά σάς διαψεύδει η
ίδια η πραγµατικότητα.

Και µιας και µιλήσαµε για τον πληθωρισµό των τροφίµων, έχει
ενδιαφέρον µία ανάλυση η οποία έγινε πρόσφατα. 

Μας αφορά και εµάς ειδικά, θα έλεγα, κύριε Ανδρουλάκη, διότι
προερχόµαστε από την Κρήτη και παράγουµε πολύ ελαιόλαδο.
Ο πληθωρισµός τροφίµων στη χώρα µας έχει µια ιδιαιτερότητα.
Η ιδιαιτερότητα αυτή είναι ότι το ποσοστό του ελαιολάδου είναι
πολύ υψηλό στη συµµετοχή του πληθωρισµού. Χωρίς το ελαι-
όλαδο…

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Α, το λάδι φταίει!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Ακούστε λίγο. Καταλάβετε λίγο. Είναι σύνθετα θέµατα αυτά. Κα-
ταλαβαίνω, µερικές φορές δυσκολεύεστε να τα αντιληφθείτε,
αλλά ακούστε και την άλλη άποψη επιτέλους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αµέσως ειρωνεία, κυρία Τζάκρη! Αµέσως ειρωνεία! Κυρία Τζά-

κρη, λίγο πιο ήσυχα. Εν πάση περιπτώσει, εσείς είστε και πρω-
ταθλήτρια, εσείς ειδικά έχετε ψηφίσει και όλα τα µνηµόνια σε
αυτή την Αίθουσα! Δεν θα πείτε ότι δεν έχετε ψηφίσει τώρα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Ενώ εσείς τα έχετε καταψηφίσει και µε

εγκαλείτε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Λοιπόν, χωρίς τη συµµετοχή του ελαιολάδου, ο πληθωρισµός
των τροφίµων θα ήταν στο 2,8%. Και το ελαιόλαδο πράγµατι είναι
ένα χρηµατιστηριακό προϊόν. Οι αυξήσεις στην πατρίδα µας είναι
αντίστοιχες µε αυτές σε όλες τις ευρωπαϊκές χώρες. Δεν είναι,
φαντάζοµαι, κάτι το οποίο το αµφισβητείτε.

Επιµένω, όµως, και θα το ξαναπώ για ακόµα µία φορά. Προ-
σπαθώ να εξηγήσω ένα περίπλοκο φαινόµενο, χωρίς να ισχυρι-
στώ ότι το φαινόµενο αυτό δεν είναι σηµαντικό και δεν επηρεάζει
άµεσα το µέσο νοικοκυριό. 

Αυτό το οποίο φαντάζοµαι ότι δεν µπορείτε να αµφισβητήσετε
είναι το γεγονός ότι η πολιτική µας για αυξήσεις µισθών και συν-
τάξεων υλοποιείται µε απόλυτη συνέπεια. 

Ο βασικός µισθός. Πού τον παραλάβαµε; Στα 650 ευρώ. Ε,
είναι στα 830 ευρώ σήµερα και θα πάει στα 950 ευρώ! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Είναι ένα ανάχωµα. Μπορεί να µην είναι αρκετό, αλλά είναι ένα

σηµαντικό ανάχωµα. 
Ο µέσος µισθός. Πού τον παραλάβαµε; Κάτω από 1.100 ευρώ.

Είναι στα 1.300 ευρώ και θα πάει στα 1.500 ευρώ στο τέλος της
τετραετίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πότε δώσαµε για πρώτη φορά αυξήσεις στους δηµόσιους

υπαλλήλους; Αυτή η Κυβέρνηση και αυτό το οικονοµικό επιτελείο
έδωσε για πρώτη φορά αυξήσεις στους δηµοσίους υπαλλήλους
µετά από δεκατέσσερα χρόνια. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και βέβαια όλα αυτά…
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Πόσα είναι αυτά; Πόσα δώσατε;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν γίνεται έτσι η συ-

ζήτηση. Δεν γίνεται έτσι.
ΘΕΑΝΩ ΦΩΤΙΟΥ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρία Φωτίου, δεν

γίνεται έτσι η συζήτηση. Παρακαλώ! Παρακαλώ, να µπορέσει να
ακουστεί ο Πρωθυπουργός. Ελάτε, ελάτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Όλα αυτά µαζί µε ένα ρεκόρ επενδύσεων και µαζί µε τετρακόσιες
πενήντα χιλιάδες νέες θέσεις εργασίας που δηµιούργησε αυτή
η Κυβέρνηση, αυτά συγκροτούν ένα ανάχωµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
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Ναι, θα το ξαναπώ. Μπορεί να ακούγονται µακρινά στον συν-
ταξιούχο, στη νέα οικογένεια που πιέζεται, πραγµατικά, στο
παρόν. Όµως οφείλουµε να επιχειρούµε και να εξηγούµε ότι
στην αλυσίδα της οικονοµίας η ακρίβεια είναι ένας µόνο κρίκος.
Όσο αυξάνονται οι επενδύσεις, όσο η ανάπτυξη τρέχει µε ρυθµό
υπερδιπλάσιο του ευρωπαϊκού µέσου όρου, όσο βελτιώνεται η
παραγωγικότητα, τόσο µειώνονται τα κόστη, τόσο αυξάνεται η
διαπραγµατευτική δύναµη του εργαζόµενου, τόσο αυξάνονται οι
µισθοί στον ιδιωτικό τοµέα. Αυτή είναι η επιτυχία αυτής της οι-
κονοµικής πολιτικής και τελικά αυτό, ναι, δηµιουργεί το πιο µό-
νιµο ανάχωµα απέναντι στο πρόβληµα της ακρίβειας. 

Ο δεύτερος µύθος έχει και το µεγαλύτερο ενδιαφέρον, ειδικά
όταν η κριτική ασκείται από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση. Τι µας
λέτε; Έχουµε τιµές Σουηδίας, λέει, και µισθούς Βουλγαρίας.
Έτσι δεν είναι; Αυτό δεν µας λέτε; 

Ούτε η Σουηδία ούτε η Βουλγαρία πτώχευσαν, όπως η Ελ-
λάδα. Παραγνωρίζετε το γεγονός ότι εδώ και µια δεκαετία ζή-
σαµε µια τεράστια περιπέτεια, η οποία µάς στέρησε σχεδόν το
30% του εθνικού µας προϊόντος, εκτίναξε την ανεργία στο 28%,
έκλεισαν χιλιάδες επιχειρήσεις. 

Κοιτάξτε λίγο εδώ, αυτή…
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Αυτή είναι η αυ-
τοκριτική σας µάλλον.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): …
είναι η ιστορία της ελληνικής οικονοµίας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Άµα µας πείτε και ποιος κυβερνούσε!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε, ελάτε τώρα!

Δεν βγαίνει έτσι η ιστορία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Αυτή είναι η ιστορία της ελληνικής οικονοµίας, µία οικονοµία η
οποία κινείτο περίπου στον ευρωπαϊκό µέσο όρο και η οποία πέ-
ρασε µια δεκαετία πρωτοφανούς κρίσης και αυτή είναι η από-
σταση που µας χωρίζει σήµερα από την Ευρώπη.

Κι επειδή σπεύδετε εσείς στον ΣΥΡΙΖΑ να επιρρίψετε ευθύνες
σε άλλους, να σας θυµίσω ότι µεταξύ του 2015 και του 2019, σε
εξαιρετικές µακροοικονοµικές συνθήκες, όταν στην Ευρώπη
έβρεχε λεφτά, κάποιοι κρατούσαν οµπρέλα και λόγω του τρίτου
µνηµονίου έφεραν την Ελλάδα στον χαµηλότερο ρυθµό ανάπτυ-
ξης όλης της Ευρωζώνης!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μπορεί να στεναχωρήσω εδώ λίγο την κ. Κωνσταντοπούλου,

αλλά επειδή ο νέος σας Αρχηγός θέλει από ό,τι καταλαµβάνω να
αναστήσει την πολιτική συµµαχία µε τον κ. Βαρουφάκη και την
κ. Κωνσταντοπούλου, να του θυµίσουµε ακριβώς ποιοι ήταν οι
πραγµατικοί υπαίτιοι αυτής της µεγάλης οικονοµικής καταστρο-
φής και να τα ακούσει ο ελληνικός λαός αυτά!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν αρκεί, λοιπόν, να βλέπουµε µόνο πού είµαστε σήµερα και

πού θέλουµε να πάµε αύριο, αλλά να βλέπουµε και από πού ξε-
κινήσαµε. Ξεκινήσαµε από µια αφετηρία η οποία δεν ήταν µόνο
πολύ πίσω, αλλά συνοδεύτηκε εξαρχής µε αλλεπάλληλα εµπόδια
από µεταναστευτικές εισβολές στον Έβρο, προκλήσεις στο Αι-
γαίο, θεοµηνίες. Και όµως, παρά τις δυσκολίες, ναι, η Ελλάδα
πέτυχε σε όλη αυτή την περίοδο υπερδιπλάσιους ρυθµούς ανά-
πτυξης από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτή είναι η επιτυχία αυτής
της οικονοµικής πολιτικής και ελάτε να τη συγκρίνουµε µε την
απόδοση της δικιάς σας οικονοµίας επί δικών σας ηµερών. Δεν
είναι πολύ κολακευτική αυτή η σύγκριση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Θα µείνετε µέχρι το τέλος της συζήτησης, κύριε Μη-
τσοτάκη;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-
καλώ! Ησυχία! Όχι διακοπές!

Κυρία Κωνσταντοπούλου, όχι διακοπές. Υπάρχει Κανονισµός.
Παρακαλώ να τον σεβαστείτε. Τόσο λίγη εµπιστοσύνη έχετε στις
οµιλίες σας, που θέλετε να διακριθείτε ως διακοψίας;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Θα µείνετε, κύριε Μητσοτάκη, µέχρι το τέλος;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-
καλώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα
µε αναγκάσετε να σας απαντήσω µε καρδούλα κι εγώ στο τέλος! 

Τα δηλωµένα εισοδήµατα του 2023, λοιπόν, είναι αυξηµένα
κατά 22%. Ο µέσος µισθός έχει αυξηθεί κατά 19%. Σηµασία, βέ-
βαια, όπως είπα, δεν έχει µόνο η αποσπασµατική καταγραφή της
στιγµής, αλλά η συνολική πορεία των µισθών στη χώρα µας. 

Εδώ θα είµαστε και πάλι το 2027 -καλά να είµαστε-, πριν από
τις επόµενες βουλευτικές εκλογές, για να διαπιστώσουµε αν τε-
λικά κάναµε πράξη τη δέσµευσή µας για µέσο µισθό 1.500 ευρώ
και κατώτατο µισθό 950 ευρώ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δεν στοχεύουµε, λοιπόν, αλλά έχουµε πολύ δρόµο να καλύ-

ψουµε. Και, βέβαια, σε µια συζήτηση για τον πληθωρισµό δεν νο-
µίζω ότι έχουν θέση πληθωριστικές υποσχέσεις για συντάξεις
4.000 ευρώ σε όλους! Σε όλους ή σε κάποιους µόνο; Τέσσερις
χιλιάδες ευρώ συντάξεις, δέκατος τρίτος και δέκατος τέταρτος
µισθός, ανεδαφικά συνθήµατα για ανεδαφικές φορολογήσεις,
διατιµήσεις που δεν µπορούν να ισχύσουν σε µια ανοιχτή αγορά!

Ας το αντιληφθούµε, επιτέλους, ότι µε τα ίδια προβλήµατα πα-
λεύουµε όλοι και µπορούµε µόνο να επιµείνουµε σε ρεαλιστικές
λύσεις, οι οποίες εφαρµόζονται στην πράξη. 

Μας λέτε για τα µέτρα της Κυβέρνησης ότι «εντάξει, κάτι κάνει
η Κυβέρνηση, αλλά είναι αποσπασµατικά και αναποτελεσµατικά».
Κατανοώ ότι αυτή η κατηγορία µπορεί να γίνει και εύκολα πι-
στευτή. Ένα πρόβληµα σε έξαρση είναι σύνθετο, για να δεχθεί
απλοϊκές λύσεις. Όµως, τα αναχώµατα της πολιτείας και ήταν
συντονισµένα και είχαν και πολύ συγκεκριµένο αποτύπωµα. 

Έχετε ξεχάσει λίγο, να τα θυµίσουµε: Τον περασµένο χειµώνα,
στήριξη των τιµών του ρεύµατος, πώς; Κάποιος πρέπει να ενη-
µερώσει επιτέλους τον Αρχηγό σας ότι φορολογήσαµε τα υπερ-
κέρδη των εταιρειών ηλεκτρικής ενέργειας. Εµείς το κάναµε.
Πείτε τού το, πείτε τού το! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Να µην το επαναλαµβάνει, γιατί είναι σαν να διαφηµίζει -ξέρετε-

τις πολιτικές µας µε αυτά τα οποία λέει. Τα Fuel Pass, το αυξηµένο
επίδοµα θέρµανσης το οποίο αυτή η Κυβέρνηση έδωσε, τιθάσευ-
σαν τις ανατιµήσεις στην ενέργεια και στα καύσιµα. 

Μας λοιδορούσατε εδώ για τις παρεµβάσεις µας και τα χρω-
µατιστά τιµολόγια. Ήταν µια ουσιαστική παρέµβαση στην αγορά.
Εξασφάλισε µεγαλύτερη διαφάνεια και συγκρισιµότητα των
τιµών και το αποτέλεσµα, σήµερα, είναι πρακτικά κανείς να µην
παραπονιέται για τους λογαριασµούς του ηλεκτρικού ρεύµατος,
γιατί πολύ απλά οι τιµές του ηλεκτρικού ρεύµατος έπεσαν στα
προ κρίσης επίπεδα. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία)

Αυτή είναι η αλήθεια. Τώρα το έχετε γυρίσει στα τρόφιµα. Λοι-
πόν, η πραγµατικότητα… 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Μα, τι λέτε
τώρα; Πληρώνετε ρεύµα; Μάλλον δεν παίρνετε λογαριασµό και
δεν ξέρετε! 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α,
δεν ξέρουµε, ε; Για φέρτε µας τον δικό σας λογαριασµό, λοιπόν,
να δούµε πόσο ρεύµα πληρώνατε πριν από τρία χρόνια και πόσο
πληρώνετε σήµερα! Λες και δεν το ξέρουν οι πολίτες. Λες και δεν
το ξέρουν!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-

µαχία)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-

καλώ! Ησυχία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Εµείς ήµασταν αυτοί που εξορθολογίσαµε τις τιµές στο βρεφικό
γάλα και απαγορεύσαµε τις προσφορές σε προϊόντα τα οποία
έχουν ανατιµηθεί. Όλες αυτές είναι σηµαντικές παρεµβάσεις τις
οποίες έκανε το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης. 

Εγκαινιάσαµε την εκστρατεία για τις µειωµένες τιµές 5% σε χι-
λιάδες προϊόντα καθηµερινής χρήσης. Χρησιµοποιήσαµε και… 
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(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία)

Γιατί τέτοια νευρικότητα; Γιατί τέτοια νευρικότητα; Γιατί τόσο
άγχος; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Η συζήτηση δεν µπο-
ρεί να εξελιχθεί έτσι. Εσείς ζητήσατε να έρθει να µιλήσει! Εσείς
ζητήσατε να έρθει να µιλήσει, ήρθε και τώρα δείχνετε ότι θέλετε
να κάνετε µόνο διακοπές και εντυπώσεις! Δεν είναι συµπεριφορά
αυτή. Δεν είναι συµπεριφορά αυτή! 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Έχετε επιχειρήσει πολλές φορές αυτή την πρακτική, δεν πειρά-
ζει! Ξέρετε, εσείς δεν ακούγεστε, ακούγεται µόνο αυτός ο οποίος
µιλάει στο µικρόφωνο. Εποµένως τζάµπα διακόπτετε. Έχετε τη
δυνατότητα µετά, όταν µιλήσει ο Αρχηγός σας, να απαντήσετε
και να πείτε αυτά τα οποία έχετε να πείτε. 

Αυτά τα µέτρα, ναι, είχαν αποτελέσµατα. Ο πληθωρισµός στα
τρόφιµα έπεσε από το 8% στο 5%. Επαναλαµβάνω είναι υψηλότε-
ρος από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο και γι’ αυτό και θα επιµείνουµε
να αγωνιζόµαστε να τον τιθασεύσουµε ακόµη περισσότερο. Δεν
έχουµε τελειώσει µε το πρόβληµα. Το πρόβληµα είναι εδώ, οι τιµές
έχουν αυξηθεί σηµαντικά πάνω από τα επίπεδα του 2022, το ίδιο
έχει συµβεί και µε τους µισθούς, γι’ αυτό και η έµφαση δεν πρέπει
να δίδεται µόνο στην αποκλιµάκωση του πληθωρισµού, αλλά και
στη µείωση των τιµών, εκεί που πραγµατικά µπορούµε να την πε-
τύχουµε. 

Ας έρθουµε λίγο στην επιχειρηµατολογία της Αντιπολίτευσης
για τον µειωµένο ή µηδενικό ΦΠΑ. Επιµένετε να υποστηρίζετε ότι
αυτό είναι το αντίδοτο στην ακρίβεια. Έτσι δεν είναι; Να µει-
ώσουµε ή να µηδενίσουµε τον ΦΠΑ σε όλα τα βασικά προϊόντα. 

Κατ’ αρχάς, αυτό το µέτρο δοκιµάστηκε σε άλλες χώρες, όπως
η Ισπανία. Δεν πέτυχε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Στην Ισπανία…
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Για

δείτε τις τιµές στην Ισπανία σήµερα. Για δείτε σήµερα τις τιµές
στην Ισπανία και συγκρίνετέ τες µε τις τιµές στην Ελλάδα.

Πόσο στοιχίζει, όµως, αυτό το µέτρο; Τέσσερα δισεκατοµµύ-
ρια µόνο τον πρώτο χρόνο, 2,4 δισεκατοµµύρια για κάθε επόµενο
χρόνο, 2% του ΑΕΠ. Όλα τα µέτρα µαζί τα οποία έχετε εξαγγείλει
στοιχίζουν αισίως στην τετραετία 45,8 δισεκατοµµύρια και επειδή
κάποια στιγµή έχει έρθει η ώρα να τελειώσει αυτό το παραµύθι,
από τη στιγµή που καταθέσατε πρόταση νόµου στο Κοινοβούλιο,
αυτή η πρόταση νόµου πρέπει να κοστολογηθεί από το Γενικό
Λογιστήριο. Η κοστολόγηση, λοιπόν, της πρότασής σας, είναι
εδώ. Την καταθέτω στα Πρακτικά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Εάν διαφωνείτε µε αυτή την κοστολόγηση, να πάτε την κοστο-
λόγηση στο Γραφείο Προϋπολογισµού της Βουλής να σας την
επιβεβαιώσει. Σαράντα πέντε δισεκατοµµύρια ευρώ την τετραε-
τία στοιχίζουν αυτά τα οποία τάζετε! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όχι πρόγραµµα Θεσσαλονίκης είναι αυτό, αλλά δεν έχετε

µάθει τίποτα από τα λάθη σας. Πάρτε τη, λοιπόν, κύριε Φάµελλε,
διανείµετέ τη, αν θέλετε, και στους συναδέλφους της Αξιωµατι-
κής Αντιπολίτευσης, για να καταλάβουν ακριβώς ότι αυτά τα
οποία εισηγείστε συνεπάγονται µία µόνο λέξη: Χρεοκοπία! Και
αυτή τη φορά χρεοκοπία χωρίς επιστροφή. 

Είναι, λοιπόν, η ώρα να ξεφύγουµε από τον λαϊκίστικο κύκλο
του ψέµατος, τον οποίο τόσο ακριβά έχουµε πληρώσει. Το πά-
θηµα, όµως, πρέπει να γίνει µάθηµα. Και όταν ο τόπος αντιµετω-
πίζει µία δυσκολία, όπως είναι η κρίση της ακρίβειας, οι πολιτικές
δυνάµεις έχουν χρέος να µην καταφεύγουν σε εύκολα συνθή-
µατα, τα οποία χαϊδεύουν αυτιά, αλλά τελικά φυλακίζουν µυαλά.
Πολύ περισσότερο, όταν βρεθήκατε στην ίδια θέση κάποια
στιγµή ως κυβέρνηση το 2018, αν θυµάµαι καλά. Τι έλεγε τότε ο
Αρχηγός σας, ο κ. Τσίπρας; Να σας θυµίσω, κύριε Φάµελλε; Να
σας τα θυµίσω ή να µην το θυµίσω; 

Πάρτε το στα Πρακτικά, να θυµάστε τι έλεγε από αυτή ακρι-
βώς τη θέση ο κ. Τσίπρας, ότι οι µειώσεις στον ΦΠΑ δεν θα πε-

ράσουν ποτέ στους καταναλωτές και είναι αναποτελεσµατικές.
Τσίπρας, ΣΥΡΙΖΑ µε καρέκλα - ΣΥΡΙΖΑ χωρίς καρέκλα. Πάρτε τα,
για να τα θυµηθείτε!

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-
καλώ, ησυχία!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Σε
κάθε περίπτωση, η πρότασή µας εκφράζεται µέσα από την κυ-
βερνητική µας πολιτική, η δική σας πρόταση εκφράζεται µέσα
από αυτά τα οποία έχετε τάξει και τα οποία έχουν κοστολογηθεί
από το Γενικό Λογιστήριο. Επαναλαµβάνω: Εάν τα αµφισβητείτε,
πηγαίνετε αυτή την κοστολόγηση στο Γραφείο Προϋπολογισµού
της Βουλής και ελάτε πείτε µας: Το Γραφείο Προϋπολογισµού
της Βουλής τι λέει; Έχει δίκιο το Γενικό Λογιστήριο όταν κοστο-
λογεί τα µέτρα σας πέντε δισεκατοµµύρια ή όχι; 

Μπορούµε, επιτέλους, να συµφωνήσουµε σε αυτή τη χώρα ότι
δεν µπορούµε να τάζετε ανέξοδα λαγούς µε πετραχήλια χωρίς
να παίρνετε καµµία απάντηση! Κοροϊδεύετε ψιλό γαζί τον ελλη-
νικό λαό, ακόµα µία φορά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και επειδή άκουσα και τον Αρχηγό σας να µιλάει για φρέσκο

αέρα που φέρνει στην πολιτική, µακάρι, αλλά φοβάµαι ότι ο
αέρας αυτός που φέρνει είναι µάλλον κοπανιστός, µέχρι σήµερα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τέλος, η δηµαγωγία αυτή περιλαµβάνει και έναν τελευταίο

µύθο, ο οποίος πλαισιώνει τον προηγούµενο. Είναι µία αντίληψη
η οποία διακατέχει και την υπό συζήτηση πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ,
διεκδικώντας -υποτίθεται- χαρακτηριστικά ιδεολογικά, και δεν
είναι άλλη από τη θέση ότι αυτή η Κυβέρνηση κάνει πλάτες στα
συµφέροντα, τα οποία επωφελούνται -λέει- από την ακρίβεια ή
ότι η ακρίβεια -πώς το είπε ο κ. Ανδρουλάκης;- τροφοδοτεί τον
προϋπολογισµό.

Τότε, ποιος µείωσε; Αν εµείς κάνουµε πλάτες στα συµφέροντα
και όχι στην κοινωνία, ποιος µείωσε πενήντα φόρους, αφαίρεσε
από τις πλάτες των πολιτών και βελτίωσε µισθούς και συντάξεις
ύστερα από τόσα χρόνια;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ποιος διαθέτει µόνο φέτος επτά δισεκατοµµύρια για κοινωνι-

κές παροχές, έχοντας φορολογήσει και εισπράξει εκατοντάδες
εκατοµµύρια από τους παραγωγούς ηλεκτρικού ρεύµατος;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ποιος φορολόγησε τα διυλιστήρια για τα υπερκέρδη τους το

2022; Ποιος αύξησε το αφορολόγητο στις οικογένειες µε παιδιά
και το επίδοµα µητρότητας, επεκτείνοντας παράλληλα τις γονι-
κές άδειες σε όλες οι γυναίκες; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Τώρα που µιλάµε, ποιος διευκολύνει τους νέους µε το Youth

Pass; Ποιος έχει διπλασιάσει το σπουδαστικό στεγαστικό επί-
δοµα; Ποιος έχει προσφέρει πρώτη κατοικία σε χιλιάδες νέους
µε το πρόγραµµα «ΣΠΙΤΙ ΜΟΥ»;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Θα µπορούσαµε να µιλούµε πολλή ώρα για τις παρεµβάσεις

της Κυβέρνησης στα ζητήµατα της στήριξης ολόκληρης της ελ-
ληνικής κοινωνίας. Εξάλλου, η συγκυρία των ευρωεκλογών είναι
και κατάλληλη για να µπορούµε να κάνουµε αυτή τη σύγκριση,
αλλά είναι πραγµατικά οξύµωρο τη µάχη κατά αθέµιτων πρακτι-
κών πολυεθνικών κολοσσών να τη δίνει η κεντροδεξιά παράταξη
και εσείς ουσιαστικά να µας ασκείτε κριτική γιατί τα βάζουµε µε
πολυεθνικές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και βέβαια, εάν καταλαβαίνω καλά, µία από τις προτάσεις σας

είναι να µειωθεί, να µηδενιστεί ο ΦΠΑ για λίγο, έτσι δεν είναι;
Αυτό δεν µας λέτε; 

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Για λίγο.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α,

για λίγο; Και µετά τι θα γίνει;
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ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Προσωρινά. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α,

προσωρινά. Για πόσο; 
ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Μετά θα βάλουµε πλαφόν στα κέρδη

των χονδρεµπόρων, των εµπόρων και των παρόχων ενέργειας. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α,

θα βάλετε πλαφόν στα κέρδη. Τι ωραία που τα λέτε! Τι απλά που
είναι!

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία)

Τι απλά που είναι τα πράγµατα! Και δοκιµάστηκαν αυτές οι πο-
λιτικές και σε άλλες χώρες!

Βγείτε, επιτέλους, από τον φαντασιακό σας κόσµο. Σταµατή-
στε να τάζετε πράγµατα τα οποία δεν γίνονται και σταµατήστε,
επίσης, να λέτε ανερυθρίαστα ψέµατα και για τις συγκρίσεις των
τιµών. Διότι άκουσα τον Αρχηγό σας να µας λέει πόσο κάνει η
φέτα. Έλεγε ότι η φέτα στην Ελλάδα είναι ακριβότερη…

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Για το λάδι είπε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α,

για το λάδι. Θα έρθω και στο λάδι.
Η φέτα, σύµφωνα µε τα τελευταία στοιχεία, κοστίζει στην Ελ-

λάδα 6,28 ευρώ, στο Ηνωµένο Βασίλειο 8,98 ευρώ, στην Ισπανία
8,68 ευρώ, στην Πορτογαλία 10,63 ευρώ.

Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος

Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ πολύ,
αυτό δεν µπορεί να συνεχιστεί. Σας το ξαναείπα. Ακούστε, οµι-
λούν οι Αρχηγοί σήµερα. Όσοι βιάζονται να γίνουν Αρχηγοί θα
µιλήσουν αργότερα. Είναι µόνο για Αρχηγούς σήµερα. Μη βιά-
ζεστε, θα έρθει η ώρα σας αργότερα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Μιας και µιλήσαµε και για το λάδι, πείτε στον Αρχηγό σας την
επόµενη φορά που θα κάνει σποτάκι να συγκρίνει τουλάχιστον
παρεµφερή προϊόντα και όχι κανονικό λάδι µε βιολογικό και σε
διαφορετικές συσκευασίες. Διότι µπορεί, µεν, επιτυχηµένος επι-
χειρηµατίας να είναι, αλλά για λαδέµπορας δεν κάνει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-

µαχία)
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Φαντάζοµαι ότι
δεν αναφέρεστε στη µεταφορική έννοια του λαδέµπορα, που
γνωρίζει καλά η Νέα Δηµοκρατία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ! Μια ιδέα
είπε.

(Γέλωτες από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Παρακαλώ! 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Κυ-

ρίες και κύριοι Βουλευτές, η σηµερινή συζήτηση είναι η τελευ-
ταία που διεξάγεται πριν από τις κρίσιµες ευρωεκλογές της 9ης

Ιουνίου. Δεν θα επεκταθώ σε υπόλοιπα ζητήµατα πολιτικής. Εφό-
σον αναφερθούν τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, θα απαντήσω
σε αυτά στη δευτερολογία µου. 

Θα ήθελα, απλώς, να επισηµάνω, τελειώνοντας, ότι τα στοιχή-
µατα της νέας ευρωπαϊκής πενταετίας συνδέονται άρρηκτα και
µε τις δικές µας εθνικές προτεραιότητες. Μιλώ για το άµεσο ζή-
τηµα του πληθωρισµού και τις ρυθµίσεις των αθέµιτων πρακτι-
κών από τις πολυεθνικές εταιρείες. Μιλώ, επίσης, για µια νέα
Κοινή Αγροτική Πολιτική, η οποία πρέπει να γίνει πιο ευέλικτη για
όλους τους αγρότες µας, µε την Κυβέρνησή µας να έχει ήδη
ετοιµάσει έντεκα σχετικές προτάσεις. Μιλώ για την ενίσχυση των
µικρών και µεσαίων επιχειρήσεων, προκειµένου να γίνουν πιο αν-
ταγωνιστικές. Μιλώ για το µεταναστευτικό, το οποίο απαιτεί και
αυτό µια πιο συντονισµένη πορεία, όπως επίσης βέβαια και το
µεγάλο κοινό ζητούµενο µιας ενιαίας ευρωπαϊκής αµυντικής πο-

λιτικής. Ένα εγχείρηµα το οποίο θα µπορούσε να χρηµατοδοτη-
θεί από ένα νέο αµυντικό ταµείο, απαλλάσσοντας τα κράτη-µέλη
από µέρος των αµυντικών τους δαπανών. 

Έστειλα χθες στην Πρόεδρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, µαζί
µε τον Πολωνό Πρωθυπουργό, τον κ. Τουσκ, µια πρόταση για τη
δηµιουργία ενός ευρωπαϊκού συστήµατος αεράµυνας, που θα κα-
λύπτει τις αµυντικές ανάγκες ολόκληρης της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης. Τέτοιες δράσεις µπορούν να χρηµατοδοτηθούν την επόµενη
µέρα από ένα κοινό ευρωπαϊκό ταµείο. 

Τα αναφέρω µόνο, καταλήγοντας, διότι µου κάνει πάρα πολύ
µεγάλη εντύπωση το γεγονός ότι, ενώ έχουµε ευρωεκλογές σε
δύο εβδοµάδες από τώρα, τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης και
πρωτίστως η Αξιωµατική Αντιπολίτευση -θα κάνω µία εξαίρεση
εδώ, για να είµαι δίκαιος- και το ΠΑΣΟΚ δεν έχουν πει κουβέντα,
µα κουβέντα, για την Ευρώπη της επόµενης µέρας. 

Επιλέγετε να µετατρέψετε αυτές τις ευρωεκλογές σε ένα δη-
µοψήφισµα κατά της Κυβέρνησης. Το εάν θα πετύχει ή όχι θα το
δούµε σε δύο εβδοµάδες από τώρα. Όµως, το γεγονός ότι το µέλ-
λον της Ευρώπης και οι µεγάλες ευρωπαϊκές προκλήσεις απου-
σιάζουν τελείως από τον πολιτικό σας λόγο σίγουρα δεν σας
καθιστά µια δύναµη αξιόπιστη να διεκδικήσει την επόµενη ηµέρα
στην Ευρώπη αυτά τα οποία αξίζουν οι Έλληνες πολίτες. 

Η παράταξή µας έχει µία µακρά ευρωπαϊκή ιστορία. Αυτή η πα-
ράταξη έβαλε την Ελλάδα στην Ευρώπη…

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
…πριν από σαράντα πέντε χρόνια, όταν συντονισµένα οι δυνά-

µεις της αντιπολίτευσης τότε φώναζαν «ΕΟΚ και ΝΑΤΟ το ίδιο συν-
δικάτο», για να έρθουν, ευτυχώς, στη συνέχεια να αναγνωρίσουν
την ορθότητα αυτής της επιλογής. 

Το να είναι η Ελλάδα ισχυρή στην Ευρώπη την επόµενη µέρα,
κυρίες και κύριοι, έχει µεγάλη σηµασία για κάθε Ελληνίδα και για
κάθε Έλληνα. Γι’ αυτό και το βάρος της ψήφου της 9ης Ιουνίου θα
είναι µεγάλο και οι πολίτες ξέρουν, επίσης, πόσο σηµαντική είναι
η σταθερότητα στον τόπο, ώστε αυτός να µπορεί να παραµείνει
σε τροχιά ανάπτυξης, µακριά από πειραµατισµούς της αδράνειας
και της αποχής, µακριά από αψήφιστα δήθεν µηνύµατα διαµαρ-
τυρίας, τα οποία µπορεί να ανοίξουν κερκόπορτες σε νέες περι-
πέτειες. 

Ο λαός µας είναι σίγουρα συναισθηµατικός, είναι όµως ταυτό-
χρονα και σοφός. Κρίνει και διακρίνει. Και, πιστέψτε µε, όλοι µας
στην παράταξή µας γνωρίζουµε την Ελλάδα, γνωρίζουµε από
πρώτο χέρι τις δυσκολίες. Γνωρίζουµε την αγωνία του νοικοκυ-
ριού, ειδικά των ασθενέστερων νοικοκυριών, να µην εξαντληθούν
ο µισθός ή η σύνταξη πριν το τέλος του µήνα. Γνω- ρίζουµε τον
πόθο να µη λείψει από κανένα παιδί το εφόδιο της δωρεάν παι-
δείας, το καταφύγιο της σωστής περίθαλψης για όλους και µαζί
είναι και η σκέψη να µείνει θωρακισµένη η πατρίδα και οι γειτονιές
της ασφαλείς. 

Όλα αυτά είναι οι προτεραιότητές µας και ακριβώς γι’ αυτό πι-
στεύω ότι οι Ελληνίδες και οι Έλληνες έχουν και µνήµη και γνώση.
Συγκρίνουν, ζυγίζουν και αποφασίζουν και µετά ψηφίζουν. Εάν σή-
µερα, λοιπόν, σας απάντησα εγώ, σε δύο εβδοµάδες θα σας απαν-
τήσουν εκείνοι. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα) 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστώ τον κύριο

Πρωθυπουργό, γιατί τήρησε τον χρόνο και δεν εξέλαβε ως υπο-
χρεωτικό το να έχει δυνατότητα διπλάσιου χρόνου. Επειδή, επα-
ναλαµβάνω, εάν τηρούσαµε τους χρόνους, αυτό θα κράταγε πέντε
ή πεντέµισι ώρες και θα µπορούσε να µη φύγει κανείς από εδώ σε
αυτές τις πέντε ή πεντέµισι ώρες. Επαναλαµβάνω αυτή τη σύ-
σταση, την υπόδειξη. Έχουµε µία δυνατότητα ανοχής στις οµιλίες.
Παρακαλώ, όµως, αυτό να µην ασκηθεί κατά τρόπο υπερβολικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνε-
δρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον
τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», είκοσι
επτά µαθήτριες και µαθητές και τέσσερις συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Παρασκευής (δεύτερο τµήµα).
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Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Καλώ τώρα στο Βήµα τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φάµελλο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ-Προοδευτική Συµµαχία): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, κύριοι και κυρία Υπουργέ, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, ο ελληνικός λαός έχει µία σοφή φράση: «Κάλλιο
αργά παρά ποτέ». Έστω και αργά, παραµονές των ευρωεκλογών,
καταφέραµε, κύριε Πρωθυπουργέ, να σας φέρουµε στη Βουλή για
να συζητήσουµε το νούµερο ένα πρόβληµα που απασχολεί την ελ-
ληνική κοινωνία, το πρόβληµα της ακραίας ακρίβειας και της αι-
σχροκέρδειας. Και θα το συζητήσουµε, γιατί είναι ξεκάθαρο ότι
ούτε τα νοικοκυριά ούτε οι αγρότες ούτε οι συνταξιούχοι ούτε οι
νέοι ούτε οι επαγγελµατίες δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα εδώ
και τρία χρόνια, ενώ κάποιοι σωρεύουν υπερκέρδη, κάποιοι λίγοι
µαζεύουν δισεκατοµµύρια.

Επειδή µιλήσατε για ρεαλισµό ξεκινώντας την οµιλία σας, να
συµφωνήσουµε ότι ρεαλισµός είναι και οι βεβαιωµένες λογιστικές
καταστάσεις των ολιγοπωλίων µε τα δισεκατοµµύρια κέρδη;
Αυτός είναι ο ρεαλισµός. Ρεαλισµός είναι ότι είναι στα ταµεία τους
τα υπερκέρδη και όχι στα νοικοκυριά και τους επιχειρηµατίες.
Αυτός είναι ρεαλισµός!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Αν θέλετε να συµφωνήσουµε στα νούµερα του προϋπολογι-
σµού, να συµφωνήσουµε και στα στοιχεία της κερδοφορίας. Νο-
µίζω ότι αυτό είναι µια αξιόπιστη συζήτηση. Βέβαια, η
επικαιρότητα δεν περιµένει.

Και εκτός από τα δύσκολα αυτά ερωτήµατα, σήµερα θα σας τε-
θούν και άλλα δύσκολα ερωτήµατα, κύριε Πρωθυπουργέ, τα οποία
οφείλετε να απαντήσετε, όπως, παραδείγµατος χάριν, αν θα συ-
νεχίσετε τη συγκάλυψη στο έγκληµα των Τεµπών και αν στη δικο-
γραφία που ήρθε χθες το βράδυ θα συναινέσετε να υπάρχει
προκαταρκτική επιτροπή.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Δεν µπορούµε να κρύψουµε την αλήθεια ούτε να σταµατή-
σουµε µια τραγική πραγµατικότητα που οφείλεται σε µεγάλο
βαθµό σε ευθύνες της Κυβέρνησής σας, όπως δεν µπορούµε να
κρύψουµε τη συγκάλυψη στο σκάνδαλο των υποκλοπών, δεν
µπορούµε να κρύψουµε τη συγκάλυψη στη διαρροή προσωπικών
δεδοµένων. Για όλα αυτά πρέπει να δώσετε κάποιες απαντήσεις.
Οφείλω, όµως, να ξεκινήσω από την ακρίβεια.

Κάλλιο αργά παρά ποτέ! Γιατί, όµως; Γιατί, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, την πρώτη επίκαιρη ερώτηση στον Πρωθυπουργό
την καταθέσαµε στις 15 Μαρτίου, αλλά δεν ήρθε να απαντήσει,
κρύφτηκε. Τη δεύτερη την καταθέσαµε στις 4 Απριλίου. Πάλι δεν
ήρθε. Και αναγκαστήκαµε να κάνουµε το τρίτο βήµα που είχαµε
στη διάθεσή µας. Γιατί; Γιατί ο Πρωθυπουργός κρυβόταν από τη
Βουλή, κρυβόταν από την κοινωνία για το θέµα της ακρίβειας.

Θέλω να ξεκαθαρίσουµε επίσης κάτι εκ µέρους της Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ. Δεν θα σας επιτρέψουµε να κρυ-
φτείτε, δεν θα σας επιτρέψουµε να κρύψετε την αλήθεια. Θα
υπερασπιστούµε και την κοινωνία και την πατρίδα ό,τι και να προ-
σπαθήσετε να κάνετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Εδώ και τρία χρόνια ακούµε τις πιο απίθανες δικαιολογίες για
την ακρίβεια. Είναι ψέµατα ότι το παραδέχονται εδώ και τρία χρό-
νια. Κρύβονται εδώ και τρία χρόνια. Μας είπαν ότι είναι εξωγενές
και ότι θα περάσει. Θυµάµαι ότι και ο κ. Γεωργιάδης το έλεγε
αυτό.

ΘΕΟΔΩΡΑ ΤΖΑΚΡΗ: Ότι είναι εισαγόµενη. 
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Ναι, εισαγό-
µενη.

Μας έλεγαν ότι θα το λύσουν µε το «καλάθι του νοικοκυριού»

-θυµάστε;- µε το «καλάθι των νονών». Μετά µε τις πινακίδες στα
σουπερµάρκετ. Μετά µε τις περιοδείες του κ. Μητσοτάκη, που
πήγαινε και δεν έβλεπε ακρίβεια στα σουπερµάρκετ. Και µε την
επινόηση του κ. Σκρέκα ότι έρχεται µηδενικός πληθωρισµός. Τον
είδαµε! Σήµερα µας λέτε ψέµατα ότι το αναγνωρίζατε.

Ξέρετε τι αναγνωρίζετε; Ότι οι πολίτες ξέρουν από πρώτο χέρι
τι πληρώνουν στα ταµεία των σουπερµάρκετ, τι πληρώνουν στα
πρατήρια καυσίµων, ότι η δυσαρέσκεια µεγαλώνει -το ξέρετε-,
ότι δεν υπάρχουν πλέον άλλα περιθώρια διαφυγής. Γι’ αυτό και
βγάλατε το τελευταίο «πυροτέχνηµα», την επιστολή προς την κ.
Φον ντερ Λάιεν. Γιατί; Γιατί ξέρετε ότι στις κάλπες θα µετρήσει
πολύ η δυσαρέσκεια των πολιτών για τις τιµές. Και πλέον σύρε-
στε και στη Βουλή για να συζητήσουµε αυτό το θέµα. Δεν βγαίνει
ο µήνας!

Η επιστολή, όµως, αυτή είναι πολύτιµη. Οφείλω να το αναγνω-
ρίσω. Τι λέει η επιστολή; Πρώτον, ότι τελικά η ακρίβεια πλήττει
τη χώρα µας. Αναγκαστήκατε να το παραδεχτείτε σήµερα, λέ-
γοντας ότι λίγο πάνω από τον µέσο όρο είµαστε. Θα το συζητή-
σουµε και αυτό. Μέχρι τώρα µας λέγατε ότι δεν υπάρχει.

Εγώ θυµάµαι τον κ. Σκρέκα να επικαλείται µηδενικό πληθωρι-
σµό, ενώ σε αυτόν που βγήκε τελικά είµαστε πάλι δεύτεροι στην
Ευρώπη στον πληθωρισµό τροφίµων.

Τι άλλο κάνατε για τον πληθωρισµό, όµως; Κάποια στιγµή µας
είπατε να αγοράζουµε ελαφρύτερα αρνιά και κατσίκια. Νόµιζα
ότι είστε Υπουργός, όχι διατροφολόγος, κύριε Σκρέκα. Δεν ξέρω
ακριβώς τι ρόλο έχετε στην Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Έρχεστε, όµως, στην επιστολή και παραδέχεστε ότι πέντε χρό-
νια δεν είστε επαρκείς για να λύσετε το πρόβληµα. Το αναγνω-
ρίζετε επιτέλους και λέτε ότι δεν είστε επαρκείς και ζητάτε
λύσεις από την Κοµισιόν. Μάλιστα!

Το ξέρατε νωρίτερα, κύριε Μητσοτάκη, ότι υπάρχει θέµα µη-
χανισµού πολυεθνικών; Το ξέρατε νωρίτερα ή όχι; Σας ρωτάω.
Το ξέρατε νωρίτερα ή όχι; Το ανακαλύψατε τη Δευτέρα;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Φάµελλε, στο
Σώµα απευθυνόµαστε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Ο κύριος Πρω-
θυπουργός ερωτάται σήµερα. Συγγνώµη!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα
απαντήσω µετά.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, η επιστολή στην κ. Φον ντερ Λάιεν είναι υποκρι-
τική, διότι εδώ και έναν χρόνο υπάρχει έκθεση της Επιτροπής
Ανταγωνισµού στο χέρι του Πρωθυπουργού, που λέει ότι υπάρ-
χει µηχανισµός των πολυεθνικών. Το καταθέτω στα Πρακτικά, για
να µην κοροϊδευόµαστε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Υπάρχουν και κάποια όρια. Υποκριτική, λοιπόν!
Πάµε λιγάκι να δούµε τι άλλο είναι αυτή η επιστολή εκτός από

επικοινωνιακό χαρτί. Πότε ρωτάει και ζητάει από την κ. Φον ντερ
Λάιεν ο κύριος Πρωθυπουργός µέτρα; Όχι όταν την φιλοξένησε
αρκετές φορές στην Ελλάδα. Όχι όταν πήγαιναν στις συνεδριά-
σεις της ίδιας ευρωοµάδας. Τώρα που έληξε η θητεία της, που
δεν έχει πολιτικό περιθώριο σχεδιασµού στην επόµενη θητεία
της Κοµισιόν και ανάλογα µε τα πολιτικά πρόσωπα που θα συµ-
µετέχουν. 

Αυτό δεν είναι υποκριτικό, κύριε Μητσοτάκη; Τώρα το θυµη-
θήκατε; Τώρα έφτασε ο «κόµπος στο χτένι»! Και ξέρετε γιατί;
Γιατί φτάνουν οι εκλογές και δεν µπορείτε να κοροϊδεύετε άλλο
την ελληνική κοινωνία. Είναι αυτό που λένε, ότι δεν µπορείς να
κοροϊδεύεις πολλούς για µεγάλο χρονικό διάστηµα.

Τα υπερκέρδη τα ανακαλύπτετε µόνο όταν σας πιέζει κάποιος.
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Όταν σας πίεσε ότι ο Αλέξης Τσίπρας εδώ τον Μάρτιο του 2022,
τότε παραδεχθήκατε τα υπερκέρδη στο ρεύµα. Μέχρι τότε λέ-
γατε ότι δεν υπάρχουν. Ψάχνατε κάτι «λεφτόδεντρα», κάτι τέτοια.
Θυµάστε;

Πόσο προσβλητικό για την Ευρώπη που επικαλείστε είναι,
όµως, να στέλνετε µία επιστολή, έστω τελευταία στιγµή, στην
Πρόεδρο της Επιτροπής ζητώντας µέτρα Ευρώπης, ενώ δεν
εφαρµόζετε τα µέτρα που η Ευρώπη ζητάει; 

Εµείς γι’ αυτό σας ζητούσαµε από τον Μάρτιο να έρθετε εδώ.
Γιατί δεν εφαρµόζει ο κύριος Πρωθυπουργός, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, τα µέτρα της Κοµισιόν. Δεν
εφαρµόζει ούτε τον κανονισµό φορολόγησης των υπερκερδών
στην ενέργεια, δεν εφαρµόζει ούτε την εργαλειοθήκη από τον
Οκτώβριο του 2021 της Κοµισιόν για τη µείωση του φορολογικού
βάρους στα ενεργειακά προϊόντα. Δεν τα εφαρµόζει.

Ήρθατε εδώ -είναι θράσος, κύριε Πρωθυπουργέ, ή άγνοια;
Μπορείτε να διαλέξετε- να µας πείτε ότι δεν προτείναµε κανένα
ευρωπαϊκό µέτρο, επειδή τάχατες προτείνατε εσείς, όταν δεν
εφαρµόζετε ευρωπαϊκά µέτρα.

Ξέρετε να διαβάζω τους κανονισµούς; Υπάρχει κανονισµός της
Κοµισιόν. Δεν τον εφαρµόζετε. Αυτό έλεγε και η επίκαιρη ερώ-
τηση εδώ στις 15 Μαρτίου. Δεν είναι πολύ να µας ρωτάτε αν
έχουµε ευρωπαϊκές προτάσεις; Μα, για ευρωπαϊκές προτάσεις
σας φέρναµε εδώ και σας έχουµε και σήµερα.

Θυµηθείτε στη δευτερολογία να µας απαντήσετε γιατί δεν
εφαρµόζετε την εργαλειοθήκη µείωσης φορολογικών επιβαρύν-
σεων και γιατί δεν εφαρµόζετε τον κανονισµό για την έκτακτη
φορολόγηση των υπερκερδών στην ενέργεια. Δεν πήραµε απάν-
τηση. Μιλούσε σαράντα πέντε λεπτά, αλλά δεν είπε τίποτα για
την ερώτηση που του έχουµε καταθέσει, για τον λόγο της προ
ηµερησίας.

Για ποιον σεβασµό µιλάτε για την Ευρώπη; Με ποιο ηθικό ανά-
στηµα -επιτρέψτε µου τον όρο- σε πολιτικό επίπεδο, όχι σε κάτι
άλλο, µιλάτε για την Ευρώπη, όταν είστε ο ιθύνων νους και ο επι-
κεφαλής της Κοινοβουλευτικής Οµάδας που απέρριψε την πρό-
ταση της ευρωπαϊκής εισαγγελικής αρχής, που ήρθε εδώ στην
ελληνική Βουλή για την παραβίαση των όρων διαφάνειας στην
717;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Έρχεστε, δηλαδή, και κάνετε «κουρελόχαρτο» µία εισήγηση
της ευρωπαϊκής εισαγγελικής αρχής και µας µιλάτε για Ευρώπη
µετά, για να κρύψετε ευθύνες πολιτικών προσώπων της δικής
σας παράταξης. Τώρα που ήρθαν τα ζόρια θυµηθήκατε την Ευ-
ρώπη. Πόσα πολλά µαθαίνουµε τελικά από µία επιστολή!

Ξέρετε τι καταλαβαίνουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές; Ότι
τελείωσαν τα επικοινωνιακά χαρτιά. Αποτυχηµένο το τρικ της επι-
στολής, κύριε Μητσοτάκη. Δεν ερχόσασταν στη Βουλή, γιατί δεν
έχετε τι να µας πείτε για τη µη εφαρµογή των ευρωπαϊκών κανό-
νων.

Ποια είναι η αλήθεια, όµως, για την ακρίβεια; Πρέπει να είµα-
στε ειλικρινείς. Πράγµατι, αυτό είναι ρεαλισµός, τα δεδοµένα του
πληθωρισµού. Είναι ή δεν είναι αλήθεια ότι µε βάση τα στοιχεία
της ΕΛΣΤΑΤ ο πληθωρισµός στην Ελλάδα ήταν 3,1% τον Απρίλιο;
Δεν το αµφισβητεί κανείς. Ρεαλισµός! Ή ότι είναι 5,4% ο πληθω-
ρισµός τροφίµων, που στα ευάλωτα νοικοκυριά συµµετέχει κατά
µεγάλο ποσοστό στις δαπάνες µιας οικογένειας; Πρέπει να ζή-
σουν τα νοικοκυριά µας και οι συµπολίτες µας.

Τι σηµαίνει αυτό; Ρεαλισµός, κύριε Μητσοτάκη! Τριπλάσια αύ-
ξηση απ’ ό,τι στην Ευρώπη. Αυτή είναι η πρωτιά του κ. Μητσο-
τάκη. Η αριστεία ακρίβειας στην Ευρώπη είναι ο κ. Μητσοτάκης!
Αυτή την αριστεία µόνο κατέχει.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ  -Προοδευτική
Συµµαχία)

Μάλιστα, όσον αφορά τη δεύτερη θέση στον πληθωρισµό –
προσέξτε σε ποια προϊόντα-, είπε για το ελαιόλαδο. Τι δεν είπε;
Τα αυγά και τα λαχανικά. Και αυτά θα τα κόψετε, κύριε Μητσο-
τάκη, από τους Έλληνες πολίτες; Ή µήπως αυτά, τα αυγά και τα
λαχανικά της χώρας, έχουν επίπτωση των γεωγραφικών περιο-
ρισµών; Όχι. Η αλήθεια είναι ότι έχουν επίπτωση από το ρεύµα,
από τα καύσιµα, από τα αγροεφόδια, από τις τράπεζες, απ’ όλα

αυτά τα ολιγοπώλια που επιτρέπετε να κάνουν «πάρτι» εις βάρος
και των αγροτών και των καταναλωτών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Αυτή είναι η αλήθεια! Γιατί φοβάστε να την αναγνωρίσετε;
Πρέπει, για να µπορέσουµε να τη λύσουµε.

Εδώ και έναν χρόνο, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ο πληθωρι-
σµός τροφίµων στην Ελλάδα είναι ο υψηλότερος της Ευρωζώ-
νης. Αυτό είναι το πρόβληµα για την ελληνική κοινωνία. Ο δείκτης
αυτός έχει αυξηθεί τα τελευταία δύο χρόνια 25,8%, αυτό πληρώ-
νουν τα νοικοκυριά και δυστυχώς πλήττει και το αγροτικό εισό-
δηµα. Υπάρχουν προϊόντα µε υπερδιπλάσια αύξηση. Αυτό δεν
είναι εξωγενές. Αυτό είναι ένα πρόβληµα της χώρας µας.

Και ξέρετε ποιο είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα της χώρας
µας; Είναι ο κ. Μητσοτάκης και η πολιτική του. Αυτό είναι το πρό-
βληµα που πρέπει να επιλύσουµε στην ελληνική κοινωνία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Γιατί, δυστυχώς, δεν κάνει βόλτα µόνο ο κ. Μητσοτάκης µε τις
κάµερες, ξέρετε, σε αυτά τα προστατευµένα πλάνα που γυρίζουν
τα σουπερµάρκετ, που δεν έβρισκε αυξήσεις και έλεγε: «Τι
ωραίες είναι οι ταµπελίτσες αυτές» στα σουπερµάρκετ. Επισκέ-
ψεις και ρεπορτάζ στα σουπερµάρκετ κάνουν και οι πολίτες,
όπως κάνουν και στα πρατήρια καυσίµων. Ξέρουν τι πληρώνουν.

Να δούµε λίγο τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής; 13
Μαΐου. Τρίτη ακριβότερη χώρα στη βενζίνη. Αυτό δεν είναι αλή-
θεια; Δεν λέει αλήθεια η Ευρωπαϊκή Επιτροπή; Τέταρτη ακριβό-
τερη χώρα στο πετρέλαιο κίνησης. Ψέµα είναι και αυτό;
Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Στο ρεύµα µήπως τα πράγµατα είναι καλύτερα; EUROSTAT:
ακριβότερη κιλοβατώρα στην Ευρώπη προ φόρων και επιδοτή-
σεων όλο το 2022. Δηλαδή τα περισσότερα λεφτά στα ταµεία
των ενεργειακών επιχειρήσεων ρεύµατος. Ψέµα της EUROSTAT
είναι αυτό, κύριε Μητσοτάκη; Παίρνουν την ακριβότερη κιλοβα-
τώρα οι εταιρείες ρεύµατος όλο το 2022 στην Ελλάδα. Αυτό είναι
ψέµα;

Στοιχεία της EUROSTAT. Μπορούµε να τα ξανακαταθέσουµε.
Τα έχουµε φέρει εδώ. Τέταρτη στη χονδρεµπορική ρεύµατος
όλο το 2023. Τέταρτη το πρώτο τετράµηνο του 2024. Και «kinder-
έκπληξη» τον Ιούνιο αύξηση 30% στη χονδρεµπορική ρεύµατος.

Μας λέγατε ότι πληρώνουν φτηνό ρεύµα στην Ελλάδα; Θα σας
καταθέσω στη δευτερολογία το δηµοσίευµα. 30% αύξηση τον
Ιούνιο περιµένουµε στη χονδρεµπορική. Περηφανεύεται ο κ. Μη-
τσοτάκης! Δεν πληρώνει ρεύµα µάλλον. Πληρώνουν, όµως, οι
πολίτες.

Τα ίδια βλέπουµε στις τράπεζες. Και εκεί ρεκόρ κερδοφορίας.
Γιατί; Γιατί υπάρχει ρεκόρ στο άνοιγµα της ψαλίδας επιτοκίων
και στις προµήθειες. Δεν τα λέµε εµείς, τα λέει η Τράπεζα της
Ελλάδος, τα λέει το ΚΕΠΕ. Γι’ αυτά δεν είπε τίποτα ο κ. Μητσο-
τάκης. Παρακαλώ στη δευτερολογία να απαντήσετε γι’ αυτά.

Το µόνο επιχείρηµα που µας έχει πει είναι: «Μα, είναι δυνατόν
να επιδιώκει η Κυβέρνηση να έχουµε ακριβά προϊόντα και ακριβό
κόστος παραγωγής;». Φαίνεται παράλογο. Συµφωνώ. Ξέρετε τι
δεν είναι παράλογο, όµως, στη λογική του κ. Μητσοτάκη; Ότι
µπορείτε να κάνετε τα πάντα γιατί για εσάς είναι λογικό να βγά-
ζουν υπερκέρδη οι κολλητοί σας, να γίνονται οι πλούσιοι πλου-
σιότεροι και λιγότεροι και οι φτωχοί φτωχότεροι και
περισσότεροι. Αυτό είναι το σχέδιό σας και κάνετε τα πάντα,
ακόµα και παράλογα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Για να αποφύγετε τη συζήτηση κάνετε ό,τι µπορείτε και προ-
σπαθείτε να κάνετε εµάς ελεγχόµενους. Γυρίσατε τώρα τη συ-
ζήτηση στο πόσο κοστίζει και τι δηµοσιονοµικό αποτύπωµα έχει
η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ. Εµείς λέµε ευχαρίστως να µετρηθούµε,
κύριε Μητσοτάκη.

Δηλώνουµε, λοιπόν, ξεκάθαρα ότι εµείς καλωσορίζουµε τις εκ-
θέσεις του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους. Είναι ιδιαίτερα κα-
τατοπιστικές. Βέβαια, λόγω της πίεσης χρόνου, γιατί είδαµε ότι
η µία για το φορολογικό έφτασε αργά χθες το βράδυ, κάποια
νούµερα ξεχάστηκαν. Δεν πειράζει. Εµείς θεωρούµε ότι είναι µία
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πολύ καλή βάση για συζήτηση. Παραδείγµατος χάριν, στην πρό-
ταση για την ακρίβεια ξέχασε το ΓΛΚ και προσέθεσε µαζί τα
άµεσα µέτρα του 2024, τον µηδενισµό του ΦΠΑ µε τα µόνιµα
µέτρα µείωσης των συντελεστών κατά 3% και 4% που ισχύει από
το 2025. Δεν πειράζει. Θα σας το εξηγήσουµε, κύριε Μητσοτάκη.
Θα τα αποτυπώσετε σωστά και καλύτερα στην επικαιροποίηση
της έκθεσης του ΓΛΚ.

Στο φορολογικό, παραδείγµατος χάριν, η έκθεση αργά χθες
το βράδυ ξέχασε να διαπιστώσει ότι πρέπει στην υψηλότερη φο-
ρολογία των µεγάλων εισοδηµάτων να προσθέσει όλα τα έσοδα,
να βάλει δηλαδή όλες τις πηγές εισοδηµάτων και να βάλει τον
υψηλότερο συντελεστή. Δεν πειράζει. Εµείς τα έχουµε ξεκάθαρα
όλα αυτά στην πρότασή µας και ευχαρίστως να µας δώσουν
όσες διευκρινήσεις θέλουν τα στελέχη του Γενικού Λογιστηρίου
του Κράτους.

Όµως εγώ θέλω να ρωτήσω το εξής. Αυτή η δηµοσιονοµική
προσήλωση, την οποία βλέπω ότι την υπερασπίζεστε, πού ήταν
όταν είχατε 4 δισεκατοµµύρια τον χρόνο περισσότερα έσοδα
από όσα είχατε προγραµµατίσει στους προϋπολογισµούς; Τότε
δεν είχατε δηµοσιονοµική προσήλωση; Δηλαδή εισπράττετε πε-
ρισσότερα απ’ όσα προγραµµατίζετε στον προϋπολογισµό κι εκεί
δεν σας νοιάζει ούτε το ΓΛΚ ούτε τα δηµοσιονοµικά ούτε η αν-
τοχή της κοινωνίας. Αυτό είναι τώρα λογική; Δεν είπαµε ρεαλι-
σµός; Εγώ θέλω να κάνουµε µια τέτοια συζήτηση.

Δεύτερον, όταν τα δύο διυλιστήρια της χώρας το 2022 έγρα-
ψαν 3 δισεκατοµµύρια ευρώ κέρδη, τότε δεν υπήρχε θέµα αντο-
χής της κοινωνίας και δηµοσιονοµικού υπολογισµού; Δηλαδή δεν
χρειάζονταν τα νούµερα τότε; Μπορεί η οικονοµία µας, οι επτα-
κόσιες χιλιάδες επιχειρήσεις να πληρώνουν 3 δισεκατοµµύρια
κέρδη σε δύο διυλιστήρια; Δεν σας νοιάζει, κύριε Μητσοτάκη,
αυτό; Περιµένω στη δευτερολογία µία απάντηση.

Και εν πάση περιπτώσει, αν είστε τόσο προσηλωµένοι στη δη-
µοσιονοµική, αν θέλετε, και λογιστική πιστότητα, τα 500 εκατοµ-
µύρια δανεικά και αγύριστα του κόµµατός σας γιατί δεν τα
µειώνετε, κύριε Μητσοτάκη;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Εκεί δεν µπορεί να είστε δηλαδή σώφρονες και ορθολογιστές
και περιµένετε την πρόταση της Αντιπολίτευσης για να κάνετε
κριτική;

Διαβάστε καλά και ξανά τις εκθέσεις του ΓΛΚ, πρώτα από όλα
γιατί διαψεύδουν τους δικούς σας Υπουργούς. Ψάξαµε και βρή-
καµε ότι τελικά η εκτίµηση που έκαναν στην αρχή για τα δικά µας
µέτρα οι Υπουργοί της Νέας Δηµοκρατίας ήταν λάθος. Στην
αρχή ο κ. Σκέρτσος είχε πει 80 δισεκατοµµύρια, µετά πήγε στα
40. Βρήκαµε σε ετήσια βάση ένα λάθος υπολογισµό σας τουλά-
χιστον για την ακρίβεια µόνο 1 δισεκατοµµύριο.

Καλή, λοιπόν, η έκθεση του ΓΛΚ. Τα δικά σας λάθη διορθώνει.
Δεν φοβόµαστε εµείς καθόλου την αλήθεια. Πρέπει να διευκρι-
νίσουµε και κάτι ακόµα. Μήπως πρέπει να δείτε λιγάκι τις εκθέ-
σεις του ΓΛΚ και για τα νοµοσχέδια της Κυβέρνησης; Διότι, όπως
µε ενηµέρωσε ο κ. Παππάς, στη χθεσινή έκθεση του ΓΛΚ για το
νοµοσχέδιο του κ. Σκρέκα υπήρχε ποιοτική αναφορά στο δηµο-
σιονοµικό κόστος, αλλά όχι και ποσοτική.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Καµµία απολύτως.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Εδώ, λοιπόν, θέ-
λουµε ρεαλισµό σε όλα, να τα δούµε όπως πρέπει και µετά ελάτε
να συζητήσουµε για τη µείωση του ΦΠΑ και του ειδικού φόρου
κατανάλωσης, όπως λέει η Ευρώπη. Εµείς θέλουµε να γίνουµε
Ευρώπη. Εσείς µας διώχνετε µακριά από την Ευρώπη.

Το ερώτηµα που πρέπει να απολογηθείτε σήµερα είναι γιατί
δεν θέλετε να εφαρµόσουµε την ευρωπαϊκή πρακτική, τον ευρω-
παϊκό κανονισµό, τις ευρωπαϊκές προτροπές. Δεν είπατε τίποτα
γι’ αυτό. Γιατί; Διότι αν είχαµε µειώσει τον ΦΠΑ, θα είχαν επιστρέ-
ψει οι πόροι στην πραγµατική οικονοµία, θα υπήρχε δευτερογε-
νής δηµόσιος πόρος και έµµεσης και άµεσης φορολογίας, θα
υπήρχε εργασία, θα υπήρχε προϊόν. Αν γυρίζαν αυτά τα 4 δισε-
κατοµµύρια, λέω για παράδειγµα, κάθε χρόνο στην αγορά, δεν
θα ήταν νέα ανάπτυξη; Δεν θα υπήρχε και συµπληρωµατικό δη-
µόσιο έσοδο; Δεν τα θέλετε. Θέλετε να µαζεύετε, να τα δίνετε

κάποια µε επιδοτήσεις και να αφαιµάζετε συνέχεια τη µεσαία
τάξη και τις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες.

Και µετά θυµηθήκατε τον Αλέξη Τσίπρα. Λοιπόν να ξεκαθαρί-
σουµε κάτι. Δεν µπορείτε να αλλάξετε την ιστορία της χώρας. Ο
κ. Μητσοτάκης ήταν Υπουργός κυβερνήσεων που χρεοκόπησαν
την πατρίδα µας και ο Αλέξης Τσίπρας ήταν πρωθυπουργός της
κυβέρνησης που έβγαλε την Ελλάδα από τα µνηµόνια. Αυτή είναι
η πραγµατικότητα. Δεν µπορείτε να την αλλάξετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Στεναχωριέστε; Στεναχωριέστε. Κοιτάτε τον καθρέφτη και
λέτε: «πώς να το ξεπεράσω αυτό;»; Το κάνετε. Αλλά αυτή είναι η
πραγµατικότητα.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία!
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Η πραγµατικό-
τητα είναι ότι τους θετικούς ρυθµούς στο ΑΕΠ της χώρας τους
έφερε ο Αλέξης Τσίπρας και η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ. Είχαµε
δέκα συνεχόµενα τρίµηνα θετικών ρυθµών ανάπτυξης, όταν πή-
ρατε την Κυβέρνηση. Είχαµε καθαρό δανειακό διάδροµο, χα-
µηλά επιτόκια. Πάνω σε αυτόν τον διάδροµο κάνετε τώρα
πλιάτσικο, κύριε Μητσοτάκη. Αυτή είναι η αλήθεια. Δεν µπορείτε
να την παραποιήσετε. Και αυτό δεν µπορείτε να το παραποιήσετε
γιατί το έχουν παραδεχτεί κορυφαία στελέχη της δικής σας ευ-
ρωοµάδας.

Και η Πρόεδρος Μέρκελ και ο Πρόεδρος Γιούνκερ έχουν πα-
ραδεχθεί ότι δηµοσιονοµική σταθερότητα και απόδοση στο οι-
κονοµικό παραγόµενο προϊόν της χώρας έφερε ο ΣΥΡΙΖΑ, ούτε
τη Νέα Δηµοκρατία ούτε δυστυχώς το ΠΑΣΟΚ. Αυτή είναι η αλή-
θεια της ιστορίας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ  -Προοδευτική
Συµµαχία)

Και τώρα προσπαθείτε να παραπλανήσετε µε ψέµατα για το τι
συζητάγαµε για τις φορολογικές επιβαρύνσεις επί µνηµονίων.
Δηλαδή συγκρίνετε µία περίοδο που η βενζίνη είναι στα 2 ευρώ
και οι θεσµοί λένε: «µειώστε το φορολογικό βάρος» µε µια πε-
ρίοδο που έλεγαν οι θεσµοί: «µη µειώσετε το φορολογικό βάρος»
και η βενζίνη ήταν στο 1,5 ευρώ.

Σας πληροφορώ, λοιπόν, ότι ο Αλέξης Τσίπρας ήταν ο Πρω-
θυπουργός, ο οποίος µείωσε τον ΦΠΑ στο ρεύµα, ένα µέτρο που
ακόµα υπάρχει και είναι το τελευταίο µέτρο µείωσης ΦΠΑ σε δη-
µόσιο αγαθό που επηρεάζει όλη την κοινωνία. Αυτό εσείς δεν
έχετε τα κότσια να το κάνετε, παρ’ ότι επικαλείστε ανάπτυξη.
Αυτή είναι η αλήθεια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Να συνεχίσουµε όµως. Προσπαθείτε να ρίξετε τη συζήτηση
στον ΣΥΡΙΖΑ. Όµως η αλήθεια -κι εδώ περιµένω και τις υπόλοι-
πες κοινωνικές οµάδες να ανταποκριθούν στην ευθύνη της συ-
ζήτησης- είναι ότι, κύριε Μητσοτάκη, σήµερα εσείς είστε ο
απολογούµενος και εσείς είστε ο ελεγχόµενος και περιµένουµε
µια απάντηση. Θα σας θέσω τέσσερα ερωτήµατα, τα έχουµε
θέσει ήδη στη δηµόσια σφαίρα. Απάντηση δεν πήραµε.

Πρώτον, για ποιον λόγο η Ελλάδα είναι η δεύτερη φτωχότερη
χώρα στην Ευρώπη σε επίπεδο αγοραστικής δύναµης και συνε-
χώς µειώνεται η απόστασή µας µε τη Βουλγαρία και κινδυ-
νεύουµε να γίνουµε φτωχότεροι;

Καταθέτω τους πίνακες της αγοραστικής δύναµης που φαίνε-
ται 2019 και 2023 ότι δυστυχώς µειώνεται η απόσταση και φτά-
νουµε στην τελευταία θέση.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πρώτο ερώτηµα. Γιατί; Είστε Κυβέρνηση πέντε χρόνια. Μία
απάντηση. Ποιος φταίει;

Δεύτερο ερώτηµα. Γιατί έχουµε το δεύτερο υψηλότερο πλη-
θωρισµό τροφίµων µετά τη Μάλτα που έχει τους γνωστούς πε-
ριορισµούς της νησιωτικής χώρας; Δεν είναι δυνατόν να είναι
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ακριβότερα τα προϊόντα των πολυεθνικών µόνο στην Ελλάδα.
Ακόµα και αυτό να συµβαίνει, για το τµήµα της εισαγόµενης οι-
κονοµίας, των εισαγόµενων προϊόντων, εσείς έχετε την ευθύνη
πρώτα απ’ όλα, αν δεν συµβαίνει σε όλες τις άλλες χώρες.

Δεν µπορείτε να κατηγορείτε την Ευρώπη ή να της ζητάτε να
λύσει το πρόβληµα, που είναι φθηνότερα τα σουπερµάρκετ της
Γερµανίας, του Βελγίου και της Κεντρικής Ευρώπης. Εσείς
πρώτα απ’ όλα πρέπει να βρείτε τη λύση, ακόµα και για τα προ-
ϊόντα εγχώριας παραγωγής που σας απέκλεισαν, όπως τα αυγά
και τα λαχανικά, που είναι δεύτερη θέση στον πληθωρισµό ακρί-
βειας.

Τρίτο ερώτηµα: Γιατί δεν φορολογείτε τα υπερκέρδη των διυ-
λιστηρίων και γενικότερα της ενέργειας, ενώ η Ευρώπη ζητάει
τη φορολόγησή τους; Και αναφέροµαι σε δισεκατοµµύρια ευρώ.

Τέταρτο ερώτηµα: Για ποιον λόγο δεν µειώνετε τον ΦΠΑ στα
τρόφιµα και τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα καύσιµα, εφόσον
το προτείνει η εργαλειοθήκη της Κοµισιόν και υπάρχει και σχε-
τική οδηγία της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Και να το απαντήσετε
αυτό, γιατί θέλουµε και µία απάντηση.

Όσον αφορά την πολιτική επιλογή, µας κάνετε σχόλια και κρι-
τική για το δηµοσιονοµικό αποτύπωµα των δικών µας µέτρων,
της µείωσης της φορολογίας. Πρώτα, όµως, θέλουµε να µας
απαντήσετε το εξής: Πιστεύετε ότι είναι µέτρο πολιτικής η µεί-
ωση της φορολογίας και ιδιαίτερα των έµµεσων φόρων, που εί-
µαστε δεύτερη ακριβότερη χώρα στην Ευρώπη στους έµµεσους
φόρους; Και µετά να µιλήσουµε για το δηµοσιονοµικό αποτύ-
πωµα.

Διότι δεν ανοίγετε καθόλου τη συζήτηση για τη µείωση της φο-
ρολογικής επιβάρυνσης, µόνο στους πολύ πλούσιους, στα µερί-
σµατα παραδείγµατος χάριν. Εσείς ελέγχεστε, εσείς θα δώσετε
απαντήσεις σήµερα.

Διότι, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από όσα ακούσαµε, του-
λάχιστον στην πρώτη φάση, ο κ. Μητσοτάκης δεν µπορεί να ανα-
τρέψει ένα γεγονός -γι’ αυτό µίλησε για δανεισµό- ότι είµαστε
πρωταθλητές στα υπερκέρδη και στον πληθωρισµό απληστίας,
δηλαδή στην ακρίβεια που δηµιουργεί η ασυδοσία των ολιγοπω-
λίων σε συγκεκριµένους κλάδους της οικονοµίας. Και δυστυχώς
αυτό έγινε πιο έντονο στην ενεργειακή κρίση και ξεκίνησε. Εκµε-
ταλλεύτηκαν την ενεργειακή κρίση. Κι εδώ φταίει και η Κοµισιόν.
Εκ των υστέρων έκανε κανονισµό για τα υπερκέρδη, δεν πρό-
λαβε.

Έχουµε, όµως, facts, δεδοµένα, συγκεκριµένα νούµερα. Θέ-
λουµε να µας απαντήσετε αν είναι αληθή ή όχι, όπως µε ρωτή-
σατε προηγουµένως για τον πληθωρισµό.

Πρώτον, είχαµε ή όχι τη µεγαλύτερη αύξηση πραγµατικών
κερδών στην Ευρώπη το 2023;

Είχαµε ή όχι ρεκόρ κερδοφορίας, και µάλιστα δεκαπενταετίας,
στη διανοµή µερισµάτων από τη διανοµή µερισµάτων;

Αφορά η διανοµή µερισµάτων, το 80%, µόλις σε επτά εται-
ρείες, ναι ή όχι; Αυτό δηλαδή δεν είναι κερδοσκοπία και αισχρο-
κέρδεια;

Υπάρχει υπερδιπλασιασµός στα µερίσµατα 2022 - 2023; Το αµ-
φισβητείτε; Είναι αυτά που φορολογούνται 5%, ενώ ακόµη και ο
ΟΟΣΑ ζητάει αλλαγή της φορολογίας µερισµάτων. Και µη µας
πείτε ότι δεν ξέρετε τι είναι πληθωρισµός απληστίας. Εµείς το εί-
παµε, και στις προγραµµατικές δηλώσεις, και έχει έναν χρόνο
που το βάζουµε.

Το λέει και η Τράπεζα της Ελλάδος, τα λέει ο διοικητής, ο
οποίος τι επισηµαίνει; Αλλά δεν είπατε τίποτα.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τι επισηµαίνει αυτός ο καλός άνθρωπος;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Επισηµαίνει ότι
πρέπει να µειωθούν τα υπερκέρδη στα ολιγοπώλια των τροφί-
µων, των καυσίµων και των τραπεζών. 

Γιατί, κυρία Κωνσταντοπούλου, ξέρετε, υπάρχει µια βασική
αρχή στην αριστερή προοδευτική πολιτική: Εκµεταλλεύεσαι
µέσα στον καπιταλισµό όλα τα όπλα που έχεις στη διάθεσή σου
για να ζουν καλύτερα οι πολίτες, για να βελτιώνεται το κοινωνικό
και βιοτικό επίπεδο, για να υπάρχουν προοδευτικές και δηµοκρα-
τικές τοµές και κάνεις συµµαχίες. Δεν κάνεις µόνο ειρωνεία. Ευ-

χαριστώ πολύ, κυρία Κωνσταντοπούλου.
Ξαναγυρίζουµε σε εσάς, γιατί το θέµα δεν είναι τα άλλα κόµ-

µατα, είστε εσείς, κύριε Μητσοτάκη. Αυτά τα προβλήµατα που
επισηµαίνει ο κ. Στουρνάρας είναι προβλήµατα που θα λύσει η
επιστολή στην κ. Φον ντερ Λάιεν; Ρωτώ. Θα λύσει το πρόβληµα
των υπερκερδών των ολιγοπωλίων και τα ολιγοπώλια σε κρίσι-
µους κλάδους της οικονοµίας; Διότι αυτά τα ολιγοπώλια επιβα-
ρύνουν όλη την αγορά και όλη την κοινωνία.

Κι εσείς τι κάνετε; Τους παρέχετε ασυλία και το ότι τους πα-
ρέχετε ασυλία και έχετε επιλέξει, εσείς, να δηµιουργείτε ακρίβεια
ξαναφέρνει, και στην επικαιρότητα, και επιβεβαιώνει ότι ζούµε
την τελευταία τριετία την ακρίβεια Μητσοτάκη. Σας στενοχωρεί
που το λέµε έτσι, αλλά αυτή είναι η αλήθεια, την ακρίβεια Μη-
τσοτάκη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Και ας πάµε να το αποδείξουµε. Ρεύµα 2021 - 2023, πάρτι στην
ηλεκτροπαραγωγή, δισεκατοµµύρια υπερκέρδη, 2,2 δισεκατοµ-
µύρια στον πρώτο χρόνο. Τότε µας έλεγε –µας κορόιδευε- ότι
είναι λεφτόδεντρα. Όταν φέραµε τα στοιχεία µε την έκθεση που
ετοιµάσαµε και το κατέθεσε ο Αλέξης ο Τσίπρας, ήρθατε εκ των
υστέρων να πείτε: «αν υπάρχουν, θα τα φορολογήσω 90%», µετά
από τη δική µας τοποθέτηση. Τελικά από 2,2 δισεκατοµµύρια
πόσο φορολογήσατε; 340 εκατοµµύρια. Αριστεία στο µαγείρεµα
λέγεται αυτό.

Δεύτερη φάση, υπερκέρδη στην προµήθεια ρεύµατος. Με το
που ξεκινάει τους δύο πρώτους µήνες, Αύγουστος, Σεπτέµβριος,
Οκτώβριος, 1 δισεκατοµµύριο υπερκέρδη, τότε που τάχατες κα-
ταργήθηκε η ρήτρα, αλλά µπήκε µες στα τιµολόγια. Σας πιέ-
ζουµε, φέρνετε νοµοθεσία τον Νοέµβριο του 2022 για τη
φορολόγησή τους.

Κύριε Μητσοτάκη, ρωτώ κάτι απλό: Αυτή η νοµοθεσία του Νο-
εµβρίου του 2022 γιατί δεκαεννιά µήνες µετά δεν έχει εφαρµο-
στεί; Μία απάντηση! Είναι δικός σας νόµος από δική µας πίεση.
Δεν εφαρµόστηκε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές.

Πάµε στα διυλιστήρια. Ανέφερα ήδη, 3 δισεκατοµµύρια το
2022 κέρδη. Από αυτά τα 2,6 δις είναι υπερκέρδη. Πιέζουµε για
τη φορολόγηση, έρχεται ο Κανονισµός της Κοµισιόν και από τα
2,6 δισεκατοµµύρια παίρνει µόνο 640 εκατοµµύρια και τους δίνει
κι ένα µπόνους να µειωθεί η φορολογική επιβάρυνση την επό-
µενη χρονιά. Και χατίρι έκανε στα διυλιστήρια ο κ. Μητσοτάκης.

Αλλά για τα 1,3 δισ. υπερκέρδη του 2023, παρ’ ότι το λέει ο
Κανονισµός της Κοµισιόν, γιατί δεν εφαρµόζετε έκτακτη φορο-
λόγηση; Η ερώτηση είναι απλή. Η δεύτερη. Η πρώτη είναι για την
προµήθεια ρεύµατος, δεν εφαρµόζεται ο νόµος. Η δεύτερη είναι
γιατί δεν εφαρµόζετε τον Κανονισµό της Ευρώπης για την έκτα-
κτη φορολόγηση του 1,3 δισ. υπερκερδών των δύο διυλιστηρίων
του 2023.

Και βέβαια να σας πω ότι αυτό ακόµα συνεχίζεται. Είδαµε το
πρώτο τρίµηνο των ΕΛΠΕ, που συµµετέχει η ελληνική πολιτεία
στο µετοχικό κεφάλαιο, υπερκέρδη διύλισης το πρώτο τρίµηνο
του έτους 2024 131 εκατοµµύρια ευρώ. Πάµε για νέο ράλι. Κατά
τα άλλα, µια έκθεση της Επιτροπής Ανταγωνισµού θαµµένη στα
αζήτητα για τον κλάδο των καυσίµων, γιατί πρέπει να µιλάµε και
για τη θεσµική οργάνωση της αγοράς.

Σηµειώστε, όµως, και κάτι ακόµα. Δεν ξέρω αν τα γνωρίζει
αυτά ο κ. Μητσοτάκης, υποθέτω πως τα γνωρίζει. Ίσως είναι λίγο
αργά για να ενηµερωθείτε τώρα πια. Είναι αργά για δάκρυα, που
λέµε. Τώρα πρέπει να αναµετρηθείτε µε την πραγµατικότητα,
κύριε Μητσοτάκη!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Η πραγµατικότητα είναι –να το προσθέσω κι αυτό και θέλω µία
απάντηση- ποιος επέλεξε ως µεγαλοµέτοχος τις διοικήσεις της
ΔΕΗ και των «ΕΛΛΗΝΙΚΩΝ ΠΕΤΡΕΛΑΙΩΝ», που αποδεδειγµένα
αισχροκερδούν εις βάρος των Ελλήνων πολιτών και των ελληνι-
κών επιχειρήσεων. Ποιος; Είστε εσείς ως εκπρόσωπος της πολι-
τείας εκπρόσωπος µεγάλου µετόχου στη ΔΕΗ και στα ΕΛΠΕ;
Διότι µη µου πείτε ότι ο κ. Στάσσης δεν ήταν δική σας επιλογή.
Μη µου το πείτε αυτό. Θυµόµαστε το 2019 πώς µπήκε.

Οι διοικήσεις, λοιπόν, των ΔΕΗ και ΕΛΠΕ είναι υπεύθυνες για
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την αισχροκέρδεια διότι έχουν στα ταµεία τα υπερκέρδη. Το απο-
δείξαµε. Η Ευρώπη το ξέρει, περιµένει τη φορολόγησή τους.

Πόσο είναι αυτό; Διάβαζα σε ένα δηµοσίευµα -είναι τραγικό-
ότι έχει, λέει, ρευστότητα σήµερα η ΔΕΗ 4 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Και ρωτώ: Από αυτά τα 4 δισεκατοµµύρια ευρώ πόσα είναι
από τα υπερκέρδη, πόσα είναι από την τσέπη των Ελλήνων πολι-
τών, πόσα είναι από την τσέπη των ελληνικών επιχειρήσεων,
πόσα έχετε δηµιουργήσει εσείς µε δική σας ευθύνη εις βάρος
και της κοινωνίας και της οικονοµίας; Δεν έχετε απαντήσει.

Και να πω και το εξής, µήπως φύτεψε τελικά ο κ. Στάσσης λε-
φτόδεντρα και δηµιουργήθηκε ρευστότητα στη ΔΕΗ; Τέσσερα
δισεκατοµµύρια ρευστότητα; 

Το δεύτερο ζήτηµα: Για τα 3,8 δισεκατοµµύρια υπερκερδών
των δύο διυλιστηρίων, που τουλάχιστον τα µισά είναι των «ΕΛ-
ΛΗΝΙΚΩΝ ΠΕΤΡΕΛΑΙΩΝ», που η διοίκηση ελέγχεται και τοποθε-
τείται µε τη σύµφωνη γνώµη και την εισήγηση της Κυβέρνησης,
πάλι δεν έχετε να πείτε τίποτα; Αυτά είναι όλα µε υπογραφή Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη. Διαιρέστε 3,8 δισεκατοµµύρια υπερκέρδη
διά επτακόσιες χιλιάδες επιχειρήσεις, να δείτε την επιβάρυνση
στην ελληνική επιχειρηµατικότητα από τα δύο διυλιστήρια.

Θέλετε να πάµε και στις τράπεζες; 2023, ρεκόρ κερδοφορίας,
λόγω επιτοκίων και προµηθειών, 3,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, µε
σοβαρά προβλήµατα στα νοικοκυριά, µε καταστήµατα και ΑΤΜ
να κλείνουν από την περιφέρεια, µε αδυναµία δανεισµού της επι-
χειρηµατικότητας, και το πάρτι συνεχίζεται και το 2024. Το λέει
και η Τράπεζα της Ελλάδας και το ΚΕΠΕ. Και τι λένε; Ότι το πε-
ριθώριο των ελληνικών τραπεζών ξεπερνάει τον µέσο όρο, τη
µέση τιµή της Ευρωζώνης. Το βλέπουν όλοι, δεν το βλέπει ο κ.
Μητσοτάκης και ο κ. Χατζηδάκης. Δεν βλέπουν το πάρτι στις τρά-
πεζες.

Για να µην ακουµπήσετε τώρα τα υπερκέρδη -γιατί αυτό είναι
το άγιο δισκοπότηρο, τα υπερκέρδη στα ταµεία λίγων, αυτός
είναι ο σκοπός σας και πολιτική σας- επικαλείστε την αύξηση των
µισθών. Όλοι ξέρουν -γιατί οι πολίτες ζουν σε µια πραγµατικό-
τητα δύσκολη- ότι επ’ ουδενί δεν καλύπτεται από την αύξηση του
κατώτατου, που έτσι κι αλλιώς δεν αφορά όλους τους εργαζό-
µενους του ιδιωτικού τοµέα και δεν αφορά και τον δηµόσιο
τοµέα!

Είναι δυνατόν ο µισθός νεοδιόριστου εκπαιδευτικού να είναι
734 ευρώ και να περιµένετε να ζήσει µε αυτό το κόστος; Ή του
νοσηλευτή να είναι 680 ευρώ καθαρά; Και µας λέτε ότι έχουµε
υψηλούς µισθούς στην Ελλάδα;

Και όλα αυτά ενώ στη χώρα µας έχουµε το υψηλότερο ποσο-
στό ιδιωτικών δαπανών υγείας. Να δείτε τι πληρώνουµε οι πολί-
τες ταυτόχρονα. Έχουµε εκτίναξη των ενοικίων, πρωτιά, πάνω
από 40% του εισοδήµατος, για κόστος στέγης και περιµένετε να
ζήσει µε αυτό µε µέση ελληνική οικογένεια. Έτσι είναι, αυτό είναι
το οικονοµικό θαύµα του κ. Μητσοτάκη. Έτσι µας φτάνει η Βουλ-
γαρία στην αγοραστική δύναµη.

Κι ας πάµε να δούµε λιγάκι τι λέτε για τα εργαλεία της Ευρώ-
πης, γιατί πρέπει να µπούµε λίγο στις προτάσεις. Η Ευρώπη προ-
τείνει µείωση των φορολογικών επιβαρύνσεων και ταυτόχρονα
εσείς µας λέτε ότι δεν µπορούµε να µειώσουµε τον ΦΠΑ και τον
ειδικό φόρο κατανάλωσης και έχουµε δύο δικαιολογίες, το ένα
ότι δεν υπάρχουν δηµοσιονοµικά περιθώρια και το άλλο ότι δεν
θα περάσει στην κατανάλωση η µείωση.

Πρώτον, ως προς τα περιθώρια σάς αποδείξαµε ότι έχετε
πάρα πολλά, γιατί έχετε υπερείσπραξη και πλέον υπερπλεόνα-
σµα στο ισοζύγιο τελικά της Κυβέρνησης, δηλαδή του κράτους.
Αν βάλετε έσοδα-έξοδα, έχετε υπερπλεόνασµα. Άρα υπάρχει πε-
ριθώριο.

Δεύτερον, µας λέτε ότι αυτή η µείωση του ΦΠΑ δεν θα περάσει
στην αγορά. Κατ’ αρχάς εδώ θέλω να πω ότι διαπιστώνω µε
τρόµο ότι τελικά δεν είστε άριστοι. Δηλαδή µας λέτε ότι είστε
«διοικητές» µιας πολιτείας, που δεν µπορεί να ελέγξει τη µείωση
των φορολογικών επιβαρύνσεων και θα τα καταναλώσουν στην
αισχροκέρδεια οι επιχειρήσεις. Ενδιαφέρον αυτό. Δεν είστε, λοι-
πόν, τόσο άριστοι.

Μας λέτε ότι δεν το έκαναν άλλες χώρες. Μα γιατί λέτε ψέ-
µατα; Γιατί λέτε ψέµατα; Συγκεκριµένα: Κύπρος, µηδένισε τον
ΦΠΑ το 2023 στα βασικά προϊόντα. Ο πληθωρισµός µειώθηκε –

προσέξτε- από 10,4% σε 1,7% τον Μάρτιο του 2024. Αλήθεια ή
ψέµατα;

Ισπανία, είπατε για την Ισπανία. Ποιος σας είπε αυτά τα στοι-
χεία; Ο µηδενικός ΦΠΑ έχει πάει τον πληθωρισµό τροφίµων από
16,5% στο 4,4%. Μειώθηκε και πάνω από 10%.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πού τον πήγε; Στο πόσο;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Η Πορτογαλία…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Στο
πόσο;

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµ-
µαχία)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Τα ποσοστά πείτε.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Είναι 4,4%, το
είπα.

Να πω λίγο κάτι; Δεν µε πειράζει να µαθαίνει ο κ. Μητσοτάκης,
το θέµα είναι µπας και αλλάξει την πολιτική του. Εκεί είναι αµε-
τανόητος. Διότι, όταν τον ρώταγα για τα υπερκέρδη στα ταµεία
των επιχειρήσεων, δεν µε ρώτησε. Πάει να πει ότι ξέρει πάρα
πολύ καλά πόσα λεφτά βάζουν στα ταµεία τους οι µεγάλες επι-
χειρήσεις. Αυτό που τον ενδιαφέρει είναι να προβοκάρει τη δι-
ευκόλυνση των καταναλωτών στις άλλες χώρες. Αλλά για τη
δικιά του χώρα δεν λέει τίποτα! Για την Ισπανία ενδιαφέρθηκε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Πάµε στην Πορτογαλία. Η Πορτογαλία κράτησε τον ΦΠΑ τρο-
φίµων στο µηδέν και τελικά ο πληθωρισµός στα τρόφιµα είναι
µειωµένος κατά είκοσι δύο µονάδες. Αυτά δεν τα θυµάται, δεν
τα ξέρει. Μας ρωτάει εµάς να τα µάθει.

Άρα, λοιπόν, γίνονται όλα αυτά. Εσείς τι επιλέγετε από όλα
αυτά τα καλά παραδείγµατα; Να είµαστε δεύτεροι στην έµµεση
φορολογία πίσω από τη Σουηδία, αυτό επιλέγετε.

Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει και την πολιτική βούληση και την επάρκεια για
να σχεδιάσει µέτρα για την καταπολέµηση της ακρίβειας. Κατ’
αρχάς πρέπει να σας πω ότι την οριοθέτηση κέρδους στην
αγορά ρεύµατος την έχουµε καταθέσει εδώ επίσηµα εδώ και δύο
χρόνια. Και δεν το κάνετε. Μας ρωτάτε τι πρόταση ευρωπαϊκή
έχουµε. Μα αυτή η πρόταση είναι µεταρρυθµιστική τοµή για όλη
την Ευρώπη. Δεν το µεταφέρατε ποτέ σε Συµβούλιο Κορυφής.
Το καταθέσαµε εδώ µέσα.

Εδώ δεν εφαρµόζετε τα µέτρα της Ευρώπης και ρωτάτε εµάς
τι προτάσεις έχουµε; Εµείς επιµένουµε στις µειώσεις φόρου που
λέει η Ευρωπαϊκή Ένωση.

Και επιπλέον προτείνουµε έκτακτη εισφορά στα υπερκέρδη,
και των τραπεζών και των εταιρειών ενέργειας, περιθώριο κέρ-
δους και στη διύλιση και στο ρεύµα, µηδενικό ΦΠΑ στα τρόφιµα
για την πρώτη περίοδο, µείωση του ΦΠΑ µετά από το 2025, όπως
και µείωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο κατώτατο ση-
µείο, µείωση του ΦΠΑ στην ύδρευση, µείωση στην αποχέτευση,
µείωση του κόστους για τα µέσα µαζικής µεταφοράς, τη διευκό-
λυνση της κάρτας για το αγροτικό πετρέλαιο, και ταυτόχρονα τη
µείωση και του ρεύµατος στους αγρότες κατά 50%, βαριές κυ-
ρώσεις για όσους παραβιάζουν τους κανόνες αυτούς, έναν «ΤΕΙ-
ΡΕΣΙΑ» που θα αποκλείει ακόµα και από διαγωνισµούς του
δηµοσίου και ταυτόχρονα παρατηρητήριο τιµών Ευρωπαίου κα-
ταναλωτή και για τα προϊόντα ευρείας κατανάλωσης και για τα
αγροτικά προϊόντα.

Είναι γραµµένη η πρόταση νόµου και την έχετε. Επί των προ-
τάσεων νόµου δεν είπατε τίποτα. Πήγατε να κρυφτείτε πίσω από
τη µελέτη του ΓΛΚ, που µας επιβεβαιώνει σε πάρα πολύ µεγάλο
βαθµό και διαψεύδει τους δικούς σας Υπουργούς.

Και σας καταθέσαµε πρόταση και για το φορολογικό, όπου
εκεί υπάρχει µια αλλαγή, ξεκάθαρο, απλό: µεγαλύτερο εισόδηµα,
µεγαλύτερος συντελεστής. Δεν έχετε πει τίποτα γι’ αυτό. Και τα
µερίσµατα µέσα στον φορολογικό συντελεστή, στο φορολογη-
τέο, ας το πω έτσι, τελικό εισόδηµα.

Εσείς δεν θέλετε. Για ποιον λόγο; Γιατί δεν θέλετε να γίνουµε
Ευρώπη; Δεν σας ενδιαφέρει η Ευρώπη, είναι υποκριτικό αυτό
που λέτε. Σας ενδιαφέρει µόνο να τακτοποιούνται τα συµφέ-
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ροντα, και αυτό φάνηκε ξεδιάντροπα πρώτα απ’ όλα σε αυτό που
κάνετε στο Ταµείο Ανάκαµψης. Με δική µας ερώτηση αποκαλύ-
φθηκε ότι τελικά µόνο επτά πολύ µικρές επιχειρήσεις είναι στο
Ταµείο Ανάκαµψης. Μόνο επτά πολύ µικρές. Κι αν βάλετε ακόµα
και τις µεσαίες και τις µικρές, πάλι είναι µόνο εκατόν σαράντα.
Επτακόσιες χιλιάδες επιχειρήσεις έχει η χώρα µας.

Κι όλα αυτά ενώ η Ευρώπη διερευνά σκάνδαλο 2,5 δισεκατοµ-
µυρίων για τις χρηµατοδοτήσεις του Ταµείου Ανάκαµψης κι ενώ
αντιπληµµυρικά έργα απεντάσσονται από το Ταµείο Ανάκαµψης.
Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Κατά τα άλλα, σας ενδιαφέρει η
µικροµεσαία επιχειρηµατικότητα.

Να πούµε λίγο την αλήθεια. Πόσο ενδιαφέρει τον κ. Χατζηδάκη
ως Υπουργό η µικροµεσαία επιχειρηµατικότητα; Τον ενδιαφέρει
για να βάλει το χαράτσι, για να βάλει τον τεκµαρτό προσδιορισµό,
να πάρει ένα χαράτσι από όλους τους µικροµεσαίους, να αφήσει
τη φοροδιαφυγή να κάνει πάρτι. Δεν εµπιστεύεται τα πραγµατικά
δεδοµένα. Μας µιλάνε για ρεαλισµό και νούµερα και δεν πάνε µε
νούµερα να κάνουν καταπολέµηση της φοροδιαφυγής.

Κατά τα άλλα έχουµε πολλές καταγγελίες για σοβαρά προβλή-
µατα στο πληροφοριακό σύστηµα της ΑΑΔΕ, που συντείνουν ως
αποτέλεσµα στο να µη γίνεται επεξεργασία και αποκάλυψη του
φόρου µέχρι τις εκλογές, για να µη µάθουν τελικά οι επαγγελ-
µατίες πόσο θα πληρώσουν µε τον κ. Μητσοτάκη και τον κ. Χα-
τζηδάκη. Είναι αυτό που λέµε πολύ σωστά: «Πριν ψηφίσεις ρώτα
τον λογιστή σου τι κουστούµι σού ετοιµάζουνε». Αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Αυτό είναι το φοροµπηχτικό σας σχέδιο!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική
Συµµαχία)

Και για να το κρύψετε προβήκατε και σε µία ακόµα φοβερή
καινοτοµία. Πήγατε στην Ευρώπη και δεν καταθέσατε ολόκληρο
το µεσοπρόθεσµο, αλλά καταθέσατε µόνο για ενάµιση χρόνο και
κρύψατε το 2026 - 2027, παρ’ ότι οφείλατε να το καταθέσετε και
παρ’ ότι άλλες χώρες το έχουν καταθέσει.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, βλέπετε ότι και στην αγοραστική
δύναµη, και στον πληθωρισµό, και στις φορολογικές επιβαρύν-
σεις η Κυβέρνηση του κ. Μητσοτάκη µας αποµακρύνει από την
Ευρώπη. Τελικά το κεντρικό µήνυµα της προεκλογικής του εκ-
στρατείας, το οποίο είναι ότι στις 9 Ιούνη ερχόµαστε πιο κοντά
στην Ευρώπη, αποκαλύπτεται ότι είναι το απόλυτο ψέµα Και δεν
το λέει αυτό µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ. Δυστυχώς το λέει και το Ευρωκοι-
νοβούλιο, το ανώτατο αιρετό όργανο της Ευρώπης, που θα εκλέ-
ξουµε.

Διότι το Ευρωκοινοβούλιο, σε ένα πολύ σηµαντικό πεδίο όπως
είναι το κράτος δικαίου, δυστυχώς µε ένα ψήφισµα καταπέλτη
που έχει επιλέξει και αποφάσισε µε πλειοψηφία πολλών Ευρωο-
µάδων, ακόµα και Βουλευτών του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος,
ότι η Ελλάδα αποµακρύνεται από την Ευρώπη στα θέµατα της
δηµοκρατίας και του κράτους δικαίου και υπάρχουν σοβαρές
απειλές κατά ανεξάρτητων θεσµών, δικαιοσύνης, κράτους δι-
καίου και ανθρωπίνων δικαιωµάτων.

Και δεν είναι µόνο το Ευρωκοινοβούλιο. Η έκθεση του Στέιτ
Ντιπάρτµεντ, η έκθεση της Διεθνούς Αµνηστίας, όλα συνηγο-
ρούν ότι µας αποµακρύνετε από την Ευρώπη και το ευρωπαϊκό
κεκτηµένο.

Το σκάνδαλο των υποκλοπών περιµένει δύο χρόνια απαντή-
σεις, κι από τη δικαιοσύνη αυτή τη φορά. Γιατί άραγε; Θέλετε να
σας πω γιατί δεν υπάρχουν απαντήσεις στις υποκλοπές; Δεν
ξέρω αν έχει ο κύριος Πρωθυπουργός να µας πει γιατί. Ψάχνει
τα νούµερα για τη δευτερολογία του. Μάλλον φαίνεται απροετοί-
µαστος ή αδιάβαστος.

Αλλά να του πω εγώ για ποιον λόγο δεν υπάρχουν απαντήσεις
στο σκάνδαλο υποκλοπών; Για τον ίδιο λόγο που πήρε ο ίδιος
υπ’ ευθύνη του την ΕΥΠ από την πρώτη µέρα ανάληψης των κα-
θηκόντων του, γιατί ήθελε ο ίδιος να ελέγχει αυτόν τον κρίσιµο
τοµέα και να υπάρχει αδιαφάνεια και να υπάρχει παραβίαση του
κράτους δικαίου και των δικαιωµάτων των πολιτών, και να µην
υπάρχει τελικά απόρρητο των συνοµιλιών, και να παρακολου-
θούνται από τον Αρχηγό του στρατού µέχρι Βουλευτές, και Αρ-
χηγός κόµµατος. 

Δεν µας έχετε απαντήσει ακόµα γιατί αυτά συνδέονται. Μη µου
πείτε ότι δεν ήξερε. Διότι µας είπε ότι δεν ήξερε για τις υποκλο-

πές. Δεν ήξερε και την αλλαγή της σύνθεσης της ΑΔΑΕ, η οποία
έγινε λίγο πριν από µια κρίσιµη συνεδρίαση; Τώρα που τα µάθατε
όλα γιατί δεν παίρνετε θέση;

Μάθαµε πρόσφατα ότι παρά την απόφαση του Συµβουλίου
Επικρατείας η ΕΥΠ, την οποία ο ίδιος επιβλέπει, αρνείται να συµ-
µορφωθεί. Τώρα δεν είναι πολιτικός προϊστάµενος της ΕΥΠ ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός; Τώρα µένει άφωνος στις ερωτήσεις του
OPEN όταν τον ρωτάνε τι θα κάνει; Τώρα κάθεται απλά και κοι-
τάει;

Είναι αυτό επάρκεια για µια τόσο σοβαρή θέση, να µην ξέρει
τι πάρτι –δυστυχώς δεν είναι σωστή η λέξη «πάρτι»- τι παρακρά-
τος υποκλοπών υπάρχει στη χώρα µας και ταυτόχρονα όταν πα-
ραβιάζεται απόφαση ανώτατου δικαστηρίου να µην παίρνει θέση;
Αυτός είναι ο ρόλος του πολιτικού προϊσταµένου της ΕΥΠ, που
πρέπει να είναι ο πρώτος ο οποίος θα διασφαλίζει ότι εφαρµόζε-
ται η νοµοθεσία και το κράτος δικαίου;

Περισσό θράσος τελικά να µην απαντάει σε αυτήν την ερώ-
τηση για τη µη συµµόρφωση της ΕΥΠ µε το Συµβούλιο της Επι-
κρατείας. Τελικά για όλα φταίνε οι άλλοι. Αλλά όταν σας πιάνουν
µε τη γίδα στην πλάτη -θα χρησιµοποιήσω αρχαίο όρο- «ποιείτε
την νήσσαν». Αυτό ακριβώς γίνεται. 

Το ίδιο είδαµε και στο έγκληµα των Τεµπών, το ίδιο είδαµε και
στη διαρροή από το ΥΠΕΣ των προσωπικών δεδοµένων των πο-
λιτών. Και στα τρία, µία είναι η στρατηγική του κυρίου Πρωθυ-
πουργού, συγκάλυψη, συγκάλυψη σε όλα τα επίπεδα,
αγωνιώδης προσπάθεια να υπάρξει συγκάλυψη για να αποφύγει
και τις προσωπικές του ευθύνες ο κ. Μητσοτάκης.

Στα Τέµπη από την πρώτη στιγµή είχατε τη θεωρία του ανθρώ-
πινου λάθους. Εµποδίσατε τη διερεύνηση ποινικών ευθυνών.
Κλείσατε άρον-άρον την εξεταστική επιτροπή. Δεν καλέσατε ου-
σιώδεις µάρτυρες. Απορρίψατε την εισήγηση της Ευρωπαίας Ει-
σαγγελέως. Δεν δώσατε απαντήσεις, ούτε για το µοντάζ στο
ηχητικό ντοκουµέντο, που ταίριαζε µε το αφήγηµα του Πρωθυ-
πουργού την επόµενη µέρα. Αρνηθήκατε κατ’ επανάληψη στοι-
χεία για το µπάζωµα και για το περιεχόµενο της εµπορικής
αµαξοστοιχίας. Και τώρα που όλα αποκαλύπτονται; Τώρα τι θα
κάνετε; Είναι για τα µπάζα όσοι ασχολούνται µε το µπάζωµα;

Τώρα που έρχεται πλέον -ήρθε στη Βουλή χτες- µετά από ανά-
συρση από το αρχείο, δικογραφία από την Εισαγγελία Εφετών
για το µπάζωµα - ξεµπάζωµα στα Τέµπη, για την απόκρυψη και
καταστροφή στοιχείων και πειστηρίων του εγκλήµατος, τώρα
που έρχεται πλέον ο φάκελος κι ενώ έχουµε δηµόσιες καταθέ-
σεις από τον κ. Τριαντόπουλο, ότι ο ίδιος επέβλεπε το έργο που
του αναθέσατε επιτόπου την επόµενη µέρα, για την «αποκατά-
σταση» του χώρου, τώρα τι θα πείτε; Τώρα που είναι υποχρεω-
τικό για όλους και όλες µας να υπογράψουµε και να ψηφίσουµε
την προκαταρκτική, που εµείς έχουµε δηλώσει ότι επιβάλλεται,
τώρα θα πάρετε θέση; 

Κύριε Πρωθυπουργέ, εκτιµώ ότι έχετε επάρκεια και έχετε στε-
λέχη να διαβάσουν τη δικογραφία. Μέχρι τη δευτερολογία σας,
επειδή η δικογραφία είναι στα γραφεία της Βουλής, περιµένουµε
να πάρετε θέση. Θα συµφωνήσετε µε το κοινωνικό αίτηµα της
συγκρότησης προκαταρκτικής και παραποµπή στη δικαιοσύνη
όλων των υπευθύνων για την καταστροφή πειστηρίων του εγκλή-
µατος των Τεµπών;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Είναι ένα αίτηµα όλης της κοινωνίας και θέλουµε να πάρετε
θέση. Και οφείλω -για να µην ξεχαστεί, γιατί είναι ευθύνη όλων
εδώ, δεν είναι ευθύνη µόνο του ΣΥΡΙΖΑ- να σας ζητήσω να πά-
ρετε θέση και στη χθεσινή επιστολή της κ. Καρυστιανού, την
οποία διάβασα. Θέλουµε µια απάντηση  ως Έλληνες πολίτες,
έξω από τα κοµµατικά. Αλλά και στις υποκλοπές το ίδιο έχετε
κάνει. Τα είπαµε. Τροποποίηση της νοµοθεσίας, δολοφονία χα-
ρακτήρα, επίθεση στην ηγεσία της ανεξάρτητης αρχής. Να πω,
όµως, λίγο για το τελευταίο σκάνδαλο των προσωπικών δεδοµέ-
νων, γιατί αφορά στις Ευρωεκλογές.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το Υπουργείο Εσωτερικών τις
πρώτες µέρες µετά την προφανώς απαράδεκτη και παράνοµη
επιστολή της κ.  Ασηµακοπούλου, είχε δηλώσει ότι δεν είχαν
φύγει τα στοιχεία από το Υπουργείο Εσωτερικών. Μετά µε τον
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Κυβερνητικό Εκπρόσωπο, διαψεύσατε το Υπουργείο Εσωτερι-
κών. Τι παραδέχθηκε, όµως, ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος; 

Ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος παραδέχτηκε ότι ως Γραµµατέας
τότε της Νέας Δηµοκρατίας, είναι και νοµικά υπεύθυνος και οµο-
λόγησε την ενοχή του, όχι απλά για τη διαρροή προσωπικών δε-
δοµένων, αλλά και για την παράνοµη χρήση για ψηφοθηρικούς
σκοπούς. Δηλαδή, έχουµε ένα κυβερνητικό κόµµα το οποίο ελέγ-
χεται και από τη δικαιοσύνη και από την ανεξάρτητη αρχή και
πολλά πολιτικά πρόσωπα για παράνοµη χρήση προσωπικών δε-
δοµένων. Γι’ αυτό δεν θα πείτε κουβέντα; Δεν είναι αυτό παρά-
πτωµα της Νέας Δηµοκρατίας; Γιατί είναι ξεκάθαρο ότι έχουµε
οµολογία ενοχής. Και αυτή είναι µια οµολογία, η οποία πλέον θα
διερευνηθεί και από ευρωπαϊκά όργανα και από ελληνικά όργανα. 

Όµως τώρα τι κάνετε; Διότι µιλάµε για συγκάλυψη. Προσπα-
θείτε µε κάθε τρόπο να κρύψετε την κ. Κεραµέως από την Επι-
τροπή Θεσµών και Διαφάνειας της Βουλής, ενώ υποχρεούται
-σήµερα, είναι η τελευταία µέρα και σε αυτό έχετε ευθύνη και
εσείς, κύριε Πρόεδρε- η κ. Κεραµέως να έρθει στη Βουλή να εξη-
γήσει πώς διασφαλίζουµε την ακεραιότητα, τη διαφάνεια, τη λει-
τουργία ως προς τα προσωπικά δεδοµένα και ως προς την
επιστολική ψήφο, εκείνη κρύβεται, κρύβεται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Και ξέρετε εγώ ξέρω µια ελληνική παροιµία που λέει: «Καθα-
ρός ουρανός αστραπές δεν φοβάται». Τι φοβάται η κ. Κεραµέως
και δεν έρχεται στην ελληνική Βουλή; Τι φοβάται και δεν έρχεται
στην ελληνική Βουλή, να µας πει πώς εξασφάλισε τη λειτουργία
της πολιτείας; Δεν ρωτάµε κάτι άλλο. Αυτό ρωτάµε. Γιατί υπάρ-
χουν αναπάντητα ερωτήµατα ακόµα και µε συµβάσεις, που έχουν
να κάνουν µε το back office, τη διαχείριση της επιστολικής
ψήφου και τα δεδοµένα των πολιτών. Αυτή, λοιπόν, είναι η Νέα
Δηµοκρατία σήµερα. 

Να πω την αλήθεια, ιστορικά δε µου φαίνεται περίεργο, η τόσο
µεγάλη οµοιότητά σας µε την ΕΡΕ του ‘50 και του ‘60, αλλά µε
τις δηλώσεις του πολυεπίπεδου εκσυγχρονισµού, οφείλω να πω
ότι εκπλήσσοµαι. Βέβαια πώς αυτός ο πολυεπίπεδος εκσυγχρο-
νισµός του κ. Μητσοτάκη έχει µια ακροδεξιά φράξια που δεν ψη-
φίζει νοµοσχέδια της Κυβέρνησης, αλλά παραµένει µέχρι και σε
υπουργική θέση, είναι ένα από τα περίεργα που ζούµε στην Ελ-
λάδα σήµερα. 

Είναι ξεκάθαρο, λοιπόν, ότι στα ζητήµατα του κράτους δικαίου
η Κυβέρνηση µε τις επιλογές της, µας αποµακρύνει από την Ευ-
ρώπη. Όσο και αν λέτε στα διαφηµιστικά σας ότι κάνουµε ένα
βήµα µπροστά και ερχόµαστε πιο κοντά στην Ευρώπη, αυτό που
πρέπει να γράψετε µάλλον είναι µε τη Νέα Δηµοκρατία κάνουµε
πολλά βήµατα πίσω και αποµακρυνόµαστε από την Ευρώπη. 

Και επειδή αυτό αφορά και στα δικαιώµατα των πολιτών,
οφείλω να πω ότι η κατάσταση γίνεται πολύ επικίνδυνη. Είναι
πολλά τα επίπεδα και οφείλουν όλοι οι θεσµοί και η δικαιοσύνη,
να πάρει θέση για την ακεραιότητα λειτουργίας των θεσµών και
του κράτους δικαίου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, λίγο
το χρόνο προσέξτε, γιατί έχετε ξεπεράσει ήδη την οµιλία του
Πρωθυπουργού σε χρόνο. 

Παρακαλώ για τον χρόνο, είπαµε σήµερα να προσπαθήσουµε
να το τηρήσουµε αυτό όσο µπορούµε, παρά την ανοχή που
έχουµε κάνει.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Έχω ακόµα έξι
λεπτά, µε βάση την ενηµέρωση που µας κάνατε κατά την εισή-
γησή σας. Ευχαριστώ πολύ. 

Για να ξεφύγετε, λοιπόν, από όλα αυτά επιλέξατε το χαρτί της
αποσταθεροποίησης. Μας είπατε, λοιπόν, ότι αν αποσταθερο-
ποιηθείτε εσείς, αποσταθεροποιείται η Ελλάδα. 

Να σας πω τι πιστεύει ο Έλληνας πολίτης; Αποσταθεροποίηση
για το νοικοκυριό είναι η χαµηλή αγοραστική δύναµη, δεν είναι η
σταθερότητα της καρέκλας σας. Αυτή είναι η αλήθεια, κύριε Μη-
τσοτάκη. Δεν είστε εσείς η Ελλάδα, δεν είστε εσείς η οικονοµία.
Κινδυνεύει η οικονοµία και τα νοικοκυριά από τις πολιτικές σας
και αυτό το λέει και η Ευρώπη.

Και να σας πω την αλήθεια, υπάρχει κι ένα ακόµα θέµα σταθε-

ρότητας που µας ανησυχεί. Και αυτό είναι η εξωτερική πολιτική,
µε την οποία θα κλείσω. Γιατί, ποια είναι η σταθερότητα που µας
εγγυάστε στην εξωτερική πολιτική; Η πολιτική του δεδοµένου και
πιστού συµµάχου που εφαρµόζετε τα τελευταία πέντε χρόνια,
που στηρίζεται στη µυστική διπλωµατία, στην πατριδοκαπηλία,
αλλά και στις ισορροπίες στο εσωτερικό του κόµµατός σας; 

Είναι ανησυχητικό και το τέλµα και οι συνεχείς υποχωρήσεις
που βλέπουµε στην εξωτερική πολιτική. Δεν αναλαµβάνει η χώρα
πρωτοβουλίες. Κάθεται στην άκρη, ιδιαίτερα στην κρίσιµη πε-
ριοχή της Μέσης Ανατολής. Έχει εγκαταλείψει πάγιες αρχές δι-
πλωµατίας, αυτές που εφαρµόστηκαν το 2015 – 2019, τότε που
είχαµε και τη συµφωνία τρία συν ένα στην ανατολική Μεσόγειο
και τη συµφωνία των ηγετών των Βαλκανίων και τη Συµφωνία των
Πρεσπών και τις διαπραγµατεύσεις του Κυπριακού και την ευ-
ρωπαϊκή προοπτική των δυτικών Βαλκανίων. Όλα αυτά black box. 

Αντίθετα η δική σας Κυβέρνηση επιλέγει µια επικίνδυνη στρα-
τηγική, την περίοδο που εντείνονται -θα έλεγα εγώ- οι ανταγωνι-
σµοί και οι συγκρούσεις. Δεν προωθείτε την εξωτερική πολιτική,
όπως πρέπει. 

Στη Βόρεια Μακεδονία -να σας πω ξεκάθαρα- είναι προβληµα-
τικό να ακούν οι σύµµαχοί µας και οι διεθνείς εταίροι έναν Πρω-
θυπουργό να λέει: «Καλώ την κυβέρνηση της χώρας της
γειτονικής να εφαρµόζει τη συµφωνία», και µέσα στη χώρα να
ακούν οι ίδιοι διεθνείς εταίροι να λένε ο Πρωθυπουργός και τα
στελέχη ότι είναι αρνητική η συµφωνία. Όπως καταλαβαίνετε,
αυτή είναι η ελάχιστη αξιοπιστία της χώρας. 

Καταδικάσαµε εµείς από την πρώτη στιγµή την παραβίαση
προφορικά της συνταγµατικής ονοµασίας από την Πρόεδρο και
τον Πρωθυπουργό της Βόρειας Μακεδονίας. Ορθώς ζητάµε την
τήρηση της συµφωνίας. Η χώρα πρέπει να εµβαθύνει στη Συµ-
φωνία των Πρεσπών, γιατί αυτό εξυπηρετεί και τα εθνικά συµφέ-
ροντα και την ειρήνη. Όµως ήταν επιλογή του κ. Μητσοτάκη να
αφήσει κενό χώρο για να υπάρχει αλυτρωτισµός, για να υπάρχει
υποχώρηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευ-
τική Συµµαχία) 

Και αυτό το έκανε γιατί έδωσε πράσινη κάρτα στο αδελφό
κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας να αναπαράγει τον αλυτρωτισµό.
Διότι το VMRO είναι αδελφό κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας. Διότι
δύο βασικά ζητήµατα είχαν λύσει τότε ο Αλέξης Τσίπρας και ο
Νίκος Κοτζιάς, το θέµα του ονόµατος και το θέµα της ιστορίας
της Αρχαίας Μακεδονίας που είναι µόνο ελληνική. Μόνο ελληνική
είναι η ιστορία της Αρχαίας Ελληνικής Μακεδονίας. Κι αυτά τώρα
αφήνετε χώρο να αµφισβητηθούν, ταΐζετε τον αλυτρωτισµό. 

Η κύρωση των τριών µνηµονίων θα προχωρούσε τη συνεργα-
σία. Θα προχωρούσαµε και στα θέµατα που αφήσατε πίσω, όπως
τα βιβλία, όπως οι πινακίδες, όπως οι εµπορικές ονοµασίες. Και
πρέπει να προχωρήσουν τώρα τα µνηµόνια τα τρία για έναν απλό
λόγο. Και θέλω µια απάντηση κύριε Πρωθυπουργέ. Στην εισηγη-
τική έκθεση των τριών µνηµονίων που καταθέσαµε, οι Υπουργοί
της Νέας Δηµοκρατίας το 2020 υπογράφουν µε το όνοµά τους
σε µια φράση που λέει ότι «η κύρωση των µνηµονίων είναι θέµα
εθνικού συµφέροντος». 

Ρωτώ, λοιπόν, ήταν ψεύτικη η υπογραφή ή είναι θέµα εθνικού
συµφέροντος και το παγώνετε τώρα; Διότι υπάρχουν οι υπογρα-
φές καµµιά δεκαριά Υπουργών σας και του κ. Γεωργιάδη και του
κ. Δένδια και του κ. Σταϊκούρα και του κ. Παναγιωτόπουλου. Τα
γνωρίζετε. Σας βλέπω εδώ και ξέρω ότι τα έχετε υπογράψει. Τα
έχουµε. Η υπογραφή Υπουργών της Νέας Δηµοκρατίας είναι
θέµα εθνικού συµφέροντος. Διαλέξτε ή ήταν ψέµα και υπέγρα-
ψαν σχέδια νόµου ψευδώς ή τώρα δεν υπερασπίζεστε το εθνικό
συµφέρον αν δεν τα ψηφίσετε. Και θα κριθείτε γι’ αυτό. 

Θα µπορούσα να σας ρωτήσω πολλά, όπως για την Αλβανία,
πώς χάσαµε το δροµολόγιο της ευρωπαϊκής προοπτικής. Διορ-
γανώνατε περιοδείες - φιέστες µε τον κ. Ράµα, αλλά ο κ. Μπελέ-
ρης είναι ένα χρόνο στη φυλακή. Αυτό είναι το αποτύπωµα της
πολιτικής σας. Αφήστε τα παιχνίδια τα εκλογικά που παίζετε.
Υπάρχουν θέµατα κράτους δικαίου που δεν λύνονται µε ψηφο-
δέλτια, λύνονται µε πολιτική της χώρας. Πολιτική της χώρας δεν
ασκείτε και κάνετε προεκλογική στρατηγική. Αυτό κάνετε µόνο
και στα θέµατα του κ. Μπελέρη. 
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Να πάµε όµως να κλείσουµε λίγο µε το θέµα των ελληνοτουρ-
κικών. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, τη
βοήθειά σας για τον χρόνο θα ήθελα. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ – Προοδευτική Συµµαχία): Ένα λεπτό
ακόµα, κύριε Πρόεδρε. 

Στηρίζουµε τον διάλογο µε την Τουρκία, αλλά να σας διαβάσω
τι είπε ο κ. Δένδιας στη Βουλή προχθές; Είπε ο κ. Δένδιας το
εξής: «Υπάρχει υπαρξιακή απειλή από τη γειτονική χώρα. Αµφι-
σβητεί το καθεστώς κυριαρχίας κυριαρχικών δικαιωµάτων, διε-
θνής συνθήκης και απειλεί τα νοµικά και γεωγραφικά όρια της
πατρίδας µας». Είναι από τα Πρακτικά. 

Υπάρχει, λοιπόν, ένα ερώτηµα. Από τη µια να πανηγυρίζετε για
τη συνάντηση του κ. Ερντογάν και από την άλλη ο κ. Δένδιας να
σας βγαίνει από την άλλη πλευρά; Τελικά αυτό είναι σοβαρότητα
Κυβέρνησης ή υπάρχει µυστική διπλωµατία και δεν τη γνωρί-
ζουµε; Διότι εµάς µας ανησυχούν οι προκλήσεις της Τουρκίας,
οι αναφορές στην τουρκική µειονότητα, η µετατροπή της µονής
της χώρας σε τέµενος, οι έντεκα παραβιάσεις στην επόµενη
µέρα της δικής σας συνάντησης µε τον κ. Ερντογάν, η διαρκής
αµφισβήτηση των γκρίζων ζωνών στο Αιγαίο και πάνω από όλα
µας αµφισβητεί η δική σας ελλιπής προετοιµασία και στάση. Γιατί
δίνετε τη δυνατότητα στην Τουρκία να παίρνει τον τίτλο του
καλού παιδιού και του καλού συµµάχου στη συµµαχία και να
παίρνει έτσι όπλα, να παίρνει αεροπλάνα που εδώ εσείς στον
Αλέξη Τσίπρα λέγατε ότι δεν είναι αλήθεια ότι θα πάρει νέα F-16
η Τουρκία. Και τώρα δυστυχώς τα πράγµατα έρχονται πάνω
κάτω µε δική σας ευθύνη. 

Θέλω να σας ενηµερώσω και για πράγµατα που αφορούν την
Ουκρανία και δεν έχω χρόνο. Θα τα πω στη δευτερολογία.

Κύριε Μητσοτάκη, µας αποµακρύνετε από την Ευρώπη σε όλα
τα επίπεδα και προσπαθείτε να εγκλωβίσετε τους ψηφοφόρους
σε διλήµµατα, σχετικά µε τη σταθερότητα, που έθεσε ο κ. Σαµα-
ράς στις ευρωεκλογές του 2014 και γνωρίζετε τα αποτελέσµατα.
Φτάσατε στο σηµείο να στείλετε στην κ. Φον ντερ Λάιεν γράµµα,
γιατί φοβάστε το γράµµα που θα σας στείλουν οι Έλληνες πολί-
τες στις ευρωεκλογές.

Ήρθε, λοιπόν, η ώρα οι πολίτες να δώσουν τέλος σε αυτό τον
κατήφορο και να διεκδικήσουν µε την ψήφο τους την ανατροπή,
µια ανατροπή, όµως, που θα δίνει προοπτική, που θα δίνει δηµο-
κρατία, που θα δίνει πρόοδο, που θα δίνει δικαιοσύνη, που θα
δίνει ευηµερία. Αυτή την προοπτική στις ευρωεκλογές µπορεί να
την εξασφαλίσει µόνο ο ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.

Περιµένω απαντήσεις, κύριε Μητσοτάκη.
Ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ήθελα να κάνω ελά-
χιστες ανακοινώσεις, πριν καλέσω τον επόµενο οµιλητή.

Γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολου-
θούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, είκοσι τέσσερις µαθήτριες
και µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 63ο Δηµοτικό
Σχολείο Αθήνας, καθώς και είκοσι επτά µαθήτριες και µαθητές
και τέσσερις εκπαιδευτικοί συνοδοί από το 13ο Δηµοτικό Σχολείο
Χανίων.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, από τα θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση είκοσι
έξι µέλη του Συνδέσµου Αφυπηρετησάντων Ελλήνων Διπλωµα-
τικών, συνοδευόµενοι από τον Πρόεδρο του Συνδέσµου. Τα µέλη
του Συνδέσµου Αφυπηρετησάντων Ελλήνων Διπλωµατικών θα
ξεναγηθούν στη συνέχεια στην έκθεση που φιλοξενείται στο ελ-
ληνικό Κοινοβούλιο µε θέµα: «Αντικρίζοντας την Ελευθερία! Στη
Βουλή των Ελλήνων, δύο αιώνες µετά».

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Επαναλαµβάνω για την τήρηση του χρόνου. Ο Πρωθυπουργός

µίλησε λιγότερο από σαράντα πέντε λεπτά. Δεν υπάρχει λόγος

να ξεπερνάµε τον Πρωθυπουργό. Η παρουσία του εδώ έχει ση-
µασία. Έχει ένα σηµαντικό ραντεβού που άπτεται και της εξωτε-
ρικής πολιτικής, όχι αργά το απόγευµα. Εάν τηρηθεί ο χρόνος,
µε τη λίγη ανοχή που ζήτησα, µπορεί να απολαύσει όλες και
όλους. Βοηθήστε να προχωρήσουµε στη συζήτηση, χωρίς υπερ-
βολές, στην τήρηση του χρόνου.

Καλώ τώρα στο Βήµα τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΠΑΣΟΚ - Κίνηµα Αλλαγής κ. Νικόλαο Ανδρουλάκη
για τη δική του οµιλία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
περίµενα σήµερα να έρθει ο Πρωθυπουργός στην Αίθουσα του
Κοινοβουλίου µε τα νέα του παπούτσια, αλλά από ό,τι φαίνεται
δεν µπήκε στον πειρασµό!

Η σηµερινή συζήτηση για την ακρίβεια και τη µείωση της αγο-
ραστικής δύναµης του ελληνικού λαού είναι η τελευταία κοινο-
βουλευτική δραστηριότητα πριν από τις ευρωπαϊκές εκλογές.
Αφού δεν είχαµε την ευκαιρία να οργανώσουµε µια τηλεµαχία,
ένα debate, για να συζητήσουµε τις µεγάλες προκλήσεις και για
την Ευρώπη και για την πατρίδα µας τα επόµενα χρόνια, οι
οποίες σε ένα πολύ µεγάλο βαθµό θα καθοριστούν από τον συ-
σχετισµό των ευρωπαϊκών εκλογών της 9ης Ιουνίου, επιτρέψτε
µου να ξεκινήσω αυτή την οµιλία µε µια απλή παρατήρηση.

Όντως το σύνθηµα της Νέας Δηµοκρατίας, το προεκλογικό
κύριο σύνθηµα της Νέας Δηµοκρατίας: «Σταθερά πιο κοντά στην
Ευρώπη» είναι µία γαργαλιστική πρόκληση. Ας ξεκινήσουµε από
τα βασικά.

Η Ελλάδα είναι Ευρώπη, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Πραγ-
µατικά, το σύνθηµα αυτό θυµίζει συντηρητικό κόµµα υπό ένταξη
χώρας. Η πολιτική φιλοσοφία του συνθήµατος αυτού δείχνει ότι
απευθύνεστε σε µία κοινωνία χαµηλών προσδοκιών, σε µία κοι-
νωνία που θέλετε να σκέφτεται µε ένα παλαιού τύπου βαλκανικό
επαρχιωτισµό. Γιατί; Γιατί πολύ απλά όσο πιο χαµηλά ρίχνετε τον
πήχη, τόσο πιο εύκολα τον ξεπερνάτε.

Ας πάµε, λοιπόν, στο υπονοούµενο του συνθήµατος αυτού.
Θέλετε, λοιπόν, να πείτε ότι είστε το πιο φιλοευρωπαϊκό κόµµα
ή ότι θα µας φέρετε εγγύτερα στην ευηµερία, στους ευρωπαϊ-
κούς δείκτες ευηµερίας σηµαντικών ισχυρών ευρωπαϊκών κρα-
τών. Αλλά ας τα πάρουµε ένα-ένα.

Φιλοευρωπαϊκό κόµµα, το πιο φιλοευρωπαϊκό κόµµα η Νέα Δη-
µοκρατία. Αν εξαιρέσουµε -γιατί θέλω να είµαι ιστορικά δίκαιος-
τον ιδρυτή σας Κωνσταντίνο Καραµανλή, τον οποίο και στην
πρωτοµιλία του χρησιµοποίησε ο Πρωθυπουργός για να συγκρο-
τήσει αυτό το αφήγηµα, τα ανδραγαθήµατά σας τα τελευταία
χρόνια και όχι πριν µισό αιώνα, τα έχετε ξεχάσει; Θέλετε να τα
πάρουµε ένα, ένα;

Το 1999, τότε ο κ. Καραµανλής ήταν ξεκάθαρα απέναντι στο
Ελσίνκι. Ξέρετε ποιο Ελσίνκι; Αυτό που έβαλε την Κύπρο στην
Ευρωπαϊκή Ένωση. Αρθρογραφούσε κατά του Ελσίνκι. 

Να πάµε λίγο µετά, το 2002; Θα ξεχάσουµε τι λέγανε τα «πα-
παγαλάκια» και  στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας, που κατασυκο-
φαντούσατε την πατρίδα µας και την τότε κυβέρνηση που
αγωνιζόταν να µπει η Ελλάδα στο ευρώ, µιλώντας για πλαστά
στοιχεία στα κριτήρια εισόδου της χώρας µας στη ζώνη του
ευρώ;

Δεν πέρασαν τέσσερα χρόνια από τότε και µε τις δικές σας
πολιτικές πήγατε να στείλετε την Ελλάδα αδιάβαστη, εκτός
ευρώ, διότι δηµοσιονοµικά τη φέρατε στα όρια της χρεοκοπίας
µε το µεγαλύτερο έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών συναλλα-
γών παγκοσµίως! Αυτό είναι το µεγάλο δήθεν φιλοευρωπαϊκό
κόµµα της χώρας.

Αλλά και για τα δικά σας, κύριε Μητσοτάκη. Εσείς καταγγέλ-
λετε, λέει, τον λαϊκισµό του ΣΥΡΙΖΑ. Ο λαϊκισµός του ΣΥΡΙΖΑ
πήγε να µας βγάλει εκτός ευρώ. Μα, µαζί δεν ψηφίσατε το 2010;
Εσείς, η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας, οι κύ-
ριοι του ΣΥΡΙΖΑ -εξαιρώ την κ. Μπακογιάννη- ψηφίσατε όλοι να
πάει η Ελλάδα στη δραχµή. Και θα φέρετε εσείς την Ελλάδα πιο
κοντά στην Ευρώπη, που είναι Ευρώπη, αλλά πήγατε να τη στεί-
λετε αδιάβαστη, εκτός ευρώ;
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Ας πάµε, λοιπόν, στα τωρινά. Σε ποιους δείκτες συγκλίνει η
χώρα µας; Ποιοι είναι οι δείκτες που συγκλίνουµε, υπονοώντας
ότι µε την πολιτική σας µας οδηγείτε κοντά στην πολιτική της
σύγκλισης; Πού συγκλίνει η Ελλάδα;

Η Ελλάδα µε την πολιτική σας σταθερά αποκλίνει στην οικο-
νοµία, στην αγοραστική δύναµη, στις ξένες παραγωγικές επεν-
δύσεις -και όχι real estate-, στη δηµόσια υγεία υστερούµε και
βέβαια, σε θέµατα κράτους-δικαίου. Οικονοµικά, κοινωνικά, θε-
σµικά η χώρα δεν συγκλίνει µε εσάς. Η χώρα µε την Κυβέρνηση
του κ. Μητσοτάκη αποκλίνει σταθερά από τον σκληρό πυρήνα
της Ένωσης.

Επειδή, λοιπόν, δεν θέλατε debate, ας πάµε στα ερωτήµατα:
Πώς είναι δυνατόν -να µας το εξηγήσετε στη δευτερολογία

σας- να έχουµε καλή οικονοµική πολιτική προς όφελος του λαού,
αλλά ο λαός που τυγχάνει να κυβερνάτε να έχει τη χαµηλότερη
αγοραστική δύναµη σε όλη την Ευρωζώνη και τη δεύτερη χαµη-
λότερη αγοραστική δύναµη στην Ευρώπη των είκοσι επτά. Μας
ξεπερνάει µόνο η γειτονική Βουλγαρία. 

Πώς είναι δυνατόν να υποστηρίζετε ότι έχετε ολοκληρωµένη
πολιτική για το Εθνικό Σύστηµα Υγείας, όταν ο λαός που κυβερ-
νάτε πληρώνει τις µεγαλύτερες ιδιωτικές δαπάνες υγείας σε όλη
την Ευρωζώνη από την τσέπη του. Στην Ευρώπη των είκοσι επτά
µας ξεπερνάει µόνο η Βουλγαρία. Δηλαδή, για την υγεία του ο
ελληνικός λαός, για το πολυτιµότερο αγαθό, πληρώνει τα περισ-
σότερα χρήµατα σε όλη την ευρωζώνη. 

Πώς είναι σωστή η πολιτική σας σε θέµατα ανταγωνιστικότη-
τας, πρωτογενούς τοµέα, µεταποίησης, όταν η Ελλάδα εισάγει
10 δισεκατοµµύρια ευρώ σε τρόφιµα. Μεγάλα εµπορικά ελλείµ-
µατα και όταν, µάλιστα, έχουµε ένα Υπουργείο Αγροτικής Πολι-
τικής, το οποίο, αντί να είναι στρατηγείο ανασυγκρότησης της
παραγωγικής βάσης της χώρας, τα κάνει µπάχαλο µε τις επιδο-
τήσεις και τις ενισχύσεις; Λέει ότι φταίει η Ευρώπη και µετά από
λίγες εβδοµάδες, έρχεται η Ευρώπη µέσω της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής και λέει: «Είστε ανίκανοι. Υπό τη δική µου εποπτεία ο
ΟΠΕΚΕΠΕ».

Και δεν περνάει µία εβδοµάδα και την ώρα που φεύγει από τον
Οργανισµό ΕΛΓΟ-«ΔΗΜΗΤΡΑ» ο εκλεκτός σας, καταγγέλλει δια-
φθορά και πιέσεις για απευθείας αναθέσεις και εξαπάτηση αγρο-
τών σχετικά µε τις αποζηµιώσεις. Αυτά είναι Ευρώπη; Αυτά είναι
κανονικό ευρωπαϊκό κράτος ή µήπως είναι κανονικό ευρωπαϊκό
κράτος ο Πρωθυπουργός της χώρας να κοµπιάζει σε µια πρό-
σφατη συνέντευξή του στην απλή ερώτηση αν εφαρµοστούν οι
αποφάσεις του ανώτατου δικαστηρίου της χώρας και µάλιστα,
σε µια υπηρεσία όπου ο ίδιος είναι ο πολιτικός προϊστάµενος;

Πραγµατικά, η εικόνα σας σε εκείνη την πρωινή συνέντευξη
ήταν, για µένα, ντροπή, γιατί δείχνει ότι είστε ένας αδύναµος
Πρωθυπουργός, είστε ένας Πρωθυπουργός που για τους λόγους
που γνωρίζετε πάρα πολύ καλά, δεν θέλετε να εφαρµοστεί η
απόφαση του ανώτατου δικαστηρίου, που έβγαλε αντισυνταγµα-
τικό τον νόµο του κ. Τσιάρα και που καλεί να δοθούν εξηγήσεις
για την τυπική αιτιολογία που χρησιµοποίησε το παρακράτος εις
βάρος µου.

Προσέξτε: Εάν δεν εφαρµόσει η ΕΥΠ την απόφαση του Συµ-
βουλίου της Επικρατείας, όλοι αυτοί και εσείς είστε υπόλογοι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Και θα συνεχίσω τον αγώνα αυτό, επειδή άκουσα τον θρασύ-
τατο κ. Σκέρτσο, ότι είµαι εµµονικός. Είµαι εµµονικός µε τον σε-
βασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα, στη διάκριση των εξουσιών
και του κράτους δικαίου που αξίζει να έχει ο ελληνικός λαός και
τώρα και στο µέλλον και όχι αυτά, οι µαύρες σελίδες που οδή-
γησαν στα ψηφίσµατα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Και δεν ήταν ένα τέχνασµα ούτε ένα παιγνίδι παρασκηνίου, ότι
όλες οι πολιτικές οµάδες, Βουλευτές του Λαϊκού Κόµµατος,
όλων των κοµµάτων πλην της ακροδεξιάς, στήριξαν αυτό το ψή-
φισµα. Και βέβαια, Ευρώπη σηµαίνει σέβοµαι τις αποφάσεις των
ευρωπαϊκών θεσµών. Εδώ ο Ευρωπαίος Εισαγγελέας έβγαλε ένα
πόρισµα ξεκάθαρο: Απιστία, παράβαση καθήκοντος, για συγκε-
κριµένα πρόσωπα για την τραγωδία και το έγκληµα των Τεµπών.

Και εσείς, οι φιλοευρωπαϊστές Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας
όχι µόνο το καταψηφίσατε, αλλά φτάσατε στο σηµείο τον άν-
θρωπο που µας έκανε µαθήµατα να ντρεπόµαστε να λέµε ότι
υπάρχει ζήτηµα ασφάλειας στα τρένα και µετά από λίγο έχασαν
τη ζωή τους πενήντα επτά άνθρωποι, να τον καταχειροκροτείτε,
λες και είναι ο ήρωας του έθνους! Και εσείς είστε το πιο φιλοευ-
ρωπαϊκό κόµµα!

Θέλω να σας πω ότι όλες σας οι πολιτικές και οι δηµόσιες συµ-
περιφορές σας κάνουν τη χώρα να αποµακρύνεται σταθερά και
καθηµερινά από το ευρωπαϊκό κεκτηµένο. Η ελληνική Δεξιά της
εποχής µας λειτουργεί όπως λειτουργούν οι µεγάλες συντηρη-
τικές δεξιές παρατάξεις της Ανατολικής Ευρώπης, που αποκλί-
νουν οι κοινωνίες τους από το ευρωπαϊκό κεκτηµένο και τον
πυρήνα των ευρωπαϊκών αξιών.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Όµως, ας έρθουµε στο κύριο θέµα της συζήτησης. Το κόστος
ζωής έχει εκτοξευθεί. Ήρθατε εδώ σήµερα, λοιπόν, για να µας
πείτε διάφορα αφηγήµατα που απλώς µειώνουν το πολιτικό φορ-
τίο που έχετε χρέος να σηκώσετε. Διότι εδώ δεν µιλάµε για µε-
ρικούς µήνες. Εδώ µιλάµε για χρόνια. Και άντε, ο λαός έλεγε:
«Θα φύγουν τα µνηµόνια, θα έρθουν τα καλύτερα, θα έχουµε
βαθµούς ελευθερίας, αγοραστική δύναµη» και βλέπει να καταρ-
ρέει η αγοραστική δύναµη του νοικοκυριού του, της οικογένειάς
του. Δεν µπορούν να σχεδιάσουν το µέλλον τους. Τα ενοίκια είναι
στα ύψη. Τα τρόφιµα είναι στα ύψη. Η υγεία είναι πανάκριβη. Ολι-
γοπώλια στην υγεία, στην ενέργεια, στα τρόφιµα, στις τράπεζες.
Η Τράπεζα της Ελλάδος τα λέει.

Τι κάνατε πέντε χρόνια; Πώς σπάτε τα ολιγοπώλια; Ποιες είναι
οι πολιτικές σας πρωτοβουλίες; Όλα αυτά που συµβαίνουν στη
χώρα οδηγούν στην υπογεννητικότητα. Μεγάλες επιπτώσεις
έχουµε και θα έχουµε ακόµη µεγαλύτερες στο δηµογραφικό µε
αυτή την κατάσταση στις δοµές του ασφαλιστικού, στη µειωµένη
παραγωγικότητα.

Και έρχεστε και έχετε ένα βασικό αφήγηµα σε όλα αυτά. Ποιο
είναι το βασικό αφήγηµα; «Εντάξει, υπάρχουν προβλήµατα, αλλά
µειώσαµε τους φόρους». Μειώνετε φόρους, που όµως από τη
µείωση αυτοί που κερδίζουν περισσότερο από όλους δεν είναι οι
φτωχοί και η µεσαία τάξη, αλλά οι ζάµπλουτοι. Αυτοί είναι η προ-
τεραιότητα. Αυτοί κερδίζουν δισεκατοµµύρια από τις µειώσεις
των φόρων που έχετε φέρει τα τελευταία χρόνια. Ψίχουλα για τη
µεσαία τάξη και τους αδύναµους, εκατοµµύρια ευρώ για τους
ισχυρούς.

Οι µερισµατούχοι φορολογούνται πια στην Ελλάδα µε τον δεύ-
τερο χαµηλότερο συντελεστή στον ΟΟΣΑ. Κληροδοτούνται µε-
γάλες περιουσίες, ακίνητες και κινητές, χωρίς φόρο. Έχει τέτοια
ευελιξία, τέτοια δηµοσιονοµική πολυτέλεια η χώρα; Εκατοµµύρια
ευρώ µετοχές, ακίνητα, χωρίς φόρο; Για ποιον λόγο; Ποιους
ωφελεί αυτή η πολιτική; Ποιους; Θα µπορούσε να υπάρχει ένα
κριτήριο που να αφορά στη µεσαία τάξη και όχι εκατοµµύρια
ευρώ κινητά και ακίνητα.

Επίσης, για να δούµε τη φορολογική δικαιοσύνη, τι γίνεται για
τους πιο αδύναµους; Φόρο πληρώνει πλέον ακόµη και ο µισθω-
τός µε τον βασικό εισαγωγικό µισθό των 830 µικτών και αυτό,
γιατί δεν έχει τιµαριθµοποιηθεί η φορολογική κλίµακα και παρα-
µένει ίδιο το αφορολόγητο όριο των µισθωτών και των συνταξι-
ούχων.

Επίσης, υπάρχουν φορολογικές επιβαρύνσεις για τις οικογέ-
νειες µε παιδιά. Μα, τι σας έλεγα; Το έχω πει πολλές φορές. Το
µεγάλο θέµα είναι ότι πρέπει να δώσουµε, όπως έχει κάνει η
Πορτογαλία, η Ιρλανδία και ανατολικές χώρες, µια δυνατότητα
χαµηλών συντελεστών για τις οικογένειες µε παιδιά, διότι πρέπει
να φτιάξουµε κίνητρα και µάλιστα, στις οικογένειες µε ένα και
δύο και τρία παιδιά, ώστε και προς τα κάτω να δοθεί µια ώθηση.
Οι φορολογικές επιβαρύνσεις για τις οικογένειες µε παιδιά στην
Ελλάδα συνεχίζουν και το 2023 να βρίσκονται πολύ πάνω από
τον µέσο όρο των χωρών του ΟΟΣΑ.

Αποτέλεσµα, λοιπόν, αυτών των µεροληπτικών πολιτικών της
Κυβέρνησης είναι ένα: Η σταθερά ανησυχητική αύξηση των ανι-
σοτήτων στην Ελλάδα. Οι πλούσιοι γίνονται πλουσιότεροι και οι
φτωχοί φτωχότεροι. Σύµφωνα, µάλιστα, µε τον ΙΟΒΕ, το ανώτατο
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20% έβγαλε περίπου το 60% του συνολικού εισοδήµατος της
χώρας, ενώ το κατώτατο 20% έβγαλε µόνο το 0,2% του εισοδή-
µατος της χώρας. Όλα αυτά βαίνουν προς το χειρότερο σε
σχέση µε τα προηγούµενα χρόνια.

Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι αυξάνει τους µισθούς. Όµως οι
ονοµαστικές αυξήσεις για τις οποίες πανηγυρίζει, δεν επαρκούν
για να καλύψουν την απώλεια εισοδήµατος από την ανεξέλεγκτη
ακρίβεια. Το σηµειώνει και ο ΟΟΣΑ. Το επιβεβαίωσε και η Ευρω-
παϊκή Επιτροπή, η οποία δηλώνει ότι οι πραγµατικοί µισθοί στην
Ελλάδα συνεχίζουν να πέφτουν και να µειώνονται το 2023.

Το δεύτερο βασικό αφήγηµα, πέρα από τα φορολογικά, που
αφορά στην ακρίβεια είναι ένα: Για όλα φταίει η «εισαγόµενη
ακρίβεια», αλλά και αυτό καταρρίπτεται από την πάροδο του
χρόνου και των πολύ µεγαλύτερων επιπτώσεων στη δική µας οι-
κονοµία από ό,τι σε άλλες άλλων ευρωπαϊκών χωρών.

Επίσης, καταρρίπτεται, αν ρίξουµε µια µατιά στο χρονικό της
εξέλιξης του πληθωρισµού τροφίµων και του γενικού πληθωρι-
σµού. Ο γενικός πληθωρισµός στη χώρα δεν εµφανίζεται απο-
κλειστικά λόγω της ρωσικής εισβολής στην Ουκρανία. Ήδη από
την προηγούµενη χρονιά αυξάνεται συστηµατικά σε όλη τη διάρ-
κεια του 2021. Κλιµακώθηκε µετά και συνεχίζει συνεχώς την αύ-
ξηση µε το πρώτο οκτάµηνο του 2022 να φτάνει έως το 12% σε
ετήσια βάση.

Ενδεικτικό της αναποτελεσµατικής διαχείρισης της πληθωρι-
στικής κρίσης είναι ότι µετά τη ρώσικη εισβολή στην Ουκρανία ο
πληθωρισµός τροφίµων ακολουθεί σε γενικές γραµµές τον γε-
νικό ρυθµό, κάτι που προφανώς σας δηµιούργησε µία αίσθηση
εφησυχασµού. Νοµίζατε ότι θα υποχωρήσει, γιατί τον βλέπατε
να κινείται µαζί µε τον γενικό πληθωρισµό. Ξαφνικά, όµως –για
να δείτε πώς αποσυνδέεται από την εισβολή στην Ουκρανία- το
φθινόπωρο του 2022 ο εφησυχασµός δίνει τη θέση του στον
εκτροχιασµό του πληθωρισµού στα τρόφιµα. Ενώ ο ρυθµός αύ-
ξησης του γενικού πληθωρισµού σταδιακά σταθεροποιείται έστω
και σε υψηλά επίπεδα, ο πληθωρισµός τροφίµων αρχίζει να κλι-
µακώνεται ραγδαία.

Στην πράξη βλέπουµε τις ανατιµήσεις στα τρόφιµα να λαµβά-
νουν χώρα µε διπλάσια σχεδόν ταχύτητα από ό,τι σε άλλους το-
µείς της αγοράς. Η Κυβέρνηση τότε δεν κάνει τίποτα, δεν κάνει
κάτι για να µπει φράγµα, να προλάβει τις αρνητικές εξελίξεις,
επαναπαύεται, µοιράζοντας ενισχύσεις, επιδοτήσεις χωρίς κρι-
τήρια -τα έχουµε πει- χωρίς διασταυρώσεις τραπεζικών πραγµα-
τικών ζηµιών, χωρίς στόχευση.

Και θέλουµε τώρα να δούµε τη µεγάλη εικόνα του πληθωρι-
σµού τροφίµων στην Ελλάδα συγκριτικά µε τον µέσο ευρωπαϊκό
όρο και να αξιολογήσουµε και τα στοιχεία που καταθέσατε. Πρέ-
πει να σταθούµε στην τελευταία τριετία, συµφωνώ µαζί σας, για
να µην πάµε παραπλανητικά στην πενταετία λόγω COVID, που ο
πληθωρισµός ήταν αρνητικός. Τι διαπιστώνουµε, λοιπόν, για τα
τρία χρόνια;

Από τον Ιούνιο του 2021 έως σήµερα, στους είκοσι τέσσερις
από τους τριάντα έξι τελευταίους µήνες, αν προσθέσουµε και
τον Μάιο, καθώς η τάση που έχουµε δεν αλλάζει, έχουµε στα-
θερά τον υψηλότερο πληθωρισµό τροφίµων από τον µέσο όρο
των είκοσι επτά κρατών-µελών.

Δεύτερη διαπίστωση: Μετά τις τελευταίες εθνικές εκλογές από
τον Ιούλιο του 2023 µέχρι σήµερα δεν υπάρχει, παρακαλώ, ούτε
ένας µήνας όπου οι ανατιµήσεις στα τρόφιµα στην Ελλάδα να
είναι χαµηλότερες από τον ευρωπαϊκό µέσο όρο.

Σε αυτούς που φεύγουν µε πονοκέφαλο από τα σουπερµάρκετ
καθηµερινά, κύριε Μητσοτάκη, η απάντηση στα τηλεπαράθυρα
των στελεχών σας είναι το 41%. Γι’ αυτό, είναι µια εξαιρετική ευ-
καιρία σε αυτή την αλαζονική απάντηση οι εκλογές της 9ης Ιου-
νίου, για να σας πει ο λαός τι κάνατε και τι δεν κάνατε για να έχει
φτάσει σε ένα σηµείο στις 15 του µηνός να µην µπορεί να περά-
σει ένα µεγάλο κοµµάτι της ελληνικής κοινωνίας την πόρτα του
σουπερµάρκετ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Αυτή είναι η πραγµατική περιφρόνηση. Αυτή είναι η πραγµα-
τική αλαζονεία, σε µια χώρα, µάλιστα, όπου ο λαός έχει το δεύ-
τερο χαµηλότερο κατά κεφαλήν ΑΕΠ σε µονάδες αγοραστικής

δύναµης το 2023, στο 67%, παρακαλώ, του µέσου όρου της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης των είκοσι επτά. Τους τελευταίους µήνες γί-
νεται πραγµατικά «ράλι», υπερτετραπλάσια αύξηση του
πληθωρισµού των τροφίµων τον Μάρτιο, υπερτριπλάσια τον
Απρίλιο. Τι έχετε να πείτε για αυτό; Υπερτετραπλάσια και υπερ-
τριπλάσια σύµφωνα µε την EUROSTAT: Πού θα πάµε, λοιπόν,
τους επόµενους µήνες; Δεν άκουσα κάτι γιατί υπάρχει αυτή η
κλιµάκωση, µια δικαιολογία.

Και για το λάδι που είπατε, δηλαδή δεν κατάλαβα, λάδι βγάζει
µόνο η Κρήτη και η Ελλάδα; Είναι δικαιολογία αυτή; Έχουµε µο-
νοκαλλιέργεια λαδιού σε όλη την Ευρώπη; Δεν έχει λάδι η Ιταλία,
η Ισπανία, η Πορτογαλία, για να επηρεαστεί ο πληθωρισµός τρο-
φίµων; Μόνο εµείς έχουµε λάδι; Φοβερό επιχείρηµα!

Τον Απρίλιο, λοιπόν, σύµφωνα µε την ΕΛΣΤΑΤ οι αυξήσεις ήταν
δραµατικές σε βασικές κατηγορίες τροφίµων: Ελαιόλαδο 63,7%,
φρούτα 11,6%, ψάρια 10,6%, ρύζι 8,5%, ενώ οι τιµές µεταλλικών
νερών, αναψυκτικών και χυµών 12,5%. Στα καύσιµα σταθερά
πάνω από 1,9 ευρώ η µέση τιµή της βενζίνης, παρά το γεγονός
ότι η διεθνής τιµή βρίσκεται κοντά στα χαµηλά των τελευταίων
έξι µηνών.

Τι συµβαίνει σε αυτό τον τοµέα των καυσίµων; Για αυτό θα µας
δώσετε µία απάντηση; Στην Ευρώπη των είκοσι επτά, µε αγορα-
στική δύναµη τη δεύτερη χειρότερη, έχουµε την τρίτη ακριβό-
τερη βενζίνη. Αυτή είναι η µόνη πραγµατικότητα.

Κατά τα άλλα, «οι τιµές πέφτουν», µας πληροφορούν τα στε-
λέχη της Νέας Δηµοκρατίας που µάλλον βρίσκονται σε µια γυά-
λινη σφαίρα, εκτός, βέβαια, αν θεωρείτε «επιτυχία» αυτό που
άκουσα ένα πρωινό από ένα στέλεχός σας, ότι µειώθηκαν οι βρε-
φικές και παιδικές τροφές περίπου 4,57% τον Απρίλιο, αλλά δεν
είπε -ξέχασε να πει- ότι προηγουµένως οι Έλληνες πλήρωναν το
βρεφικό γάλα έως 213% ακριβότερο από άλλες ευρωπαϊκές
χώρες. Ό,τι να ‘ναι λένε, απλά δεν τους διακόπτει κανείς για να
έχουν έναν πραγµατικό αντίλογο, γι’ αυτό πρέπει να ερχόµαστε
συχνότερα στη Βουλή των Ελλήνων, για να τα ακούτε όπως είναι
αντικειµενικά και όχι όπως έχετε συνηθίσει στα πρωινάδικα όπου
έχετε ειδική µεταχείριση.

Ο πληθωρισµός γκρεµίζει κάθε κυβερνητική δικαιολογία. Γιατί;
Σύµφωνα µε την Τράπεζα της Ελλάδος, το 2021-2022: «Οι επι-
χειρήσεις αύξησαν πολύ περισσότερο τις τιµές τους και διεύρυ-
ναν τα περιθώρια κέρδους τους σε ιστορικά υψηλά επίπεδα. Στη
βιοµηχανία αυτή η αύξηση έφτασε το 19,5% το 2022 σε εµπόριο,
ξενοδοχεία, εστιατόρια, µεταφορές και αποθήκευση στο 17%».
Τράπεζα της Ελλάδος, παρακαλώ!

Επί των ηµερών σας γίνεται η µεγαλύτερη αναδιανοµή πλού-
του. Η ψαλίδα µεταξύ µισθών και κερδών συνεχώς διευρύνεται
σε αντίθεση, βεβαίως, µε την υπόλοιπη Ευρώπη. Το µερίδιο των
µισθών στην Ελλάδα είναι το δεύτερο χαµηλότερο στην Ευρω-
παϊκή Ένωση, ενώ το µερίδιο κερδών µεγεθύνεται συστηµατικά
και είναι, παρακαλώ, το τρίτο υψηλότερο ανάµεσα στα κράτη-
µέλη.

Ακούστε, λοιπόν, εδώ ποια είναι η οικονοµική σας πολιτική: Με-
ρίδιο µισθών το δεύτερο χειρότερο στην Ευρωπαϊκή Ένωση και
κέρδη τα τρίτα περισσότερα στα κράτη-µέλη. Μα, δεν καταλα-
βαίνετε ότι αυτά τα δύο στοιχεία δείχνουν την τεράστια κερδο-
σκοπία των ισχυρών της χώρας και την επιτρέψατε πέντε χρόνια
εις βάρος του ελληνικού λαού; Και µας φέρνετε χάρτες και χαρ-
τάκια;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Πείτε αλλιώς ότι είναι ψέµατα αυτά. Εάν αυτά εδώ είναι αλή-
θεια, που είναι τα επίσηµα στοιχεία της EUROSTAT, εδώ κάποιοι
θα φύγουν µετά την πρωθυπουργία σας Μίδες από τη χώρα.
Μίδες! Έχουν αξιοποιήσει όλη αυτή την περιπέτεια που περνάει
και όλη η Ευρώπη δυσανάλογα. Και αλλού υπάρχει ολιγαρχία και
αλλού υπάρχουν συµφέροντα, δεν έχουν, όµως, αυτά τα αποτε-
λέσµατα γιατί έχουν κράτος µε κανόνες διαφάνειας και λειτουρ-
γίας της αγοράς.

Εσείς είστε ένας ιδεοληπτικός νεοφιλελεύθερος. Δεν µπορώ
να πω κάτι περισσότερο. Δεν µου αρέσει να συνωµοσιολογώ,
παρ’ όλο που υπάρχουν σοβαρές ενδείξεις για υπηρεσίες ισχυ-
ρών συµφερόντων και στο θέµα των ακινήτων και στο θέµα της
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ενέργειας και σε άλλα θέµατα, αλλά εγώ µένω µόνο στην ιδεο-
ληψία. Δεν µπορεί ένας Πρωθυπουργός µε αυτά τα στοιχεία να
µην παίρνει πρωτοβουλίες ενίσχυσης της ΔΙΜΕΑ, της Επιτροπής
Ανταγωνισµού µε µεγάλα πρόστιµα. Είναι δυνατόν να βγάζουν 3
δισεκατοµµύρια ευρώ οι τράπεζες σε δύο χρόνια από τις χρεώ-
σεις και το πρόστιµο να είναι 41 εκατοµµύρια ευρώ; Τι τους λέτε;
«Σταµατήστε να κερδοσκοπείτε εις βάρος του λαού ή προχωρή-
στε»; Όταν έχουν ήδη κερδίσει φέτος 4 δισεκατοµµύρια ευρώ,
τα περισσότερα από τη διαφορά επιτοκίου καταθέσεων και χο-
ρηγήσεων;

Έχετε αφήσει την Ελλάδα στο έλεος του Θεού και ήρθατε τον
Ιούνιο του 2023 σε µια από τις πρώτες σας συνεντεύξεις να πείτε:
«Δεν θα αφήσω να γίνει η Ελλάδα Μπανανία των πολυεθνικών».
Και τι καταφέρατε έναν χρόνο µετά; Καταφέρατε 41%, µία βδο-
µάδα µετά δεν θα αφήσετε την Ελλάδα να γίνει Μπανανία και τε-
λικά, έγινε Μπανανία και το αποτέλεσµα ήταν η επιστολή στην κ.
Φον ντερ Λάιεν. Και έχω να πω πολλά για την επιστολή αυτή. Τρία
χρόνια λεηλασίας των εισοδηµάτων του ελληνικού λαού και τα
µέτρα σας είναι αναποτελεσµατικά.

Η επιστολή στην επιτροπή για την τιµολόγηση των πολυεθνι-
κών είναι η οµολογία της αποτυχίας. Η επιστολή σάς εκθέτει προ-
σωπικά. Πραγµατικά, κύριε Πρωθυπουργέ, σας εκθέτει
προσωπικά αυτή η επιστολή. Και µου κάνει εντύπωση ποιος σας
συµβούλεψε να τη στείλετε και µάλιστα σε αυτή τη χρονική πε-
ρίοδο.

Και θα πω πέντε βασικά σηµεία. Πρώτον, το ζήτηµα των γεω-
γραφικών εφοδιαστικών περιορισµών δεν είναι καινούργιο. Λέει:
«Μα, σας ενοχλεί που πήραµε εµείς ως κόµµα αυτή την πρωτο-
βουλία;». Εσείς την πήρατε; Οι σοσιαλιστές τα λένε αυτά εδώ και
µια εικοσαετία, ιδιαίτερα οι σοσιαλιστές των χωρών της Κεντρι-
κής Ευρώπης που εκεί το πρόβληµα είναι χρόνιο, λόγω των εφο-
διαστικών περιορισµών. Είναι συγκεκριµένο αυτό που λέω. 

Και επειδή έχετε εκτεθεί, δεν είναι µόνο αυτό. Έχει τεθεί στο
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο πάρα πολλές φορές. Σε φακέλους που
αφορούν την ενιαία αγορά µπαίνει συνεχώς ως θέµα οι κανόνες
αυτών των εφοδιαστικών περιορισµών. Μπαίνει ως θέµα στα re-
port. Πώς, λοιπόν, εσείς εµφανίζετε αυτό το πράγµα που είναι
γνωστό εδώ και χρόνια σε κίνηµα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
πρωτοβουλίας κοµµάτων, ότι είναι δική σας πρωτοβουλία; Δεν
το λέω για κάποιον άλλο λόγο, αλλά πραγµατικά είναι απορίας
άξιον µε τι ευκολία προσπαθείτε να εξαπατήσετε τον ελληνικό
λαό. Τέτοια απόγνωση; Δεν βρήκατε άλλο επικοινωνιακό όπλο;
Εκεί καταφύγατε; Ήταν το όπλο τελικής καταφυγής;

Επίσης, αναφέρεται και στο σχόλιο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
για την επιστολή σας ότι η Επιτροπή έχει πραγµατοποιήσει µελέτη
για το ζήτηµα των «γεωγραφικών εφοδιαστικών περιορισµών» ήδη
από το 2020. Εσείς, όµως, το θυµηθήκατε το 2024. Άρα, είναι δική
σας πρωτοβουλία. Έχετε ξεµείνει από δικαιολογίες. 

Βέβαια, το οξύµωρο στην απάντηση της επιτροπής είναι ότι
αυτή η µελέτη, στην οποία αναφέρθηκε η κ. Φον ντερ Λάιεν, δεν
περιλαµβάνει την Ελλάδα στις χώρες υπό εξέταση. Γιατί, λοιπόν,
δεν στείλατε -Πρωθυπουργός ήσασταν το 2020- τότε την επι-
στολή, για να έχουµε και φρέσκα στοιχεία σε σχέση µε αυτό το
ζήτηµα που αφορούν την Ελλάδα; Διότι πολύ απλά έρχεστε τώρα
στο παρά πέντε -τι στο παρά πέντε, στο και είκοσι- µόνο για επι-
κοινωνιακούς λόγους. 

Δεν αναφερθήκατε στο ζήτηµα αυτό, ενώ πριν έναν µήνα ο
πρώην Πρωθυπουργός της Ιταλίας κ. Λέτα παρουσίασε για το
µέλλον της ενιαίας αγοράς ένα ολόκληρο κείµενο που αναφερό-
ταν και σε αυτό το ζήτηµα. Γιατί, λοιπόν, δεν υπογράψατε έστω
στις 7 Μαΐου το αίτηµα της Ολλανδίας, για να ενταχθεί το συγ-
κεκριµένο ζήτηµα στο Συµβούλιο, αλλά το κάνατε µόλις πριν από
µία εβδοµάδα; Στις 7 Μαΐου η Ολλανδία, η ολλανδική κυβέρνηση,
έχει κείµενο -το οποίο υπογράφεται και από άλλες χώρες- για να
ενταχθεί το συγκεκριµένο ζήτηµα στο Συµβούλιο, αλλά η Ελλάδα
είναι απούσα. Άρα, ούτε φρέσκο είναι ούτε δικό σας είναι και
όταν οι άλλοι έπαιρναν πρωτοβουλίες, τις οποίες τώρα παρου-
σιάζετε ως δικές σας, εσείς κάνατε τον Πόντιο Πιλάτο. Αυτή είναι
η αξιοπιστία σας, κύριε Μητσοτάκη! Είναι, λοιπόν, ένα ακόµα επι-
κοινωνιακό τέχνασµα. Η πρωτοβουλία, λοιπόν, αυτών των εφτά
χωρών είναι µια καλή ευκαιρία να την ακολουθήσετε κι εσείς και

όχι να την παρουσιάσετε ως δική σας. 
Επίσης, ζητάτε εµπλουτισµό του ενωσιακού δικαίου, ώστε να

δοθούν νέα εργαλεία και εξουσίες στις εθνικές αρχές ανταγωνι-
σµού. Με άλλα λόγια, δηλαδή, ζητάτε από την Ευρώπη να κάνει
αυτό που δεν κάνετε εσείς εδώ και χρόνια, να ενισχύσει η Ευ-
ρώπη, η Φον ντερ Λάιεν -αν θα είναι µετά από µερικούς µήνες
στη θέση που είναι να ενισχύσει- την ελληνική Επιτροπή Ανταγω-
νισµού, την οποία όµως εσείς έχετε αφήσει υποστελεχωµένη,
υποχρηµατοδοτούµενη και πραγµατικά η κοροϊδία δεν έχει όρια.
Ό,τι δηλαδή δεν κάνετε εσείς για τις ελληνικές ανεξάρτητες
αρχές, θα το κάνουν οι Βρυξέλλες;

Επίσης, αναφέρεστε στην «απαλοιφή των γλωσσικών περιορι-
σµών» που αφορά τη σήµανση βασικών καταναλωτικών προϊόν-
των όπου, λέει, δεν είναι απολύτως απαραίτητοι. Τι σηµαίνει
αυτό, κύριε Πρωθυπουργέ; Τι σηµαίνει; Ανοίγετε την κερκόπορτα
για την επικράτηση των µεγάλων γλωσσών εις βάρος των µικρό-
τερων. Εάν γενικευτεί το µέτρο που λέτε, ποια εταιρεία θα µετα-
φράζει τις ετικέτες των προϊόντων στις µικρότερες γλώσσες;
Ποια εταιρεία; Ίσα ίσα που θα σου πουν ότι δεν υπάρχει κανένας
λόγος, µόνο οι µεγάλες γλώσσες. 

Και έρχοµαι στο τέταρτο σηµείο που σας εκθέτει. Δεν υπάρχει
καµµία αναφορά σε ένα βασικό εργαλείο για την αντιµετώπιση
της αθέµιτης κερδοφορίας των πολυεθνικών, που είναι ο έλεγχος
των ενδοοµιλικών συναλλαγών. Να µας ενηµερώσετε, δηλαδή,
τι έχετε κάνει σε αυτό το πεδίο τα τελεευταία πέντε χρόνια, τι
έχετε κάνει; Όταν γνωρίζουµε πάρα πολύ καλά και στο θέµα των
σουπερµάρκετ και σε άλλα επιχειρηµατικά συµφέροντα ότι
αυτές οι ενδοοµιλικές συναλλαγές βοηθούν στο να παρουσιά-
ζουν άλλα έξοδα και άλλα έσοδα. Τι έχετε κάνει; Και δεν αναφέ-
ρεστε ούτε καν σε αυτό το ζήτηµα, που είναι πραγµατικά ένα
σηµαντικό ζήτηµα. Αθέµιτες, λοιπόν, πρακτικές των πολυεθνι-
κών... 

Η δικαιολογία, επίσης, ότι είµαστε µικρή αγορά και γι’ αυτό οι
πολυεθνικές πωλούν ακριβότερα είναι παραπλανητική. Χώρες µε
παρόµοιο µέγεθος, όπως η Πορτογαλία και η Τσεχία, έχουν αρ-
νητικό ή µηδενικό πληθωρισµό τροφίµων. Ούτε αυτό το επιχεί-
ρηµα στέκει, λοιπόν.

Σας καταθέτω τον σχετικό πίνακα για να τον µελετήσετε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλα-

γής κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης καταθέτει για τα Πρακτικά τον
προαναφερθέντα πίνακα, ο οποίος βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Επίσης, όλες οι χώρες που αναφέρετε στην επιστολή σας
έχουν πολύ χαµηλότερο πληθωρισµό. Μόνο η Ελλάδα έχει κάνει
«πρωταθλητισµό» στην ακρίβεια. Οι Έλληνες καταναλωτές δεν
πληρώνουν µε «καπέλο» µόνο προϊόντα που είναι εισαγόµενα
από τις πολυεθνικές, αλλά και µη επεξεργασµένα τρόφιµα και
νωπά προϊόντα που παράγονται εντός της Ελλάδας, αλλά και
υπηρεσίες, όπως της υγείας, όπου υπάρχει ένα ισχυρό ιδιωτικό
ολιγοπώλιο που νέµεται το 75% της αγοράς.

Το πρόβληµα, λοιπόν, δεν είναι ότι η αγορά είναι µικρή, αλλά
ότι η αγορά είναι ασύδοτη µε τις ευλογίες σας. Γι’ αυτό λοιπόν,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πρέπει να καταλάβετε -και µιλώ κυ-
ρίως για τους Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας- ότι η αγορά
δεν αυτορυθµίζεται. Χρειάζονται νοµοθετικές πρωτοβουλίες για
να µπουν κανόνες διαφάνειας και εύρυθµης λειτουργίας.
Έχουµε χρέος να το κάνουµε και θα καταθέσουµε πολλές προ-
τάσεις στο τέλος της οµιλίας µου.

Εσείς, όµως, πάτε να ελέγξετε την αγορά µε ογδόντα ελεγκτές
στη ΔΙΜΕΑ. Για ποιους, λοιπόν, αποτελεσµατικούς ελέγχους να
µιλήσουµε; Ποια είναι τα πρόστιµα; Με το νοµοσχέδιο της δήθεν
προστασίας του καταναλωτή καταργήσατε διατάξεις για αυ-
στηρά πρόστιµα και ρίχνετε στα µαλακά όσους παραπλανούν
τους καταναλωτές. Αναθεωρήσατε τον Ποινικό Κώδικα τρεις
φορές από το 2019, αλλά δεν έχετε επαναφέρει ποτέ το ποινικό
αδίκηµα της αισχροκέρδειας, το οποίο βέβαια προηγουµένως το
είχε καταργήσει ο ΣΥΡΙΖΑ το 2019. Ακόµα και στην τελευταία
αναθεώρηση του Ποινικού Κώδικα το αφήσατε πάλι απ’ έξω, προ-
στατεύοντας µε αυτόν τον τρόπο όσους παίρνουν για τον εαυτό
τους δυσανάλογα οφέλη από αυτά που πρέπει να προσφέρουν
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στους καταναλωτές. Μόνο το ΠΑΣΟΚ έφτιαξε µια ισχυρή Γενική
Γραµµατεία Εµπορίου που αφορούσε στον έλεγχο της αγοράς,
την οποία τόσο η Νέα Δηµοκρατία όσο και ο ΣΥΡΙΖΑ ως Κυβέρ-
νηση αποδόµησαν και αποδυνάµωσαν.

Εµείς, λοιπόν, µαζί µε τους ελέγχους στην αγορά, σας καλέ-
σαµε εγκαίρως να µειώσετε τον ΦΠΑ στα βασικά αγαθά για όσο
διαρκεί η κρίση. Το ίδιο σας ζητάµε και σήµερα, όπως σας ζητούν
και κεντρικοί παράγοντες της αγοράς. Εσείς, όµως, απαντάτε
συνεχώς εξαρχής και χωρίς στοιχεία ότι αυτό το µέτρο έχει απο-
τύχει στην Ισπανία. Ας δούµε, λοιπόν, την πραγµατικότητα. 

Η οικονοµία της Ισπανίας έκλεισε το 2023 µε αύξηση του ΑΕΠ
κατά 2,5%, έναν από τους υψηλότερους ρυθµούς αύξησης στην
Ευρώπη. Η αύξηση της κατανάλωσης των νοικοκυριών στηρίχ-
θηκε στην αύξηση των πραγµατικών µισθών της χώρας, στην
οποία βέβαια βοήθησε η συγκράτηση των τιµών µέσα από τη µεί-
ωση του ΦΠΑ στα τρόφιµα και την ενέργεια.

Το ενδιαφέρον της υπόθεσης αυτής είναι ότι οι οµογάλακτοί
σας, το Λαϊκό Κόµµα, το PPE της Iσπανίας, το δεξιό κόµµα της
Ισπανίας, όχι µόνο επικροτεί το µέτρο αυτό και ζητά τη συνέχισή
του, αλλά ζητά και τη διεύρυνση του µέτρου και σε άλλα τρόφιµα
και σε άλλες κατηγορίες, όπως κρέατα, ψάρια, κονσέρβες. Άρα
εκεί το Λαϊκό Κόµµα µιλά θετικά για ένα µέτρο που εσείς αρνεί-
στε να κάνετε στην Ελλάδα και µάλιστα πιέζει να διευρυνθεί.
Όµως, κατά τα άλλα έχει αποτύχει το µέτρο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλ-
λαγής) 

Την επόµενη φορά, λοιπόν, που θα πάτε στη συνεδρίαση του
Λαϊκού Κόµµατος, να βρείτε τον Πρόεδρο του PPE, τον συµπρό-
εδρό σας, τον οµογάλακτό σας, και να τον ρωτήσετε γιατί αυτό
που εσείς λέτε ότι απέτυχε στην Ισπανία, αυτός θέλει και να συ-
νεχιστεί και να διευρυνθεί. Ποιος λέει ψέµατα; Αυτός ή εσείς; 

Επίσης, η µείωση του ΦΠΑ µεταφέρθηκε ολόκληρη στον κα-
ταναλωτή εκεί. Γιατί; Για να τελειώνουµε και µε την προπαγάνδα. 

Εδώ καταθέτω στα Πρακτικά τα στοιχεία της Ευρωπαϊκής Επι-
τροπής που πιστοποιεί επισήµως ότι η µείωση του ΦΠΑ στην
Ισπανία πέρασε στον τελικό καταναλωτή, αυτό δηλαδή που εσείς
δεν µπορείτε να εγγυηθείτε. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλα-
γής κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προ-
αναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του
Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρα-
κτικών της Βουλής)

Αυτό, λοιπόν, είναι το ζήτηµα. Πείτε: «Δεν µπορώ να τα κατα-
φέρω. Είµαστε ανίκανοι να περάσουµε τη µείωση του ΦΠΑ στις
τιµές των προϊόντων για να διευκολύνουµε τον καταναλωτή» και
αφήστε αυτά τα παραµύθια περί αποτυχίας του µέτρου στην
Ισπανία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Ένας ακόµα τοµέας όπου έχουν σηµειωθεί εξωφρενικές ανα-
τιµήσεις τα τελευταία χρόνια είναι τα αστικά ακίνητα. Και, µάλι-
στα, το παρουσιάζετε ως επιτυχία. Αυξήθηκαν οι άµεσες ξένες
επενδύσεις και το 42% είναι σε ακίνητα. 

Εµείς µιλάµε για παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας, για
παραγωγικές άµεσες ξένες επενδύσεις και εσείς χειροκροτάτε
το real estate που είναι ο αφελληνισµός της ελληνικής οικονο-
µίας! Είναι ανάπτυξη συνώνυµη µε το ξεπούληµα της περιουσίας
του ελληνικού λαού!

Ναι, διαφωνούµε µε αυτή την ανάπτυξη. Είµαστε σε άλλες ιδε-
ολογικές όχθες. Εµείς θέλουµε ανάπτυξη που ανοίγει θέσεις ερ-
γασίας, ανάπτυξη που δίνει τη δυνατότητα στους ανθρώπους να
έχουν αξιοπρεπή πρόσβαση στη στέγαση και όχι ανάπτυξη που
φέρνει εδώ πέρα µπίζνες real estate, κάνοντας χιλιάδες Ελληνό-
πουλα να µην µπορούν να βρουν ένα σπίτι να µείνουν µε ένα χα-
µηλό ενοίκιο. 

Πραγµατικά το πιστεύω, στο τέλος της θητείας σας θα είστε
συνώνυµος µε τη µεγαλύτερη στεγαστική κρίση που συνέβη στη
χώρα µας µετά από τον Εµφύλιο Πόλεµο, µετά από την αστυφι-
λία!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Δεν έχει ξανασυµβεί κάτι παρόµοιο στην Ελλάδα. Και σας
λέµε: «Πάρτε πρωτοβουλίες»! Και σήµερα λέτε για το πρό-
γραµµα «Σπίτι µου». Μα, αυτό είναι «Αγοράζω σπίτι». Πώς βοη-
θάει τη µείωση των ενοικίων το ότι κάποιοι αγοράζουν σπίτι; Ας
αγοράσουν σπίτι µε ένα χαµηλό επιτόκιο. Δεν το αρνούµαστε το
µέτρο. Όµως, πώς βοηθάει χιλιάδες άλλους ανθρώπους να πέ-
σουν τα ενοίκιά τους και να έχουν φτηνό σπίτι και αξιοπρεπή στέ-
γαση; Πώς;

Όλες οι ευρωπαϊκές χώρες µε ανάλογα προβλήµατα κάνουν
εκτεταµένα προγράµµατα κοινωνικών κατοικιών χαµηλού ενοι-
κίου. Και µου λέτε ότι το µέτρο είναι µία επιδότηση ανακατα-
σκευής, για να νοικιάζει κάποιος το σπίτι του τρία χρόνια και
χωρίς όριο ενοικίου; Είναι αυτό απάντηση; Δείτε τι κάνουν όλες
οι κυβερνήσεις -και σοσιαλιστικές και του Λαϊκού Κόµµατος- για
να µπει φραγµός σε αυτό το τεράστιο κοινωνικό ζήτηµα της επο-
χής. 

Εµµονικά έχετε στηλώσει τα πόδια. Μα, τι είναι επιτέλους η
ακρίβεια; Τα τρόφιµα, η υγεία, το ενοίκιο, η ιδιωτική εκπαίδευση,
τα ανελαστικά έξοδα, αυτά είναι η ακρίβεια. Αυτά είναι το σύνολο
της ακρίβειας, το σύνολο της µείωσης της αγοραστικής δύνα-
µης, το σύνολο του κόστους ζωής που είναι πια ανυπέρβλητο για
τη µεσαία τάξη και ιδιαίτερα για τους πιο αδύναµους Έλληνες.
Τα έχω πει τα στοιχεία πολλές φορές. Μα, είναι δυνατόν σε µια
τετραετία Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας να αυξήθηκαν τα
ενοίκια 42,1% για τις οικογένειες και 51% για τους φοιτητές και
να παίρνετε πρωτοβουλίες τόσο χαµηλού βεληνεκούς;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, µε
τον χρόνο λίγο…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Το 27,3% των νοικοκυριών δαπανά για τη στέ-
γαση πάνω από το 40% του εισοδήµατός του. Αφαιρέστε, λοιπόν,
τα υπόλοιπα, να δείτε τι µένει για σουπερµάρκετ, για υγεία, για
παιδεία, διότι και στην παιδεία οι πρωτοβουλίες σας είναι σε άλλη
κατεύθυνση από αυτή που θα έπρεπε να είναι για να έχουµε
ισχυρό δηµόσιο σχολείο, ισχυρό δηµόσιο πανεπιστήµιο. Θα τα
πούµε κι αυτά σε µία επόµενη ευκαιρία µετά από τις ευρωπαϊκές
εκλογές. 

Ξέρετε, πρέπει να βάλουµε τα πράγµατα µε το όνοµά τους και
να τα συζητήσουµε. Εµείς έχουµε διάθεση και προτάσεις. 

Ως προς τις τηλεπικοινωνίες, πάρτι γίνεται µε τις τηλεπικοινω-
νίες εις βάρος των καταναλωτών. Τρεις εταιρείες στον χώρο των
τηλεπικοινωνιών ελέγχουν το 95% της αγοράς. Το ίντερνετ είναι
πανάκριβο. Η Ελλάδα κατατάσσεται, παρακαλώ, στην τελευταία
θέση της Ευρωπαϊκής Ένωσης σε ταχύτητες διαδικτύου, αλλά
είµαστε πανάκριβοι. Πώς αυτά πάνε µαζί; Τι έχει να πει γι’ αυτά
ο κ. Πιερρακάκης, που µας έλεγε ότι θα κάνει τη µεγάλη ψηφιακή
σύγκλιση; Αυτά είναι τα αποτελέσµατα. Αργά βήµατα, πολύ αργά
βήµατα. Σας ξεπερνούν οι εξελίξεις. Πολλά µέτωπα, πολλή επι-
κοινωνία, λίγη ουσία. 

Εµείς, λοιπόν, τι προτείνουµε πρακτικά; Διότι δεν περιγρά-
φουµε µόνο την πραγµατικότητα, αλλά προτείνουµε κιόλας.
Εµείς προτείνουµε έλεγχο στα υψηλά ποσοστά κέρδους. Το
κύριο έργο ελέγχου πρέπει να αναλάβει η Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού που θα διερευνά τα ποσοστά κέρδους των µεγάλων επιχει-
ρήσεων και των αλυσίδων διανοµής. Χρειαζόµαστε µια ισχυρή
και πραγµατικά ανεξάρτητη Επιτροπή Ανταγωνισµού, στελεχω-
µένη µε όλες τις αναγκαίες ειδικότητες –το υπογραµµίζω- και µε
επαρκείς προσλήψεις καταρτισµένων υπαλλήλων, αλλά και εξο-
πλισµένη µε σύγχρονα ψηφιακά µέσα και εργαλεία, όπως σε
άλλες χώρες. 

Ο έλεγχος στα υψηλά ποσοστά κέρδους σηµαίνει το εξής: Αν,
δηλαδή, σε έναν κλάδο επικρατεί άνοδος του κόστους παραγω-
γής –όπως ισχυρίζονται ως άλλοθι οι ίδιες οι επιχειρήσεις- και το
ποσοστό κέρδους λογικά θα έπρεπε να µειώνεται για να απορ-
ροφά το κόστος, αν, όµως, αυτό αυξάνεται, αυτό είναι µια ισχυρή
ένδειξη κερδοσκοπικής συµπεριφοράς. Μα, αυτές είναι οι περισ-
σότερες συµπεριφορές των ισχυρών οικονοµικών συµφερόντων
της χώρας. Τι άλλο θέλετε ως επιχείρηµα;

Αυτά, λοιπόν, πρέπει να παρακολουθεί η Επιτροπή Ανταγωνι-
σµού. Οφείλει να δηµοσιοποιεί τις τιµές αντίστοιχων προϊόντων
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, να διερευνά τους λόγους απόκλισης σε
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τιµές µε την Ελλάδα και να υπάρχουν ισχυρά µεγάλα πρόστιµα
και όχι χάδια. Παράδειγµα είναι οι τηλεπικοινωνίες ή οι υπηρε-
σίες υγείας στις οποίες υπάρχει ολιγοπώλιο σύµφωνα µε τη Τρά-
πεζα της Ελλάδος, για τις οποίες πληρώνουµε τις δεύτερες
υψηλότερες δαπάνες στην Ευρώπη. 

Επίσης, για τα προϊόντα ευρείας κατανάλωσης τα σουπερµάρ-
κετ πρέπει να υποχρεώνονται να αναρτούν τις µέσες ευρωπαϊκές
τιµές µαζί µε τις ελληνικές, να λένε, δηλαδή «σ’ αυτό το προϊόν
η µέση ευρωπαϊκή τιµή είναι αυτή και αυτή είναι η ελληνική».

Επίσης, να υπάρξει εφάπαξ –τονίζω, εφάπαξ- στοχευµένη µεί-
ωση του ΦΠΑ για τουλάχιστον ένα εξάµηνο σε βασικές κατηγο-
ρίες τροφίµων που παρουσιάζουν έντονες ανατιµητικές τάσεις,
ειδικά στο λαδί, στο ψωµί και στο γάλα. 

Εφόσον, λοιπόν, δηλώνετε ότι έχετε το «καλύτερο Παρατηρη-
τήριο Τιµών», είναι εύκολο να διασφαλίσετε ότι αυτές οι µειώσεις
θα περάσουν στον καταναλωτή. Επειδή ακούω να συγχέετε τη
δική µας την πρόταση που µιλάµε για έξι µήνες και µείωση του
ΦΠΑ, µε την πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ που µιλά για µηδενικό ΦΠΑ,
είναι κάτι τελείως διαφορετικό. Όµως, τους καταλαβαίνω και αυ-
τούς. Τώρα, µε τον Αντώναρο και τον Καµµένο προφανώς σας
συµβουλεύουν οι δηµοσιονοµικά ενάρετοι της εποχής του κ. Κα-
ραµανλή που µας οδήγησαν στη χρεοκοπία και µιλάτε για µηδε-
νικό ΦΠΑ. Αυτά λέτε και βρίσκει ευκαιρία να πετάει την µπάλα
στην κερκίδα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, µι-
λάτε ήδη περισσότερο από όλους. Σας παρακαλώ, βοηθήστε
µε…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Το κάνω για µία φορά, για πρώτη φορά, να εκ-
πλήξω. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν είναι λόγος
αυτός πάντως. Άλλα συµφωνήσαµε. Βοηθήστε µας να ολοκλη-
ρώσουµε εγκαίρως.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Εντάξει. Τελειώνω µε κάποιες προτάσεις.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστώ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-

µατος Αλλαγής): Διάβασα, επίσης, για 8,2 εκατοµµύρια ευρώ για
την επικοινωνιακή προβολή του e-Καταναλωτής. Θα µπορούσαν
αυτά να δοθούν στις ενώσεις καταναλωτών για να ενισχυθούν. 

Εµείς σας έχουµε προτείνει ενιαία αρχή καταναλωτών. Την
έχουµε προτείνει. Πρέπει να γίνει. Πρέπει να ενωθούν όλες αυτές
οι ενώσεις, να έχουµε έναν ισχυρό µηχανισµό που θα αναλαµβά-
νει την κινητοποίηση, την ενηµέρωση του καταναλωτικού κινήµα-
τος. Δεν υπάρχει ισχυρό καταναλωτικό κίνηµα στη χώρα. Αυτή
θα είναι η δύναµη της κάθε κυβέρνησης –και αυτή- για να αντι-
µετωπίσουµε την αισχροκέρδεια, αν ενηµερώνονται σωστά, διότι
κάποιος που γνωρίζει ότι µια ισχυρή ολιγαρχική δύναµη κερδο-
σκοπεί πάνω του, δεν αγοράζει προϊόντα, ούτε αυτό το συγκε-
κριµένο ούτε τα υπόλοιπα της εταιρείας, όπως και σε άλλες
ευρωπαϊκές χώρες. 

Επίσης, λέτε ότι αρνείστε τη µείωση του ΦΠΑ για δηµοσιονο-
µικούς λόγους. Εάν, όµως, πάρουµε τα δηµοσιονοµικά στοιχεία,
εδώ έχετε κερδίσει δισεκατοµµύρια. Δεν πέφτετε έξω από τους
στόχους σας. 

Θέλω πραγµατικά να φέρω ξανά το επιχείρηµα αυτό, το οποίο
λέτε και ξαναλέτε, το δηµοσιονοµικό. Είπατε, µάλιστα, σε µία συ-
νέντευξη για το παράδειγµα της Ισπανίας ότι απέτυχε στον ΦΠΑ. 

Η Ισπανία των σαράντα οκτώ εκατοµµυρίων κατοίκων, στη µεί-
ωση του συντελεστή ΦΠΑ στα βασικά τρόφιµα για όλο το 2023
έδωσε 2,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τα έδωσε για έναν ολόκληρο
χρόνο και εσείς για ένα εξάµηνο θα δώσετε 2 δισεκατοµµύρια
ευρώ; Πώς βγαίνουν αυτά τα πράγµατα; Δηλαδή, µία χώρα έν-
τεκα εκατοµµυρίων θα µειώσει τον ΦΠΑ στα βασικά αγαθά και
θα είναι 2 δισεκατοµµύρια ευρώ;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Δεν είπα…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Πόσα;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ήταν στο 4%.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Δηλαδή, µία χώρα σαράντα οκτώ εκατοµµυ-
ρίων µειώνει τον ΦΠΑ για έναν χρόνο και είναι 2,2
δισεκατοµµύρια ευρώ και σε εµάς για έξι µήνες…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πού ήταν ο ΦΠΑ;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήµα-
τος Αλλαγής): Δεν παίζει κανέναν ρόλο. Τα έσοδα παίζουν. Στο
να κάνεις έναν δηµοσιονοµικό χώρο δεν παίζει ρόλο πόσο είναι
ο συντελεστής ΦΠΑ, αλλά πόσα παίρνεις από τον ΦΠΑ, κύριε
Πρωθυπουργέ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πώς δεν παίζει ρόλο;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ-Κινήµα-
τος Αλλαγής): Όταν παίρνεις παραπάνω δισεκατοµµύρια από
τον ΦΠΑ, αυτό αξιολογείς, όχι τον συντελεστή. Πόσα παραπάνω
εισπράττεις, αξιολογείς.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, ησυχία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Είστε και µηχανικός, είναι απλά τα πράγµατα.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-

µατος Αλλαγής): Σας απαντώ ότι στον ΦΠΑ δεν παίζει ρόλο µόνο
ο συντελεστής για τον δηµοσιονοµικό χώρο, αλλά παίζουν και τα
έσοδα. Εσείς, λοιπόν, έχετε δηµοσιονοµικό χώρο και το γνωρί-
ζετε, διότι έχετε…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Λίγη προστασία, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ! 
Συνεχίστε, κύριε Πρόεδρε, αλλά έχετε ξεπεράσει τον χρόνο.

Σας παρακαλώ. 
ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ ΛΙΑΚΟΥΛΗ: Πέντε λεπτά ακόµα, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Στην Ισπανία µιλούν

λιγότερο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-

µατος Αλλαγής): Και στο Βιλαµπάχο ακόµα περισσότερο!
(Γέλωτες στην Αίθουσα)

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Εδώ υπάρχει και λογοκρισία. Μην τα ξεχνάµε αυτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Για να κλείσω, χρειάζεται φορολόγηση πραγ-
µατική και αποτελεσµατική στα υπερκέρδη παρόχων ηλεκτρικής
ενέργειας, πετρελαίου, σουπερµάρκετ και τραπεζών. 

Δείχνει ιδιαίτερη «αγωνία» η Κυβέρνηση για τα φορολογικά
έσοδα, όπως είδατε από τον κ. Μητσοτάκη, που επιµένει για τον
ΦΠΑ, αλλά δεν µας έχει ενηµερώσει εάν σκοπεύει να επιβάλει
έκτακτη εισφορά αλληλεγγύης στις εταιρείες ενέργειας για τα
υπερκέρδη του 2023. Αγωνία για τον ΦΠΑ µην κάνουµε ό,τι έκανε
η Ισπανία, αλλά αυτό που έκαναν οι υπόλοιποι και έβαλαν φορο-
λογία στα υπερκέρδη και για τα υπόλοιπα χρόνια δεν λέτε κου-
βέντα. 

Ο κανονισµός της Ευρωπαϊκής Ένωσης σας το επιτρέπει.
Κάντε το όπως το έκαναν και οι άλλοι. 

Και βέβαια, σε τι ποσοστό; Όχι στο κατώτατο, όπως εσείς επι-
λέξατε, στο 33%. Άλλοι πήγαν στο 90%. Εσείς επιλέξατε στο κα-
τώτατο. Άρα έχετε επιλεκτικές αγωνίες. Μεγάλη αγωνία για τα
υπερκέρδη, µικρή αγωνία για τον ΦΠΑ. 

Έρχοµαι στις τράπεζες. Ακούσαµε τον κ. Σταϊκούρα πριν από
κάποιους µήνες να λέει ότι «ανταλλάξαµε µπινελίκια µε τους τρα-
πεζίτες». Επί της ουσίας τίποτα άλλο κάνατε για τα επιτόκια; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Πέρα από αυτά τα σόου, για τα επιτόκια και τις υπερχρεώσεις,
κάνατε κάτι παραπάνω; Τίποτα! Το ένα ρεκόρ µετά το άλλο! 

Κλείνοντας, θέλω να σας πω ότι µπροστά σε αυτές τις ευρω-
παϊκές εκλογές υπάρχουν πολύ µεγάλες προκλήσεις. Εγώ έδωσα
πάρα πολύ χρόνο, γιατί θέλω να δείξω ότι έχετε τρόπους, έχετε
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µέσα, αλλά πέντε χρόνια δεν κάνατε τίποτα. Άλλες χώρες έκαναν
αρκετά, διότι είχαν προηγουµένως και έτοιµες δοµές, αλλά
έχουν και βούληση και αντιµετώπισαν τις επιπτώσεις που εσείς
δεν αντιµετωπίσατε. Γι’ αυτό, λοιπόν, λέω ότι είναι εξαιρετική ευ-
καιρία αυτή η συνεχιζόµενη απάντηση σε όλα το «41%», να βρει
µια ηχηρή απάντηση από τον ελληνικό λαό. Απάντηση και µήνυµα
αποδοκιµασίας της κλιµακούµενης αλαζονείας του Μεγάρου Μα-
ξίµου. Απάντηση για ισχυρή, σοβαρή και αξιόπιστη αντιπολίτευση
προτάσεων αλλά και για σοβαρή κυβερνητική επιλογή στις επό-
µενες εθνικές εκλογές. Όπως και απάντηση για να ενισχυθούν
οι πραγµατικές προοδευτικές δυνάµεις της Ευρώπης που στηρί-
ζουν τα µόνιµα χρηµατοδοτικά εργαλεία, για να µπορεί να υπάρ-
χει ανταγωνιστικότητα και στον νότο και όχι πολιτικές του Λαϊκού
Κόµµατος, που θέλουν χρηµατοδοτικά εργαλεία on-off, γιατί
πολύ απλά δεν θέλουν να βάλουν το χέρι στην τσέπη. 

Έχει, λοιπόν, πολλούς λόγους την 9η Ιουνίου να µας στηρίξει
ο ελληνικός λαός και εµείς θα είµαστε δίπλα του, συνεχώς, µε
προτάσεις, µε θέσεις, διότι αξίζει πολύ περισσότερα από ό,τι του
έχετε προσφέρει τα τελευταία πέντε χρόνια.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Πριν καλέσω τον κ.

Κουτσούµπα στο Βήµα, να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση, αφού ενηµερώ-
θηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και
λειτουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», δεκαέξι µαθήτριες και µα-
θητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 3ο Δηµοτικό Σχολείο
Χίου, καθώς και είκοσι τρεις µαθήτριες και µαθητές και τρεις συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Πυργίου Χίου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Παρακαλώ τώρα τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δηµήτριο Κου-
τσούµπα να λάβει τον λόγο για τη δική του παρέµβαση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πολλοί από τους συνανθρώπους
µας που «δοκιµάζονται» εκεί έξω, όταν άκουσαν ότι θα διεξαχθεί
η σηµερινή συζήτηση στη Βουλή, πιθανώς να σκέφτηκαν ότι επι-
τέλους θα αφήσετε για λίγο τους «στηµένους», τους αποπροσα-
νατολιστικούς καυγάδες, µε τους οποίους µας έχετε φλοµώσει
κυριολεκτικά σε όλη την προεκλογική περίοδο, για να δώσετε,
τουλάχιστον, απαντήσεις για το νούµερο ένα πρόβληµα που απα-
σχολεί τον λαό µας, αυτό της ακρίβειας. Μπορεί να πίστεψαν ότι
θα αναδειχθούν επιτέλους κάποιες διαχωριστικές γραµµές ανά-
µεσα στα κόµµατα πάνω στα µεγάλα ζητήµατα, ότι θα γίνει ου-
σιαστική συζήτηση και αντιπαράθεση ιδεών, αναλύσεων και
προτάσεων, ιδιαίτερα σήµερα που είµαστε δύο εβδοµάδες πριν
από τις ευρωεκλογές και ο καθένας καλείται να επιλέξει, µε τα
ζητήµατα της ακρίβειας, φυσικά, να είναι δικαιολογηµένα το νού-
µερο ένα. 

Μάταια το πίστεψαν, τουλάχιστον όσον αφορά όλους εσάς,
όσοι µέχρι τώρα έχετε µιλήσει. Εµείς θα τηρήσουµε την πρωτο-
λογία και σε αυτό, θα µιλήσουµε δηλαδή για την ακρίβεια. Επι-
φυλασσόµαστε στη δευτερολογία να συζητήσουµε, να
τοποθετηθούµε και για µία σειρά ακόµα µεγάλα προβλήµατα,
που κάποια ήδη τέθηκαν.

Αποδεικνύεται ότι ακόµα και όταν αναγκάζεστε να τοποθετη-
θείτε για τέτοια µεγάλα ζητήµατα, έχετε και πάλι την ικανότητα
να πετάτε τη µπάλα στην εξέδρα και να στήνετε ψευδοαντιπα-
ραθέσεις µεταξύ σας, ενώ στην ουσία δεν λέτε κάτι ουσιωδώς
διαφορετικό. Χασµουρητά φέρνετε στον κόσµο και απέχθεια. 

Και να τι εννοώ. Ο κ. Μητσοτάκης, τρία χρόνια τώρα, από το
καλοκαίρι του 2021 που άρχισε να οξύνεται το πρόβληµα της
ακρίβειας, παριστάνει τον ανήξερο για τις πραγµατικές αιτίες
του, ενώ ο ίδιος και η Κυβέρνησή του είναι συνένοχοι σε αυτές
τις αιτίες που είναι κοινές και στην Ελλάδα και στην Ευρώπη και
µιλάει για εισαγόµενη άνοδο των τιµών. 

Πιο συγκεκριµένα, µε τη συναίνεση των υπολοίπων κοµµάτων

της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αγαπητές κυρίες και αγαπητοί κύριοι
της Νέας Δηµοκρατίας, έχετε προωθήσει, πρώτα απ’ όλα, τη
στήριξη µε κάθε τρόπο της ανταγωνιστικότητας και την αύξηση
των κερδών των µονοπωλιακών οµίλων της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης.  

Δεύτερον, έχετε προωθήσει τον φθηνό δανεισµό και τα τερά-
στια πακέτα στους επιχειρηµατικούς οµίλους, πολιτική που υιο-
θέτησε όλα τα προηγούµενα χρόνια η Ευρωπαϊκή Ένωση µε το
Ταµείο Ανάκαµψης, τα οποία οδηγούν δεδοµένα σε πληθωρισµό,
αφού αυξάνουν τη µάζα του χρήµατος που κυκλοφορεί πιο γρή-
γορα απ’ ό,τι αυξάνεται η µάζα των εµπορευµάτων. 

Σας ρώτησα και άλλη φορά: Δεν σας τα έµαθαν αυτά στο Χάρ-
βαρντ; 

Τρίτον, προωθήσατε την πολιτική διαµόρφωσης ενός πανάκρι-
βου ενεργειακού µείγµατος µε τη δήθεν πράσινη µετάβαση της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, τα Χρηµατιστήρια Ενέργειας, την άναρχη
και χωρίς σχέδιο διείσδυση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας,
που έχει οδηγήσει σε υπερκορεσµό και στο εξής τραγελαφικό
πραγµατικά φαινόµενο: Να κινδυνεύουµε µε µπλακ άουτ λόγω
υπερβολικής προσφοράς ρεύµατος µέσα στο Πάσχα και ταυτό-
χρονα, οι λαϊκές οικογένειες να ανάβουν τα φώτα µε το χρονό-
µετρο, λόγω των πολύ υψηλών τιµών. Είναι, επίσης, το θάψιµο
του φθηνού λιγνίτη που έχει σε αφθονία η χώρα. Είναι οι κυρώ-
σεις στη Ρωσία και η στροφή στο αµερικανικό, πιο ακριβό LNG.

Όλα αυτά, εκτόξευσαν το κόστος του ρεύµατος και αυτό µε
τη σειρά του πέρασε στα λιπάσµατα, στα τρόφιµα και σε όλα τα
αγαθά. 

Τέταρτον, προωθήσατε την περιβόητη πολιτική της εξωστρέ-
φειας, της έµφασης στις εξαγωγές και στον τουρισµό, η οποία,
προφανώς, σπρώχνει και τις τιµές προς τα πάνω, αφού αυξάνει
τη ζήτηση και µάλιστα, προσθέτοντας ένα τεράστιο, πολύ µε-
γάλο αγοραστικό κοινό, που έχει πολύ υψηλότερα εισοδήµατα,
από τον µέσο εργαζόµενο στην Ελλάδα. 

Πέµπτον, ψηφίσατε την Κοινή Αγροτική Πολιτική της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, την οποία την έχετε επικυρώσει όλοι εδώ µέσα. Και
όταν λέω «όλοι», εννοώ όλοι, πλην ΚΚΕ. Η ΚΑΠ είναι υπεύθυνη
για το υπέρογκο κόστος παραγωγής και την τεράστια απόκλιση
των τιµών απ’ το χωράφι στο ράφι. 

Και φυσικά, ως έκτο στοιχείο, όταν µιλάµε για ακρίβεια, δεν
αναφερόµαστε µόνο στις τιµές των προϊόντων, αλλά συνολικά
στο τρίπτυχο «τιµές-µισθοί-φόροι». Μάλιστα, οι φόροι αποτελούν
το 25% της τιµής των προϊόντων και την ίδια στιγµή ο µέσος µι-
σθός, µε τους µνηµονιακούς νόµους όλων σας, βρίσκεται στο
επίπεδο του 2009. Και αφού, αυτό το «δούλεµα» για τις αιτίες
της ακρίβειας κράτησε περίπου δύο χρόνια, το τελευταίο διά-
στηµα το έχετε ρίξει και στο «Virtual Reality». Μιλάω για τη γνω-
στή τακτική σας, να εκπέµπετε µηνύµατα «εικονικής πραγµα-
τικότητας», όσον αφορά στην ακρίβεια. Τώρα, µάλιστα, εντοπί-
ζετε πτώση τιµών στα τρόφιµα.

Φυσικά, δεν την έχει εντοπίσει κανένας άλλος αυτή την πτώση
και κυρίως, κανένας από όσους πηγαίνουν στο σουπερµάρκετ,
όχι µόνο µια φορά το δίµηνο ή το τρίµηνο για σόου µε τις κάµε-
ρες, αλλά για να αγοράσουν τα απαραίτητα για τη διαβίωση τη
δική τους και των παιδιών τους, κάθε εβδοµάδα, κάθε ηµέρα.
Πτώση τιµών δεν έχει εντοπίσει κανένας από αυτούς, «που είναι
εξαρτηµένοι από το µισθό τους», για να θυµηθώ µια παλαιότερη
δική σας φράση.

Μας λέτε ότι απέδωσαν τα πρόστιµα -θα πούµε και πιο αναλυ-
τικά πιο κάτω-, οι έλεγχοι και η εφαρµογή του e-Καταναλωτή. Πιο
χαριτωµένα το είπε ο Υπουργός, ο κ. Σκρέκας: «Ανοίξαµε τα µα-
τάκια του κόσµου µε αυτή την εφαρµογή», είπε στα τηλεπαρά-
θυρα, «γιατί τώρα …» -λέει- «…µπορούµε να µπαίνουµε εκεί, πριν
πάµε για ψώνια, για να βλέπουµε ποιο σουπερµάρκετ έχει πιο
φθηνά την ντοµάτα, ποιο έχει πιο φθηνά το τυρί, ποιο έχει πιο
φθηνά το γάλα» και να γυρίζουµε όλη την ηµέρα τα σουπερµάρ-
κετ, για να γλιτώσουµε στο τέλος µερικά ευρώ, προφανώς, που
θα τα έχουµε «φάει», όµως, οπωσδήποτε στη βενζίνη. 

Ταυτόχρονα, βέβαια, λέτε ότι αυτά τα µέτρα δεν αντιµετωπί-
ζουν µόνιµα το πρόβληµα και ότι η πραγµατική λύση βρίσκεται
στην ανάπτυξη που θα φέρει καλύτερους µισθούς. Επικαλείστε,
µάλιστα, τις προβλέψεις που µιλάνε για τριπλάσιο ρυθµό ανά-
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πτυξης στην Ελλάδα, σε σχέση µε την Ευρωζώνη. 
Μα, υψηλούς ρυθµούς καπιταλιστικής ανάπτυξης, όπως και τα

δικά σας στοιχεία λένε, είχαµε τα τελευταία χρόνια στην Ελλάδα,
µετά από την πανδηµία και µας οδήγησαν στη σηµερινή κατά-
σταση. Από πού προκύπτει, λοιπόν, ότι αυτό είναι απάντηση στην
ακρίβεια, αφού η ακρίβεια έχει εκτιναχθεί, ακριβώς όλα αυτά τα
χρόνια αυτής της ανάπτυξή σας; 

Το κρίσιµο ερώτηµα, συνεπώς, είναι «για ποιον είναι η ανά-
πτυξη»; Γιατί ανάπτυξη για τα κέρδη των λίγων, σίγουρα έχουµε.
Θα σας δώσουµε και στοιχεία παρακάτω, για να µάθετε κιόλας
πού είναι τα «λεφτόδεντρα». Χώρια, που την τελευταία φορά που
είχαµε τριπλάσιους ρυθµούς ανάπτυξης, ήταν το 2009. Ξέρετε
τι ακολούθησε µετά; Το ξέρετε! Ό,τι ακολουθεί πάντα µια µεγάλη
ανάπτυξη στον καπιταλισµό. Γιατί η καπιταλιστική ανάπτυξη και
η καπιταλιστική κρίση είναι τα δίδυµα αδερφάκια αυτού του συ-
στήµατος και τις πληρώνουν πάντα οι ίδιοι: Οι λαοί. 

Μάλιστα, όπως είπα και παραπάνω, οι µισθοί παραµένουν
µέχρι σήµερα παγωµένοι στα επίπεδα που τους ρίξαµε µε τη δια-
χείριση εκείνης της κρίσης και τα µνηµόνια. Ο µέσος µισθός είναι
σήµερα κατά 15% µειωµένος σε σχέση µε το 2011, όταν το κό-
στος διαβίωσης -τα ενοίκια, το σουπερµάρκετ, το ρεύµα- έχει αυ-
ξηθεί πάρα πολύ από τότε. Οι µισθοί των δηµοσίων υπαλλήλων
παραµένουν µειωµένοι κατά 20% σε σχέση µε το 2011 και το
κράτος συνεχίζει να τους κλέβει τους δύο µισθούς. Το 50% των
δικαιούχων κύριας σύνταξης γήρατος παίρνουν το πολύ µέχρι
814 ευρώ και αυτά, είναι αποτελέσµατα της πολιτικής της δική
σας και των προηγούµενων κυβερνήσεων φυσικά, αφού έχετε
δώσει όλα τα εργαλεία στη µεγάλη εργοδοσία να κρατά τους µι-
σθούς εκεί, να αποφεύγει την υπογραφή κλαδικών συλλογικών
συµβάσεων εργασίας, να µην πληρώνει υπερωρίες και τόσα
άλλα. Το 2009 οι συλλογικές συµβάσεις κάλυπταν το 70% των
εργαζοµένων και το 2023 µόλις το 25%. Μέχρι και τις συλλογικές
διαπραγµατεύσεις για τον κατώτατο µισθό έχετε καταργήσει µε
τον γνωστό νόµο Βρούτση της Νέας Δηµοκρατίας και Αχτσιό-
γλου του ΣΥΡΙΖΑ τότε, της Νέας Αριστεράς σήµερα. 

Είναι αποτελέσµατα των αντιασφαλιστικών νόµων που έχετε,
επίσης, ψηφίσει και εφαρµόσει όλοι σας και έχουν καταντήσει
τις συντάξεις φιλοδωρήµατα. Και βέβαια, την ώρα που οι ρυθµοί
ανάπτυξης ευηµερούν, τεράστιες παραγωγικές δυνατότητες της
χώρας πηγαίνουν στον βρόντο και απαξιώνονται. Εµβληµατικό
παράδειγµα η «ΛΑΡΚΟ» που πάλι προσπαθήσατε να πετάξετε
τους εργαζόµενους στο δρόµο και πάλι δεν σας πέρασε και ούτε
πρόκειται να σας περάσει. 

Πρόσφατα, όµως, κύριε Μητσοτάκη, κύριοι της Κυβέρνησης,
κάνατε και το επόµενο βήµα στην κοροϊδία και περάσατε στην
προεκλογική αλληλογραφία µε την Κοµισιόν και την κ. Ούρσουλα
φον ντερ Λάιεν. Καλά, στις συνόδους κορυφής, στις διαδικασίες
του Ευρωπαϊκού Λαϊκού Κόµµατος όπου συµµετέχετε, δεν τα
λέτε; Το καλοκαίρι που κάνατε µαζί διακοπές στα Χανιά δεν προ-
λάβατε να την ρωτήσετε;

Αλήθεια, τι θέλετε να πείτε ακριβώς στον λαό; Ότι η κ. Φον ντερ
Λάιεν δεν γνωρίζει τι κάνουν οι πολυεθνικές εταιρείες; Δεν γνωρί-
ζει η εν λόγω κυρία ότι κινούνται όπως θέλουν, στην ενιαία ευρω-
παϊκή αγορά µε µοναδικό κριτήριο το κέρδος τους, ότι η
Ευρωπαϊκή Ένωση έχει αναλάβει και θεσµικά την προστασία τους;
Δεν γνωρίζει ότι στις χώρες που έχουν µεγαλύτερη αγορά και
υπάρχουν περισσότεροι ανταγωνιστές µπορεί να κατεβάζουν λίγο
τις τιµές για να αυξήσουν τη µάζα των πωλήσεων και έτσι και το
κέρδος τους, ενώ στις πιο µικρές αγορές, όπως η ελληνική που
µπορεί να µονοπωλήσει πιο εύκολα, ανεβάζουν τις τιµές πάλι για
να αυξήσουν το κέρδος; Και µας λέτε ότι θα πάει κόντρα σε αυτό
η Ευρωπαϊκή Ένωση; Μα, αυτό ακριβώς είναι η Ευρωπαϊκή
Ένωση και γι’ αυτό υπάρχει µια ένωση, µια ενιαία αγορά πολυε-
θνικών των λόµπι, των µονοπωλίων. Και βέβαια, ήρθε η απάντηση
της Κοµισιόν και επιβεβαίωσε ουσιαστικά αυτό ακριβώς που σας
λέµε, ακυρώνοντας το προεκλογικό σας πυροτέχνηµα. Τι σας
είπαν; Ότι σκέφτονται να αντιµετωπίσουν την ακρίβεια, εµβαθύ-
νοντας ακριβώς αυτούς τους παράγοντες που την έχουν προκα-
λέσει. 

Θα µπορούσαµε να σας καλωσορίσουµε, κύριοι της Νέας Δη-
µοκρατίας, ειδικά εσάς κύριε Μητσοτάκη πίσω στο 1992, τότε

που ψηφίστηκε από Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και Συνασπισµό -
όπως λεγόταν τότε ο ΣΥΡΙΖΑ στη Βουλή- η Συνθήκη του Μάα-
στριχτ, που περιλαµβάνει ακριβώς την ελευθερία κίνησης
κεφαλαίων και εµπορευµάτων, τα αποτελέσµατα της οποίας τα
βλέπουµε σήµερα και στην ακρίβεια. 

Αλήθεια, εσείς οι καινοτόµοι που βλέπετε σταθερά µπροστά,
δεν καταλάβατε τι ψηφίζατε τότε και σας πήρε τριάντα δύο ολό-
κληρα χρόνια να το καταλάβετε; Πραγµατικά, το µόνο που σας
σώζει, κύριοι της Κυβέρνησης, µε τόση κοροϊδία, είναι η βολική
αντιπολίτευση που σας κάνουν όλα τα υπόλοιπα κόµµατα και σε
αυτό το ζήτηµα, έχοντας ως σηµαία τους την κανονικότητα της
Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Το µόνο που λένε µέρα - νύχτα ο ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ, η Νέα
Αριστερά, άλλοι, είναι ότι η Ελλάδα είναι πιο πάνω στον πληθω-
ρισµό ή πιο κάτω στην αγοραστική δύναµη από τον µέσο όρο της
Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτό µόνο τους πειράζει, η κανονικότητα
της πολυαγαπηµένης τους Ένωσης. 

Και παίρνετε, βέβαια, εσείς την «πάσα» και «µαγειρεύετε» τα
στοιχεία, παίρνοντας σαν σηµείο εκκίνησης αυτό που σας βο-
λεύει. Για παράδειγµα, το 2019. Σε λίγο θα πάτε και στο 1821,
για να δείξετε ότι έκαναν λάθος οι άλλοι που σας κατηγορούν
και τελικά είµαστε καλύτερα από τον µέσο όρο της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Οπότε, όλα καλά! Και άντε να βγάλει άκρη µετά ο κό-
σµος ποιος από όλους εσάς δείχνει τους σωστούς δείκτες, τα
γραφήµατα, και ποιος όχι. Γι’ αυτό λέµε ότι εάν δεν υπήρχε τέ-
τοια βολική αντιπολίτευση, τότε ο κ. Μητσοτάκης θα έπρεπε
οπωσδήποτε να την εφεύρει. 

Αλήθεια, όµως, γιατί επικεντρώνουν και η Κυβέρνηση της Νέας
Δηµοκρατίας και τα άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης τη συζή-
τηση στους µέσους όρους της Ευρωπαϊκής Ένωσης και όχι στην
πραγµατικότητα που έτσι κι αλλιώς βιώνει ο λαός µας και άλλοι
λαοί, άλλων χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που βγήκαν όλα
αυτά τα χρόνια, πραγµατικά µαζικά, στους δρόµους λόγω της
ακρίβειας, λόγω της ενεργειακής φτώχειας, λόγω της αύξησης
του κόστους παραγωγής -οι αγρότες-, λόγω όλων αυτών των
άθλιων µέσων όρων της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Αυτό είναι ένα
ερώτηµα που έχει µεγάλη σηµασία για τον ελληνικό λαό, ειδικά
µπροστά στις ευρωεκλογές. 

Ο λόγος είναι απλός. Δεν θέλετε, δεν µπορείτε, δεν σας επι-
τρέπεται να αγγίξετε τις πραγµατικές αιτίες του προβλήµατος
της ακρίβειας, δηλαδή την ανάπτυξή σας µε σκοπό το καπιταλι-
στικό κέρδος. Δεν µπορείτε λόγω των δεσµεύσεών σας να αµφι-
σβητήσετε αυτή την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης που
συµβάλλει στο πρόβληµα της ακρίβειας σε όλες τις χώρες, φυ-
σικά µε επιµέρους διαφορές και ιδιαιτερότητες από χώρα σε
χώρα. 

Εποµένως, παίρνετε τον πυρήνα του προβλήµατος σαν δεδο-
µένο, σαν κάτι το ουρανοκατέβατο, σαν εισαγόµενο, ή όπως το
λέει ο καθένας σας, και δίνετε τη µάχη των µαχών µιας αντιλαϊ-
κής διαχείρισης για το λίγο πάνω ή το λίγο κάτω από τους µέ-
σους όρους, για ένα µικρό ποσοστό δηλαδή της ακρίβειας και
µόνο. 

Τι δεν αγγίζετε όλοι σας; Όχι µόνο η Κυβέρνηση, αλλά και οι
υπόλοιποι των κοµµάτων της αµαρτωλής σοσιαλδηµοκρατίας.
Δεν αγγίζετε τα τεράστια κέρδη που έχουν οι µεγάλοι όµιλοι. 

Ο γενικός δείκτης του Χρηµατιστηρίου έσπασε τις προηγού-
µενες ηµέρες ρεκόρ δεκατριών ετών. Από την αρχή του 2024 οι
µετοχές κερδίζουν πάνω από 12 δισεκατοµµύρια ευρώ. Τα πα-
ραπάνω µεταφράζονται σε µερίσµατα για τους µετόχους των επι-
χειρήσεων, που έχουν ξεπεράσει ήδη τα 2,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ από την αρχή του έτους και, σύµφωνα µε τις εκτιµήσεις
της αγοράς, θα φτάσουν τα 3,8 δισεκατοµµύρια ευρώ στο τέλος
του χρόνου. Έτοιµες να σπάσουν ένα ακόµα ρεκόρ κερδοφορίας
είναι οι εισηγµένες εταιρείες στο χρηµατιστήριο, πάνω και από
τα 10,3 δισεκατοµµύρια ευρώ που τσέπωσαν το 2022. 

Αφήστε την κοροϊδία µε τα πρόστιµα, που έλεγα πριν, όπως
αυτό που επιβλήθηκε στη «MONDELEZ», που είναι ισχνό, λιγό-
τερο από 1,5% του τζίρου της και λιγότερο από 10% των κερδών
της για έναν χρόνο. Συµφωνηµένο και προαποφασισµένο, σε
βαθµό µάλιστα που η εταιρεία αυτή δηλώνει ότι ήδη το έχει βάλει
στις επισφάλειές της για το 2024! Χώρια που η υπόθεση αυτή
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κρατά από το 2019. Καµµία έκπληξη! Απλά, ένας ακόµα «φερε-
τζές», για να δείξει η Κοµισιόν ότι χτυπάει τάχα τα µονοπώλια. 

Και ας µη µιλήσουµε για τον πόλεµο Ηνωµένων Πολιτειών Αµε-
ρικής - Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφού η «MONDELEZ» είναι µια από
τις µεγαλύτερες αµερικανικές εταιρίες. 

Πάµε παρακάτω. Δεν αγγίζετε επίσης τις δεσµεύσεις στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση για «µατωµένα» πλεονάσµατα κάθε χρόνο, όπως
αποτυπώνονται και στο νέο Σύµφωνο Σταθερότητας. 3,2 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ ήταν το πλεόνασµα το πρώτο τετράµηνο του
2024. 6 δισεκατοµµύρια ευρώ παραπάνω φόρους προβλέπεται
στον προϋπολογισµό να πληρώσουν τα λαϊκά στρώµατα το 2024
σε σχέση µε το 2023. Και βέβαια, πολύ µεγάλο µέρος αυτών των
πλεονασµάτων βγαίνουν από τους έµµεσους φόρους που είναι,
όπως είπαµε, το ένα τέταρτο της τιµής των προϊόντων που βρί-
σκουµε πανάκριβα στα σουπερµάρκετ. 

Ο κ. Κασσελάκης, ακόµα και όταν µιλάει για κάποια µείωση έµ-
µεσων φόρων σε κάποια είδη άµεσης ανάγκης, προσθέτει και το
«όσο επιτρέπει η Ευρωπαϊκή Ένωση. Και ταυτόχρονα, προτείνει
να συνεχιστεί η άµεση φορολόγηση από το πρώτο ευρώ και να
µην υπάρχει αφορολόγητο για τα χαµηλά εισοδήµατα. Τόσο προ-
οδευτική και φιλολαϊκή πολιτική, τροµάρα σας! 

Δεν αγγίζετε ακόµα την πολιτική της πράσινης µετάβασης, τα
πράσινα χαράτσια, τους ειδικούς φόρους σε ρεύµα, καύσιµα, τα
χρηµατιστήρια ενέργειας, την εµπορευµατοποίηση κοινωνικών
υπηρεσιών, που πριν ήταν δωρεάν, η οποία προσθέτει ένα ακόµα
βάρος στο λαϊκό εισόδηµα. Για παράδειγµα, ο κύκλος εργασιών
των ιδιωτικών δοµών υγείας κυρίως της πρωτοβάθµιας φτάνει
πλέον το 0,5 δισεκατοµµύριο ευρώ. 

Τι απαντάν εδώ και ο ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ; Ο κ. Κασσελάκης
είχε ζητήσει πάγωµα των δαπανών για την υγεία στο 5% του
ΑΕΠ, ενώ ο κ. Ανδρουλάκης συµφωνεί µε τα απογευµατινά ια-
τρεία, τα επί πληρωµή χειρουργεία δηλαδή, αρκεί –λέει- να έχουν
χαµηλό αντίτιµο. Τόσο κουβαρντάδες και οι δυο τους! 

Δεν αγγίζετε, τέλος, την αύξηση των στρατιωτικών δαπανών
για τα σχέδια πολέµου, όµως, του ΝΑΤΟ και της Ευρωπαϊκής
Ένωσης. Και επειδή δεν τα αγγίζετε αυτά, δεν µπορείτε να πείτε
και την αλήθεια στον λαό, ότι το πρόβληµα της ακρίβειας είναι
σύµπτωµα µιας φυσιολογικής λειτουργίας αυτού του σάπιου συ-
στήµατος που ονοµάζεται «καπιταλισµός». Δεν είναι παρά ένας
ακόµα µηχανισµός για να κλέβουν ακόµα περισσότερα οι διάφο-
ροι εκµεταλλευτές από τους εργαζόµενους. 

Αποφεύγετε να θέσετε και να απαντήσετε στο ερώτηµα που
αντικειµενικά υπάρχει όταν µιλάµε για ακρίβεια και πληθωρισµό:
Ποιος θα πληρώσει; Γι’ αυτό και απορρίπτετε όλες µας τις προ-
τάσεις, όλες τις προτάσεις που επανειληµµένα έχει καταθέσει το
ΚΚΕ µε τροπολογίες εδώ στη Βουλή. 

Υπάρχει µια τεράστια θεµελιακή πολιτική, ιδεολογική και αξιακή
διαφορά του ΚΚΕ και όλων εσάς, των οπαδών της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και αυτού του καπιταλιστικού δρόµου ανάπτυξης. 

Εµείς δεν κοροϊδεύουµε τον λαό ότι υπάρχει κάποια µαγική
λύση µε την οποία θα είναι και «η πίτα ολόκληρη και ο σκύλος
χορτάτος», ότι και τα πλεονάσµατα θα πιάνονται και ο λαός θα
ανακουφίζεται από τους φόρους, και τα κέρδη του κεφαλαίου θα
αυξάνονται και οι µισθοί θα αρκούν για µια αξιοπρεπή διαβίωση.
Αυτά δεν γίνονται ούτε στη Δευτέρα Παρουσία! Είναι ουτοπικά,
για να χρησιµοποιήσω µια έκφραση που σας αρέσει συνήθως να
την απευθύνετε σε εµάς. Κάποιος πρέπει να πληρώσει, βλέπετε. 

Εµείς λέµε ότι για να κερδίσει έστω και µια ανακούφιση, µια
«ανάσα» ο λαός µας, πρέπει να χάσει απ’ τα κέρδη του το µεγάλο
κεφάλαιο, πρέπει να υποστεί πλήγµα αυτή η πολιτική της Ευρω-
παϊκής Ένωσης. Για να µπορέσει να ζήσει µε βάση τις σύγχρονες
δυνατότητες, καλύπτοντας τις ανάγκες του µε το εισόδηµά του,
πρέπει το κεφάλαιο να χάσει και την εξουσία που κατέχει συνο-
λικά σήµερα. 

Αυτό δεν είναι θεωρία, γιατί µέχρι σήµερα όπου κατακτήθηκε
το παραµικρό, για παράδειγµα η υπογραφή συλλογικών συµβά-
σεων εργασίας σε µια σειρά κλάδους, στους οικοδόµους, τους
µεταλλεργάτες στο Πέραµα και αλλού, έγινε µετά από πολύ
σκληρό αγώνα, που ανάγκασε τη µεγαλεργοδοσία και αυτό το
κράτος να υποχωρήσουν. 

Μπορούµε να είµαστε περήφανοι που οι δυνάµεις του ΚΚΕ βρέ-

θηκαν πάντα στην πρώτη γραµµή στηρίζοντας αυτούς τους αγώ-
νες. Και έτσι, φυσικά, θα συνεχίσουµε, όπως θα συνεχίσουµε να
διεκδικούµε αυτά που πιστεύουµε ότι πρέπει εδώ και τώρα να γί-
νουν για να αντιµετωπιστεί, έστω εν µέρει, το πρόβληµα της ακρί-
βειας. 

Ορίστε, λοιπόν, οι προτάσεις που ζητάτε να ακούσετε: Αυξή-
σεις σε µισθούς και συντάξεις, συλλογικές συµβάσεις εργασίας,
επαναφορά των δώρων Χριστουγέννων και Πάσχα στους δηµό-
σιους υπαλλήλους και τους συνταξιούχους, δραστική µείωση και
πλαφόν στα τιµολόγια ηλεκτρικού ρεύµατος, φυσικού αερίου,
πετρελαίου θέρµανσης, καθώς και στα βασικά είδη λαϊκής κατα-
νάλωσης, όπως τα τρόφιµα, κατάργηση του ειδικού φόρου κα-
τανάλωσης στα καύσιµα, καθώς και του ΦΠΑ στην ενέργεια και
σε όλα τα βασικά είδη πλατιάς λαϊκής κατανάλωσης, αφορολό-
γητο όριο 12.000 ευρώ προσαυξηµένο κατά 3.000 ευρώ για κάθε
παιδί, κατάργηση του ΕΝΦΙΑ για εργατικά και λαϊκά νοικοκυριά,
να σταµατήσει εδώ και τώρα το αίσχος των πλειστηριασµών των
λαϊκών κατοικιών και της µικρής επαγγελµατικής στέγης, επιδό-
τηση ενοικίου για εργατικά και λαϊκά νοικοκυριά, για τους φοιτη-
τές και τις πολύ µικρές επιχειρήσεις, διεύρυνση των κριτηρίων
ένταξης και αύξηση της επιδότησης, αποφασιστική ενίσχυση της
κρατικής χρηµατοδότησης για υγεία, παιδεία, πρόνοια, για την
προστασία από φυσικές καταστροφές, µαζικές προσλήψεις µό-
νιµου προσωπικού σε όλους αυτούς τους κρίσιµους τοµείς και
βέβαια, καµµία χρηµατοδότηση και καµµία εµπλοκή της Ελλάδας
σε πολέµους που τους πληρώνει σήµερα ο λαός από το υστέ-
ρηµά του και αύριο ίσως και µε τη ζωή του.

Διότι κυριολεκτικά καµµία συζήτηση δεν µπορεί να γίνει για
την ακρίβεια, αν δεν µπει στο επίκεντρο και στο στόχαστρο του
λαού µας, όλων µας, η απόφαση που έχει πάρει η Ευρωπαϊκή
Ένωση για µετατροπή της οικονοµίας της σε πολεµική οικονοµία
που είναι και το µέγα ζήτηµα των ηµερών. Στα 100 δισεκατοµµύ-
ρια έχουν φτάσει οι εξοπλισµοί που έχει στείλει η Ευρωπαϊκή
Ένωση από τα χρήµατα των λαών της Ευρώπης στο καθεστώς
Ζελένσκι και γι’ αυτά επίσης δεν µιλάει κανείς σας γιατί όλοι συµ-
φωνείτε, ενώ στα 2,5 τρισεκατοµµύρια δολάρια έφτασαν το 2023
οι πολεµικές δαπάνες παγκόσµια, σηµειώνοντας νέο ιστορικό
υψηλό για ένατη συνεχόµενη φορά.

Νοµίζουµε ότι ο καθένας µπορεί να καταλάβει πού µας οδη-
γείτε και πως αν σήµερα πληρώνουµε για τους άδικους πολέ-
µους µε τα χρήµατά µας, αύριο θα πληρώσουµε µε πολύ πιο
ακριβό νόµισµα. 

Όλα τα παραπάνω µπορούν και πρέπει να πάρουν απάντηση
και στις ευρωεκλογές της 9ης Ιουνίου. Γιατί πολύ απλά σε αυτόν
που σε ληστεύει δεν του λες «Μπράβο», δεν του ζητάς να συνε-
χίσει τη ληστεία ούτε περιµένεις αφελώς να µοιραστεί µαζί σου
τα κλοπιµαία. Έτσι δεν είναι; Του λες «Τέρµα ως εδώ, δεν θα σε
αφήσω να συνεχίσεις τη βρωµοδουλειά που κάνεις».

Με πολύ πιο δυνατό ΚΚΕ, λοιπόν, και αποδυναµωµένη την Κυ-
βέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και τα άλλα κόµµατα που στη-
ρίζουν αυτή την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης θα
µπορέσουµε πιο µαχητικά, πιο αποτελεσµατικά να συνεχίσουµε
να δίνουµε και όλες τις µάχες για την προστασία του λαϊκού ει-
σοδήµατος από την ακρίβεια. 

Σας ευχαριστώ. 
Και ο χρόνος είναι παραπάνω από µέσα. Έτσι δεν είναι, Πρό-

εδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κι εγώ σας ευχαρι-

στώ γιατί σεβαστήκατε την κοινή µας προσπάθεια να έχουµε εύ-
λογο χρόνο.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Μεγάλη αρετή!

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Αλλά παρ’ ότι ήµουν στον χρόνο µου, ο κ. Μητσοτάκης έφυγε.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Είναι εδώ ο κ. Μη-
τσοτάκης, παρακολουθεί από το γραφείο του.

Λοιπόν, µετά από τον κ. Κουτσούµπα ο οποίος τήρησε την
ανάγκη ο χρόνος να είναι λογικός, καλώ στο Βήµα…

(Θόρυβος στην Αίθουσα από τις πτέρυγες του ΚΚΕ και της
Πλεύσης Ελευθερίας)
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Παρακαλώ! 
Καλώ στο Βήµα τον κ. Κυριάκο Βελόπουλο, Πρόεδρο της Κοι-

νοβουλευτικής Οµάδας της Ελληνικής Λύσης για τη δική του πα-
ρέµβαση. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα από τις πτέρυγες του ΚΚΕ και της
Πλεύσης Ελευθερίας)

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Πιο ευπρεπώς.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τα «πιο ευπρεπώς» και νταηλίκια όχι σε µένα!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ!
Κυρία Κωνσταντοπούλου, λίγο ήρεµα και όχι τέτοιες εκφρά-

σεις.
(Θόρυβος στην Αίθουσα από τις πτέρυγες του ΚΚΕ και της

Πλεύσης Ελευθερίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Να ξεκινήσω, κύριε Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία.
Κύριε Βελόπουλε, ζητώ συγγνώµη γι’ αυτή την καθυστέρηση.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Δεν πειράζει, κύριε Πρόεδρε. Ευχαριστώ πάρα πολύ.
Έχει συνηθίσει ο Πρωθυπουργός να παρακολουθεί γενικώς

και ειδικώς εκ του µακρόθεν, κύριε Πρόεδρε.
Είναι αδιανόητο σε ένα τέτοιο ζήτηµα όπως η ακρίβεια να ευ-

ρίσκονται πολιτικοί Αρχηγοί και ο Πρωθυπουργός να είναι στο
γραφείο του, στη δροσιά του και να παρακολουθεί. 

Όταν µιλάµε για την ακρίβεια, µιλάµε για την ακρίβεια και η
ακρίβεια είναι ένα µεγάλο ζήτηµα που αντιµετωπίζει η ελληνική
κοινωνία, ένα ζήτηµα που ακουµπάει τον Έλληνα έτσι κι αλλιώς
είτε είναι αριστερός, δεξιός, κεντρώος, Νέα Δηµοκρατία, Ελλη-
νική Λύση, ό,τι και αν είναι. 

Το λέω αυτό γιατί έχει συνηθίσει ο Πρωθυπουργός να φυγο-
µαχεί. Συνεχώς φυγοµαχεί. Εγώ περίµενα να είναι εδώ σήµερα
και να µας ακούσει. Δεν λέω ούτε υποβιβάζω τον κ. Σκρέκα, αλλά
πρέπει να του πω ότι άλλο η Ισπανία που περνάει ξηρασία µε το
λάδι, Υπουργέ µου, και άλλο στην Ελλάδα οι αυξήσεις. 

Η οικονοµία είναι θεωρία, αλλά θεωρητικά όταν πλαστογρα-
φείς τα στοιχεία, βγάζεις λάθος συµπεράσµατα ή τα διαστρέφεις
τα στοιχεία. Έχετε µια τάση στη Νέα Δηµοκρατία να διαστρέφετε
τα στοιχεία και θα σας το αποδείξω τώρα. 

Ήρθε ο Πρωθυπουργός εδώ, έκανε ζούγκλα την Ελλάδα µε
την ακρίβεια και µας µίλησε για ελέφαντες, για ελέφαντες µέσα
στο δωµάτιο που δηµιουργούν προβλήµατα µε την ακρίβεια.
Ακούστε, είτε ελέφαντες είτε κάστορες που ροκανίζουν την ακρί-
βεια και το εισόδηµα του Έλληνα, η ζούγκλα στην οποία ζει ο
Έλληνας µε τους ολιγάρχες δεν αντιµετωπίζεται µε ασπιρίνες
που εσείς συνεχίζετε να αντιµετωπίζετε το πρόβληµα. Τελεία και
παύλα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ήρθε και µας είπε, για να δείτε πώς χρησιµοποιείτε τα στοι-

χεία και θέλω να µας ακούν τα µικρά παιδιά, για ρυθµό αύξησης
ο Πρωθυπουργός ότι πάµε καλά. 

Καλησπερίζουµε τον Πρωθυπουργό µας.
Είπατε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι έχουµε ρυθµό ανάπτυξης

υψηλό. Τι απέφυγε ο Πρωθυπουργός να πει; Ότι ο ρυθµός ανά-
πτυξης είναι µε δανεικά, δεν είναι ανάπτυξη πραγµατική, είναι
ανάπτυξη δανεική, που σηµαίνει τα παιδιά εκεί πάνω πρέπει να
ξέρουν ότι οι επόµενες γενιές θα πληρώσουν την ανάπτυξη του
κ. Μητσοτάκη µε 50 δισεκατοµµύρια ευρώ, συν τα τοκοχρεολύ-
σια που µπορεί να είναι και 70 δισεκατοµµύρια ευρώ και 80 δισε-
κατοµµύρια ευρώ χρέη. 

Είπε για έναν λογαριασµό ρεύµατος ο κύριος Πρωθυπουργός.
Κύριε Πρωθυπουργέ, το άκουσε ένας βιοτέχνης αυτό που είπατε
και µου έστειλε τους λογαριασµούς ρεύµατος. Είπατε ότι πριν
από τρία χρόνια ήταν ίδιος µε σήµερα ο λογαριασµός. Λογαρια-
σµός, λοιπόν, του 2021 από βιοτέχνη των Αθηνών -είναι κάπου
στο Μενίδι, Αχαρνές ο άνθρωπος-, 1η Απριλίου του 2021, για την
ίδια περίοδο, κύριε Πρωθυπουργέ, 1.654 ευρώ. 2022, κύριε Πρω-
θυπουργέ, 2.349 ευρώ. 2024, κύριε Πρωθυπουργέ, 4.290 ευρώ.

Και ερωτώ τον κύριο Πρωθυπουργό: Το 4.290 είναι ίσο µε το

1.654; Είναι όπως οι ρυθµοί ανάπτυξης που γίνονται µε δανεικά.
Δεν µπορείς να κάνεις οικονοµική πολιτική έτσι και απορώ γιατί
εκ δόλου µίλησε για το 2021 ο Πρωθυπουργός. Το είδα. Διότι το
2020 ήταν πολύ χαµηλότερη η τιµή του ρεύµατος, πιο χαµηλή
από τώρα, πολύ πιο χαµηλή. 

Τι δεν είπε ο Πρωθυπουργός; Και εδώ πρέπει να το πούµε ευ-
θέως, κύριε Πρωθυπουργέ, πέρα από τους πέντε µύθους και
τους πέντε νάνους. Πόσοι ήταν; Δέκα, τρεις, επτά οι νάνοι; Εδώ
έχουµε πέντε µύθους.

Ο µύθος της Νέας Δηµοκρατίας είναι τα πλαστά, πλασµατικά
στοιχεία που καταθέτει κάθε φορά εδώ ο Πρωθυπουργός. Ένα
στοιχείο, κύριε Πρωθυπουργέ, υπάρχει στο οποίο είστε πρώτος.
Είστε ο µοναδικός Πρωθυπουργός που επί πρωθυπουργίας σας
στην Ελλάδα υπήρξε η µεγαλύτερη µείωση πληθυσµού, που ση-
µαίνει ότι πεθαίνουµε δηµογραφικά. Αυτή είναι µια επιτυχία σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πέντε µύθοι. Δεν είναι η Ελλάδα, λέει, παγκόσµια πρωταθλή-

τρια στην ακρίβεια. Κύριε Πρωθυπουργέ, θα σας πω κάτι. Και αν
µπορεί ο κ. Μαρινάκης, βέβαια µπορεί να έχει κάποιο σηµαντικό
µήνυµα…

Κύριε Πρωθυπουργέ, είπατε εδώ σε όλους µας -σας άκουσα
προσεκτικά- ότι η Ελλάδα δεν είναι παγκόσµια πρωταθλήτρια
στην ακρίβεια. Κάνετε λάθος, διότι σε σχέση µε τους µισθούς,
είµαστε. Εσείς υπολογίζετε όπως θέλετε να υπολογίσετε τα νού-
µερα. Δείτε µισθούς, δείτε ακρίβεια, δείτε αγοραστική δύναµη.
Είναι διαφορετικά πράγµατα. 

Άλλοι εδώ µπερδεύουν, ακούστε, το κατά κεφαλήν εισόδηµα
µε την αγοραστική δύναµη. Δεν είναι το ίδιο. Είναι το ίδιο, κύριε
Βιλιάρδο; Απλά οικονοµικά σας λέω. 

Κύριε Σκρέκα µου, ο κύριος Πρωθυπουργός έχει και άλλες ευ-
θύνες, δεν είναι οικονοµικός παράγοντας ούτε Υπουργός Οικο-
νοµικών. Αυτά πρέπει να τα λέτε. Δεν µπορεί να λέει πράγµατα
που εκθέτει και το κόµµα και την Κυβέρνηση αλλά και τη χώρα.

Επίσης, θα σας το πω: σύγκριση. Όλοι γνωρίζουν, αλλά επα-
ναλαµβάνω δεν µπορούµε να τα γνωρίζουµε όλα, εκτός αν είναι
θεός ο Πρωθυπουργός και ξέρει τα πάντα. Αυτό είναι ένα άλλο
θέµα, να το δείτε. Γιατί Μωυσή άκουσα να τον λέει το «ΠΡΩΤΟ
ΘΕΜΑ», αλλά δεν τον άκουσα για θεό. 

Λέω, λοιπόν, το εξής: Σύγκριση ανόµοιων στοιχείων, το κάνει
συνεχώς η Νέα Δηµοκρατία. Άλλος ο πληθωρισµός, κύριε Πρω-
θυπουργέ, των ΗΠΑ και άλλος ο πληθωρισµός στην Ευρώπη, δεν
είναι το ίδιο πράγµα. Το λάδι, λέει, ο Πρωθυπουργός δηµιουργεί
πρόβληµα στον πληθωρισµό. Το αντιλαµβάνοµαι, έχετε δίκιο. Να
µη φάµε κιόλας; Λέω τώρα, να το κόψουµε το λάδι; Να τρώµε τι;
Ορυκτέλαια; Και αυτά ακριβά είναι. Δηλαδή, είναι µερικά πράγ-
µατα που δίνουν λαβή για σχόλια. 

Μίλησε για βασικό µισθό ο Πρωθυπουργός, λες και τον δίνει η
Κυβέρνηση. Κύριε Πρωθυπουργέ, λέτε εµείς αυξήσαµε τον βα-
σικό µισθό στην ιδιωτική οικονοµία. Εσείς δίνατε τον µισθό; Εσείς
πληρώνετε από την τσέπη σας; Ρωτήστε εµένα που έχω εργαζό-
µενους. Ρωτήστε. Αν θέλω δίνω 200 ευρώ, 300 ευρώ. Αυτό είναι
σοβιετία που κάνετε, δεν είναι η ελληνική οικονοµία ούτε φιλε-
λεύθερη οικονοµία. Τα έχετε µπερδεµένα. Έχετε µάθει µε επιδό-
µατα να κάνετε πολιτική, σοβιετική πολιτική και ταυτοχρόνως να
µιλάτε για -ακούστε τώρα- αυξήσεις µισθών στον ιδιωτικό τοµέα.
Δεν υπάρχει προηγούµενο άλλης χώρας που το κάνει αυτό, εσείς
το κάνετε καθ’ έξιν και είναι λάθος. Πέρσι ήµασταν προτελευταίοι
σε ακαθάριστες επενδύσεις και είπατε ότι είµαστε καλά; Ακαθά-
ριστες. Δείτε τις λέξεις, είναι σηµαντικές οι λέξεις. Ακαθάριστες
επενδύσεις στα πάγια. 

Ακούστε, κύριε Πρωθυπουργέ, σήµερα έγινε ένα συµβάν στο
οποίο πάλι σας παγίδευσαν, δυστυχώς, το λέω. Πήγατε σε κάτι
εγκαίνια στην Πελοπόννησο, δεν ξέρω αν σας το είπανε, αν σας
ενηµέρωσαν, για τη διαχείριση απορριµµάτων στην Πελοπόν-
νησο. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή πριν από λίγη ώρα απέρριψε το αί-
τηµα χρηµατοδότησης. Το έργο έχει εγκαινιαστεί από τον
Πρωθυπουργό, έγινε µε τη «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ», µε χρήµατα των φο-
ρολογουµένων και το έγγραφο το έχω εδώ. Έγγραφο καταπέλ-
της -θα το καταθέσω στα Πρακτικά της Βουλής, κύριε
Πρωθυπουργέ, για να µην εκτίθεστε- της Γενικής Διεύθυνσης Πε-
ριφερειακής και Αστικής Ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 
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(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, κ. Κυριά-
κος Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τριάντα ένα χαστούκια προς την Κυβέρνηση. Ατέλειες σχεδια-
σµού, υπερβολικό κόστος λειτουργίας που θα πληρώνουν δήµοι
και δηµότες, παραβίαση ευρωπαϊκών κανόνων, πειραγµένα στοι-
χεία, παράνοµες κρατικές ενισχύσεις για σκουπίδια στην περιοχή
«NATURA». Έλλειψη δηµόσιας αρχής που διαχειρίζεται το έργο.
Αυτά, κύριε Πρωθυπουργέ, σας οδήγησαν εκεί να το εγκαινιά-
σετε. Άρα, λοιπόν, οι ηθικοί ή φυσικοί αυτουργοί που σας πήγαν
εκεί, πρέπει να τιµωρηθούν από εσάς πάραυτα, αλλιώς θα θεω-
ρηθείτε ότι είστε συνένοχος και τους συγκαλύπτετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Περίµενα βέβαια να δω, κύριε Πρωθυπουργέ, από εσάς επειδή

γνωρίζω το έντιµο του ανδρός, να κάνετε µία δήλωση -όχι µετα-
µέλειας ή συγγνώµης προς το πρόσωπό µου- γι’ αυτό που είπατε
στο συνέδριο της Νέας Δηµοκρατίας περί πολιτικής εξαπατή-
σεως και χειρογράφων. Θα αναµένω στη δευτερολογία σας. Δεν
είναι κακό να κάνει λάθος ένας άνθρωπος. Κακό είναι να το επα-
ναλαµβάνει και να µη µετανοεί. Λέω, λοιπόν, το εξής, ότι ίσως να
πείτε ότι εκείνη η δήλωση ήταν άστοχη. Γιατί την ίδια ακριβώς
δουλειά που έκανα εγώ έκανε και ο Αντιπρόεδρός σας και ο ίδιος
παρουσίασε παρόµοια που εµένα µέµφεστε ότι δεν ήταν σωστό
και ήταν πολιτική εξαπάτηση. Ζητώ, λοιπόν, από εσάς να το κά-
νετε αυτό και είναι θεωρώ και πρέπον και έντιµο και υποδεικνύει
και αστική ευγένεια. 

Πάµε στα υπόλοιπα. Κύριε Πρωθυπουργέ, αν θέλετε πραγµα-
τικά να µάθετε γιατί υπάρχει ακρίβεια στην Ελλάδα, θα σας ανα-
γνώσω µερικά σηµεία από τα όσα λέει ο δικός σας άνθρωπος, κ.
Στουρνάρας. Ο κ. Στουρνάρας δεν είναι Ελληνική Λύση, είναι
ΠΑΣΟΚ, Νέα Δηµοκρατία κ.λπ.. Λέει, λοιπόν: «Θεωρώ ότι οι δυ-
νάµεις του ανταγωνισµού πρέπει να ενισχυθούν σε αρκετούς
κλάδους. Σήµερα έχουµε µεγάλη συγκέντρωση ολιγοπώλια και
καρτέλ, τράπεζες, καύσιµα, τρόφιµα, ιδιωτικά νοσοκοµεία. Η µε-
γάλη συγκέντρωση οδηγεί και σε υψηλές τιµές». 

Δεν χρειάζεται να ανακαλύψετε την Αµερική, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, σας το λέει ο κ. Στουρνάρας. Είναι αυτό που λέει η Ελ-
ληνική Λύση από το 2019. Και το αυτονόητο είναι ότι όταν δεν
παράγουµε, κύριε Μητσοτάκη, προϊόντα, παράγουµε χρέος.
Έτσι είναι η οικονοµία δοµηµένη. 

Και πρέπει να σας πω και το εξής, δεν ξέρω πόσο περήφανος
είστε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι στο κατά κεφαλήν ΑΕΠ, η µόνη
χώρα που περνάµε είναι η Βουλγαρία. Κατά κεφαλήν ΑΕΠ, µόνο
τη Βουλγαρία. Το είπε ο Στουρνάρας, δεν το λέω εγώ αυτό.
Πόσο πιο καθαρά πρέπει να το πει και να το περιγράψει η Τρά-
πεζα της Ελλάδος; Είναι δικά της στοιχεία. 

Και πάµε τώρα στην περιβόητη περιώνυµη επιστολή του Έλ-
ληνα Πρωθυπουργού. Θα έλεγα ότι ως ένα βαθµό µπορεί να την
επιδοκιµάσει κάποιος, αλλά η οικονοµική πολιτική εσωτερική µε
επιστολές εξωτερικού δεν γίνεται, διότι δεν φταίει η Φον ντερ
Λάιεν, κύριε Πρωθυπουργέ, που έχουµε ακριβά καύσιµα. Φταίει
η Κυβέρνησή σας. Δεν φταίει η Φον ντερ Λάιεν που εσείς δεν κό-
βετε το ΦΠΑ και τον ειδικό φόρο από τα καύσιµα και έχουµε
φόρο πάνω στο φόρο. 

Και να σας πω και κάτι κύριε Πρωθυπουργέ. Άκουσα τον κ.
Σκρέκα χθες εδώ – ο Υπουργός σας, κύριε Πρωθυπουργέ- να
λέει ότι εγώ είπα ψέµατα σε σχέση µε τα πρόστιµα. Κάνετε
λάθος, κύριε Σκρέκα, δεν είπα ψέµατα. Η δήλωσή µου ολόκληρη,
είναι η εξής: «Έχει τη δυνατότητα να προσφύγει ο οποιοσδήποτε
στα δικαστήρια. Ζητάει αναστολή πληρωµής. Πληρώνει ένα
ποσό». Αυτό είπαµε. Το επαναλαµβάνω. 

Όµως, κύριε Σκρέκα, να πω κάτι άλλο καλύτερο, το θέλετε; Για
να µάθει ο ελληνικός λαός την αλήθεια. Γιατί τα πρόστιµα, είναι
ασπιρίνη, κύριε Σκρέκα; Διότι εφαρµόζετε τον νόµο του ΣΥΡΙΖΑ
και αφαιρέσατε από κακούργηµα την αισχροκέρδεια στην αγορά,
κύριε Σκρέκα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα το επαναφέρετε τώρα. Κακούργηµα η αισχροκέρδεια. Διότι

αν εγώ σαν επιχείρηση –γιατί είµαι επιχειρηµατίας, όπως εσείς
κύριε Σκρέκα, έχω τις επιχειρήσεις µου- βγάζω 100.000.000 ευρώ

κέρδη και 1.000.000 ευρώ να µου βάζεις δεν µε νοιάζει. Αν µε
πας, όµως, ως διευθύνοντα σύµβουλο έτσι για κακούργηµα, θα
µε νοιάξει, κύριε Σκρέκα, και δεν θα ξανακλέψω τον Έλληνα στο
σουπερµάρκετ. Δεν θα ξανακλέψω τον Έλληνα στα καύσιµα. Κα-
ταλάβατε, κύριε Σκρέκα; Ο ΣΥΡΙΖΑ άλλαξε τον νόµο, επειδή
όµως, το κράτος έχει συνέχεια τον εφαρµόζετε εσείς. Να ξανα-
κάνετε κύριε Πρωθυπουργέ, κακούργηµα την αισχροκέρδεια.
Έστω τη δεύτερη φορά. Αν τον πιάσουµε µια φορά το καταλα-
βαίνω. Όµως τη δεύτερη να είναι κακούργηµα. Δεν γίνεται αλ-
λιώς. Χαµογελάτε, κύριε Σκρέκα, αλλά έτσι είναι. Αν δεν πάτε µε
χειροπέδες και βραχιολάκια τους αισχροκερδόντες, θα έχουµε
πρόβληµα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ρουφάνε το αίµα του ελληνικού λαού. Κι εσείς είστε άνθρωποι

του ελληνικού λαού. Όσοι νοµίζετε, εδώ είστε. Να το µάθει ο ελ-
ληνικός λαός, λοιπόν. Το πρόστιµο δεν λύνει το πρόβληµα. Όµως
η φυλακή το προλαµβάνει, αγαπητέ κύριε Σκρέκα. Φυλακή όσοι
αισχροκερδούν για κακούργηµα, όχι για πληµµέληµα. 

Πάµε και στα υπόλοιπα, γιατί θέλω να κάνω µια ερώτηση στον
Πρωθυπουργό. Κύριε Πρωθυπουργέ, εξηγήστε µου, πώς γίνεται
η γερµανική εταιρεία να µε πετάει εµένα µέχρι το Μόναχο µε 92
ευρώ, και η ελληνική εταιρεία το «µονοπώλιο» της «AEGEAN» µε
270 ευρώ; Εξηγήστε µας. Πώς γίνεται η ίδια εταιρεία να µε πετάει
µε 92 ευρώ στη Γερµανία και η άλλη µε 270; Ελεύθερη αγορά θα
µου πείτε. Αυτό δεν είναι ελεύθερη αγορά. Αυτό είναι ασύδοτη
αγορά, ανεξέλεγκτη αγορά που ουσιαστικά δηµιουργεί –αυτό
που λέω πολλές φορές- κοινωνικές αντιθέσεις, δυστυχία, πείνα,
πόνο. Αυτόν τον πόνο, αυτή τη δυστυχία, είστε υποχρεωµένοι να
τον απαλείψετε κι επειδή δεν µπορείτε, 9 Ιουνίου θα πάρετε το
µήνυµά σας. Δεν γίνεται αλλιώς. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε, λοιπόν, σε αυτό που κανείς Αρχηγός κόµµατος εδώ δεν

τόλµησε, κύριε Πρωθυπουργέ, να πει. Ποια είναι τα αίτια της
ακρίβειας; Κανείς δεν τόλµησε, γιατί κανείς δεν βάζει το δάχτυλο
στην πρίζα. Όλοι γενικόλογα µιλούν. Ακούστε, κύριε Πρωθυ-
πουργέ, όταν οι τιµές της ενέργειας για τη βιοµηχανία µας είναι
διπλάσιες ή τριπλάσιες της Γερµανίας και της Γαλλίας, πώς θα
έχω ανταγωνιστικότητα για να έχω ένα φθηνό προϊόν; Το κόστος
ενέργειας πού πηγαίνει; Μεταφέρεται στο προϊόν. 

Όταν το κόστος καυσίµων είναι πολύ υψηλότερο από τις άλλες
χώρες, κύριε Πρωθυπουργέ πού πηγαίνει το κόστος αυτό; Πη-
γαίνει στο προϊόν. Κι άλλη ακρίβεια. Όταν έχεις πανάκριβα διό-
δια, κύριε Πρωθυπουργέ και ιδιωτικούς αυτοκινητοδρόµους πού
πηγαίνει το κόστος του πανάκριβου διοδίου και αυτοκινητοδρό-
µου; Στο προϊόν. 

Κύριε Πρωθυπουργέ, όταν δεν έχεις σοβαρή σιδηροδροµική
γραµµή για εµπορικές µετακινήσεις που είναι η πιο φθηνή µετα-
φορά προϊόντων, σηµαίνει ότι µεταφέρεις τα διάφορα εµπορεύ-
µατα µε τα φορτηγά. Σηµαίνει ακριβά καύσιµα, διόδια. Άρα,
µεταφέρεται στο προϊόν. 

Όταν είναι, κύριε Πρωθυπουργέ, πανάκριβα τα ναύλα των
πλοίων- διότι έχουµε και νησιά- πού µεταφέρεται το κόστος; Στο
προϊόν. Κι εδώ έχουµε τον νέο φόρο ρύπων που βάλατε. Και
θέλω, κύριε Σκρέκα να µου πείτε, θα βάλετε και φόρο στο λίπος;
Γράφτηκε σε εφηµερίδα γερµανική. Θα σας το πω σε λίγο το δη-
µοσίευµα. Μη χαµογελάτε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Εσείς είστε αδύνατος. Δεν κινδυνεύετε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Ναι αλλά θα κάνουµε όλους τους Έλληνες αδύνατους
σαν κι εµένα για να µην κινδυνεύουν να πληρώνουν φόρο λίπους; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Βελόπουλε,
καλύτερα στο Σώµα να απευθύνεστε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Κύριε Πρωθυπουργέ, δεν γίνονται αυτά. Βάλατε φόρο
ρύπων στα ναύλα των πλοίων. Δεν βάλατε; Τον βάλατε. Τον πλη-
ρώνουν οι Έλληνες. 

Όταν, κύριε Πρωθυπουργέ, το τραπεζικό κόστος χρηµατοδό-
τησης και συναλλαγών, προµήθειες κ.λπ., είναι ακριβότερο, πού
θα πάει το προϊόν; Θα πάει επάνω στην τιµή µονάδας. Θα µετα-
φερθεί στην τιµή. Όταν οι πιστώσεις των προµηθευτών στα σου-
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περµάρκετ στο εξωτερικό είναι ενενήντα µέρες, στην Ελλάδα
έναντι είκοσι µία στην Ευρώπη, πού θα πάει αυτή η διαφορά; Στο
προϊόν, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. 

Όταν πληρώνει ένας επιχειρηµατίας τεκµήρια κερδοφορίας,
φόρο επιτηδεύµατος, ληστρικούς φόρους εισοδήµατος, πού θα
πάνε όλα αυτά; Στο προϊόν θα πάνε, ναύαρχέ µου. 

Όταν πληρώνει φόρο για ΦΠΑ για τιµολόγια που δεν έχει ει-
σπράξει ο ελεύθερος επαγγελµατίας θα µεταφέρει στην παροχή
υπηρεσίας ή στο προϊόν την τιµή. Όταν υποχρεούται να συνδέσει
τη µηχανή POS, µόνος τους, να αγοράσει µηχανήµατα, να βάζει
εξαρτήµατα, να τα συνδέσει, να φέρει µάστορες, πού θα πάει η
διαφορά στην τιµή; Στο προϊόν. 

Όλα αυτά τα λέω, γιατί όταν τα ενοίκια αυξάνονται πυρετω-
δώς, πού θα πάει η τιµή; Θα ανέβει, στο προϊόν. Πάρα πολύ,
ωραία, ναύαρχέ µου, ναύαρχος και στα οικονοµικά. Γιατί δεν τα
λες στον Πρωθυπουργό να τα αλλάξει;

Τα αυτονόητα σας λέµε. Τα αυτονόητα, ότι θα πληρώσεις ακρι-
βότερες τηλεπικοινωνίες. Πού θα πάει; Στο κόστος προϊόντος.
Όταν τα λιπάσµατα είναι ακριβότερα, τα φυτοφάρµακα, οι ζωο-
τροφές, πού θα πάνε; Στο κόστος προϊόντος. Πώς να ανταγωνι-
στεί η ελληνική οικονοµία, όταν έχει το ακριβότερο ρεύµα στην
Ευρώπη, τα ακριβότερα καύσιµα στην Ευρώπη, την ακριβότερη
στέγη στην Ευρώπη, την ακριβότερη τηλεφωνία στην Ευρώπη,
τους ακριβότερους φόρους στην Ευρώπη, τα ακριβότερα πρό-
στιµα στην Ευρώπη.

Ε, λοιπόν, σε όλα είστε ακριβοί, στην άσκηση σοβαρής οικο-
νοµικής πολιτικής είστε πάµφθηνοι. Δεν πάει έτσι πουθενά. Δεν
πάει έτσι πουθενά, κύριε Πρωθυπουργέ. Δεν πάει!

Θα σας πω τώρα, γιατί µιλάτε για επενδύσεις. Γιατί δεν ακούτε
τον κ. Παπαλεξόπουλο; Φαντάζοµαι τον ξέρετε, κύριε Πρωθυ-
πουργέ. Τι είπε στον Παπαχελά; Τον ρωτάει ο Παπαχελάς: «Γιατί
δεν έχουµε επενδύσεις στην Ελλάδα; Τι τους αποθαρρύνει τους
επενδυτάς;» και λέει ο κ. Παπαλεξόπουλος, ο Πρόεδρος του
ΣΕΒ: «Δικαιοσύνη και δηµόσια διοίκηση είναι τα δύο πρώτα».
«Στο µυαλό των ξένων» λέει ο Παπαλεξόπουλος «η κατάσταση
στην Ελλάδα είναι απελπιστική».

Ο κύριος Πρωθυπουργός από το 2019 -γιατί φαινόταν µεταρ-
ρυθµιστής- ανέλαβε την πρωθυπουργία µε µία λέξη: µεταρρύθ-
µιση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πότε το είπε αυτό;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Έχει µία εβδοµάδα, δέκα µέρες στον Παπαχελά.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Μπορείτε να µου βρείτε το σχετικό απόσπασµα;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Θα σας το βρω και σε βίντεο. Θα σας στείλω και άλλα. Υπάρχει
και σε βίντεο. Θα σας το δώσω και σε βίντεο.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ότι

είπε ο Πρόεδρος ότι η κατάσταση είναι απελπιστική, θα µου το
δώσετε;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Στο µυαλό των ξένων η κατάσταση είναι απελπιστική.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα
το βρείτε να µου το δώσετε; 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Δικαιοσύνη και δηµόσια διοίκηση.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Όχι
αυτά που γράφει η οµιλία σας, αλλά τι είπε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Κύριε Πρωθυπουργέ, θα σας το φέρω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Εντάξει.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Να

µου το φέρετε, παρακαλώ, και θα σας ζητήσω συγγνώµη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):

Όπως θα µου πείτε και µία συγγνώµη ως σοβαρός άνθρωπος για
αυτό που είπατε στο συνέδριο εσείς.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Να
µου το φέρετε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):

Εγώ θα σας το φέρω. Περιµένω τη συγγνώµη.
Πάµε, λοιπόν, στην ουσία. Θα σας διαβάσω και άλλα, όσα θέ-

λετε. Η Ελλάδα, λοιπόν, έχει πάρει τον οικονοµικό και εθνικό κα-
τήφορο.

Ο πανικός σας φαίνεται, κύριε Πρωθυπουργέ. Έχετε στοχοποι-
ήσει εµένα και την Ελληνική Λύση. Το αντιλαµβάνοµαι, πολιτικά
αντίπαλοι είµαστε. Σύµφωνα, λοιπόν, µε τον Πρωθυπουργό είπε
ότι ένα κακό αποτέλεσµα στις ευρωεκλογές, δεν θα δηµιουργήσει
πολιτική αστάθεια -είναι σταθερός- ούτε θα µας οδηγήσει σε εθνι-
κές εκλογές. Είναι από αυτή δική σας δήλωση ότι ένα αποτέλεσµα
κακό δεν θα µας οδηγήσει σε εθνικές εκλογές; Το είπατε εσείς,
δεν το είπα εγώ. Το είπατε στη συνέντευξή σας. Το είπατε, πολύ
ωραία. Θα δυσκόλευε, όµως, τις µεταρρυθµίσεις µας.

Μία ερώτηση µόνο θέλω. Πόσα χρόνια πρέπει να κυβερνήσετε,
για να κάνετε τις µεταρρυθµίσεις που εσείς λέγατε από το 2019;
Πέστε µας: «θέλω είκοσι χρόνια, τριάντα χρόνια». Τις µεταρρυθ-
µίσεις, ώστε να µην πηγαίνει ο Έλληνας στην εφορία στην Εύβοια
και τον εκβιάζει ο εφοριακός, ο οποίος είναι κοµµατικό σας στέ-
λεχος, η εφοριακός, η διευθύντρια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αν δεν υπήρχαν οι πολίτες, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν θα µαθαί-

ναµε τίποτα για τα λαµόγια.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Είναι κοµµατικό µας στέλεχος;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):

Ήταν, το βραβεύσατε. Ήταν ο Αυτιάς, ήταν ο Σπανάκης. Ήταν εκεί
άνθρωποι δικοί σας. Γιατί τον βραβεύσατε;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ στο Σώµα
να απευθύνεστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Γιατί τον βραβεύσατε εσείς, η Κυβέρνηση, κύριε Πρωθυπουργέ;
Απαντήστε µας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Έχετε πει σε δύο λεπτά τρία απίστευτα ψέµατα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Μη µιλάτε για ψέµατα εσείς, ο καθ’ έξιν ψεύτης.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ στο Σώµα
να απευθύνεστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Προέδρος της Ελληνικής Λύσης):
Ο καθ’ έξιν ψεύτης δεν µπορεί να µιλάει για ψέµατα. Περιµένω
ακόµη τη συγγνώµη να πείτε.

Μιλήσατε για πολιτική εξαπάτηση για τα χειρόγραφα και φύ-
γατε και δεν είπατε συγγνώµη, ενώ ο Αντιπρόεδρός σας που-
λούσε επί πέντε χρόνια τα συγκεκριµένα χειρόγραφα. Ένα
συγγνώµη δεν είπατε, κύριε Πρωθυπουργέ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτό σηµαίνει πολιτική αγένεια, να ζητάς τα ρέστα από τον

άλλον, όταν του χρωστάς και από πάνω. Εδώ είναι µας λένε «εκεί
που µας χρωστούσε, µας πήρε και το βόδι στο τέλος». Ή µας
περνάν για βόδια και µοσχάρια κάποιοι.

Ο κ. Παπαλεξόπουλος είπε αυτό που είπα, ότι δικαιοσύνη και
δηµόσια διοίκηση δεν υπάρχουν επί πρωθυπουργίας του κ. Μη-
τσοτάκη. Τώρα αν έµεινε στο εάν οι ξένοι µας βλέπουν έτσι, να
σας πω πώς µας βλέπουν οι ξένοι. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή εγκα-
λεί τον Πρωθυπουργό για την ιστορία µε τη «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ». Σε
αυτό δεν απάντησε, όµως. Οι ευρωπαίοι µας εγκαλούν για τη
σύµβαση 717, για τους νεκρούς στα Τέµπη. Και τι κάνετε; Κλεί-
νετε τη Βουλή, για να µην έρθει η κουβέντα εδώ.

Εµείς για τα Τέµπη δώσαµε όρκο ζωής. Θα σας πάµε µέχρι τέ-
λους! Θα πάµε φυλακή τους υπαιτίους. Τέλος!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε, λοιπόν, στο τι πρέπει να κάνουµε. Ήθελα να το πω, ρε

παιδί µου. Δεν µε άφησε.
Χαράτσι στους ελεύθερους επαγγελµατίες: ακύρωση. Ακατα-

δίωκτο τραπεζιτών: ακύρωση. Την προστασία της πρώτης κατοι-
κίας να την κάνουµε. Τον γάµο οµοφυλοφίλων τον θεωρεί
µεταρρύθµιση; Εγώ δεν το κατάλαβα αυτό. Είναι µεταρρύθµιση ο
γάµος οµοφυλοφίλων, ναύαρχε, του Γιώργου και του Νίκου; Είναι
µεταρρύθµιση αυτή; Μεταρρύθµιση για να περνάει καλά ο Έλλη-
νας είναι αυτή; Για την υγεία, την παιδεία, την οικονοµία είναι µε-
ταρρύθµιση αυτή; Προτεραιότητα του Πρωθυπουργού ήταν αυτό.
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Αλλά ήρθε εδώ, για να κάνει show ο Πρωθυπουργός. Έχει συ-
νηθίσει από το Τικ Τοκ να φοράει καπελάκια, να φοράει παπου-
τσάκια, να λέει για σωσίες στην Αφρική και να απαντάει ο
Κασσελάκης κυλιόµενος εκεί στο πεζοδρόµιο µε έναν σκύλο
µαζί. Κάνατε την πολιτική σούργελο. Σουργελοποιείτε την πολι-
τική και οδηγείτε αυτούς που δεν θέλουν να ψηφίσουν στην
αποχή. Όχι, θα πάνε οι Έλληνες  µαζικά να ψηφίσουν για να µπο-
ρέσουν να δικαιωθούν οι αγώνες των Ελλήνων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και σε άλλα θέµατα. Νοµιµοποίηση των παράνοµων µε-

ταναστών. Είναι µεταρρύθµιση; Η εθνική υποταγή της δουλοπρέ-
πειας και της υποταγής στην Τουρκία είναι µεταρρύθµιση;
Τεσσεράµισι χρόνια που κυβερνάει η  Νέα Δηµοκρατία αύξησε
το χρέος 50 δισεκατοµµύρια. Είναι µεταρρύθµιση; 

Ο Πρωθυπουργός, λοιπόν, µας λέει ότι το µέτρο του είναι το
33% του 2019. Κάνει λάθος ο Πρωθυπουργός. Πριν έξι, επτά
µήνες είχαµε εκλογές. Αυτό σηµαίνει ότι το µέτρο είναι 41%.
Διότι αν ήταν ικανοποιηµένοι, κύριε Πρωθυπουργέ οι Έλληνες
πολίτες θα σας έδιναν πάλι 41%. Άρα ηττοπαθείς ήσασταν, ητ-
τοπαθείς είστε. Ξέρετε τι έρχεται. Έρχεται η κατάρρευση 9 Ιου-
νίου. Άρα κατεβάζετε τον πήχη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στα υπόλοιπα. Γιατί δεν χτυπάει την ακρίβεια ο Πρω-

θυπουργός για φόρους, ΦΠΑ, κ.λπ.; Το είπε ο κ. Χατζηδάκης, παι-
διά. Κύριε, Σκρέκα, και αυτό δεν το είπε ο Χατζηδάκης; Γιατί µας
λέει ο Πρωθυπουργός ότι λέµε ψέµατα εµείς. Τώρα να σου λέει
ότι εσύ είπες ψέµατα ο άνθρωπος που του έλεγα για ξυλόλιο και
µου έλεγε ότι λέω παραµύθια εδώ µέσα, ο άνθρωπος που του
έλεγα ότι έριξε στην Πάρνηθα κόκκινο υγρό και µου έλεγε ότι
λέω σαχλαµάρες. Εντάξει, µε ξεπερνάει και εµένα, ρε παιδιά. Με
ξεπερνάει, πραγµατικά, να σε αποκαλεί ο Μινχάουζεν ψεύτη.
Κάτι δεν πάει καλά εδώ.

Πάµε στην ουσία. Πρώτα απ’ όλα, δεν µειώνουµε ΦΠΑ, λέει,
και φόρους, κύριε Σκρέκα -το είπε ο Χατζηδάκης στο «MEGA»-,
γιατί εισπράττουµε λεφτά τα οποία στη συνέχεια τα διαθέτουµε
για µισθούς και συντάξεις. Ο Χατζηδάκης το είπε αυτό. Και αυτό
θα το αµφισβητήσει ο Πρωθυπουργός. Στο «MEGA» το είπε, στον
Χασαπόπουλο. Και αυτό θα το αµφισβητήσει, είναι ικανός. Γιατί
την µία ηµέρα λέει άλλα και την άλλη λέει άλλα. Δηλαδή, ει-
σπράττει το κράτος λεφτά, για να πληρώνει µισθούς και συντά-
ξεις και γι’ αυτό δεν κατεβάζει φόρους και ΦΠΑ. Να δείτε τι θα
εισπράξετε 9 Ιουνίου χειρόγραφα και µε σταυρό, παρακαλώ! Να
δείτε τι θα εισπράξετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Ήµουν εδώ προηγουµένως -έφυγε ο Πρωθυπουργός- ειρω-

νεύτηκε εµένα, γιατί είπα για µισθούς χιλιάδων ευρώ. Πέταξε την
ατάκα και µε κοίταξε. Και επειδή αντιλαµβάνοµαι λίγο περισσό-
τερο, του απαντάω: Υπάρχουν τρόποι οι Έλληνες να πληρωθούν
καλά. Κάνετε τώρα την αισχροκέρδεια κακούργηµα! Μείωση
σπατάλης, ανεξάρτητες αρχές και τετρακόσιοι σύµβουλοι του
Πρωθυπουργού. Δεν τους έχω εγώ τους τετρακόσιους συµβού-
λους, αυτός τους έχει. Εξορύξεις τώρα, µε βάση τον νόµο του
2013 της Νέας Δηµοκρατίας και σύνδεσή τους, όπως έκανε η
Νορβηγία, µε συντάξεις.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Τέλος, κόψτε τις αναθέσεις. Εβδοµήντα εκατοµµύρια ευρώ,

αυτό που του έκανα του Πρωθυπουργού -και µε ευγένεια του το
είπα- που τον πήγαν στην Πελοπόννησο για ένα έργο που είναι
«µαϊµού», «πέτσινο», προβληµατικό λέει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή
και τον εξέθεσα τον άνθρωπο, θα τα πληρώσουν πάλι οι Έλλη-
νες, 70 εκατοµµύρια ευρώ. Από λάθος ποιων; Ποιοι το έκαναν το
λάθος; Κάποιος το έκανε, κάποιος το ενέκρινε. Ποιος; Θα την
πληρώσει αυτός; Ή πάλι οι Έλληνες µε φόρους θα πληρώσουν
70 εκατοµµύρια; 

Για αυτό είναι ποιοτική η διαφορά µας µε τον Πρωθυπουργό,
µπορούµε να αντιδικούµε. Εγώ δεν τον υβρίζω, ούτε τον λοι-
δορώ. Το κάνει καθ’ έξιν αυτός όποτε βρίσκεται στις τηλεορά-
σεις, στα φιλικά του µέσα. Δεν ήθελε να κάνουµε debate, γιατί
στο debate θα έπεφταν οι µάσκες- αυτό που λέω εγώ- του κενού
που υπάρχει στη Νέα Δηµοκρατία επιχειρηµάτων, σχεδίου και
προγράµµατος, για να κάνουµε ξανά την Ελλάδα περήφανη, για

να κάνουµε ξανά τους Έλληνες περήφανους. Αυτή είναι η δια-
φορά µας.  

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Όσο για τις προτάσεις θα τις καταθέσω όλες στη δευτερολο-

γία µου.
Εµείς λέµε στους Έλληνες ότι υπάρχει µία λύση για να πέσουν

οι τιµές. Και για τον Σκρέκα για τους υπόλοιπους το λέω αυτό,
τους νεοδηµοκράτες. Μαυρίστε τους την Κυριακή 9 Ιουνίου, να
δείτε τη φέτα να πηγαίνει 5 ευρώ και το λάδι στα 6 ευρώ. Μόνο
αν τους µαυρίσετε θα κυνηγήσει τους ολιγάρχες, τους καπιταλι-
στές, τους πλουτοκράτες. Αλλιώς θα τους χαϊδεύουν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Πάµε και στα λάθη, γιατί θέλω να είµαι συνεπής. Καταστρέ-

φετε τους επαγγελµατίες και αγρότες. Επιβάλλετε φόρο στα
ανύπαρκτα εισοδήµατα. Δεν υπάρχει στον κόσµο αυτό! Να
πιάσω δηλαδή τον κ. Σκρέκα: Έλα εδώ, κύριε Σκρέκα µου. Κύριε
Σκρέκα µου, θα σου άρεσε εσένα να σου πω ότι έχεις µία επιχεί-
ρηση που βγάζει 1 εκατοµµύρια ότι βγάζει 10 εκατοµµύρια; Δέκα
βγάζει, δεν βγάζει ένα. «Λες ψέµατα. Δεν βγάζω δέκα, βγάζω
ένα», έτσι θα µου πεις.

Στον υδραυλικό, τον ηλεκτρολόγο, τον ελεύθερο επαγγελµα-
τία γιατί του λες ότι δεν έβγαλες εισοδήµατα, θα σου βάλω και
άλλα 1.500 από πάνω; Γιατί; Επτακόσιες χιλιάδες άνθρωποι είναι,
πάνω από 1.400 ευρώ ο φόρος, αυτοαπασχολούµενοι. Αυτό είναι
απάνθρωπο. Δεν είναι σωστό. Είναι λάθος.

Και το χειρότερο: Δεν δίνετε χρήµατα για το ΕΣΥ, κύριε
Σκρέκα, όχι εσείς, ο προηγούµενος Υπουργός.

Και έδωσε, κύριε ναύαρχε, στο «ΑΧΝΗ ΚΟΤΣ» 350 εκατοµµύ-
ρια σε δύο εταιρείες ενοικιάσεων αυτοκινήτων για να αγοράσουν
αυτοκίνητα από τη Γερµανία να τα φέρουν στην Ελλάδα για τις
ενοικιάσεις αυτοκινήτων. Από το Ταµείο Ανάκαµψης 350 εκατοµ-
µύρια ευρώ.

Γι’ αυτό έφυγε ο Πρωθυπουργός. Ήξερε τι θα ακούσει. Εγώ
το πήγαινα πολιτικά. Αν θέλει να το πάµε διαφορετικά, το πάµε
και διαφορετικά, γιατί εµείς είµαστε και του σαλονιού, αλλά και
του πεζοδροµίου, γιατί µεγαλώσαµε στο πεζοδρόµιο. Το λέω, για
να το ξεκαθαρίσω, από µικρό παιδί. Ο πατέρας µου ανθρακωρύ-
χος ήταν. Ξεκάθαρες οι σχέσεις µας.

Βγαίνει ο πρόεδρος της ΕΛΓΟ και σας καταγγέλλει, κύριε
Πρωθυπουργέ, κύριε Υπουργέ, για απευθείας αναθέσεις και πα-
ραιτείται και δεν ανοίγει ρουθούνι.

Ούτε αυτό το είπε, ρε παιδιά;
Λέει: «Αδυνατώ να υπογράφω απευθείας αναθέσεις και παραι-

τούµαι». Ούτε αυτό το είπε; Εντάξει, τίποτα δεν έχει γίνει.
Όσο για το λάδι, θα πω το εξής. Από το 2019 ουρλιάζουµε για

το λάδι. Τώρα, από ό,τι βλέπω και η Κίνα είναι παίκτης και άλλες
χώρες. Σας τα λέγαµε, φωνάζαµε. Δεν µας ακούγατε. Σας λέ-
γαµε «κάντε έλεγχο στα σύνορα, έλεγχο ποιοτικό».

Το κάνει η Βουλγαρία, κύριε Υπουργέ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, επα-

ναλαµβάνω: Στο Σώµα απευθύνεστε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Εντάξει. Το Σώµα έχει φύγει και ο Πρωθυπουργός έχει φύγει, οι
νεοδηµοκράτες έχουν φύγει. Ποιο Σώµα;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε τώρα! Στη
Βουλή απευθυνόµαστε, στο Σώµα. Αυτό λέει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Δεν υπάρχει Σώµα, κύριε Πρόεδρε. Το Σώµα είναι διαµελισµένο
πλέον. Έχουν φύγει όλοι.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν βλέπετε µε τι λα-
τρεία σας παρακολουθεί η Κοινοβουλευτική σας Οµάδα;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Πάµε, λοιπόν, για να κλείνω σιγά-σιγά.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Στο Σώµα απευθυνό-
µαστε τώρα. Τελεία και παύλα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Επέστρεψε η Βουλγαρία χιλιάδες τόνους λεµονιών, γιατί έκαναν
ποιοτικό έλεγχο. Κλείστε τα σύνορα µε την Τουρκία. Ελέγχους ποι-
οτικούς, να µην ταΐζουµε τον Ερντογάν, ο οποίος απειλεί την Ελ-
λάδα. Το έχουµε πει!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)

16886 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Και το χειρότερο; Φέραµε ψήφισµα στο Ευρωπαϊκό Κοινοβού-
λιο, ως Ελληνική Λύση και δεν το ψήφισε κανένα κόµµα. Θα τα
πούµε σε λίγο καιρό. Δεν θα πω για τους τραπεζίτες, όχι. Κάνετε
µείωση 50% στις συντάξεις χηρείας µετά την πρώτη τριετία, αλλά
δίνετε επίδοµα µητρότητας στους ΛΟΑΤΚΙ για να υιοθετούν. Δη-
λαδή, δείτε τις αντιφάσεις σας.

Ακούστε, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας. Προϋπολογισµός του
2024: Μισό δισεκατοµµύριο για το Υπουργείο «Λαθροµετανάστευ-
σης», 10 εκατοµµύρια για τους δυστυχισµένους πληµµυροπαθείς
της Θεσσαλίας µας, που ακόµα δεν έχουν πάρει τα λεφτά που
τους υποσχέθηκε ο Έλληνας Πρωθυπουργός και οµιλεί για ψέ-
µατα! Και οµιλεί για ψέµατα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν τα πήραν όλα τα λεφτά. Κλαίνε. Εδώ είναι το έγγραφο. Να

το δώσω και αυτό.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος

Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας
της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αναρωτιέµαι, γιατί εγώ περιµένω να µου πείτε αν, πραγµατικά,
θα βάλετε στο σουβλάκι, στα γλυκά, στα σάντουιτς, στα χάµ-
πουργκερ αυτή την πράσινη φορολογία που λέγεται στο λίπος.
Γελάτε! Εδώ είµαστε. Σας τα έλεγα ότι θα βάλετε φόρο στα πλοία
για την πράσινη ανάπτυξη. Μου λέγατε «όχι» πέρσι. Το βάλατε
φέτος.

Θα µπει και αυτό. Το σουβλάκι του Έλληνα και ο γύρος θα γί-
νουν πανάκριβα. Θα επιβληθεί ένας φόρος, λέει η ευρωπαϊκή οδη-
γία -έρχεται σε λίγο καιρό- φόρος λίπους. Για την υγεία µας το
κάνουν, βέβαια! Να µας κάνουν όλους fit, σαν τον Πρωθυπουργό,
που είναι γυµνασµένος, ωραίος. Έτσι θα µας κάνουν όλους. Δεν
είναι πράγµατα αυτά.

Πάµε και στα πολιτικά, γιατί µίλησα για σουργελοποίηση, να πω
στον Πρωθυπουργό πότε ήταν ανακόλουθος, όταν αφόριζε το Tik
Tok και έλεγε ότι είναι ένα εργαλείο που έχει µεγάλη δύναµη,
γεννά πολλά ερωτηµατικά, γιατί είναι ένας αλγόριθµος που ανα-
πτύχθηκε στην Κίνα και γενικά, πρέπει να είµαστε προσεκτικοί, ως
δηµόσια πρόσωπα, που αξιοποιούµε τέτοια εργαλεία και ότι εγώ
στο δικό µου κινητό δεν έχω Tik Tok και το έχω απαγορεύσει στα
µέλη του Υπουργικού Συµβουλίου; Τα έλεγε αυτά. Θα µας έλεγε,
αν ήταν εδώ, ότι δεν τα είπε. Μα, υπάρχει βίντεο, σας λέω.

Και µετά από λίγο καιρό, µιλάει για σωσίες από την Αφρική, φο-
ράει κάτι περίεργα καπελάκια, φοράει και τα παπουτσάκια της
Νέας Δηµοκρατίας και κάνει Tik Tok. Πόσο αξιόπιστος είναι αυτός
ο Πρωθυπουργός; Έτσι οδηγούµε στη σουργελοποίηση την πο-
λιτική ζωή.

Απαντάει ο κ. Κασσελάκης µε άλλον τρόπο, δικό του, κυλιέται
στα πεζοδρόµια µε τα σκυλιά, λέει τα δικά του.

Δεν είναι πολιτική αυτό το πράγµα. Αυτό δεν λέγεται πολιτική.
Θυµηθείτε. Εγώ ήµουν το 2007, το 2008, το 2009. Να µας κρίνει ο
Θεός! Δείτε την ποιότητά µας, δείτε τις συµπεριφορές των πολι-
τικών Αρχηγών. Και τότε υπήρχαν αντιδικίες, αντιπαραθέσεις.
Υπήρχε µια σοβαρότητα, µια ευπρέπεια, µια αστική ευγένεια. Δεν
είναι θέαµα, δεν είναι influencer o Πρωθυπουργός και ο Αρχηγός
της Αξιωµατικής Αντιπολιτεύσεως να βγαίνουν όλη µέρα για να το
µεταδίδει ο Λιάγκας, η Καινούργιου, να βλέπεις την Καινούργιου
να σχολιάζει τον Πρωθυπουργό για το καπελάκι που φόρεσε και
τα παπουτσάκια που έβαλε και τα έδεσε ή τον κ. Κασσελάκη.

Μην το κάνετε αυτό. Μην το κάνετε αυτό! Είδατε τι απέχθεια
σας προκαλεί; Και όµως, το κάνουν καθηµερινά! Γιατί το κάνουν;
Εξηγήστε µου ποιος είναι ο λόγος. Για λίγα δευτερόλεπτα δηµο-
σιότητος; Είναι λάθος.

Φαντάζεστε τον Κωνσταντίνο Καραµανλή, τον Κωνσταντίνο Μη-
τσοτάκη, τον Ανδρέα Παπανδρέου να κάνουν κάτι τέτοιο;

Εσείς, που είστε παλιότερος, ο Κωνσταντίνος Μητσοτάκης θα
το έκανε ποτέ αυτό; Όχι, ποτέ, γιατί ήταν ένας σοβαρός πολιτικός,
µε άλλη άποψη για την πολιτική. Παρά τα λάθη που έκαναν όλοι,
αυτά δεν τα έκαναν.

Δεν θα ευτελίσει η Ελληνική Λύση τον πολιτικό βίο του τόπου
και την πολιτική.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Σταµατήστε να σουργελοποιείτε την πολιτική και να δηµιουρ-

γείτε απέχθεια στους πολίτες. Ζητώ, κάνω έκκληση.
Πάµε και στα σοβαρά και κλείνω εδώ. Ας κάνουµε ένα debate

σοβαρό. Έχει δίκιο ο Ανδρουλάκης, να κάνουµε ένα debate, να µι-
λήσουµε πολιτικά.

Δεν είναι πολιτική αυτή, την ώρα που πεινάει ο Έλληνας -και θα
το πω και ας παρεξηγηθούν οι κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ- να πηγαίνω στα
µπουζούκια, στις σουίτες, 6.000 και 5.000 ευρώ η σουίτα και να
πεινούν τα παιδάκια και οι γονείς τους από πάνω; Αρχή άνδρα δεί-
κνυσι και η γυναίκα του Καίσαρα και πρέπει να είναι και να φαίνεται
τίµια. Δεν γίνονται αυτά τα πράγµατα!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ποιος πήγε σε σουίτες;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Το είπα. Φτάνει τόσο.
Εγώ θα µιλήσω για τον «µητσοτακισµό» και κλείνω εδώ, κύριε

Πρόεδρε, να µην καταχρώµαι και τον χρόνο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ναι, βοηθήστε µας,

για να προχωρήσουµε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Ναι, κύριε Πρόεδρε, έχετε δίκιο.
Θα σας πω την αλήθεια και την άποψή µου. Ο κ. Μητσοτάκης

δεν είναι Νέα Δηµοκρατία. Ο κ. Μητσοτάκης είναι ένα πολιτικό
υβρίδιο του σηµιτισµού, του µεταµοντέρνου ακραίου νεοφιλελευ-
θερισµού και του παραδοσιακού παρασιτισµού του πολιτικού συ-
στήµατος. Έτσι ήταν ο σηµιτισµός και επειδή είναι γαλουχηµένος
από τους συνεργάτες του -εδώ βλέπω έναν της Νέας Δηµοκρα-
τίας, δεν βλέπω κανέναν πασόκο- εσείς…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-
καλώ! Ο έλεγχος κοινωνικών φρονηµάτων έχει καταργηθεί εδώ
και χρόνια! Ελάτε!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Και η προληπτική λογοκρισία έχει καταργηθεί, αλλά την κάνετε
συνεχώς. Ε, µα! Τα ’θελες!

Λοιπόν, πάµε στην ουσία. Υποσιτίζεται το δηµόσιο, αλλά µε ευ-
κολία ξεπουλάει καθετί ιδιωτικό, το δίνει. Πάρτε εδώ, πάρτε εκεί
και δεν έχει µείνει τίποτα στην Ελλάδα.

Είναι τέκνο του σηµιτισµού. Απεχθάνεται τον καραµανλισµό.
Απεχθάνεται τον µεγάλο Κωνσταντίνο Καραµανλή, τις επιταγές
του Κώστα Καραµανλή, γιατί είναι καθαρόαιµο παιδί του σηµιτι-
σµού, εκείνου του απεχθούς σηµιτισµού που ισοπέδωσε την πα-
τρίδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είναι µε την πλουτοκρατία και όπως ο Σηµίτης ήλεγχε τα µέσα

ενηµερώσεως, έτσι τα ελέγχει και ο Πρωθυπουργός. Ως προς
την εταιρεία που έκανε την περίεργη ιστορία στην Πελοπόννησο,
τη «ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ», ψάξτε τους µετόχους ποιος έχει κανάλι από
τους µετόχους και απ’ έξω δεν µπορώ να περάσω ούτε ως πε-
ραστικός, γιατί συνεχώς µας φιµώνουν.

Και εδώ ακριβώς έρχεται και αυτό που λέω: Επιχειρεί ο ίδιος
να αποδοµήσει τον καραµανλισµό. Οι υγιείς πατριωτικές δυνά-
µεις, οι υγιείς δυνάµεις του τόπου έχουν βρει εικόνα, έχουν βρει
οµοίωση στο όνοµα της Ελληνικής Λύσης, ένα κόµµα γνήσια πα-
τριωτικό, εθνικό, κοινωνικό, λαϊκό, ένα κόµµα που ήρθε µε πάθος
για την Ελλάδα και αγάπη για τους Έλληνες, να αλλάξει την Ελ-
λάδα και να κάνει τους Έλληνες περήφανους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Αυτή είναι η διαφορά µας και πρέπει να µάθουν οι Έλληνες

γιατί αγωνιζόµαστε. Διότι στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο δεν είπε
κανείς εδώ µέσα τι έκαναν τα κόµµατά σας. Ποιος Ευρωβουλευ-
τής συµφώνησε να καταργηθεί το µεγαλύτερο πυρηνικό όπλο
της Ελλάδος, το βέτο; Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ. Συµ-
φώνησαν τα τρία αυτά κόµµατα σε ψήφισµα να µην έχει βέτο η
Ελλάδα ούτε για τα εθνικά, ούτε για τα κοινωνικά, ούτε για τα
αγροτικά θέµατα και το εισηγήθηκαν να παρθεί ως απόφαση στο
Συµβούλιο Υπουργών. Δηλαδή, το µοναδικό όπλο που έχει η Ελ-
λάδα και ονοµάζεται «βέτο», που το κράδαινε ο Κωνσταντίνος
Καραµανλής, ο Ανδρέας Παπανδρέου, ο κ. Κώστας Καραµανλής,
το βέτο µας το ακύρωσαν η Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και ο
ΣΥΡΙΖΑ. Ντροπή, γιατί αυτό ήταν ένα µεγάλο λάθος, τεράστιο
εθνικό λάθος, τεράστιο έγκληµα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
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Αυτά ήθελα να ακούσει ο Πρωθυπουργός και όχι τα παραµυ-
θάκια που έψαχνε αφορµή να φύγει.

Επίσης, γιατί εγκρίνατε Ιούνιο του 2023 χρηµατοδότηση στή-
ριξης των Σκοπίων; Στις 13 Ιουνίου 2023 Ευρωβουλευτές της
Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και του ΣΥΡΙΖΑ ψήφισαν «ναι»
στο να χρηµατοδοτηθούν οι Σκοπιανοί που ζητούν µακεδονική
εθνότητα και µακεδονική γλώσσα και την απέκτησαν µε την προ-
δοτική Συµφωνία των Πρεσπών. Γιατί; Γιατί στις 18 Ιανουαρίου
2023 συµφωνήσατε να ενταχθεί η Αλβανία άνευ όρων για την ελ-
ληνική µειονότητα, Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ, στην
Ευρωπαϊκή Ένωση; Στις 11-7-2023 γιατί δώσατε το δικαίωµα
εσείς οι συντηρητικοί νεοδηµοκράτες να έχουν δικαίωµα ακαδη-
µαϊκού λόγου –ποιοι;- αυτοί που µιλούν για τα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα για τους ΛΟΑΤΚΙ, να είναι ισότιµοι µε ακαδηµαϊκούς; Στις
11 Ιουλίου 2023, Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, ψήφισµα!

Και κάτι τελευταίο.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ολοκληρώστε, κύριε

Πρόεδρε, ευχαριστώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Εκεί που εκνευρίστηκα περισσότερο είναι όταν στις 13 Σεπτεµ-
βρίου 2023 ζητήσαµε ως Ελληνική Λύση στο Ευρωπαϊκό Κοινο-
βούλιο να σταµατήσουν οι εξαγωγές όπλων προς την Τουρκία και
Νέα Δηµοκρατία, ΠΑΣΟΚ και ΣΥΡΙΖΑ δεν βοήθησαν να σταµατή-
σουν να εξοπλίζονται οι Τούρκοι µε όπλα εναντίον της Ελλάδος
και πολλά άλλα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Για αυτά αγωνίζεται η Ελληνική Λύση! Για αυτά αγωνιζόµαστε!
Και θα σας πω και κάτι τελευταίο, γιατί πιέζει και ο χρόνος και

έχετε δίκιο.
Φιλοευρωπαίοι, κύριε Πρωθυπουργέ, δεν σηµαίνει δούλοι των

ΗΠΑ. Φιλοευρωπαίοι δεν σηµαίνει υπηρέτες των πολυεθνικών. Φι-
λοευρωπαίοι δεν σηµαίνει φιλοπόλεµοι εναντίον της Ρωσίας. Φι-
λοευρωπαίοι για εµάς σηµαίνει υπηρέτες των συµφερόντων των
Ευρωπαίων, υπηρέτες των Ευρωπαίων για µια Ευρώπη ευρωπαϊκή
και χριστιανική!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Φιλειρηνιστές υπέρ της ευηµερίας της Ευρώπης, µιας Ευρώπης

που ξεκινάει από τη Σιβηρία και τελειώνει στη Λισαβόνα, που πε-
ριλαµβάνει και τη Ρωσία στο δόγµα του µεγάλου ντε Γκωλ, του
Κωνσταντίνου Καραµανλή, του Ανδρέα Παπανδρέου, όλων των
µεγάλων ηγετών. Σας αφήνουµε στο µικρό µέγεθος της πολιτικής
σας! Είµαστε αυτοί, είµαστε διαφορετικοί για µια Ελλάδα µεγάλη!
Πρώτα η Ελλάδα, πρώτα οι Έλληνες!

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος

Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας πα-
ρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθου-
σας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», τριάντα πέντε µαθήτριες και
µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 2ο Δηµοτικό Σχο-
λείο Γαζίου Ηρακλείου Κρήτης και είκοσι µία µαθήτριες και µα-
θητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 3ο Δηµοτικό
Σχολείο Γαζίου Ηρακλείου Κρήτης.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει! Να είστε καλά!
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Και αµέσως µετά καλώ στο Βήµα τον κ. Αλέξανδρο Χαρίτση,
Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Αριστεράς για
τη δική του παρέµβαση στη σηµερινή συνεδρίαση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας της Νέας Αριστεράς): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός αποφάσισε

να εµφανιστεί σήµερα στην Ολοµέλεια της Βουλής και να µιλήσει
για την ακρίβεια. Διόλου τυχαία, θα πω εγώ, επέλεξε να το κάνει
αυτό λίγες µόλις µέρες πριν ανοίξουν οι κάλπες των Ευρωεκλο-

γών και την τελευταία µέρα πριν η Βουλή διακόψει τη λειτουργία
της.

Αυτό, όµως, το οποίο πραγµατικά µου προκαλεί κατάπληξη
είναι το γεγονός ότι ο κ. Μητσοτάκης ήρθε σήµερα εδώ και επα-
νέλαβε για πολλοστή φορά τα ίδια ακριβώς επιχειρήµατα που
λέει εδώ και τρία χρόνια, ενώ η ακρίβεια µαίνεται. Και βέβαια,
µας είπε και πάλι ότι η Κυβέρνησή του τα έχει κάνει όλα καλά και
δεν φταίει για τίποτα.

Ένα πράγµα µόνο καινούργιο ακούσαµε σήµερα από τον κ.
Μητσοτάκη σε σχέση µε όλη αυτή την τριετία της συζήτησης για
την ακρίβεια. Μας είπε σήµερα ο κύριος Πρωθυπουργός ότι δίνει
µάχη κατά των πολυεθνικών κολοσσών. Ποιος; Ο κ. Μητσοτάκης!
Εντάξει, δηλαδή κάπου πρέπει να υπάρχει και ένα έλεος, κάπου
και η κοροϊδία έχει τα όριά της!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Επειδή, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε, όπως

είπα και στην αρχή, λίγες µόλις ηµέρες πριν από τις Ευρωεκλο-
γές και την ανάδειξη των εκπροσώπων µας στο Ευρωπαϊκό Κοι-
νοβούλιο και επειδή βρισκόµαστε σε µια εξαιρετικά κρίσιµη,
ιστορική -θα έλεγα- καµπή για την ίδια την ύπαρξη της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης και την πορεία που θα ακολουθήσει και επειδή αυτή
η συζήτηση που διεξάγεται σήµερα εδώ στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία δεν είναι µια συζήτηση που διεξάγεται εν κενώ, αλλά διεξά-
γεται εν µέσω τεράστιων εξελίξεων, δεν µπορώ παρά να
ξεκινήσω την οµιλία µου από κάτι άλλο εξαιρετικά σηµαντικό.

Γιατί την ώρα που συζητάµε εµείς εδώ σε αυτή την Αίθουσα,
πολύ κοντά µας, στην άλλη πλευρά της Μεσογείου συντελείται
µία γενοκτονία.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Εµείς δεν φοβόµαστε να το πούµε, δεν φοβόµαστε να πά-

ρουµε θέση και να µιλήσουµε µε τη γλώσσα της αλήθειας. Δεν
φοβόµαστε να σταθούµε στο πλάι του διωκόµενου παλαιστινια-
κού λαού που κινδυνεύει σήµερα µε αφανισµό από το καθεστώς
Νετανιάχου και δεν φοβόµαστε να σταθούµε στη σωστή πλευρά
της ιστορίας και κρατήσαµε αυτή τη στάση σταθερά, απαρέγ-
κλιτα από την αρχή.

Πλέον και ο εισαγγελέας του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου
προτείνει την έκδοση ενταλµάτων σύλληψης κατά του Νετανιά-
χου, χαρακτηρίζοντας τις πράξεις του Ισραήλ εγκλήµατα πολέ-
µου και εγκλήµατα κατά της ανθρωπότητας.

Και το ερώτηµα εδώ στην Εθνική Αντιπροσωπεία είναι τι κά-
νουµε εµείς για αυτό. Τι κάνει και τι θα κάνει η Ευρώπη και η Ελ-
λάδα για αυτό; Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας, βεβαίως,
παίζει τον ρόλο του χρήσιµου συµµάχου. Φτάσαµε, µάλιστα, στο
σηµείο ο Κυβερνητικός Εκπρόσωπος να επικρίνει συγκεκαλυµ-
µένα την πρόταση του Εισαγγελέα του Δικαστηρίου της Χάγης,
την ίδια ώρα που η Ισπανία, η Ιρλανδία, η Νορβηγία ανακοίνωναν
ότι θα προβούν σε αναγνώριση του παλαιστινιακού κράτους. 

Και εµείς εδώ στο ελληνικό Κοινοβούλιο, που έχουµε ψηφίσει
από τον Δεκέµβριο του 2015 οµόφωνα την αναγνώριση του πα-
λαιστινιακού κράτους, τι θα κάνουµε; Θα αποσιωπήσουµε; Θα
κλείσουµε τα µάτια µας µπροστά σε αυτό το έγκληµα; Θα συναι-
νέσουµε στη γενοκτονία;

Αλήθεια, συνάδελφοι και της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
εσείς πιστεύετε ότι στην Παλαιστίνη είναι εν εξελίξει αυτή τη
στιγµή µια γενοκτονία; Γιατί ο πρόεδρός σας δεν έχει χρησιµο-
ποιήσει µέχρι σήµερα αυτή τη λέξη, αυτή την έννοια.

Εµείς ως Νέα Αριστερά έχουµε κάνει µία πολύ συγκεκριµένη
πρόταση εδώ και πολλές ηµέρες, ώστε η χώρα να µπει στη
σωστή πλευρά της ιστορίας, αναγνωρίζοντας το παλαιστινιακό
κράτος και οφείλει η Αξιωµατική Αντιπολίτευση, οφείλει και το
ΠΑΣΟΚ να τοποθετηθούν.

Καλώ ξανά από αυτό το Βήµα για άµεση κοινή δράση. Το δί-
ληµµα είναι πάρα πολύ καθαρό, δεν χωρούν παρερµηνείες, δεν
χωρούν ίσες αποστάσεις, ή µε τον πόλεµο θα είσαι ή µε την ει-
ρήνη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Εµείς παίρνουµε πολύ σαφή και κρυστάλλινη θέση και απαν-

τάµε «µε την ειρήνη» αδιαπραγµάτευτα, πάντα και όχι αλά καρτ,
από την Ουκρανία µέχρι την Παλαιστίνη, µε το Διεθνές Δίκαιο,
µε τα ανθρώπινα δικαιώµατα.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και το ερώτηµα που τίθεται επιτακτικά και καλούµε και τις δυ-

νάµεις της Αντιπολίτευσης, κυρίως τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ, να
πάρουν καθαρή θέση. Αναγνώριση του παλαιστινιακού κράτους
τώρα, άµεσα; Ναι ή όχι;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Γιατί για αναγνώριση γενικά και αόριστα µιλάει ακόµα και η

Νέα Δηµοκρατία. Όµως, τώρα παίζεται η ιστορία, τώρα η χώρα
µας καλείται να πάρει θέση ως πυλώνας ειρήνης στην Ανατολική
Μεσόγειο. Όλες οι προοδευτικές δυνάµεις, λοιπόν, τώρα οφεί-
λουν να µιλήσουν ξεκάθαρα και να προσχωρήσουν στη θέση που
εξαρχής έχει εκφράσει η Νέα Αριστερά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας ακολουθεί µία καταστροφική εξωτερική πολιτική και όχι,
η λέξη αυτή δεν είναι υπερβολική. Γιατί τι ακριβώς κάνετε εδώ
στη γειτονιά µας στα Βαλκάνια; Ρίχνετε νερό στον µύλο των
ακραίων. Το κάνατε ως αντιπολίτευση, το κάνετε ακόµα χειρό-
τερα και ως Κυβέρνηση. Παραλάβατε το 2019 τις σχέσεις µας
µε τους γείτονές µας στο καλύτερο σηµείο που είχαν βρεθεί
ιστορικά. Και τι έχετε καταφέρει πέντε χρόνια µετά; Μετατρέπετε
τα Βαλκάνια ξανά σε πυριτιδαποθήκη. Τι ακριβώς καταφέρατε
µε την εσκεµµένη αδράνεια επί πέντε χρόνια για τη Συµφωνία
των Πρεσπών, εκτός από το να χαϊδεύετε τα αυτιά των ακροδε-
ξιών εντός και εκτός του κόµµατός σας και να ψαρεύετε ψήφους
στα θολά νερά του ακροδεξιού ακροατηρίου; Τι ακριβώς κατα-
φέρατε µη φέρνοντας για επικύρωση στη Βουλή τα µνηµόνια συ-
νεργασίας µε τη Βόρεια Μακεδονία;

Θα σας πω τι καταφέρατε. Λειτουργήσατε ουσιαστικά ως χο-
ρηγός των εθνικιστών της Βόρειας Μακεδονίας, του VMRO. Αυτό
καταφέρατε! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Για να βλέπουµε τώρα τη νέα πρόεδρο της δηµοκρατίας της

Βόρειας Μακεδονίας να ορκίζεται για την ανάληψη των καθηκόν-
των της κάνοντας αναφορά σε Μακεδονία σκέτο, να βλέπουµε
τον Πρωθυπουργό της χώρας να προκαλεί συνεχώς και να δη-
λώνει ότι θα υπερασπιστεί τα συµφέροντα των πολιτών της Μα-
κεδονίας σκέτο. 

Έχετε καταλάβει, κύριε Πρωθυπουργέ, κύριοι της Κυβέρνη-
σης και της Συµπολίτευσης, ότι λέτε τα ίδια µε τους εθνικιστές
του VMRO; Βεβαίως αυτό δεν µας προκαλεί καµµία εντύπωση.
Στην ίδια ευρωπαϊκή πολιτική οικογένεια ανήκετε, στο Ευρω-
παϊκό Λαϊκό Κόµµα, είστε η άλλη όψη του ίδιου νοµίσµατος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Αυτά που λέει τώρα ο νέος πρωθυπουργός της γειτονικής

χώρας είναι το αντίστοιχο δικό σας, πουλήσατε τη Μακεδονία για
τις συντάξεις. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Το καταλαβαίνετε βεβαίως, αλλά δεν µπορείτε ασφαλώς να το

παραδεχτείτε. Το θέµα, όµως, είναι να το καταλάβουν και οι πο-
λίτες, να καταλάβουν ότι είστε η άλλη όψη του ίδιου νοµίσµατος
και ότι οι πολιτικές αυτές είναι επιζήµιες για το εθνικό µας συµ-
φέρον. Παίζετε το εθνικό συµφέρον στα ζάρια, κυρίες και κύριοι
της Κυβέρνησης! Το κάνατε ως αντιπολίτευση κατεβαίνοντας
στα συλλαλητήρια µε τις περικεφαλαίες και µιλώντας για προδο-
τική συµφωνία, το κάνατε και το κάνετε ακόµα και σήµερα και ως
Κυβέρνηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και βεβαίως θεωρούµε ότι καµµία προοδευτική δύναµη που

θέλει να αυτοπροσδιορίζεται ως προοδευτική δεν µπορεί να στέ-
κεται απέναντι στη Συµφωνία των Πρεσπών. Και το λέω αυτό κα-
θαρά και για τη στάση που έχει κρατήσει το ΠΑΣΟΚ στο
συγκεκριµένο ζήτηµα.

Δεν είναι, όµως, µόνο το ζήτηµα της Βόρειας Μακεδονίας. Δεν
είναι µόνο εκεί, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, που θυσιάζετε
τις διεθνείς µας σχέσεις στον βωµό του µεγάλου παιχνιδιού της
ελληνικής άκρας δεξιάς. Τα ίδια κάνετε και µε την Αλβανία, µε
την περίπτωση Μπελέρη που τον βάλατε σε περίοπτη θέση στο
ευρωψηφοδέλτιό σας. Επιλέξατε να κάνετε το πρόβληµα αυτό
πρόβληµα µεταξύ των δύο χωρών. Και για να µην ξεχνιόµαστε,
µιλάµε για έναν άνθρωπο που έχει καταδικαστεί από ελληνικό δι-
καστήριο για τη µεταφορά εκρηκτικών µε στόχο τη δολιοφθορά. 

Βέβαια, η εξωτερική πολιτική της Κυβέρνησης της Νέας Δη-
µοκρατίας αρέσκεται σε λεονταρισµούς εδώ στη γειτονιά µας,
όταν αφορά µικρά κράτη στα Βαλκάνια. Όµως, στα µεγάλα θέ-
µατα της γεωπολιτικής µετατρέπεται σε πρόθυµο νεροκουβα-
λητή. 

Η Ελλάδα της Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, επιλέγει την πολιτική του χρήσιµου συµµά-
χου, του προκεχωρηµένου φυλακίου, χωρίς να υπολογίζει το κό-
στος στο σύνολο του πλέγµατος των διεθνών σχέσεων της
χώρας.

Κύριε Μητσοτάκη, καταντήσατε να νεκραναστήσετε το δόγµα
Παπάγου, να επαναλαµβάνει µηχανικά η Ελλάδα ό,τι λένε οι Ηνω-
µένες Πολιτείες. Και τι αποτέλεσµα έχει αυτή η στάση; Άραγε,
ισχύουν οι δηλώσεις του κ. Ζελένσκι µετά την αιφνιδιαστική επί-
σκεψη του Έλληνα Πρωθυπουργού στην Ουκρανία περί συµφω-
νιών για την άµυνα της χώρας του; Ισχύουν τα πρόσφατα
δηµοσιεύµατα της «Εφηµερίδας των Συντακτών» για την απο-
στολή πολεµικού υλικού εν κρυπτώ στην Ουκρανία και στον κ.
Ζελένσκι; 

Κατά τη γνώµη µου, είναι ξεκάθαρο ότι στα ζητήµατα της εξω-
τερικής πολιτικής η Νέα Δηµοκρατία του κ. Μητσοτάκη είναι ο
Ιανός µε τα δύο πρόσωπα: εκείνο του εσωτερικού και της περι-
κεφαλαίας και της πατριδοκαπηλίας και εκείνο του εξωτερικού,
του «yes sir».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πριν από λίγες µέρες είδαµε τη
Νέα Δηµοκρατία να δηµοσιοποιεί το κεντρικό προεκλογικό της
σποτ. Το κεντρικό σύνθηµα της καµπάνιας που έχει επιλέξει είναι
«Σταθερά πιο κοντά στην Ευρώπη». Σε ποια Ευρώπη, αναρωτιέ-
µαι. Η Ελλάδα κατά την περίοδο διακυβέρνησης της Νέας Δηµο-
κρατίας έχει συστηµατικά και κατόπιν σχεδίου αποµακρυνθεί από
το ευρωπαϊκό κεκτηµένο σε πολύ κρίσιµους τοµείς. Στην ακρί-
βεια και στο κόστος ζωής, στη γεωπολιτική θέση της χώρας, στο
κράτος δικαίου. Να δούµε, λοιπόν, τι γίνεται σε αυτό το ζήτηµα
το οποίο, σύµφωνα και µε όλες τις έρευνες της κοινής γνώµης,
αποτελεί το νούµερο «ένα» πρόβληµα αυτή τη στιγµή για τους
Έλληνες πολίτες και είναι η ακρίβεια.

Ποια είναι εδώ η κυρίαρχη αφήγηση της Κυβέρνησης; Ότι η
ακρίβεια είναι πρόβληµα διεθνές, ότι δεν φταίει η Κυβέρνηση Μη-
τσοτάκη. Οι αυξήσεις των τιµών ξεκίνησαν το 2021 και κορυφώ-
θηκαν το 2022. Όµως, από το 2022 και µετά, οι εθνικές
κυβερνήσεις έχουν πάρει µέτρα, έχουν θωρακίσει τις οικονοµίες
τους και το ύψος πλέον του πληθωρισµού σε κάθε χώρα είναι
αποτέλεσµα της εκάστοτε εφαρµοζόµενης εθνικής πολιτικής. Μι-
λάµε πλέον για εγχώριους, για εθνικούς πληθωρισµούς. Ενώ,
όµως, βλέπουµε στην Ευρώπη να αποκλιµακώνεται ο πληθωρι-
σµός, στην Ελλάδα σε κρίσιµους τοµείς και ειδικά στα τρόφιµα
ο πληθωρισµός «τρέχει» µε τιµές διπλάσιες από ό,τι στην Ευ-
ρώπη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Ο Πρωθυπουργός πριν από λίγες µέρες σε µια τηλεοπτική του
συνέντευξη µας το εξήγησε αυτό και το επανέλαβε και σήµερα
το πρωί εδώ στη Βουλή. Μας είπε ότι αν δεν είχαµε το ελαιόλαδο,
ο πληθωρισµός θα ήταν στο 2%. Κοιτάξτε, θα ήταν πραγµατικά
για γέλια αυτού του τύπου τα επιχειρήµατα αν τα πράγµατα δεν
ήταν τόσο σοβαρά και αν δεν αφορούσε τη ζωή της µεγάλης
πλειοψηφίας της ελληνικής κοινωνίας που κάθε µήνα βλέπει τις
τιµές να αυξάνονται και το πραγµατικό εισόδηµα να εξανεµίζε-
ται.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Όχι λοιπόν, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, δεν οφείλεται

στο λάδι ο πληθωρισµός. Οφείλεται στη συνειδητή επιλογή της
Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας να τροφοδοτεί την ακρίβεια
και τον πληθωρισµό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και αυτό το κάνει για δύο πολύ συγκεκριµένους λόγους. Πρώ-

τον, η εκτίναξη του πληθωρισµού γεµίζει τα δηµόσια ταµεία.
Μέσα από τις αυξήσεις είδαµε την Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας να ανατροφοδοτεί την ακρίβεια µε το σόου των δήθεν
µέτρων -θυµάστε!-, µε το «καλάθι του νοικοκυριού» κ.λπ., αλλά
και µε τα κάθε λογής «passes» που παρουσιάζονταν ως θεραπεία
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στον άρρωστο για µια ασθένεια την οποία η ίδια προκάλεσε, την
υπερφορολόγηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Άρα, από την οπτική του Υπουργού Οικονοµικών ο πληθωρι-

σµός στην Ελλάδα, όπως οµολόγησε ο ίδιος σε τηλεοπτική του
συνέντευξη την προηγούµενη Δευτέρα, όντως έχει υπάρξει πάρα
πολύ χρήσιµος. Χρήσιµος, µας είπε, ο πληθωρισµός. Περισσό-
τερα έσοδα για το κράτος ειδικά από τον ΦΠΑ στην κατανάλωση,
γιατί η υπεραπόδοση των φορολογικών εσόδων την περίοδο
2021-2024 οφείλεται κυρίως και πρωτίστως στον πληθωρισµό.
Από τα 15 δισεκατοµµύρια αύξηση των φορολογικών εσόδων τα
τελευταία χρόνια, τα 7 αφορούν στον ΦΠΑ. Αυτό σηµαίνει ότι 1
στα 2 ευρώ είναι από τον πλέον άδικο φόρο. Και ποιος πληρώνει,
βεβαίως, το µάρµαρο αυτής της αδικίας; Κυρίως τα χαµηλά και
µικροµεσαία εισοδήµατα. Άρα, το κράτος επιβαρύνει ανισοµε-
ρώς τους ασθενέστερους οικονοµικά πολίτες. Και µας λέτε ότι
δεν µπορείτε να µειώσετε τον ΦΠΑ; Αυτό µας είπε και σήµερα ο
κ. Μητσοτάκης. Πότε µας το λέτε αυτό; Μας το λέτε αυτό την
ώρα που το πρωτογενές πλεόνασµα µόνο για το πρώτο τετρά-
µηνο της τρέχουσας χρονιάς, του 2024, είναι 2,6 δισεκατοµµύρια
πάνω από την πρόβλεψη του προϋπολογισµού. Έχουµε 2,6 δι-
σεκατοµµύρια υπερπλεόνασµα από την αφαίµαξη της κοινωνίας
µέσα σε τέσσερις µόλις µήνες και δεν µπορείτε να µειώσετε τον
ΦΠΑ; Πόση κοροϊδία πια;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Όµως, υπάρχει και ένας δεύτερος λόγος που η Κυβέρνηση

έχει επιλέξει συνειδητά να τροφοδοτεί την ακρίβεια και τον πλη-
θωρισµό. Γιατί κακά τα ψέµατα ο πληθωρισµός της απληστίας
είναι ένας µηχανισµός αναδιανοµής. Είναι ένας µηχανισµός ανα-
διανοµής βίαιος και άδικος. Είναι ένας µηχανισµός αναδιανοµής
από κάτω προς τα πάνω. Αυτό συµβαίνει σήµερα. Είναι ένας µη-
χανισµός υπέρ των µεγάλων συµφερόντων που κερδοσκοπούν
σε βάρος των νοικοκυριών που στενάζουν και δεν βγάζουν τον
µήνα. 

Σήµερα το πρωί µας είπε πολλά ο κ. Μητσοτάκης για αυξήσεις
στους µισθούς κ.λπ. κάνοντάς µας ολόκληρη ανάλυση. Ωστόσο,
απέφυγε επιµελώς να µιλήσει για την αγοραστική δύναµη. Ως
προς την αγοραστική δύναµη, λοιπόν, η Ελλάδα είναι τελευταία
στην ευρωζώνη, κύριε Υπουργέ, όπως πολύ καλά γνωρίζετε και
δεύτερη από το τέλος στην Ευρώπη των είκοσι επτά. Η κατακρή-
µνιση αυτή της θέσης των ελληνικών νοικοκυριών έναντι των ευ-
ρωπαϊκών προκύπτει ευθέως και από τη µεγάλη απόκλιση, την
ψαλίδα που υπάρχει, ανάµεσα στο κόστος διαβίωσης, στις τιµές
δηλαδή, που σήµερα βρίσκονται στο 85% του ευρωπαϊκού µέσου
όρου και του διαθέσιµου εισοδήµατος που σήµερα βρίσκεται στο
65% του ευρωπαϊκού µέσου όρου. Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι,
κύριε Υπουργέ. 

Και βεβαίως την ίδια στιγµή, τα κέρδη των εισηγµένων εται-
ρειών στο χρηµατιστήριο, πενήντα εταιρειών δηλαδή, είναι σή-
µερα στο 5,5% του ΑΕΠ. 

Προσέξτε, το 2019 ήταν στο 1% του ΑΕΠ. Την εποχή των πα-
χιών αγελάδων επί κυβέρνησης Σηµίτη ήταν στο 3,5% του ΑΕΠ.
Σήµερα είναι στο 5,5% του ΑΕΠ και από τα κονδύλια του Ταµείου
Ανάπτυξης σχεδόν 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ δίνονται από την
Κυβέρνησή σας σε δέκα µόνο µεγάλους επιχειρηµατικούς οµί-
λους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Ανήκουστα πράγµατα αυτά τα οποία συµβαίνουν στην ελλη-

νική οικονοµία τα τελευταία χρόνια!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

Και πώς αποτυπώνει όχι η Νέα Αριστερά, όχι εγώ, αλλά η EU-
ROSTAT αυτή την ανισότητα; Πώς την αποτυπώνει η EUROSTAT
αυτή την ανισότητα; Λέει για την απόκλιση µεταξύ κερδών και µι-
σθών ως ποσοστό του ΑΕΠ στο τελευταίο τρίµηνο που υπάρχουν
στοιχεία της προηγούµενης χρονιάς το 2023. Ξέρετε πόσο ήταν
για την Ελλάδα; Ήταν είκοσι µία ποσοστιαίες µονάδες µισθών
και κερδών -τα κέρδη προφανώς πάνω από τους µισθούς- την
ώρα που στην Ευρωπαϊκή Ένωση η αντίστοιχη διαφορά είναι
τρεις µονάδες. Είναι είκοσι µία µονάδες στην Ελλάδα και τρεις
µονάδες στην Ευρώπη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

Πραγµατικά, κύριε Μητσοτάκη, σας αξίζουν συγχαρητήρια,
γιατί στα πενήντα χρόνια της Μεταπολίτευσης κανένας άλλος
Πρωθυπουργός δεν ακολούθησε µια τόσο ακραία ταξική, µια
τόσο κοινωνικά άδικη πολιτική, όσο αυτή την οποία ακολουθείτε
εσείς.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Κανένας άλλος Πρωθυπουργός δεν ευνόησε σε τέτοιο βαθµό

τους πλούσιους σε βάρος της κοινωνικής πλειοψηφίας, µε επτά
στα δέκα νοικοκυριά -συγκρατήστε το νούµερο, επτά στα δέκα
νοικοκυριά- να δηλώνουν ότι µειώθηκε το εισόδηµά τους. 

Θυµάστε παλαιότερα που µιλάγαµε για την κοινωνία των 2/3;
Ε, λοιπόν, σήµερα µε τον κ. Μητσοτάκη και την Κυβέρνησή του
και την οικονοµική του πολιτική µιλάµε πλέον ξεκάθαρα για την
κοινωνία του 1/3. 

Αυτό έχετε καταφέρει, κύριε Μητσοτάκη. Αυτό είναι το οικο-
νοµικό θαύµα για το οποίο επαίρεστε πρωί, µεσηµέρι και βράδυ
στα κανάλια. 

Και ποια είναι η απάντηση της Κυβέρνησης σε όλα αυτά τα
στοιχεία για την ανισότητα και τη φτωχοποίηση; Ένα ακόµα επι-
κοινωνιακό σόου. Επιστολή, λέει, έστειλε ο Πρωθυπουργός στην
πρόεδρο της Κοµισιόν. Της λέει ο κ. Μητσοτάκης: «Αγαπητή
Ούρσουλα, κάτι πρέπει να κάνεις µε τις πολυεθνικές και τις κα-
ταχρηστικές πρακτικές τους. Αυτές φταίνε για την ακρίβεια».

Ιδού! Επιτέλους, βρήκαµε τον ένοχο. Μα, σοβαρά τώρα; Ειλι-
κρινά, σε ποιους νοµίζετε ότι απευθύνεστε; Πετάτε µια καθαρά
προεκλογική φούσκα στο τραπέζι, για να δείξετε -και καλά- στον
κόσµο ότι κάτι κάνετε για την ακρίβεια, κάπως παρεµβαίνετε, επι-
µένοντας βέβαια ταυτόχρονα στο σενάριο ότι ο κ. Μητσοτάκης
και η Κυβέρνησή του δεν φταίνε για απολύτως τίποτα! 

Αφού τελείωσε ο διεθνής παράγοντας του πολέµου ως αιτία
της κρίσης της ακρίβειας, βρήκαµε τώρα άλλο παραµύθι, δηλαδή
τους εδαφικούς εφοδιαστικούς περιορισµούς των πολυεθνικών.
Αλήθεια; Τώρα το ανακαλύψατε εν έτει 2024, δύο εβδοµάδες
πριν από τις ευρωεκλογές;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Δεν ξέρετε ότι αυτή η υπόθεση είναι τόσο παλιά, όσο είναι και

η ενιαία ευρωπαϊκή αγορά;
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

Δεν ξέρετε ότι για να υπάρχει ρύθµιση γι’ αυτό το ζήτηµα απαι-
τείται πρωτοφανής σύγκλιση µεταξύ συγκρουόµενων συµφερόν-
των εντός της ίδιας της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Και έρχεστε τώρα
να υποδυθείτε τους καλούς που κάνουν ό,τι µπορούν για να πιέ-
σουν τους κακούς Ευρωπαίους να τα βάλουν µε τους γίγαντες
των πολυεθνικών.

Επιτέλους! Επιτέλους, σοβαρευτείτε! Επιτέλους, σταµατήστε
τα παιχνίδια και τα επικοινωνιακά τερτίπια.

Κύριε Μητσοτάκη, τα παιχνίδια µε την εκ νέου υποψήφια για
την προεδρία της Κοµισιόν που στηρίζει το Ευρωπαϊκό Λαϊκό
Κόµµα πρέπει να σταµατήσουν. Όχι άλλα ψέµατα! Δεν µπορείτε
πλέον να πείσετε κανέναν. Αν θέλετε να είστε αποτελεσµατικοί
πραγµατικά, έχετε εργαλεία. Μειώστε την έµµεση φορολογία,
για να αποτραπεί το προφανές, δηλαδή η ασύµµετρη επιβά-
ρυνση των κατώτερων στρωµάτων από την πληθωρική κρίση. 

Επειδή αναφέρθηκε το πρωί και σε άλλες χώρες ο Πρωθυ-
πουργός, να πούµε λοιπόν για το παράδειγµα της Ισπανίας. Η
ισπανική οικονοµία, λοιπόν, πέτυχε έναν από τους υψηλότερους
ρυθµούς αύξησης ΑΕΠ στην Ευρώπη, µειώνοντας τους συντελε-
στές ΦΠΑ στα τρόφιµα και αυξάνοντας παράλληλα τους µι-
σθούς. Εδώ µας λέει ο κ. Μητσοτάκης ότι δεν µειώνει τον ΦΠΑ
γιατί δεν θα περάσει στον καταναλωτή. Έτσι µας είπε. Εκεί που
εφαρµόστηκε, όµως, αυτό το µέτρο τι έγινε; Η µείωση του ΦΠΑ
πέρασε στα ράφια. Τι λέει η µελέτη του Πανεπιστηµίου της Βαρ-
κελώνης ESADE για τη µείωση του ΦΠΑ στην Ισπανία; Πάνω από
το 90% της µείωσης του ΦΠΑ µεταφέρθηκε στις τελικές τιµές
στα σουπερµάρκετ. Και τι κατάφερε η Ισπανία; Έκλεισε το 2023
µε αύξηση του ΑΕΠ 2,5% και όπως λέει η έκθεση της τράπεζας
BNP Paribas, η ανάπτυξη προήλθε κυρίως από την κατανάλωση
των νοικοκυριών, η οποία στηρίχθηκε από την ανθεκτικότητα της
αγοράς εργασίας και την αύξηση των πραγµατικών µισθών. Η
τράπεζα BNP Paribas το λέει!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
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Μείωση λοιπόν του ΦΠΑ από τη µία, αύξηση των πραγµατικών
µισθών από την άλλη. Έτσι πέτυχε ισχυρούς ρυθµούς ανάπτυξης
η Ισπανία. 

Νοµίζω ότι είναι σαφές, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι ο
πληθωρισµός στην Ελλάδα δεν είναι ένα ατύχηµα, δεν είναι ένα
φυσικό φαινόµενο, αλλά είναι µια συνειδητή επιλογή της Κυβέρ-
νησης της Νέας Δηµοκρατίας, για να βγάζει υπερκέρδη ένα κλει-
στό κλαµπ επιχειρηµατιών. Είναι αποτέλεσµα µιας συστηµατικής
απόπειρας ενίσχυσης εγχώριων επιχειρηµατικών οµίλων, είτε
αυτό αφορά την ενέργεια, είτε αφορά το λιανεµπόριο, είτε άλ-
λους κλάδους. Δεν έτυχε, αλλά πέτυχε αυτός ο σχεδιασµός. 

Η µοναδική περίπτωση στην οποία η Επιτροπή Ανταγωνισµού
πράγµατι παρατήρησε καταχρηστικές πρακτικές ήταν αυτή του
βρεφικού γάλακτος και εισήχθη, πράγµατι, πλαφόν στα περιθώ-
ρια κερδοφορίας στον κλάδο. Τι έκανε, όµως, η Κυβέρνηση στη
συνέχεια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Άλλαξε τον πρόεδρο της
Επιτροπής Ανταγωνισµού και µόλις χθες πέρασε ρύθµιση για την
εισαγωγή συνέντευξης στην επιλογή του κατάλληλου εισηγητή
σε κάθε υπόθεση της επιτροπής. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και ερωτώ, κύριε Υπουργέ της Ανάπτυξης, το εξής: Η εισα-

γωγή πλαφόν µε κανονιστικό τρόπο στο βρεφικό γάλα δεν πα-
ραβίαζε τις συνθήκες και την ενιαία ευρωπαϊκή αγορά, αλλά σε
όλα τα άλλα είδη την παραβιάζει; Στο κανονικό γάλα, στο ρύζι,
στη ζάχαρη, στο αλεύρι, στα είδη φαρµακείου, στις πάνες, στα
είδη γυναικείας υγιεινής, γιατί εκεί δεν επιβάλλετε πλαφόν σε
όλα τα προϊόντα -και είναι πάρα πολλά αυτά- στα οποία εστιά-
ζονται και εντοπίζονται ακραίες αποκλίσεις στις τιµές ανάµεσα
στην Ελλάδα και σε άλλες χώρες της Ευρώπης; Γιατί εκεί δεν
επιβάλλετε πλαφόν;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Έχουµε

επιβάλει.
ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας της Νέας Αριστεράς): Άρα, κύριε Μητσοτάκη, η επιστολή
την οποία στείλατε στην κ. Φον ντερ Λάιεν είναι ένα προεκλογικό
πυροτέχνηµα. Το πρόβληµα αυτή τη στιγµή δεν είναι ευρωπαϊκό.
Το πρόβληµα της ακρίβειας αυτή τη στιγµή στη χώρα µας έχει
συγκεκριµένη υπογραφή. Και αυτή η υπογραφή είναι η υπο-
γραφή Μητσοτάκη, γιατί λειτουργείτε ως υπάλληλος των πολυε-
θνικών και υπερασπιστής των συµφερόντων των µεγάλων
αλυσίδων σουπερµάρκετ. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και τι ακούσαµε τον κύριο Πρωθυπουργό να λέει την προηγού-

µενη εβδοµάδα; Είπε το εξής αµίµητο. Είπε ότι οι εργαζόµενοι
δεν πρέπει να γκρινιάζουν γιατί τα παίρνουν και «µαύρα». 

Η πραγµατικότητα είναι µία. Η διακυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας και του κ. Μητσοτάκη έχει σηµατοδοτήσει τη βίαιη συρ-
ρίκνωση της αγοραστικής δύναµης των µισθωτών. Η αύξηση του
κατώτατου µισθού αφορά µόνο το 15% των εργαζοµένων και όσο
καθυστερείτε συστηµατικά και συνειδητά να ενσωµατώσετε την
ευρωπαϊκή οδηγία για τις συλλογικές συµβάσεις εργασίας, τόσο
θα µένουν απροστάτευτοι οι Έλληνες εργαζόµενοι, οι σκληρό-
τερα εργαζόµενοι σε όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση, µε τις περισ-
σότερες ώρες εργασίας.

Όµως, βεβαίως, από την Κυβέρνησή σας δεν υπάρχει ούτε
σκέψη για µείωση των ωρών εργασίας στο τριανταπεντάωρο
ούτε σκέψη για µέτρα ελάφρυνσης των εργαζοµένων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Και βεβαίως, η επιδείνωση του βιοτικού επιπέδου επιβαρύνεται

και από την κατάρρευση του κράτους πρόνοιας στη χώρα µας,
γιατί, όταν για παράδειγµα οι ιδιωτικές υπηρεσίες υγείας σήµερα
στην Ελλάδα είναι οι υψηλότερες σε όλη την Ευρώπη, όταν επί
της ουσίας το διαλυµένο ΕΣΥ έχει ήδη ιδιωτικοποιηθεί µε την ει-
σαγωγή µέτρων όπως τα απογευµατινά ιατρεία, είναι προφανές
ότι το κόστος ζωής επιβαρύνεται κι άλλο. 

Όµως και η ίδια η «ανάπτυξη» -εντός πολλών εισαγωγικών θα
πρέπει να τη βάλει κανείς- που έχει επιτευχθεί τα τελευταία χρό-
νια, την τελευταία διετία, είναι το αποτέλεσµα των χρηµατοδο-
τήσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης που όµως επαναλαµβάνουν,
ανακυκλώνουν και αναπαράγουν το ίδιο αποτυχηµένο παραγω-

γικό υπόδειγµα για τη χώρα µας: real estate, κατασκευές, τουρι-
σµός, εξωφρενικές χρεώσεις των τραπεζών ως εισφορές υπέρ
τρίτων που επιβαρύνουν νοικοκυριά και επιχειρήσεις, κερδοφο-
ρία πρωτοφανής του τραπεζικού τοµέα από την πώληση των κόκ-
κινων δανείων. 

Αυτό είναι το µοντέλο ανάπτυξης το οποίο προωθείτε και αυτό
αποτυπώνεται και στους δείκτες. Το έλλειµµα του ισοζυγίου τρε-
χουσών συναλλαγών αυξήθηκε 255 εκατοµµύρια το πρώτο τρί-
µηνο του 2024, ενώ και οι άµεσες ξένες επενδύσεις µόνο το 2023
έκαναν βουτιά κατά 38% και κλαδικά συγκεντρώνονται κατά το
ήµισυ στον κατασκευαστικό κλάδο και στο real estate.

Άρα, για να το συνοψίσω, αυτά τα πέντε χρόνια της διακυβέρ-
νησης Νέας Δηµοκρατίας η χώρα µας κινείται σταθερά πιο µα-
κριά από την Ευρώπη. Θα µου επιτρέψετε, όµως εδώ, να κάνω
και µια µικρή παρέµβαση και να πω δυο κουβέντες και για τις δύο
προτάσεις νόµου που κατέθεσε το κόµµα της Αξιωµατικής Αντι-
πολίτευσης και συνδέονται, βεβαίως, µε τη σηµερινή µας συζή-
τηση. Δύο προτάσεις νόµου που πρέπει να τις δούµε
αλληλένδετα, αυτή για την αντιµετώπιση της ακρίβειας µε αυτήν
για το φορολογικό. 

Για να µην πληρώνουν τα ευάλωτα νοικοκυριά το κόστος του
πληθωρισµού, θα πρέπει κάποιος άλλος να το πληρώσει αυτό το
κόστος. Τι κάνει, όµως, η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για το φορολο-
γικό; Με συγκεκριµένα παραδείγµατα: Ζευγάρι µισθωτών που
βγάζουν από δέκα χιλιάδες ευρώ ο καθένας; Θα δουν συνολικό
ετήσιο όφελος, µόλις διακόσια σαράντα έξι ευρώ, εκατόν είκοσι
τρία ο καθένας. Ελεύθερος επαγγελµατίας µε εισόδηµα εκατό
χιλιάδες ευρώ, θα έχει όφελος ετήσιο εννιά χιλιάδες ευρώ. Προ-
οδευτική φορολόγηση και προοδευτική πολιτική είναι η µείωση
του φόρου για εισοδήµατα εκατό χιλιάδων ευρώ; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Αλήθεια, από πότε; Ενώ και στον ΕΝΦΙΑ η πρόταση προβλέπει

µείωση ακόµα και για ιδιοκτήτες µε ατοµική περιουσία τετρακό-
σιες χιλιάδες ευρώ. Για παράδειγµα, ένα ζευγάρι που έχει ακί-
νητη περιουσία αξίας οκτακοσίων χιλιάδων ευρώ µε
συνιδιοκτησία 50% και 50%, άρα τετρακόσιες χιλιάδες ευρώ ανά
άτοµο, θα δει µείωση στον ΕΝΦΙΑ µε οκτακόσιες χιλιάδες ευρώ. 

Η συγκεκριµένη πρόταση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κινεί-
ται στη λογική λιγότεροι φόροι για όλα τα εισοδήµατα, λογική
που στην πραγµατικότητα ελαφρύνει τους πλούσιους και απέχει
πάρα πολύ από την όποια εφαρµογή αναδιανεµητικής πολιτικής.
Λιγότεροι φόροι για τους πλούσιους, καµµία πρόβλεψη για τη
χρηµατοδότηση του κοινωνικού κράτους, µείωση εισφορών για
τους εργοδότες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Η ηγεσία του κόµµατος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µας

λέει ότι όλοι µαζί µπορούµε να επωφεληθούµε από ένα σοκ ορι-
ζόντιων φοροαπαλλαγών, παρ’ όλο που αυτές ευνοούν καταφα-
νώς τους έχοντες. Πρόκειται για τον ορισµό του trickle-down
economics που στηρίζονται στην υπόθεση ότι η κατάρρευση των
φορολογικών εσόδων θα δηµιουργήσει συσσώρευση κεφαλαίου,
που στη συνέχεια θα οδηγήσει στην παραγωγή νέου πλούτου.
Πρόκειται για µια λογική και για µια θεωρία η οποία βρίσκεται σε
πλήρη ευθυγράµµιση µε τη λογική της Νέας Δηµοκρατίας για το
φορολογικό, µια λογική που έχει αποτύχει διεθνώς παταγωδώς,
οδηγεί σε µεγαλύτερες ανισότητες και βεβαίως δεν έχει καµµία
σχέση µε αριστερή ή έστω προοδευτική φορολογική πολιτική. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Δυστυχώς, θα πω εγώ, µια Αντιπολίτευση που ενσωµατώνει

την κυρίαρχη ιδεολογία και την κυρίαρχη λογική του νεοφιλελευ-
θερισµού για τη φορολογία, είναι µέρος του προβλήµατος και
όχι µέρος της λύσης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Επανέρχοµαι, όµως, βεβαίως στα της Κυβέρνησης. Είναι η οι-

κονοµία το µόνο πεδίο στο οποίο η χώρα µας, κυρίες και κύριοι
της Κυβέρνησης, κινείται σταθερά πιο µακριά από την Ευρώπη;
Δυστυχώς, όχι. Στο κράτος δικαίου η αποµάκρυνση δε γίνεται µε
σταθερά βήµατα πλέον, αλλά µε σταθερά άλµατα. Σπάνε τα
ρεκόρ το ένα µετά το άλλο. Τι ήταν οι υποκλοπές; Τι ήταν η συ-
στηµατική, δηλαδή, παρακολούθηση µε συντονισµό από το Γρα-
φείο του Πρωθυπουργού βασικών πολιτικών αντιπάλων της
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Κυβέρνησης της στρατιωτικής ηγεσίας της χώρας επιχειρηµα-
τιών, δηµοσιογράφων, αν όχι έκπτωση, από το ευρωπαϊκό κεκτη-
µένο; Τι ήταν η έκθεση της PEGA εκτός από µια ευρωπαϊκή
απάντηση στη Νέα Δηµοκρατία για τη συρρίκνωση των δηµοκρα-
τικών ελευθεριών στη χώρα µας; Τι ήταν τα Τέµπη, παρά µια συ-
νειδητή προσπάθεια εκ των υστέρων παραποίησης της αλήθειας
και συγκάλυψης του εγκλήµατος; 

Δυστυχώς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, της ψευδεπίγραφης
φιλοευρωπαϊκής παράταξης του «Μένουµε Ευρώπη» της ελλη-
νικής κεντροδεξιάς, η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και σε
θέµατα κράτους-δικαίου µας οδηγεί πιο µακριά από την Ευρώπη
των αξιών, της αλληλεγγύης, του σεβασµού στα ανθρώπινα δι-
καιώµατα και πιο κοντά σε αυταρχικά καθεστώτα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή Κυβέρνηση έχει βυ-
θίσει την ελληνική κοινωνία σε µια θάλασσα ανασφάλειας. Ανα-
σφάλεια για τη βία κατά των γυναικών, ανασφάλεια για τη βία
στα σχολεία και τη βία των ανηλίκων, ανασφάλεια και τη βία
στους αθλητικούς χώρους, ανασφάλεια για την έξαρση της εγ-
κληµατικότητας κι η µόνη απάντηση σε αυτό, βεβαίως, από τη
µεριά της Κυβέρνησης, από τη µεριά µιας Δεξιάς κυβέρνησης,
είναι ο ποινικός λαϊκισµός, είναι η αυστηροποίηση των ποινών,
το πλέον αντιεπιστηµονικό και αναποτελεσµατικό µέτρο, καµµία
πρόνοια για την πρόληψη, καµµία πρόνοια για σωφρονισµό και
επανένταξη! 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Και φυσικά, η ανασφάλεια διευρύνεται, η ανασφάλεια επεκτεί-
νεται. Ανασφάλεια για τις ανεξέλεγκτες συνέπειες της κλιµατικής
κρίσης, που περίπου καταστρέφουν έναν νοµό στη χώρα ανά
έτος, κατά τα χρόνια διακυβέρνησης του κ. Μητσοτάκη: Εύβοια,
Θεσσαλία, Έβρος, Ρόδος. Σήµερα έχουµε αφθονία πόρων από
το Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότητας, για τη θωράκιση από
την κλιµατική αλλαγή, αλλά µηδενικές επενδύσεις στα αντιπληµ-
µυρικά, στην αντιπυρική προστασία, στην αποκατάσταση κατε-
στραµµένων οικοσυστηµάτων. 

Γιατί, βεβαίως, εκεί που η ελληνική κοινωνία αναζητά βοήθεια
από τα ακραία φυσικά φαινόµενα, ο κ. Μητσοτάκης, ο Πρωθυ-
πουργός της χώρας, βλέπει ευκαιρίες για «business». Το πολλά
υποσχόµενο «master plan» για την ανασυγκρότηση Θεσσαλίας,
αποδεικνύεται «business plan» µιας ολλανδικής εταιρείας, που
ήδη η ίδια έχει έτοιµο και το επενδυτικό της σχέδιο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Αυτό ετοιµάζει η Κυβέρνηση για το µέλλον του Θεσσαλικού

Κάµπου. Ετοιµάζει, µάλιστα, και κάτι περισσότερο. Ετοιµάζει και
µια ανώνυµη εταιρεία για τη διαχείριση του νερού, ανοίγοντας
άλλο ένα παράθυρο στην ιδιωτικοποίηση. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Πρόεδρε, να
παρακαλέσω για την ώρα, που …

ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Αριστεράς): Παρακαλώ, την ανοχή σας λίγα
λεπτά, κύριε Πρόεδρε, και ολοκληρώνω. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ναι, κι εγώ την κατα-

νόησή σας. 
ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-

δας της Νέας Αριστεράς): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Ευ-
ρώπη βρίσκεται σε µια περίοδο που αντιµετωπίζει µια κρίση
υπαρξιακή: στην οικονοµία, στη γεωπολιτική, στην ίδια την πολι-
τική. Και η κρίση αυτή οδηγεί στο άνοιγµα µιας σηµαντικής συ-
ζήτησης, για την αναγκαιότητα ενός µόνιµου µηχανισµού
ανάκαµψης και ανθεκτικότητας, για επέκταση του ευρωπαϊκού
προϋπολογισµού, για αλλαγή του Συµφώνου Σταθερότητας. 

Δυστυχώς, όµως, για άλλη µια φορά, οι κυρίαρχες δυνάµεις
στην Ευρώπη, το Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα,  οι συντηρητικές δυ-
νάµεις αδυνατούν να υπηρετήσουν αυτήν την στροφή. Αν επι-
κρατήσουν στις ευρωεκλογές οι συντηρητικοί και οι ακροδεξιοί,
το Σύµφωνο Σταθερότητας θα παραµείνει στη θέση του. Η ιδέα
ενός µόνιµου ευρωπαϊκού µηχανισµού θα τεθεί υπό αµφισβή-
τηση. Η ευρωπαϊκή Πράσινη Συµφωνία θα καταρρεύσει και όλοι
οι διαθέσιµοι πόροι θα στραφούν προς την ενίσχυση της πολε-
µικής βιοµηχανίας. 

Ο κ. Μητσοτάκης, µάλιστα, ανακάλυψε εσχάτως και το «ευ-
ρωοµόλογο». Μας µίλησε για ευρωοµόλογο ή κοινό ευρωπαϊκό
ταµείο, «µαύρο», όµως, για νέους εξοπλισµούς, για τη στρατιω-
τικοποίηση της Ευρώπης. Όχι «πράσινο», για δίκαιη οικολογική
και ψηφιακή µετάβαση, για συµπεριληπτική ανάπτυξη, για
έρευνα και καινοτοµία, για καταπολέµηση των ανισοτήτων, για
ενίσχυση του κοινωνικού κράτους. Εκεί, ο κ. Μητσοτάκης και το
Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα λένε κατηγορηµατικά «όχι». 

Εµείς, θα αντισταθούµε σε αυτή την επικίνδυνη στροφή των
ευρωπαϊκών ελίτ, στη λογική των υπερεξοπλισµών ως αναπτυ-
ξιακή διέξοδο για την «ασθµαίνουσα» -και οικονοµικά- Ευρώπη,
αλλά και εδώ στην Ελλάδα, θα αντισταθούµε στην Κυβέρνηση
Μητσοτάκη.

Βεβαίως, δεν θα υιοθετήσουµε και τη στάση των κοµµάτων της
Αντιπολίτευσης, του ΣΥΡΙΖΑ και του ΠΑΣΟΚ, που έχουν δυστυ-
χώς συναινέσει σε αυτή την πολιτική των εξοπλισµών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Το λέµε ευθέως: Η εκτόξευση των αµυντικών δαπανών σήµερα

είναι πόροι που αντλούµε από το κοινωνικό κράτος, αύριο. Τα 10
δισεκατοµµύρια των F-35 είναι τα χρήµατα που δεν θα λάβει το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το τέρας του εθνικισµού και του
ρατσισµού το έθρεψαν οι αντικοινωνικές νεοφιλελεύθερες πολι-
τικές της ευρωπαϊκής Δεξιάς, που σήµερα µάλιστα µαθαίνουµε
ότι η σχέση επισηµοποιείται. 

Αλήθεια, κυρίες και κύριοι της κοινοβουλευτικής Πλειοψηφίας
και της Κυβέρνησης, νιώθετε υπερήφανοι που η σηµερινή Πρό-
εδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, κ. Φον ντερ Λάιεν, έκανε
«άνοιγµα» συνεργασίας στην ακροδεξιά και συγκεκριµένα στην
κ. Μελόνι, την υµνήτρια του Μουσολίνι, µε την οποία πιθανότητα
να έχει ήδη συµφωνήσει;

Ρωτάω ευθέως, τον κ. Μητσοτάκη -και πρέπει να απαντήσει-
θα υποστηρίξει την εκλογή νέου προέδρου της επιτροπής µε τη
στήριξη της άκρας δεξιάς; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σηµερινό περιβάλλον όπως

έχει διαµορφωθεί στην Ευρώπη είναι επιβεβληµένο η πολιτική
ηγεσία της Ευρωπαϊκής Ένωσης να δουλέψει για την ειρήνη, για
την ανάπτυξη, για την κοινωνική συνοχή. 

Η Δεξιά στην Ευρώπη και στην Ελλάδα είναι αδύνατον να δια-
χειριστεί αυτή την κρίση της Ευρώπης, γιατί είναι η ίδια ακριβώς
η ευρωπαϊκή Δεξιά που δηµιούργησε αυτή την κρίση. 

Η ελληνική κοινωνία δεν έχει τίποτα να περιµένει από µια Κυ-
βέρνηση, που την έχει καταστήσει µια κοινωνία µειωµένων προσ-
δοκιών. Υπάρχει, όµως, άλλος δρόµος για τη χώρα µας.
Μπορούµε σήµερα να προωθήσουµε µια εναλλακτική δέσµη µέ-
τρων που να αντιµετωπίσουν τα βασικά προβλήµατα της ελληνι-
κής οικονοµίας. Μπορούµε να προωθήσουµε αλλαγή του
µείγµατος στη φορολογική πολιτική µεταξύ άµεσων και έµµεσων
φόρων, µειώνοντας τον ΦΠΑ στα βασικά αγαθά, καταργώντας
και τις δεκάδες φοροαπαλλαγές για τους πλούσιους που έχει ει-
σαγάγει η Νέα Δηµοκρατία και φορολογώντας τους κερδοσκό-
πους των σουπερµάρκετ, της ενέργειας και των τροφίµων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Να φορολογήσουµε, επιτέλους, τα υπερκέρδη και να πατά-

ξουµε βεβαίως τη φοροδιαφυγή. 
Μπορούµε να στηρίξουµε τη δηµόσια υγεία, τη δηµόσια παι-

δεία, την πολιτική προστασία, την πράσινη µετάβαση και τις υπο-
δοµές της πόλης µας, εάν αντιστρέψουµε την επέκταση του
κρατικού προϋπολογισµού στο σκέλος της άµυνας και των στρα-
τιωτικών εξοπλισµών. Γιατί κοινωνική ευηµερία χωρίς ισχυρό κοι-
νωνικό κράτος δεν µπορεί να υπάρξει. 

Μπορούµε να πάρουµε µέτρα, για να τιθασεύσουµε την ακρί-
βεια, µε την επιβολή πλαφόν στην κερδοφορία των επιχειρήσεων
που κερδοσκοπούν τόσο στην ενέργεια, όσο και στις µεταφορές
και στα σουπερµάρκετ, µε ουσιαστική ενίσχυση του ρόλου της
Επιτροπής Ανταγωνισµού και των ελεγκτικών µηχανισµών του
κράτους. 

Μπορούµε να παρέµβουµε, για να αντιµετωπιστεί η στεγα-
στική κρίση, µε τον περιορισµό της βραχυχρόνιας µίσθωσης, τον
περιορισµό της Golden Visa, τη ρύθµιση του τιµάριθµου στα
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ενοίκια και τη δηµιουργία µεγάλου στεγαστικού προγράµµατος
από το δηµόσιο, όπως κάνουν σήµερα που µιλούµε άλλες χώρες
της Ευρώπης.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Μπορούµε να δώσουµε τέλος στην απορρύθµιση των εργα-

σιακών σχέσεων, µε καθολική επαναφορά των συλλογικών συµ-
βάσεων και µείωση του εργάσιµου χρόνου και θέσπιση του
τριανταπεντάωρου, χωρίς µείωση των αποδοχών των εργαζοµέ-
νων.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Μπορούµε, τέλος, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να επουλώ-

σουµε επιτέλους το τραύµα στο κράτος δικαίου, ενισχύοντας την
ανεξαρτησία της δικαιοσύνης, την αυτονοµία της δηµοσιογρα-
φίας και τους ανεξάρτητους ελεγκτικούς µηχανισµούς της εκτε-
λεστικής εξουσίας και δηµιουργώντας βαθιές τοµές στον τρόπο
µε τον οποίο οι πολίτες συµµετέχουν στα κοινά, αλλά και προ-
ωθώντας το ώριµο πλέον αίτηµα για το διαχωρισµό Κράτους και
Εκκλησίας. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Κλείνω, κύριε Πρόεδρε -και σας ευχαριστώ για την ανοχή σας-

µε το εξής: Η Κυβέρνηση Μητσοτάκη και τα µεγάλα οικονοµικά
συµφέροντα κάνουν ό,τι µπορούν, για να «ψαλιδίσουν» τα όνειρα
και τις προσδοκίες των πολιτών. Κάνουν ό,τι µπορούν, για να «µι-
κρύνουν» τη ζωή τους, να τους πείσουν ότι δεν αξίζουν και δεν
µπορούν να διεκδικήσουν κάτι καλύτερο από αυτό.

Εµείς τους λέµε το αντίθετο. Λέµε στους πολίτες ότι έχουν
κάθε δικαίωµα να µην συµβιβαστούν µε τα λίγα που τους αφή-
νουν. Αξίζουν περισσότερα, δικαιούνται περισσότερα. Δικαιούν-
ται και αξίζουν πιο υψηλούς µισθούς και πιο χαµηλές τιµές.
Δικαιούνται και αξίζουν ποιοτική και δηµόσια δωρεάν υγεία και
παιδεία, αξιοπρεπή στέγη, ανθρώπινη καθηµερινότητα, δικαιώ-
µατα για όλες και για όλους. Δικαιούνται και αξίζουν ειρήνη και
δικαιοσύνη. 

Στις 9 Ιουνίου οι πολίτες θα έχουν τη δυνατότητα να πουν και
στην κάλπη ότι αξίζουν και δικαιούνται περισσότερα, αποδοκιµά-
ζοντας την Κυβέρνηση Μητσοτάκη, στέλνοντας ηχηρό µήνυµα
αποδοκιµασίας της Δεξιάς σε Ελλάδα και Ευρώπη. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Η εναλλακτική, όµως, στον κ. Μητσοτάκη και στη Δεξιά δεν θα

έρθει από όσους επιχειρούν να προσεγγίσουν το πρόγραµµα της
Δεξιάς. Δεν θα υπάρξει προοδευτική εναλλακτική µέσα από το
lifestyle, ούτε θα υπάρξει προοδευτική εναλλακτική µέσα από την
αναπαλαίωση του παρελθόντος. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Εναλλακτική στη Δεξιά µπορεί να υπάρξει µόνο από µια σαφή

προγραµµατική πρόταση, ευθέως αντιπαραθετική στρατηγικά µε
τη Δεξιά, η οποία θα προωθεί την αναδιανοµή του κοινωνικού ει-
σοδήµατος προς όφελος της πλειοψηφίας της κοινωνίας. Εναλ-
λακτική στη Δεξιά µπορεί να υπάρξει µόνο µε ισχυρή Αριστερά.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Με το ψηφοδέλτιο της Νέας Αριστεράς οι πολίτες µπορούν να

κάνουν τα «θέλω τους» να ακουστούν, να δώσουν δύναµη στην
Αριστερά, να κάνουν το πρώτο βήµα για τη συγκρότηση της
εναλλακτικής λύσης απέναντι στη Δεξιά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Στις 9 Ιουνίου οι πολίτες µπορούν να δώσουν φωνή στο δίκιο

τους, ψηφίζοντας τη Νέα Αριστερά.
Σας ευχαριστώ πολύ.
(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Αριστεράς χειροκροτούν

ζωηρά και παρατεταµένα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε τον κ.

Χαρίτση.
Σειρά έχει τώρα ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας

Νίκη, ο κ. Δηµήτριος Νατσιός, από τον οποίο ζητώ να δείξει και
αυτός µια κατανόηση στην τήρηση του χρόνου. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Εµείς, κύριε Πρόεδρε, είµαστε
οπαδοί του θεσφάτου που λέει: «Μη εν πολλοίς ολίγα λέγε, αλλά
εν ολίγοις πολλά».

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Και εγώ δεν σας το
ζητώ εν ράβδω σιδηρά, σας το ζητώ µε κατανόηση.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-
τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Το κατανοώ πλήρως, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Πρωθυπουργέ, πέντε ολόκληρα χρόνια µετά την άνοδό
σας στην εξουσία, θυµηθήκατε να απευθύνετε επιστολή στην
Πρόεδρο της Κοµισιόν και πολύ στενή σας φίλη, την κ. Φον ντερ
Λάιεν, για να καταγγέλλετε την ακρίβεια των πολυεθνικών. Ωραίο
ανέκδοτο! 

Δεκαπέντε ηµέρες πριν από τις εκλογές και µε το βλέµµα στις
δηµοσκοπήσεις, τώρα σας έπιασε ο πόνος για την ακρίβεια στα
ράφια και διαµαρτυρηθήκατε και γραπτώς! Να σηκώσετε ένα τη-
λέφωνο και να τα πείτε αυτά σε ανύποπτο χρόνο στη φίλη σας,
αλήθεια, δεν µπορούσατε; Χρειαζόταν και αλληλογραφία; Για τα
εµβόλια µια χαρά τα βρίσκατε τηλεφωνικά και από κοντά, ταχυ-
δρόµος δεν χρειαζόταν. Όµως, για την ακρίβεια, που συρρικνώ-
νει την ελευθερία των πολιτών και τους καταδικάζει στη νέα
φτώχεια, εσείς που καταγγέλλατε τον λαϊκισµό τώρα ξυπνήσατε
από τον λήθαργο σας.

Πάνω από τις κάλπες µεγαλύτερος λαϊκισµός από το να διορ-
γανώσεις προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση στην Εθνική Αν-
τιπροσωπεία, λίγο πριν κλείσει το Κοινοβούλιο, δεν θα µπορούσε
να υπάρξει. Εάν σας ενδιέφερε, πράγµατι, να πολεµήσετε την
ακρίβεια, αντί να κάνετε τουρισµό στα σουπερµάρκετ, στα οποία
στέλνετε πάντοτε το υπηρετικό σας προσωπικό για τις προµή-
θειες σας, θα είχατε εξοπλίσει µε προσωπικό και αρµοδιότητες
την Επιτροπή Ανταγωνισµού, για να κάνει σωστά τη δουλειά της.

Εάν υπάρχει πολιτική βούληση να τα βάλετε µε τις πολυεθνι-
κές, δεν χρειάζεται, κύριε Πρωθυπουργέ, η συνδροµή του ξένου
παράγοντα, ο οποίος ούτως ή άλλως δεν πρόκειται να κάνει τί-
ποτα, καθώς τα συµφέροντα της γερµανικής βιοµηχανίας τροφί-
µων, για παράδειγµα, και των αλυσίδων τους είναι αδύνατον να
τα αγγίξει ποτέ η κ. Ούρσουλα. Κόρακας κοράκου µάτι δεν βγά-
ζει, κατά τη λαϊκή φιλοσοφία. 

Μας φτάνουν και µας περισσεύουν οι εθνικές αρχές. Η Ελλάδα
είναι κυρίαρχο κράτος και διαθέτει -εάν υπάρχει βέβαια η βού-
ληση- τους µηχανισµούς, για να πατάξει την κερδοσκοπία του
αναιδούς κεφαλαίου. 

Είναι κοινό µυστικό ότι οκτώ στους δέκα κωδικούς στα σου-
περµάρκετ είναι προϊόντα εισαγωγής, καθώς το εµπορικό µας
ισοζύγιο έχει καταρρεύσει. Είναι κοινό µυστικό ότι οι Έλληνες
καταναλωτές, µε τις «φουσκωµένες» τιµές που πληρώνουν για
την αγορά ξένων προϊόντων, επιδοτούν στην πραγµατικότητα τις
µειωµένες τιµές που απολαµβάνουν για τα ίδια προϊόντα οι Ευ-
ρωπαίοι καταναλωτές. Για να µπορούν να αγοράζουν αυτοί
φθηνά, πληρώνουµε εµείς ακριβά. Να, γιατί παρατηρείται η αφύ-
σικη διαφορά στις τιµές του ίδιου προϊόντος. 

Ωστόσο, ας µην υπάρξει κάποια παρανόηση. Η ακρίβεια δεν
είναι µόνο εισαγόµενη. Η ακρίβεια είναι και ελληνική. Την αφή-
σατε να εξελιχθεί εν γνώση σας, εν µέσω πανδηµίας. Ο συγχρω-
τισµός απαγορευόταν παντού, αλλά τα σουπερµάρκετ, όπως
θυµόµαστε, ήταν ανοιχτά νυχθηµερόν. Και µολονότι κατέγραψαν
τεράστια κέρδη αυτή την περίοδο που ανέφερα πριν, µε εξαί-
ρεση ολίγα, δεν επέστρεψαν τίποτα στον ελληνικό λαό από αυτή
τους την κερδοφορία. 

Η ακρίβεια, όµως, δεν απαντάται πια µόνο στα σουπερµάρκετ.
Είναι γενικό πρόβληµα. Ακρίβεια είναι και τα πανάκριβα ενοίκια,
που αναγκάζουν τους νέους µας σε υποχρεωτικές συγκατοική-
σεις, λες και είναι ακόµα και στα σαράντα τους φοιτητές. 

Εσείς την προκαλέσατε αυτή την ακρίβεια. Με τις χρυσές βίζες
νοµιµοποιείτε το «µαύρο» χρήµα των αλλοδαπών όλου του κό-
σµου, που εκτοξεύουν τις τιµές των ακινήτων σε ύψη ρεκόρ,
αλλά και των ενοικίων, και θάβετε τα όνειρα χιλιάδων νέων στην
Ελλάδα για µια αξιοπρεπή στέγη. Ας συνδυαστεί αυτό µε το τε-
ράστιο δηµογραφικό πρόβληµα που υφιστάµεθα. 

Ακρίβεια είναι επίσης να µετράς τα ευρώ για να γεµίζεις το ρε-
ζερβουάρ σου και να υπολογίζεις πόσα χιλιόµετρα αντέχεις οι-
κονοµικώς να κάνεις κάθε µέρα. Και βλέπουµε αυτό το
εξευτελιστικό για την πατρίδα µας φαινόµενο, άνθρωποι που κα-
τοικούν σε ακριτικούς νοµούς να πηγαίνουν στη Βουλγαρία και
τα Σκόπια για να γεµίζουν το ρεζερβουάρ, γιατί βρίσκουν εκεί
φθηνότερη βενζίνη. 
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Ακρίβεια ακόµη είναι να είσαι νέος και να µην µπορείς να κερ-
δίσεις δεύτερο ποτό στην κοπέλα σου. Ακρίβεια είναι το να είσαι
συνταξιούχος και µετά τις 20 του µηνός που τελειώνει και σώνε-
ται η σύνταξή σου να µην µπορείς να αγοράσεις µια εφηµερίδα.
Ακρίβεια είναι να σκέφτεσαι: Τι να πληρώσω; Το ρεύµα ή το σου-
περµάρκετ; Το τηλέφωνο ή την έξοδο σε ένα απλό εστιατόριο;
Ακρίβεια είναι να µην µπορεί η ελληνική οικογένεια να πληρώσει
τα φροντιστήρια των παιδιών της. 

Γι’ αυτό σας λέµε ότι η ακρίβεια δεν είναι µόνο οικονοµικό µέ-
γεθος. Γι’ αυτό σας λέµε ότι, όπως έγραψε και µια εφηµερίδα µε
πολύ µεγάλη ευστοχία, ακρίβεια σηµαίνει συρρίκνωση της ελευ-
θερίας. Ακρίβεια σηµαίνει ότι είσαι ανήµπορος µε ψαλιδισµένες
τις ελπίδες σου. Ακρίβεια σηµαίνει ότι δεν µπορείς να κάνεις
αυτό που κάνει και ο διπλανός. Ακρίβεια σηµαίνει ότι δεν µπορείς
να φτάσεις τον προπορευόµενο. 

Λυπάµαι να σας πω, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι όσες φορές κι
αν πάτε στο σουπερµάρκετ δεν πρόκειται να καταλάβετε απολύ-
τως τίποτε. Είστε υποκριτής. Υποψιάζεστε τον πόνο των άλλων,
αλλά δεν αντιλαµβάνεστε τον πόνο των άλλων, γιατί απλούστατα
η ζωή δεν σας έφερε ποτέ µπροστά στα διλήµµατα που αντιµε-
τωπίζουν εκατοµµύρια Έλληνες κάθε πρωί. Η µόνη σχέση σας
µε το φαινόµενο της ακρίβειας είναι ότι λέτε πράγµατι ψέµατα
µε µεγάλη ακρίβεια, ψέµατα που πληρώνει πανάκριβα η χώρα. 

Δυστυχώς, αυτό το µοτίβο υποκρισίας δεν αφορά την ακρίβεια
µόνο. Δεν θυµηθήκατε µόνο τις τιµές προεκλογικώς. Ξαφνικά
µάς γίνατε πατριώτης και µακεδονοµάχος, εισηγούµενος βε-
βαίως -άλλο ανέκδοτο αυτό- την εφαρµογή της λεγόµενης «Συµ-
φωνίας…» -για εµάς, προδοσίας- «…των Πρεσπών», εναντίον της
οποίας κάνατε και πρόταση µοµφής. Μας γίνατε ξαφνικά και πα-
τριώτης. Εσείς που συµφωνήσετε µε το βάψιµο της σηµαίας µας
σε ροζ µάς ανεµίζετε τώρα και τη γαλανόλευκη. 

Θυµηθήκατε λίγο πριν από τις κάλπες να γίνετε και ορθόδο-
ξος, όταν επί τρία χρόνια η Κυβέρνησή σας δίωκε συστηµατικά
τους ιερείς κατά τη διάρκεια της πανδηµίας. 

Μας έχετε συγκλονίσει µε τα κροκοδείλια δάκρυά σας για την
πατρίδα, για τη θρησκεία, για την ακρίβεια, για τους νέους. Μόνο
εσείς και η Μάρθα Βούρτση, θα λέγαµε, έχετε κλάψει τόσο πολύ!
Κρατήστε τα δάκρυά σας για την ηµέρα των εκλογών, όταν θα
ανοίγουν οι κάλπες. 

Κύριε Πρωθυπουργέ, αν θέλετε να προσφέρετε κάτι στην πο-
λιτική, αυτό ας είναι το εξής. Πάψτε επιτέλους να καταγγέλλετε
τους άλλους γι’ αυτό που είστε εσείς πραγµατικά. Εσείς είστε ο
λαϊκιστής. Εσείς είστε ο ντεµέκ χριστιανός, εσείς είστε ο ντεµέκ
πατριώτης. 

Και µη µας µιλάτε για «χριστιανόµετρα». Θα σας εξηγήσουµε
ότι υπάρχει όντως ένα «χριστιανόµετρο» και αυτό ονοµάζεται
«Ευαγγέλιο». Εκεί καθρεφτίζονται όσοι αυτοπροσδιορίζονται ως
χριστιανοί. Αλλά, αυτά δεν τα ξέρετε και καλύτερα να µην κατα-
πιάνεστε. 

Αφού, όµως, είστε εδώ σήµερα, είναι ευκαιρία να σας θέσουµε
και µερικά συγκεκριµένα ερωτήµατα για τα ελληνοτουρκικά ζη-
τήµατα. 

Συζητήσατε, κύριε Μητσοτάκη, ναι ή όχι, θέµα γκρίζων ζωνών
µε τον Πρόεδρο Ερντογάν; Σας το έθεσε στον διάλογο; Και αν,
ναι, τι του απαντήσατε; Δεσµευτήκατε, κύριε Μητσοτάκη, ότι θα
οριοθετήσατε τα θαλάσσια πάρκα σε περιοχές που δεν αµφισβη-
τούν οι Τούρκοι; Ναι ή όχι; Σας άνοιξε ο Πρόεδρος Ερντογάν ζή-
τηµα δήθεν τουρκικής µειονότητας στα Δωδεκάνησα και τη
Θεσσαλονίκη; Ναι ή όχι; 

Επίσης, άλλη µια ερώτηση. Διαβάσαµε στη σηµερινή εφηµε-
ρίδα «ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ» -πηχυαίοι τίτλοι, πρωτοσέλιδοι- για συµ-
φωνία ασφαλείας που υπογράφεται µε την Ουκρανία. Τι περιέχει
η συµφωνία ασφαλείας που θα υπογράψει η Ελλάδα µε την Ου-
κρανία; Θα στείλει Πάτριοτ ή S-300; Οδηγείτε, κύριε Μητσοτάκη,
τη χώρα µας στη γεωπολιτική καταστροφή; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολλά δεν µαζεύτηκαν µέσα σε
τόσο λίγο χρονικό διάστηµα; Θέλει πολύ ταλέντο για να τα κα-
ταφέρεις αυτά µέσα σε µόλις δέκα µήνες. 

Σας το είπαµε και την προηγούµενη φορά και σας το ξαναλέµε
και τώρα. Δεν το γλιτώνετε το «µαύρο» στις επικείµενες ευρωε-
κλογές. Ο λαός δεν ξεχνά την επίδειξη αλαζονείας και έπαρσης

και οίησης το βράδυ που ψηφίσατε το επαίσχυντο νοµοσχέδιο
για τους οµοφυλόφιλους και πανηγυρίζατε µαζί µε εφηµερίδες
του εξωτερικού, που έγραφαν µε προκλητικούς τίτλους ότι ητ-
τήθηκε η Ορθοδοξία στην Ελλάδα. Βεβαίως, αγνοούν όλοι τους
ότι «καί πύλαι άδου ού κατισχύσουσιν αυτής». Και µιλάω για την
Εκκλησία. 

Δεν ξεχνά ο λαός µας τα «µπαζώµατα» ευθυνών στα Τέµπη.
Διαβάσαµε ότι η αξιοθαύµαστη αυτή µάνα, η κ. Καρυστιανού,
σας απηύθυνε σήµερα, κύριε Πρωθυπουργέ, αµείλικτα ερωτή-
µατα για τις ενοχές σας στο έγκληµα των Τεµπών και για τη συγ-
κάλυψη που επιχειρείτε. Εάν δεν απαντήσετε, γράφει η κ.
Καρυστιανού, σας καλεί να υποβάλετε την παραίτησή σας. Να
το ξέρετε, από το έγκληµα των Τεµπών δεν θα γλιτώσετε. Να θυ-
µάστε, θα µιλάµε για Ελλάδα προ Τεµπών και για Ελλάδα µετά
τα Τέµπη. 

Δεν ξεχνά ο λαός µας εν όψει των ευρωεκλογών τους άθλιους
ψευτολεονταρισµούς του Ράµα εν µέσω Αθηνών και τις αναφο-
ρές του στους εγκληµατίες Τσάµηδες, ενώ εσείς αντιδράσατε µε
τον συνήθη τρόπο, µε τη «δίαιτα» που δεν παχαίνει, καταπίνοντας
τα λόγια σας. Λιώσατε τα «παπούτσια» σας τα νεοδηµοκρατικά
τριγυρίζοντας τις προηγούµενες µέρες τη Μακεδονία, αλλά εις
µάτην. 

Η νέα ηγεσία των Σκοπίων, και όχι της Βόρειας Μακεδονίας, -
αυτή είναι η διαφορά µας. Εσείς αποκαλείτε τα Σκόπια «Βόρεια
Μακεδονία». Για µας και για τον απλό λαό είναι Σκόπια και τίποτα
άλλο- σας προσβάλλει κατάµουτρα. Οι σφετεριστές Σκοπιανοί,
οι σφετεριστές της εθνικής µας ιστορίας! Και εσείς παρακαλάτε
να τηρηθούν τα συµφωνηθέντα. Στάση ορνιθοειδής! 

Την 9η Ιουνίου όµως θα πάρετε την απάντηση που σας αξίζει
στις κάλπες. Η Νίκη έχει εδραιωθεί πλέον στη συνείδηση του
λαού µας ως ο αυθεντικός εκφραστής των ελπίδων του λαού για
µια πατρίδα αξιοπρεπή, για µια περήφανη Ρωµιοσύνη. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νίκης)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κι εγώ ευχαριστώ
τον κ. Νατσιό για τη φειδωλή συµπεριφορά του εν σχέσει µε τον
χρόνο.

Καλώ στο Βήµα, καλώντας τον να δείξει την ίδια φειδωλή συµ-
περιφορά, τον κ. Στίγκα, Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας των Σπαρτιατών.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Κύριε
Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα µας κάλεσε εδώ
ο ΣΥΡΙΖΑ για να συζητήσουµε δήθεν το θέµα της ακρίβειας που
ταλανίζει τον ελληνικό λαό. Θεωρώ ότι αυτό είναι οξύµωρο, κά-
ποιοι σήµερα να λένε ότι νοιάζονται για τον ελληνικό λαό, που
είναι όµως οι ίδιοι που προκάλεσαν αυτή την καταστροφή και τον
όλεθρο στη χώρα, όλοι αυτοί που ψήφισαν και µε τα δύο χέρια
όλα τα µνηµόνια, γιατί τα µνηµόνια που ψήφισαν και τα τρία κόµ-
µατα είναι η αρχή του κακού για όλους εµάς τους Έλληνες.

Κι έρχεται τώρα ο ΣΥΡΙΖΑ, λίγες ηµέρες πριν από τις εκλογές,
για να εισπράξει λίγες ψήφους παραπάνω, να κάνει συζήτηση,
λέει, για την ακρίβεια. Είναι σκέτη κοροϊδία να µιλάει για την ακρί-
βεια ένα κόµµα που δεν έχει καµµία ώσµωση µε τον λαό και καµ-
µία ενσυναίσθηση για να καταλάβουν τον πόνο του άλλου. 

Είσαστε όλοι βουτηγµένοι µέχρι τον λαιµό στη διαφθορά και
την εξαπάτηση, που το τελευταίο που σας νοιάζει είναι η ακρί-
βεια και αν µπορεί ο ελληνικός λαός να ζήσει µε αξιοπρέπεια. 

Νοιάζεται, λέει, για την ακρίβεια ένα κόµµα που ο Αρχηγός του
αγοράζει ένα σπίτι 1,5 εκατοµµύριο ευρώ, έχει ένα εξοχικό στην
Αµερική εκατοντάδων χιλιάδων δολαρίων και µαζί βεβαίως έχει
καράβια, γαριδάδικα, καΐκια, δεν ξέρω πώς τα λέει. Δηλαδή, εν
ολίγοις, είναι πάµπλουτος, όπως και άλλοι εδώ µέσα στο Κοινο-
βούλιο. Φυσικά, όπως είπα πριν, συµµέτοχοι στο έγκληµα είσα-
στε όλοι και δίνετε όλοι σας σήµερα εδώ ένα ψηφοθηρικό σόου,
ψηφοθηρικού χαρακτήρα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ)

Ο Πρωθυπουργός είπε προηγουµένως τα γνωστά ψέµατα, ότι
για την ακρίβεια, λέει, φταίει ο πόλεµος στην Ουκρανία. Τι να σας
κάνω, κύριε Πρωθυπουργέ, που εσείς ζητήσατε να είσαστε µε τη
σωστή πλευρά της ιστορίας και βεβαίως τον λογαριασµό τον
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πληρώνουν ο ελληνικός λαός; Είπε ότι έχουµε αύξηση της τιµής
του φυσικού αερίου. Είχε πει πρόσφατα σε µια συνέντευξη ότι η
Ελλάς πλήρωνε τον χρόνο ένα δισεκατοµµύριο για φυσικό αέριο,
ενώ τώρα µε τον πόλεµο στην Ουκρανία πληρώνει επτά. Ποιος
φταίει, κύριε Πρωθυπουργέ; Εµείς φταίµε ή εσείς που, όπως
είπα, είσαστε µε τη σωστή πλευρά της ιστορίας;

Είπε για τον πληθωρισµό των τροφίµων. Ο πληθωρισµός στην
Ελλάδα τον Απρίλιο έκλεισε µε 6,7 από 5,7 και η Ελλάδα βρέθηκε
στην τέταρτη θέση, κοιτώντας µε το κυάλι το 1,7 της Ευρωζώνης.
Αυτό που δεν είπε ο κύριος Πρωθυπουργός είναι ότι τα σουπερ-
µάρκετ εδώ στην Ελλάδα είναι 50% πιο ακριβά απ’ ό,τι είναι στην
Ευρώπη. 

Δείχνει ο κ. Μητσοτάκης πάλι νούµερα. Αυτό µου θυµίζει µια
παλιά ρήση που έλεγε ότι οι αριθµοί ευηµερούν και ο λαός πένε-
ται. Και προσπαθεί, βεβαίως, όπως είπα και προηγουµένως, να
το περάσει ότι είναι ένα ευρωπαϊκό πρόβληµα. Μπορεί να είναι
ένα ευρωπαϊκό πρόβληµα, αλλά εδώ στην Ελλάδα είναι ελληνικό
το πρόβληµα και είναι και µεγάλο το πρόβληµα.

Είπε, βεβαίως, για τη µείωση του ΦΠΑ, αλλά είπε ένα ηχηρό
«όχι» στον ΦΠΑ. Σήµερα θα σας διαβάσω εν τάχει ένα άρθρο που
έγραψε ο Παπαχρήστου στα «ΝΕΑ» και αναφέρεται στον Αλέξη
Τσίπρα και ο τίτλος λέει «Ο Αλέξης και η ακρίβεια»: «Μεγάλε,
Αλέξη, πόσο µπροστά ήσουν;». Και λέει παρακάτω, το 2018 µε
Πρωθυπουργό τον Τσίπρα: «Η συζήτηση για την υγεία περνάει
σε ένα δεύτερο πλάνο, διότι τον Αλέξη, µιας και τον βρίσκει πρό-
χειρο η αντιπολίτευση, τον στριµώχνει για την ακρίβεια». 

Υπήρχε, βέβαια, και στον καιρό του ακρίβεια, αν θυµόσαστε.
Γιατί λέει «µερικούς σας πιάνω αδιάβαστους». Και συνεχίζει και τι
απαντάει ο µεγάλος, ο τεράστιος, ο απίθανος, µε όλη τη σηµασία
της λέξης "πρωθυπουργάρας" Αλέξης. Είπε ότι δεν έχει καµµία ση-
µασία η µείωση του ΦΠΑ στα τρόφιµα -την οποία απαιτεί απεγνω-
σµένα σήµερα τώρα εδώ ως Αντιπολίτευση- ως φάρµακο -λέει- για
να µειωθούν οι τιµές. Δηλώνει, δηλαδή, πάνω κάτω, ό,τι θα απαν-
τούσε ο κ. Μητσοτάκης σε µία ανάλογη συζήτηση και υποθέτω θα
το κάνει σήµερα στη Βουλή στην προ ηµερησίας διατάξεως Ολο-
µέλεια για την ακρίβεια. Αυτό, δηλαδή, που έκανε ο κ. Μητσοτά-
κης. Ο κ. Παπαχρήστου έπεσε µέσα ότι ο κ. Μητσοτάκης θα έλεγε
και θα συµφωνούσε βεβαίως µε τον Αλέξη Τσίπρα του 2018 ότι
δεν υπάρχει περίπτωση να πέσει ο ΦΠΑ. 

Και συνέχισε, βέβαια, ο Αλέξης τότε: «Για να µειώσουµε τον
ΦΠΑ, θα πρέπει να ξέρετε ότι ευνοηµένες θα είναι οι αλυσίδες
σουπερµάρκετ και όχι ο καταναλωτής». Να σας θυµίσω, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, πέρυσι το καλοκαίρι όταν είχε πέσει µια
ιδέα να µειωθεί ο ΦΠΑ στα τουριστικά σηµεία της Ελλάδος,
βγήκε ο Άδωνις Γεωργιάδης και τι είπε; Είπε ότι θα επωφεληθούν
οι ξένοι. Μα, αυτό δεν θέλουµε, να επωφεληθούν οι ξένοι, να έρ-
θουν στην Ελλάδα περισσότεροι τουρίστες, να έχουµε κάποιο
συνάλλαγµα. 

Χύνουν, λοιπόν, κροκοδείλια δάκρυα τώρα πριν από τις εκλο-
γές για να ξεγελάσουν όσους µπορούν περισσότερους. Εµείς οι
Σπαρτιάτες δεν θα γίνουµε ποτέ συµµέτοχοι στο έγκληµα και στο
θέατρο του παραλόγου που για µία φορά ακόµα έχει στόχο να
ρίξει στάχτη στα µάτια του κόσµου. Ελπίζουµε ο ελληνικός λαός
να καταλάβει επιτέλους τον βρώµικο ρόλο σας και να σας µαυ-
ρίσει στις ευρωεκλογές. 

Εµείς οι Σπαρτιάτες που προερχόµαστε από την κοινωνία δεν
έχουµε µόνο καταγγελτικό λόγο, αλλά έχουµε και ουσιαστικές
προτάσεις που µπορούν να βοηθήσουν και να ανακουφίσουν την
ελληνική κοινωνία και τα λαϊκά στρώµατα, αλλά όχι σήµερα, όχι
τώρα λίγο πριν από τις εκλογές, σε ένα προεκλογικό τοξικό πε-
ριβάλλον γεµάτο ψέµατα και υποκρισία. Αυτοί είσαστε, κύριοι.
Περαστικά σας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ)

Κλείνοντας, ήθελα να σας εκφράσω την απορία µου. Ο ΣΥΡΙΖΑ
και ο κ. Φάµελλος προκάλεσαν αυτή τη συζήτηση σε επίπεδο Αρ-
χηγών. Γιατί ο κ. Φάµελλος δεν είναι εδώ στο έδρανο να ακούσει
όλους τους Αρχηγούς, να δει τι πιστεύουν για την ακρίβεια και,
αν θέλετε, πάντα µε πολιτικούς όρους και µε ευπρέπεια, να αν-
τιπαρατεθούµε κιόλας, να δούµε πού συµφωνούµε και πού δια-
φωνούµε. Είναι εικόνα αυτή, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ;

ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΞΑΝΘΟΠΟΥΛΟΣ: Σας ακούει, κύριε Στίγκα. Σας
παρακολουθεί.  

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Ναι, αλλά
εδώ έχει σηµασία, όχι έξω.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Όχι συνοµιλίες µε-
ταξύ σας. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΣΤΙΓΚΑΣ (Πρόεδρος των Σπαρτιατών): Σας ευ-
χαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των Σπαρτιατών)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ευχαριστούµε και

για το λακωνικόν της εκφράσεως.
Καλώ τώρα µε τη σειρά της την κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου,

Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας Πλεύση Ελευθερίας,
για τη δική της παρέµβαση. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Προ ηµερησίας διατάξεως συζήτηση, λοιπόν, σε επίπεδο πολι-
τικών Αρχηγών, µε τον κ. Μητσοτάκη να έχει ορίσει την ηµεροµη-
νία της συζήτησης αυτής, να έχει καθορίσει µε τη Νέα Δηµοκρατία
ότι αυτή θα είναι και η τελική συνεδρίαση της Βουλής πριν από τις
ευρωεκλογές και η εικόνα του Κοινοβουλίου είναι, δυστυχώς, η
ίδια. Ο κ. Μητσοτάκης απών. Ελπίζω να έρθει. Είδα ότι σήµερα το
πρωί ανακοίνωσε ότι περίπου την ώρα που θα ήταν προγραµµατι-
σµένη η οµιλία µου, περίπου στις 16.30’ δηλαδή, αποφάσισε να
συναντήσει τον κ. Ολάντ. Και το πρωί τον προειδοποίησα: ας µην
κάνει το ίδιο που έχει κάνει όλες τις προηγούµενες φορές, δηλαδή
να εµφανίζεται στη Βουλή να οµιλεί στην Κοινοβουλευτική Οµάδα
της Νέας Δηµοκρατίας, να χειροκροτείται από την Κοινοβουλευ-
τική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας και στη συνέχεια να απέρχεται
και ο ίδιος και η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας.
Δυστυχώς το ίδιο έχει συµβεί και τώρα. Νοµίζω, όµως, ότι έχει την
ευκαιρία µέχρι το πέρας της συνεδρίασης να επανέλθει, να απαν-
τήσει στη δευτερολογία του και γιατί όχι να κάνει και τριτολογία
µετά τις δικές µας δευτερολογίες και όχι να φύγει, όπως το συνη-
θίζει. 

Τον περιµένω, λοιπόν, τον κύριο Πρωθυπουργό. Και τον περι-
µένω γιατί συµπληρώνονται αύριο έντεκα µήνες από τις εκλογές
και είναι ο ίδιος πρωταθλητής απουσίας από το Κοινοβούλιο, είναι
η Κοινοβουλευτική σας Οµάδα πρωταθλήτρια απουσίας από τα
βουλευτικά έδρανα, είναι το Υπουργικό σας Συµβούλιο πρωταθλη-
τής απουσίας από τα κυβερνητικά, υπουργικά έδρανα και είναι
καλό αυτό το αρνητικό ρεκόρ -άλλο ένα- να το αναστρέψετε.

Είναι, επίσης, ο κ. Μητσοτάκης πρωταθλητής µη απάντησης
στις επίκαιρες ερωτήσεις που του έχω καταθέσει. Δεν υπάρχει πο-
λιτική Αρχηγός άλλη, αλλά και δεν υπάρχει πολιτικός Αρχηγός που
να επανέρχεται µε συνέπεια από τον περασµένο Αύγουστο µε επί-
καιρες ερωτήσεις στον κ. Μητσοτάκη για να απαντήσει την ώρα
του Πρωθυπουργού για µείζονα θέµατα, όπως είναι το τεράστιο
ζήτηµα, το πρόβληµα, του κακουργήµατος της γυναικοκτονίας,
που επανέρχεται ξανά και ξανά και η Κυβέρνηση αρνείται να το
αντιµετωπίσει νοµοθετικά, αρνείται την ποινικοποίηση. 

Έφτασαν τις δεκαεννέα οι επίκαιρες ερωτήσεις στον Πρωθυ-
πουργό, δυστυχώς κάποιες µε τραγικά προφητικό περιεχόµενο.
Διότι, ενώ καλείτο να απαντήσει, σηµειώθηκε και άλλη και άλλη
και άλλη και άλλη γυναικοκτονία και φτάσαµε τις έξι γυναικοκτο-
νίες για το 2024, την ώρα που ο κ. Μητσοτάκης λέει ότι δεν χρει-
άζεται τίποτα να κάνει, την ώρα που ο κ. Χρυσοχοΐδης λέει ότι
υπάρχει επάρκεια µέτρων, την ώρα που ο κ. Βαρτζόπουλος λέει
ότι είναι βιολογικό το θέµα της γυναικοκτονίας, την ώρα που ο κ.
Φλωρίδης, ο Υπουργός Δικαιοσύνης, λέει ότι είναι επιστηµονική
άποψη ότι είναι βιολογικό το θέµα.

Πού είναι ο κ. Μητσοτάκης, κύριε Σκρέκα; Θα έλθει; Έχετε
ενηµέρωση;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Στο Σώµα, καλύτερα,
κυρία Κωνσταντοπούλου.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Μήπως, κύριε Πρόεδρε, έχετε εσείς ενηµέρωση αν θα
έλθει ο Πρωθυπουργός; Ή θα προτιµήσει να δει τον κ. Ολάντ;
Έχετε ενηµέρωση; Γνωρίζετε;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Προχωρήστε στην
οµιλία σας. 
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ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Δεν γνωρίζετε. Καλώς.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Θα
έλθει, θα έλθει!

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Θα έλθει;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ο κύριος Πρωθυ-
πουργός είναι στη Βουλή και παρακολουθεί από το γραφείο του.
Δεν έχει καµµία συνάντηση µε τον κ. Ολάντ αυτή τη στιγµή. Προ-
ηγείται η Βουλή.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ναι, το θέµα είναι να πάψει να παρακολουθεί από το
γραφείο του και να αναλάβει τις ευθύνες του. Γιατί παρακολου-
θώντας από το γραφείο του, παρακολουθεί τα δελτία ειδήσεων
που αποτυπώνουν καρέ-καρέ κάθε νέα γυναικοκτονία, παρακο-
λουθεί τα δελτία ειδήσεων και τις αποτυπώσεις των δραµάτων
που ζουν οι συµπολίτες µας, κάποιοι από τους οποίους θέτουν
τέρµα στη ζωή τους επειδή δεν έχουν καν πρόσβαση σε βασικά
αγαθά και είδη, αυτοκτόνησε συµπολίτης µας πριν από λίγο
καιρό, επειδή δεν είχε πρόσβαση στο φάρµακο για τον καρκίνο
και είναι κάπως ειρωνικό, πέντε χρόνια µετά από την έναρξη της
διακυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Μητσοτάκης να αρ-
κείται στο να παρακολουθεί από το γραφείο του, από όπου και
φιλοτεχνεί αυτά τα πάρα πολύ σαχλά, θα έλεγα, βίντεο στο Τικ
Τοκ. 

Ο κ. Μητσοτάκης ξεκίνησε την οµιλία του, λέγοντας ότι η ακρί-
βεια είναι ο ελέφαντας στο δωµάτιο. Και µετά επειδή του άρεσε
η αναφορά στα µεγάλα θηλαστικά, είπε και για πρόστιµο µαµούθ.
Ο ελέφαντας στο δωµάτιο σηµαίνει κάτι το οποίο όλοι γνωρίζουν,
αλλά κανείς δεν µιλάει γι’ αυτό. Ο ελέφαντας στο δωµάτιο δεν
είναι η ακρίβεια. Όλοι µιλούν γι’ αυτό και δεν είναι κάτι το οποίο
παρασιωπάται και αποκρύπτεται. Ο ελέφαντας στο δωµάτιο είναι
οι κυβερνητικές ευθύνες για το έγκληµα των Τεµπών. Ο ελέφαν-
τας στο δωµάτιο σήµερα είναι ότι χθες διαβιβάστηκε στη Βουλή,
µετά από σαράντα κύµατα -κύριε Μητσοτάκη, από το γραφείο
σας ελπίζω να τα παρακολουθείτε αυτά και να προσέλθετε για
να απαντήσετε ειδικά- η ποινική δικογραφία, που αφορά το έγ-
κληµα των Τεµπών. 

(Στο σηµείο αυτό εισέρχεται στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου
ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος Μητσοτάκης)

Καλώς τον Πρωθυπουργό! 
Ό,τι µιλούσα για τον ελέφαντα στο δωµάτιο, κύριε Μητσοτάκη,

που για εσάς είναι η ακρίβεια και για εµάς είναι το έγκληµα των
Τεµπών και οι κυβερνητικές σας ευθύνες. Και ένας άλλος, δεύ-
τερος ελέφαντας στο δωµάτιο -γιατί έχει πολύ χώρο εδώ στο δω-
µάτιο της Ολοµέλειας της Βουλής, µιας και το αφήνουν κενό οι
Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, χωράνε πολλοί λοιπόν ελέ-
φαντες στα κενά σας έδρανα-, είναι η συγκάλυψη των ευθυνών
για το έγκληµα των Τεµπών.

Η Ευρωπαϊκή Εισαγγελία το είπε καθαρά: «Προσπαθούµε να
ελέγξουµε τους Υπουργούς, προσπαθούµε να ελέγξουµε τις κυ-
βερνητικές ευθύνες και µας µπλοκάρουν. Μας µπλοκάρουν µε
τον νόµο «περί ευθύνης Υπουργών»». Με αυτόν τον νόµο που το
δικό σας κόµµα έχει ψηφίσει και διατηρεί και συντηρεί, µε αυτό
το Σύνταγµα, το οποίο δεν λέτε να συµπράξετε στην αναθεώ-
ρησή του ως προς τρία βασικά σηµεία, που η Πλεύση Ελευθε-
ρίας προτείνει. Κατάργηση της βουλευτικής ασυλίας, κατάργηση
της υπουργικής ασυλίας, του νόµου «περί ευθύνης Υπουργών»,
κατάργηση του διορισµού της ηγεσίας της δικαιοσύνης από την
πολιτική εξουσία. 

Και σε αυτό το τελευταίο, στους διορισµούς, δηλαδή, της ηγε-
σίας της δικαιοσύνης από την πολιτική εξουσία, θέλω να σταθώ
ιδιαίτερα, καθώς θα µιλήσω για τη µεγάλη περιπέτεια, που είχε
αυτή η δικογραφία, η δικογραφία µε την οποία ζητούνται ποινικές
ευθύνες για το έγκληµα των Τεµπών, µέχρι να φτάσει εδώ στη
Βουλή. 

Ξέρετε πότε διαβιβάστηκε στην Εισαγγελία του Αρείου Πάγου
η σχετική διάταξη, που λέει ότι πρέπει να ελεγχθείτε, κύριε Μη-
τσοτάκη; Στις 25 Απριλίου του 2024. Πόσο έχουµε σήµερα;
Έχουµε 24 Μαΐου του 2024. Δηλαδή πριν από έναν µήνα παρά
µία µέρα έφυγε από τη Λάρισα. Ξέρετε πότε έφτασε στην Εισαγ-

γελία του Αρείου Πάγου; Ακούστε. Έφτασε στην Εισαγγελία του
Αρείου Πάγου και πρωτοκολλήθηκε την 1η Μαΐου του 2024, δη-
λαδή πριν από είκοσι τρεις µέρες. Τρεις εβδοµάδες και δύο
µέρες. Και από την 1η Μαΐου του 2024 τι το έκανε η κυρία εισαγ-
γελέας του Αρείου Πάγου; Γνωρίζετε; Είναι σηµαντικό να γνωρί-
ζουµε. Δεν χρειάζεται, όµως, να διερωτόµαστε πάρα πολύ, γιατί
υπάρχει το έγγραφο του αρµόδιου αντεισαγγελέως του Αρείου
Πάγου. Στις 21 Μαΐου, λοιπόν, του 2024 -αφού είχατε ορίσει ότι
κλείνει η Βουλή στις 24 Μαΐου- τρεις εβδοµάδες µετά, ο αντει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου, Αναστάσιος Κάρρας, απευθύνεται
στον Πρόεδρο της Βουλής των Ελλήνων διά του κυρίου Υπουρ-
γού Δικαιοσύνης που απουσιάζει και λέει: «Σας υποβάλλουµε
χωρίς αξιολόγηση σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 86 πα-
ράγραφος 1 και των άρθρων 1 και 4 του νόµου περί ευθύνης
Υπουργών, αλλά και του άρθρου 153 του Κανονισµού της Βου-
λής το συνηµµένο, σφραγισµένο φάκελο, µε επικυρωµένα αντί-
γραφα της υπ’ αριθµόν τάδε ποινικής δικογραφίας, που
υποβλήθηκε από την Εισαγγελέα Πρωτοδικών Λάρισας…», τη δι-
καιοσύνη δηλαδή που είπατε να την αφήσουµε να κάνει τη δου-
λειά της, «…κατά του τέως Υπουργού Υγείας Αθανασίου Πλεύρη,
του τέως Υφυπουργού Μεταφορών Μιχάλη Παπαδόπουλου, της
τέως Υφυπουργού Υγείας Ζωής Ράπτη…», οι δύο µέχρι στιγµής
είναι ήδη Κοινοβουλευτικοί σας Εκπρόσωποι, «…και του τέως
Υφυπουργού παρά τω Πρωθυπουργώ Χρήστου Τριαντόπουλου»,
ο οποίος είναι τώρα Υφυπουργός Υποδοµών. Από τις 21, λοιπόν,
αφού το κράτησε χωρίς να το αξιολογήσει τρεις εβδοµάδες η ει-
σαγγελέας του Αρείου Πάγου σας το στέλνει βολικά, αλλά υπάρ-
χει κι άλλη περιπέτεια διότι µεσολαβούν και άλλα έγγραφα για
να έρθει από την εισαγγελία του Αρείου Πάγου µέσω του Υπουρ-
γείου στη Βουλή. Και έτσι από τις 21 φτάνουµε να διαβιβάζει ο
Υφυπουργός Δικαιοσύνης στις 23 Μαΐου -γιατί;- την ποινική δι-
κογραφία. Δηλαδή, την διαβιβάζει στο Υπουργείο στις 21 Μαΐου
και την παίρνει το Υπουργείο 21 Μαΐου, την κρατάει και την κλω-
σάει άλλες δύο µέρες, µέχρι χθες. Και την διαβιβάζει χθες κάποια
στιγµή απογευµατινή ώρα, αν καλά καταλάβαµε, αφού µε τρόπο
συνήθη ανακοινώθηκε στην Ολοµέλεια, µε τρόπο ώστε να µην
είναι σαφές τι ακριβώς διαβιβάζεται. 

Και αυτή η δικογραφία, κύριε Μητσοτάκη, που αφορά ποινικές
ευθύνες της Κυβέρνησής σας -θα έπρεπε να αφορά και εσάς
γιατί αφορά πολύ σοβαρά ζητήµατα που ασφαλώς έγιναν µε εν-
τολή και συµµετοχή σας- βρίσκεται αυτή τη στιγµή στα χέρια του
κυρίου Προέδρου της Βουλής, ο οποίος δεν χορηγεί αντίγραφα
στους Βουλευτές, παρά µόνον προσπαθούµε, φωτογραφίζοντας
τα αντίγραφα, αφού ευαρεστείσθε να µας επιτρέπετε να τα φω-
τογραφίζουµε, να αναφερθούµε στο περιεχόµενο της ποινικής
δικογραφίας. 

Καµµία συγκάλυψη, κύριε Μητσοτάκη. Είναι όλα σε πλήρη δια-
φάνεια. Απλώς µια δικογραφία από τις 25 Απριλίου έκανε είκοσι
εννέα µέρες να φτάσει στη Βουλή, διότι κάποιοι δεν την αξιολο-
γούσαν και απλώς την κρατούσαν. Και οι δικοί σας Υπουργοί επί-
σης την κρατούσαν µέχρι να κλείσει η Βουλή. Τα έχουµε ξαναδεί
αυτά, ξαναέγινε στο έγκληµα των Τεµπών το ίδιο πράγµα, ξανα-
έγινε όταν κλείνατε την εξεταστική επιτροπή άρον-άρον. Τότε η
δικογραφία που διαβίβασε ο εφέτης ειδικός ανακριτής και έφυγε
από τα χέρια του στις 23 Φεβρουαρίου του 2024 έκανε να φτάσει
στη Βουλή µέχρι τις 28 Φεβρουαρίου του 2024 και ανακοινώθηκε
όταν διαµαρτυρηθήκαµε για το πού βρίσκεται η δικογραφία,
ποιος την κρατάει και δεν την ανακοινώνει.

Τι σας λέω τώρα: Εσείς πήρατε 41%, ορίσατε και έναν εξαιρε-
τικό πρώην δηµοσιογράφο που εκθείαζε τον Μιχαλολιάκο ως
πρόεδρο της επιτροπής για τα Τέµπη. Αναφέρεστε στο 41% που
πήρατε, θεωρείτε ότι αυτό το 41% σας εξαγνίζει και για τη συγ-
κάλυψη και για το µπάζωµα του τόπου του εγκλήµατος και για
το µοντάζ που έγινε στα ηχητικά προκειµένου να υπηρετήσει τη
δική σας εξιστόρηση, τη δική σας θεωρία η οποία δεν έχει όµως
καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα. 

Εγώ σας καλώ να µην κλείσετε τη Βουλή και, µε δεδοµένο ότι
διαβιβάσθηκε χθες αυτή η τόσο σοβαρή δικογραφία, να σηµει-
ώσουµε όλοι και να συµφωνήσουµε όλοι ότι συντρέχει λόγος η
Βουλή να συνεχίσει να λειτουργεί διότι δεν είναι δυνατόν µε αυτή
τη δικογραφία στο Γραφείο Προέδρου της Βουλής η Βουλή να
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µη συνεδριάζει. Αυτό είναι πράξη διαφάνειας, αυτό είναι πράξη
παρρησίας, αυτό είναι πράξη αυτοκριτικής, αυτό είναι και πράξη
πραγµατικής διαθεσιµότητας για τον έλεγχο, κύριε Μητσοτάκη. 

Σας καλεί η κ. Καρυστιανού µε επιστολή της και καλεί και την
Πρόεδρο της Δηµοκρατίας να λάβετε θέση και να αναλάβετε ευ-
θύνες. Θα το κάνετε;

Και, επειδή µας είπατε ότι θα είστε Κυβέρνηση µέχρι το 2027,
έχετε προεξοφλήσει την εκλογή Προέδρου της Δηµοκρατίας για
το 2025; Συµφωνείτε όλοι µε κάποιο άλλο κόµµα και εµείς δεν το
ξέρουµε; Γιατί εµείς ούτε στην εκλογή της κ. Σακελλαροπούλου
πρόκειται να συναινέσουµε. Πρόκειται για πρόσωπο το οποίο δια-
πραγµατεύτηκε την πολιτειακή της προαγωγή κάνοντας χάρες
σε εσάς από τη θέση της Προέδρου του Συµβουλίου της Επικρα-
τείας. Πρόκειται για πρόσωπο παντελώς ακατάλληλο να ασκεί τα
χρέη της Προέδρου της Δηµοκρατίας. Πρόκειται για πρόσωπο,
εξάλλου, που κάνει αυτή τη στιγµή προεκλογική εκστρατεία για
την Κυβέρνησή σας και πηγαίνει και περιοδεύει όπου δεν προ-
λαβαίνετε να περιοδεύσετε.

Εάν, λοιπόν, το έχετε αυτό -και καλώ και τους Αρχηγούς των
άλλων κοµµάτων, τον κ. Φάµελλο, τον κ. Ανδρουλάκη, τον κ. Κου-
τσούµπα, τον κ. Βελόπουλο, τον κ. Χαρίτση- τους καλώ να µας
ενηµερώσουν. Έχετε προσυµφωνήσει για την Προεδρεία της Δη-
µοκρατίας; Γιατί για να λέτε µε τόση οίηση ότι θα είστε Κυβέρ-
νηση µέχρι το 2027, σηµαίνει µια σιγουριά ότι έχετε εξασφαλίσει
ψήφους τις οποίες δεν έχετε.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-

καλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Άλ-

λαξε το Σύνταγµα. Θέλει εκατόν πενήντα έναν, αλλά δεν πειρά-
ζει. Δεν πειράζει. Άλλαξε, αλλά δεν πειράζει.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν πειράζει, µπορεί
να ξανααλλάξει. Πού ξέρετε;

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Άρα λέτε ότι θα προτείνετε πρόσωπο που θα εκλέξετε
µόνος σας;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Στο Σώµα, κυρία
Κωνσταντοπούλου. Ελάτε, ελάτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Σί-
γουρα θα διαβουλευτούµε µαζί σας.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Χαίροµαι, κύριε Μητσοτάκη, που λέτε ότι σίγουρα θα
διαβουλευτείτε µαζί µας γιατί, ξέρετε, εµείς είµαστε µια δύναµη
πραγµατικής αντιπολίτευσης, που κάνουµε αντιπολίτευση υπέρ
του ελληνικού λαού, υπέρ της κοινωνίας, κάνουµε αντιπολίτευση
σκληρή και σας ενοχλεί και χαίροµαι που για µια φορά παραµεί-
νατε. Κάνουµε αντιπολίτευση χωρίς να κάνουµε εκπτώσεις σε
αυτά που θεωρούµε σωστά και γι’ αυτό ήµασταν εκείνοι που σας
παρωθήσαµε να φέρετε το νοµοσχέδιο για την ψήφο των απο-
δήµων, που δεν θα το φέρνατε αν εµείς δεν βγαίναµε µπροστά,
και ήµασταν εκείνοι που ψηφίσαµε σαν να είµαστε εµείς που το
υποστηρίζουµε και το κατεβάζουµε, το νοµοσχέδιο για την ισό-
τητα όλων των ανθρώπων, ένα νοµοσχέδιο που καµµία άλλη Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα, ούτε η δική σας βέβαια, από εκείνες που
το ψήφισαν δεν το ψήφισε µε όλες και όλους τους Βουλευτές
της, αλλά αντίθετα επιτρέψατε όλες και όλοι σας να υπάρχουν
αποκλίσεις και διαφορετική στάση ακριβώς διότι δεν είναι η θέση
σας για τα δικαιώµατα όλων των ανθρώπων τόσο πραγµατικά
προσηλωµένη σε αρχές.

Έρχοµαι τώρα στα θέµατα που έχουν προκύψει από τη συζή-
τηση. Μου έκανε µεγάλη εντύπωση ότι αναφερθήκατε στην κοι-
νωνική πραγµατικότητα σαν να είναι ζήτηµα αριθµών και
διαγραµµάτων, σαν, παρουσιάζοντας και καταθέτοντας στα Πρα-
κτικά διάφορα σχήµατα και διάφορους πίνακες, να προσπαθού-
σατε να ξορκίσετε την πραγµατικότητα.

Κύριε Μητσοτάκη, είναι δυνατόν να λέτε στην ελληνική Βουλή
και στην Κοινοβουλευτική σας Οµάδα, αλλά κυρίως στον εαυτό
σας και στη συνείδησή σας ότι: «Η Ελλάδα δεν είναι πρωταθλή-
τρια στην ακρίβεια»; Και αυτό σας καθησυχάζει. Εγώ να σας πω
ότι δεν είναι πρωταθλήτρια, να συµφωνήσω µαζί σας. Δεν µε
απασχολεί εξάλλου το ζήτηµα ενός τέτοιου κυπέλλου ή βραβείου

στην ακρίβεια. Με απασχολεί εάν µπορούν οι άνθρωποι να ζή-
σουν, µε απασχολεί αν µπορούν οι γονείς να πάρουν τα αναγκαία
τρόφιµα για τα παιδιά τους, και σας διαβεβαιώ ότι υπάρχουν
πάρα πολλές οικογένειες που στενάζουν, µε απασχολεί αν οι φοι-
τητές µπορούν να υποστηρίξουν τις σπουδές τους µακριά από
το σπίτι τους, και σας πληροφορώ ότι υπάρχουν πάρα πολλοί
φοιτητές που δυσκολεύονται ακόµη και εργαζόµενοι, µε απασχο-
λεί εάν οι εκπαιδευτικοί µπορούν να ανταποκριθούν στο κόστος
της υπηρεσίας τους έξω από την πρωτεύουσα ή τη µεγάλη πόλη,
µε απασχολεί εάν υπάρχουν οικογένειες… Το ξέρετε ή δεν το ξέ-
ρετε ότι έρχονται βροχή αυτή τη στιγµή οι κλήσεις και οι προ-
σκλήσεις για κατασχέσεις για ηλεκτρονικούς πλειστηριασµούς
και ότι δεν υπάρχει οικογένεια που δεν έχει µαστιζόµενα µέλη
της, ότι δεν υπάρχει οικογένεια που δεν έχει ανθρώπους που
αγωνιούν αν θα τους πάρουν το σπίτι οι τράπεζες. Το ξέρετε
αυτό ή δεν το ξέρετε; Πιστεύω ότι το ξέρετε, όσο κι αν εσείς κά-
νετε πλάκα µε παπούτσια Νέα Δηµοκρατία custom-made. 

Δεν µπορεί ο µέσος πολίτης να ανταποκριθεί στο κόστος ζωής.
Και αυτό συµβαίνει, διότι η οικονοµική σας πολιτική έχει αποτύ-
χει, κύριε Μητσοτάκη. Η δική σας οικονοµική πολιτική, η πολιτική
που ασκήσατε όλα αυτά τα χρόνια. 

Και επειδή κάνατε το λάθος, εγώ προσκάλεσα τον κ. Μαρι-
νάκη. Είναι εδώ ο κ. Μαρινάκης; Ήρθατε, κύριε Μαρινάκη. Χαί-
ροµαι. Σας προσκάλεσα να ξαναέρθετε στη Βουλή, γιατί µέχρι
και χθες είχατε έρθει µία φορά, εκείνο το βράδυ…

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ (Υφυπουργός στον Πρωθυπουργό):
Τρεις.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Τρεις; Συγχαρητήρια. Μπορεί να φτάσετε και τον Πρω-
θυπουργό. 

Έχετε έρθει, κύριε Μητσοτάκη, στη Βουλή ελάχιστες φορές.
Σας έχω κάνει πάνω από εξήντα πλέον επίκαιρες ερωτήσεις, δεν
έχετε απαντήσει σε καµµία.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Έχει έρθει άπειρες φορές ο Πρωθυ-
πουργός. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, ησυχία!

Μη διακόπτετε.
Συνεχίστε, κυρία Κωνσταντοπούλου.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Προφανώς αισθάνονται την ανάγκη να προστατεύσουν
τον κ. Μητσοτάκη. Δεν νοµίζω ότι χρειάζεται τέτοιου είδους προ-
στασία, όπως και αυτή που του παρείχατε και εσείς πριν από
λίγο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Δεν µου φαίνονται οι
διακοπές να έχουν σχέση µε τον κ. Μητσοτάκη, µε όλο το θάρ-
ρος. 

Συνεχίστε, σας παρακαλώ. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε) 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, κύριε

ναύαρχε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν έχετε έρθει. Μιας και προσφωνήσατε τον ναύαρχο
και θα αναφερθείτε σε λίγο στις Ειδικές Δυνάµεις και χθες ο
Υπουργός... 

Αν και εδώ µέσα δεν έχουµε τέτοιους τίτλους, έτσι δεν είναι;
Εξ όσων γνωρίζω από το 1974 έχει αποκατασταθεί η δηµοκρατία.
Σας έχουµε καταθέσει και πρόταση ψηφίσµατος, προκειµένου
να ανακηρυχθεί η 17η Νοέµβρη ως Εθνική Επέτειος, η ηµέρα του
Πολυτεχνείου. Έχουµε, λοιπόν, νοµίζω δηµοκρατία και δεν προ-
σφωνούµε ο ένας τον άλλο «ναύαρχε», «πτέραρχε» και δεν ξέρω
και εγώ τι άλλο. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Μην ξεχνάτε ότι το
Κίνηµα του Ναυτικού συνέβαλε στην πτώση της δικτατορίας,
οπότε η λέξη «ναύαρχος» δεν είναι υπέρ της δικτατορίας. Είµα-
στε στην επέτειο του Κινήµατος του Ναυτικού σήµερα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Κύριε Τασούλα, επειδή δεν το ξεχνώ, δεν ξεχνώ και ότι
το «ΒΕΛΟΣ», το ιστορικό αυτό αντιτορπιλικό που ακριβώς αυτο-
µόλησε για να υπερασπιστεί τη δηµοκρατία, εγκαταλείφθηκε από
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την Κυβέρνησή σας και ήταν ένα από τα θύµατα των καταστρο-
φών και των πληµµυρών. Δεν το ξεχνώ καθόλου, να είστε βέ-
βαιος. 

Επειδή, λοιπόν, κύριε Μητσοτάκη, χθες ο κ. Γεωργιάδης µου
είπε ότι και Ειδικές Δυνάµεις θα φέρετε για να γλιτώσετε από
εµένα και του είπα να σας διαµηνύσει ότι και αλεξιπτωτιστές να
φέρετε και τον θεό τον ίδιο να φέρετε, από εµένα δεν θα γλιτώ-
σετε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Το µυαλό µας πάµε να προστατεύ-
σουµε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Γι’ αυτόν τον λόγο σας λέω τα εξής. Η οικονοµική πολι-
τική, την οποία έχετε χαράξει, δεν λαµβάνει υπ’ όψιν τους
πολίτες. Λαµβάνει υπ’ όψιν την πραγµατικότητα στην οποία εσείς
και πολύ λίγοι άνθρωποι στη χώρα αυτή ζείτε. 

Θέλετε σήµερα να φύγετε από τη Βουλή για να δείτε τον κ.
Ολάντ, ένα πρόσωπο που δεν έχει καµµία θεσµική ιδιότητα σή-
µερα. Είναι πρώην Πρόεδρος της Γαλλίας. Είναι ένας από εκεί-
νους που έχουν οµολογήσει ότι ανέλαβε ρόλο στην παραβίαση
του αποτελέσµατος του δηµοψηφίσµατος στην Ελλάδα. Είναι
ένα πρόσωπο που ουδεµία θεσµική αρµοδιότητα ασκεί και πα-
ρόλα αυτά προγραµµατίσατε για να φύγετε άρον-άρον από τη
Βουλή σήµερα, να τον δείτε στις 16.30’ και ευτυχώς τελικώς πε-
ριµείνατε.

Επανέρχοµαι στα ζητήµατα της ακρίβειας, όπως τα βιώνουν οι
πολίτες. Θεωρείτε ότι µπορούν οι εποχικοί πυροσβέστες να ζουν
µε οκτακόσια τόσα ευρώ για έξι µήνες, µε τετρακόσια τόσα ευρώ
για τρεις µήνες και µε µηδέν ευρώ για άλλους τρεις µήνες; Γιατί
αυτή την µοίρα τους έχετε επιφυλάξει την ίδια ώρα που λέτε και
διαφηµίζετε ότι πάνω από 2 δισεκατοµµύρια θα διαθέσετε για
την πολιτική προστασία. Σε ποιον; Πού τα διαθέτετε;

Λέτε ότι η πρόταση νόµου που έκανε -όχι ο ΣΥΡΙΖΑ- η Πλεύση
Ελευθερίας, η Πλεύση Ελευθερίας είναι το κόµµα εκείνο που κα-
τέθεσε πρόταση νόµου στις 18 Δεκεµβρίου του 2023 για τον δέ-
κατο τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό, γι’ αυτό το οποίο
περικόπηκε το 2012 µε υποσχέσεις δικές σας ότι είναι προσωρινή
περικοπή και φτάσαµε δώδεκα χρόνια µετά το προσωρινό να έχει
γίνει µόνιµο και η εισηγήτρια του τρίτου µνηµονίου στο Συµβού-
λιο της Επικρατείας, η δικαστής δηλαδή που ανέλαβε να συγ-
γράψει, γιατί είναι συνταγµατικό το πρώτο µνηµόνιο, η κ. Σαρπ
να είναι τώρα αρµόδια διορισµένη από εσάς Πρόεδρος της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού. 

Καταθέτω στα Πρακτικά την πρόταση νόµου. Και καταθέτω
στα Πρακτικά, επίσης, την έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, γιατί σας άκουσα να λέτε λίγο ανακριβώς την κοστο-
λόγηση, 2,1 δισεκατοµµύρια ευρώ εκτιµάται. 

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Δεν τα έχετε; Δεν έχετε 2,1 δισεκατοµµύρια ευρώ για τους δη-
µοσίους υπαλλήλους, δηλαδή για τους εκπαιδευτικούς, για τους
νοσηλευτές, για τους αστυνοµικούς, για τους πυροσβέστες, για
τους υπαλλήλους, για τους δικαστικούς υπαλλήλους; 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Σας παρακαλώ, όχι

διακοπές.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Διαµαρτύρεται ο κ. Μαρκόπουλος, ναι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αδιάβαστη είστε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Οι δηµοκρατικές δυνάµεις διαµαρτύρονται. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Εκλεγµένοι είµαστε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Λοιπόν, ησυχία και οι

δηµοκρατικές και οι ειδικές. Ησυχία όλες οι δυνάµεις.
Ορίστε, κυρία Κωνσταντοπούλου, συνεχίστε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Δεν έχετε 2,1 δισεκατοµµύρια ευρώ; Δεν έχετε στον

προϋπολογισµό αυτό λέτε; Γιατί την ίδια ώρα ερευνάται η Κυ-
βέρνησή σας για τη χρήση των κονδυλίων του Ταµείου Ανάκαµ-
ψης για υψηλότερα ποσά των 2,1 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Δεν
έχετε χρήµατα για τους πολίτες; 

Τα λέτε µεταξύ σας. Σας ρωτάει, κύριε Πετραλιά, µήπως έχετε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Όχι, αλλά θα σκίσει τα πτυχία του.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Α, θα σκίσει τα πτυχία του. Εντάξει. Από αυτό το οποίο
επιφυλάσσεται στους πολίτες, ίσως θα είναι καλύτερο να σκι-
στούν και κάποια πτυχία. Εξάλλου πολλή θεωρία οικονοµική
ακούσαµε, αλλά η πραγµατικότητα είναι ότι δεν έσωσαν ποτέ
ούτε οι οικονοµολόγοι τη χώρα ούτε οι οικονοµολογούντες τη
χώρα. 

Και η αλήθεια, επίσης, είναι ότι οι ίδιοι που φέρατε τη χώρα
ως εδώ και που µαζί σας συνέπραξαν και άλλοι που κάποτε δια-
µαρτύρονταν οι ίδιοι σήµερα λέτε ότι τα φταίει η χώρα. Εσείς
έχετε κάνει τη χώρα να είναι η χώρα του «πάµε και όπου βγει».
Εσείς έχετε κάνει τη χώρα να είναι η χώρα όπου ο πολίτης δεν
είναι ασφαλής πουθενά, δεν είναι ασφαλής η γυναίκα που καταγ-
γέλλει τον δράστη της έµφυλης βίας εναντίον της ούτε µέσα στο
αστυνοµικό τµήµα ούτε έξω από το αστυνοµικό τµήµα ούτε σε
σύνδεση µε το «100» ούτε υπό την εποπτεία του αστυνοµικού.
Δεν είναι ασφαλής ο άνθρωπος, ο οποίος κάνει χρήση του τρέ-
νου, των πιο φθηνών και λαϊκών συγκοινωνιών. Δεν είναι ασφα-
λής, γιατί έχετε καταφέρει να διασπαθίζεται ατελείωτα κονδύλια,
τα οποία ψάχνουµε πού πήγαν, όπως ψάχνουµε πού πήγαν τα
κονδύλια για τις υποδοµές, για τον «Ιανό».

Πού πήγε αυτό το 1 δισεκατοµµύριο ευρώ που διαφηµίζατε
στους πολίτες της Λάρισας στις 25 Φλεβάρη του 2023; Τρεις
ηµέρες πριν τα Τέµπη λέγατε: «Ένα δισεκατοµµύριο ευρώ
έχουµε δαπανήσει για τις υποδοµές τις αντιπληµµυρικές µετά
τον «Ιανό»». Και ήρθαν οι καταστροφές του Σεπτεµβρίου και του
Οκτωβρίου να σας διαψεύσουν και ήρθε η πραγµατικότητα για
να οδηγήσει και στο «µαύρο» που έριξαν οι πολίτες της Θεσσα-
λίας, που ακόµη δεν έχουν αποζηµιωθεί, στο «µαύρο» που έριξαν
οι κάτοικοι της Θεσσαλίας που ακόµη δεν έχει αναταχθεί η ζωή
τους και υπάρχουν παιδιά που δεν έχουν πάει σχολείο από τις
καταστροφές, στο «µαύρο» που σας έριξαν.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Σε
ποιον; 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ρωτάτε σε ποιον; Στον κ. Αγοραστό τον κολλητό σας,
τον εκλεκτό σας.  

Στο «µαύρο» που σας έριξαν, λοιπόν, που έριξαν και στον κ.
Αγοραστό οι αγρότες  της Θεσσαλίας, που επίσης έχουν κατα-
στραφεί τα κτήµατά τους. 

Οδήγησαν οι πολιτικές σας στο να ψάχνουµε πού πήγαν τα
λεφτά. Οδήγησαν οι πολιτικές σας στο να επαναλαµβάνετε ότι
πάλι θα πάρετε λεφτά για νέες υποδοµές. Οδήγησαν οι πολιτικές
σας συνολικά στο να έχουµε διαµορφώσει την απόλυτη πεποί-
θηση και αντίληψη ότι το µόνο που σας ενδιαφέρει, κύριε Μη-
τσοτάκη, είναι να εξασφαλίσετε κονδύλια τα οποία θα διαθέσετε
σε «ηµετέρους» και σε «ηµέτερες» επιχειρήσεις, ακόµη και αν
αυτά δεν έχουν κανένα αντίκρισµα στη ζωή των πολιτών και δεν
έχουν αντίκρισµα στη ζωή των πολιτών. 

Αντίστοιχες ήταν και οι πρακτικές που ακολουθήσατε και εσείς
και οι προηγούµενοι στην υπόθεση των συµβάσεων για τους σι-
δηροδρόµους και γι’ αυτό αναζητούνται ακόµη τα κονδύλια για
τη Σύµβαση 717 για τα Τέµπη. 

Ανεβάσετε -λέτε- τον βασικό µισθό, ανεβάσατε τον µέσο µισθό
και το 2018 είπατε ότι έβρεχε λεφτά. Όλα αυτά οι πολίτες γιατί
δεν τα κατάλαβαν; Όλα αυτά οι πολίτες γιατί δεν τα αισθάνονται
στην καθηµερινότητά τους; 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Το 2018 είπατε.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Ναι, αυτό είπε ο Πρωθυπουργός, για το 2018.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ελάτε, κυρία Πρό-

εδρε, σας θυµίζω ότι πλησιάζετε στον διπλασιασµό του χρόνου
και νοµίζω ότι και εσείς θα συµµετέχετε σε αυτή την κατανόηση
που πρέπει σήµερα να δείξουµε στην τήρηση του χρόνου.
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ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ναι, κύριε Πρόεδρε, θα συµµετέχω στην κατανόηση µε
καµµία κατανόηση και καµµία συνεννόηση βεβαίως, και καµµία
κατανόηση σε αυτή τη διαρκή διαστροφή της κοινοβουλευτικής
διαδικασίας που θέλει τον Πρωθυπουργό να έρχεται εδώ ως
προνοµιούχος όποτε θέλει, να φεύγει όποτε θέλει και οι υπόλοι-
ποι να κατανοούµε. Τη δική µας κατανόηση δεν την έχει. 

Φυσικά εγώ θα κινηθώ στο πλαίσιο του χρόνου -ίσως λίγα
λεπτά παραπάνω να πάρω µε βάση τις διακοπές που έγιναν-,
αλλά δεν θα σας δηµιουργήσω τόσο µεγάλο πρόβληµα. Εξάλλου
έχω την ευκαιρία να βρίσκοµαι στη Βουλή καθηµερινά. Περίπου
τετρακόσιες παρεµβάσεις έχω κάνει. Είκοσι πέντε εσείς, κύριε
Μητσοτάκη. Αλλά δεν θα µιλήσω για πρωταθλητισµό. 

Έχω την ευκαιρία να βρίσκοµαι στη Βουλή. Οι Βουλευτές σας
δεν βρίσκονται και ο Πρωθυπουργός δεν βρίσκεται και οι Υπουρ-
γοί. Και αυτό είναι το πρόβληµα όταν επικαλείστε ένα 41% το
οποίο το ακυρώνετε µε την απουσία σας και µε την περιφρόνησή
σας.

Έρχοµαι στην επιστολή που στείλατε στην κ. Φον ντερ Λάιεν…
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Θέλει άκρα σιωπή.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΛΕΥΡΗΣ: Δεν είναι εκκλησία εδώ. Το Κοινοβού-

λιο είναι.
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Ξέρετε, µακάρι να µπορούσαν να κάνουνε πλάκα, όπως
κάνετε εσείς, οι πολίτες που σας υφίστανται. 

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ: Καθόλου πλάκα δεν κάνουµε!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, κυρία

Πρόεδρε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Για το 3% που εκφράζετε να

µιλάτε, όχι για όλους τους πολίτες.
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Να, αλλά τώρα είναι

σαν να διευκολύνετε αυτό το... 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Το 3%, κύριε Μαρκόπουλε και κύριε Μητσοτάκη, που
το έχετε πει σε άλλη ευκαιρία, να µην το περιφρονείτε. Και το 1%
να µην περιφρονείτε. Και τον ένα πολίτη και τη µία γυναίκα και
τον έναν άνδρα. Όλοι οι άνθρωποι είναι ίσοι. Και εδώ όταν βρι-
σκόµαστε εκπροσωπούµε όλους τους πολίτες. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Γι’ αυτό κρατήστε τον χρόνο,
λοιπόν.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ξέρω πολύ καλά ότι υπάρχει διάθεση να διακόπτετε,
ώστε να µην ολοκληρώσω την οµιλία µου. Προσπαθείτε να αυ-
τοσυγκρατηθείτε ή φέρτε τις Ειδικές Δυνάµεις, διότι σίγουρα
εσείς Ειδικές Δυνάµεις δεν είστε. 

Έχω, λοιπόν, να σας πω σε σχέση µε δύο θέµατα που θίξατε
εσείς και έθιξε και ο Κοινοβουλευτικός σας Εκπρόσωπος ο κ. Μα-
ρινάκης. Δεν ξέρω αν θα είναι ο ένας από τους δύο Υπουργούς
που θα απαντήσουν στη συνέχεια. 

Κύριε Μητσοτάκη, στείλατε µία επιστολή στην κ. Φον ντερ
Λάιεν. Είναι µία πολιτική σας εταίρος, συνεργάτης, σε προεκλο-
γική περίοδο µαζί σας αυτή την εποχή και ειλικρινά εντυπωσιά-
ζοµαι που αυτό το οποίο είχατε να κάνετε σε σχέση µε την
ακρίβεια ήταν να πείτε στην κ. Φον ντερ Λάιεν να πάρει µέτρα
εκείνη για την ακρίβεια, γιατί αποδίδετε την ακρίβεια µόνο στην
αισχροκέρδεια και στα τεχνάσµατα των πολυεθνικών. 

Όµως η ακρίβεια και αυτό που αισθάνεται ο πολίτης, έχει
άµεση σχέση µε τη φορολόγηση την οποία εσείς επιφυλάσσετε
στους πολίτες, µε το πραγµατικά «δολοφονικό», «κοινωνιοκτόνο»
φορολογικό νοµοσχέδιο που φέρατε, εξουθενώνοντας ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες, εµπόρους, αυτοαπασχολούµενους και πα-
ρουσιάζοντάς τους όλους ως κλέφτες, την ώρα που εσείς
ελέγχεστε για οικονοµικά αδικήµατα, έχει άµεση σχέση µε το γε-
γονός ότι οι άνθρωποι δεν µπορούν να ανταποκριθούν στη φο-
ρολογία και έχει, επίσης, άµεση σχέση µε το γεγονός ότι εσείς
δεν έχετε εξασφαλίσει, έχοντας χρησιµοποιήσει τόσα δισεκατοµ-
µύρια, ούτε τα βασικά. 

Εχθές ήρθε ο Υπουργός σας -το ξέρετε φαντάζοµαι- και έφερε
τροπολογία µε την οποία, αφού το περασµένο καλοκαίρι είχατε

την άποψη ότι τα ασθενοφόρα του ΕΚΑΒ είναι καλό και σωστό
να τα οδηγούν οι πυροσβέστες, οι στρατιωτικοί και οι δηµοτικοί
υπάλληλοι, τώρα ο Υπουργός σας και εσείς λέτε ότι τα ασθενο-
φόρα του ΕΚΑΒ θα τα οδηγούν ή σπουδαστές των ΙΕΚ ΕΚΑΒ. 

Και είπε ότι ο κ. Γεωργιάδης -µου ευχήθηκε- να µην µου τύχει
εµένα να χρειαστώ ασθενοφόρο και να µην έχετε να πληρώσετε
πλήρωµα, γιατί η µόνη λύση που έχετε είναι οι σπουδαστές του
ΙΕΚ ΕΚΑΒ, που ασφαλώς δεν µπορούν να αναλάβουν ούτε τέτοια
ευθύνη, ούτε τέτοιο βάρος. 

Στην κ. Φον ντερ Λάιεν, λοιπόν, αντιµεταθέσατε την πρό-
σκληση να κάνει κάτι και σας απάντησε η Κοµισιόν, δια του εκ-
προσώπου της, ότι «αρκετά κράτη-µέλη ζήτησαν από την
επιτροπή να εξετάσει αυτό το ζήτηµα. Θα πρέπει να γίνει περαι-
τέρω συζήτηση». Μεγάλη επιτυχία! Μεγάλη επιτυχία! 

Σας απάντησε ότι αυτό που ζητήσατε το ζητάνε και οι άλλοι
και πρέπει να το συζητήσουµε. Διπλωµατικά µηδέν, µολονότι
είναι η εταίρος σας. Και αναφερθήκατε στην οµιλία σας ότι κά-
νουν άλλα κράτη, τι κάνει η Ισπανία, τι κάνει η Ιρλανδία, τι κάνουν
άλλες χώρες, ανέφεραν και άλλοι. 

Δεύτερον, στην κ. Φ ον ντερ Λάιεν και στην Κοµισιόν σήµερα
στέλνουν επιστολή πάνω από διακόσιοι υπάλληλοι της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, γιατί µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση υπάρχει τερά-
στια συζήτηση για τη γενοκτονία που διαπράττεται αυτή τη
στιγµή στην Παλαιστίνη και η Κυβέρνησή σας και εσείς εξακο-
λουθείτε να µην καταδικάζετε τα εγκλήµατα της Κυβέρνησης Νε-
τανιάχου. 

Θυµάστε ότι σας έχω κάνει εννέα επίκαιρες ερωτήσεις για το
θέµα αυτό. Την τελευταία την έκανα τη Δευτέρα.

Εξακολουθείτε να µην τάσσεσθε υπέρ της ειρήνης και της
παύσης των διεθνών εγκληµάτων. 

Εξακολουθείτε, κύριε Μητσοτάκη, να κλείνετε το µάτι σε εκεί-
νους που διαπράττουν τα διεθνή εγκλήµατα. 

Εγώ σας καλώ και από αυτό εδώ το Βήµα αυτή τη στιγµή που
είστε παρών να πάρετε θέση:

Θα καταδικάσετε την κυβέρνηση Νετανιάχου και το κράτος
του Ισραήλ για την γενοκτονία που διαπράττεται; Θα ενώσει η
Ελλάδα τη φωνή της ως κράτος-µέλος του Διεθνούς Ποινικού Δι-
καστηρίου µε εκείνα τα κράτη που λένε να ελεγχθεί η κυβέρνηση
Νετανιάχου ή ισχύει αυτό που είπε ο κ. Μαρινάκης, ότι πρέπει να
είναι προσεκτικός και ο εισαγγελέας του Διεθνούς Ποινικού Δι-
καστηρίου που κατήγγειλε ότι δέχεται απειλές;

Θα υπερασπισθείτε την ελευθερία και την ανεξαρτησία αυτού
του λαού ή θα µαλώνετε διά του Κυβερνητικού Εκπροσώπου τη
Μαρίνα Σάττι, µια καλλιτέχνιδα, γιατί έπρεπε να προσέχει πώς
συµπεριφέρθηκε στη Eurovision την ώρα που µιλούσε η αντιπρο-
σωπεία του Iσραήλ. Και επειδή, βεβαίως, η δικαιοσύνη φαίνεται
ότι σας ενοχλεί όταν είναι ανεξάρτητη, σας ενοχλεί ο εισαγγε-
λέας του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου, που άσκησε διώξεις
κατά του Νετανιάχου, κατά του Υπουργού Άµυνας του Ισραήλ,
κατά των ηγετών της Χαµάς, σας ενοχλεί η Ευρωπαία εισαγγε-
λέας που σας ζητάει να σας ελέγξει. Δεν σας ενοχλούν όµως οι
εισαγγελείς και δικαστές που σας χαϊδεύουν. Αυτούς τους τοπο-
θετείτε, τους προάγετε από την Προεδρία της Δηµοκρατίας
µέχρι τις ανεξάρτητες αρχές. Δεν σας ενοχλεί ό,τι υποκύπτει σε
εσάς και ό,τι δεν υποκύπτει, το θέτετε υπό τον έλεγχό σας, όπως
έχετε κάνει µε την ΕΥΠ, όπως έχετε κάνει µε την ΕΡΤ, όπως κά-
νατε µε το Αστεροσκοπείο -αν είναι δυνατόν!- και µε την ΕΜΥ,
την Εθνική Μετεωρολογική Υπηρεσία.

Έρχοµαι, τέλος, και σε αυτό το οποίο αναφέρατε και ελπίζω
να µου απαντήσετε: Τολµήσατε να πείτε ότι ευθύνοµαι εγώ που
υπήρξα έξι µήνες Πρόεδρος της Βουλής και έκανα λογιστικό
έλεγχο του χρέους µε διεθνή επιτροπή, µε επιστήµονες από όλο
τον κόσµο και από την Ελλάδα, οι οποίοι εργάστηκαν αφιλοκερ-
δώς, κάτι που δεν είναι γνωστό και οικείο στα κόµµατά σας, και
η επιτροπή αυτή εξήγαγε συµπεράσµατα που λένε ότι το χρέος
το οποίο έχετε επιβάλει στη χώρα και εσείς και όλοι όσοι κυβερ-
νήσατε είναι παράνοµο, είναι αντισυνταγµατικό, συνδέεται µε
πρακτικές διαφθοράς, δεν είναι βιώσιµο και άρα κατά τους κα-
νόνες του Διεθνούς Δικαίου πρέπει να αποκηρυχθεί. Αυτό το
χρέος σήµερα το πληρώνουν τα παιδιά που γεννιούνται -εχθές
µιλούσατε για το δηµογραφικό- γιατί είναι υπερχρεωµένα µε
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πάνω από 40 χιλιάδες ευρώ στην πρώτη ανάσα που παίρνουν,
χρήµατα που εσείς ξοδέψατε. Αυτό το χρέος αφορά τη δική σας
κακοδιαχείριση και προσωπικά, αλλά και του κόµµατός σας.
Αφορά ζητήµατα τα οποία νοµικά διεκδικούνται. Νοµικά και δι-
πλωµατικά µπορούσατε και µπορείτε να αξιοποιήσετε αυτά τα
πορίσµατα.

Και έρχεστε να πείτε ότι τελικώς θα εξισώσετε, όπως επιθυ-
µούν κάποιοι, εµένα που αντιστάθηκα στις δικές σας πρακτικές,
εµένα που δεν ψήφισα ποτέ µαζί σας µνηµόνια, εµένα που δεν
σας χειροκρότησα, κύριε Μητσοτάκη, όπως µε χειροκροτήσατε
ούτε σας ψήφισα για Πρόεδρο της Βουλής όπως µας ψηφίσατε.

Θέλετε να µε εξισώσετε, λοιπόν, µε όλους όσοι δεχθήκατε -
και γι’ αυτό αναφέρεστε µε τόση άνεση στον ΣΥΡΙΖΑ- όλοι µαζί
να επιβάλετε στους Έλληνες πολίτες και στις Ελληνίδες εκείνα
τα οποία είχαν απορρίψει µε την ψήφο τους, εκείνα τα οποία δεν
νοµιµοποιείσθε να τους επιβάλετε.

Θα σας περιµένω να ανακαλέσετε αυτή την εξίσωση που τολ-
µήσατε να κάνετε, γιατί ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι το 2015 το
δικό σας όνοµα µπήκε µαζί µε το όνοµα του κ. Τσίπρα και άλλων
και του κ. Τσακαλώτου και του κ. Καµµένου και του κ. Φάµελλου,
µαζί µε όλους όσοι ψηφίσατε το τρίτο µνηµόνιο. Και όταν το 2024
εµφανίζεστε στη Βουλή και λέτε ότι φταίει το µοναδικό πρόσωπο
που από θεσµική θέση αρνήθηκε να επιβάλει στον κόσµο και
στους πολίτες ένα παράνοµο χρέος, τότε πραγµατικά δείχνετε
ότι έχετε όχι απλώς χάσει την επαφή µε τα ιστορικά γεγονότα,
αλλά έχετε χάσει και την επαφή µε την κοινωνία. Η ελληνική κοι-
νωνία πιστεύω πραγµατικά ότι θα σας αποδείξει στις εκλογές της
9ης Ιουνίου ότι αυτή η αλαζονεία µε την οποία την επικαλεστήκατε
για να ξεπλύνετε το άγος των Τεµπών, αυτή η αλαζονεία µε την
οποία αναφερθήκατε ξανά και ξανά στο 41% σαν να σας δίνει
συγχωροχάρτι και λευκή επιταγή, αυτή η αλαζονεία είναι που
έχει θυµώσει τους πολίτες και τη νέα γενιά και αυτή η αλαζονεία,
αλλά και η απουσία σας και η αδιαφορία σας είναι που κάνουν
τους πολίτες και άλλους να αναγνωρίζουν ότι η µοναδική δύναµη
που µάχεται µέσα στη Βουλή και δίνει ζωή στη Βουλή είναι η
Πλεύση Ελευθερίας, η µοναδική δύναµη που θα δώσει ζωή και
στην Ευρωβουλή και θα πιέσει και για ευρωπαϊκή δικαιοσύνη για
το έγκληµα των Τεµπών είναι η Πλεύση Ελευθερίας. 

Ελπίζω να παραµείνετε µέχρι το τέλος της συζήτησης. Εµείς
θα είµαστε εδώ. Ελπίζω να παραµείνετε γενικά όσο χρόνο εµείς
θα είµαστε εδώ. Το µόνο σίγουρο για το οποίο θέλω να σας δια-
βεβαιώσω -είχα διαβεβαιώσει και άλλους που το αµφισβητούσαν-
είναι ότι όταν εσείς δεν θα είστε εδώ, εµείς και εγώ θα είµαστε
εδώ. Το ίδιο και οι πολίτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-
ρίας)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεω-
ρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση αφού ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» επτά µαθήτριες και µαθητές και δύο
συνοδοί από το Δηµοτικό Σχολείο Μεσότοπου Λέσβου, καθώς
και δεκαέξι µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί
από το Δηµοτικό Σχολείο Άγρας Λέσβου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ξεκινάµε τώρα τον κύκλο των δευτερολογιών, καλώντας τον
Πρωθυπουργό και Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Νέας Δηµοκρατίας στο Βήµα για τη δευτερολογία του. 

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επιτρέψτε µου να
ξεκινήσω την οµιλία µου µε µία παρατήρηση επί της διαδικασίας. 

Η συζήτηση ξεκίνησε πριν από ακριβώς έξι ώρες. Η κ. Κων-
σταντοπούλου µας εγκάλεσε για την τήρηση της κοινοβουλευτι-
κής τάξης, όταν, εκτιµώ µάλλον εσκεµµένα, µίλησε πενήντα τρία
λεπτά, ενώ δικαιούτο είκοσι, επικαλούµενη κάτι το οποίο γνώριζε
από την αρχή, γιατί είχα ενηµερώσει τον Πρόεδρο της Βουλής,
ότι είχα στη διάθεσή µου έξι ώρες -όχι µισή ώρα, όχι µία ώρα,

όχι µιάµιση ώρα, όχι δύο ώρες- για την ολοκλήρωση µιας συζή-
τησης που θα µπορούσε άνετα να είχε ολοκληρωθεί εντός του
εξαώρου, εάν υπήρχε σεβασµός στον χρόνο από όλους τους οµι-
λητές.

Και µιας και αναφερθήκατε και ολίγον περιφρονητικά στην
προγραµµατισµένη µου συνάντηση µε τον τέως Πρόεδρο της
Γαλλίας την οποία και ο ίδιος ζήτησε και αισθάνθηκα την ανάγκη
από αβροφροσύνη να αποδεχτώ αυτή την πρόσκληση, δεν πρέ-
πει να ξεχνάµε, κυρία Κωνσταντοπούλου, επειδή επιµένετε έτσι
µε συνέπεια να επανέρχεστε στον χρόνο και στον τόπο του εγ-
κλήµατος του πρώτου εξαµήνου του 2015, ότι ο κ. Ολάντ υπήρξε
από τους ευρωπαίους πολιτικούς ο οποίος ήταν καθοριστικός
προκειµένου εκείνο το δύσκολο καλοκαίρι του 2015 να διορθώσει
τον τραγικό χειρισµό της κυβέρνησης στην οποία και εσείς συµ-
µετείχατε, να κρατήσει τελικά τη χώρα στο ευρώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όχι µε τις δικές σας ψήφους γιατί εσείς είχατε σπείρει και εί-

χατε ανοίξει το δρόµο της καταστροφής. Κάποιοι άλλοι χρει-
άστηκε τότε να σταθούν στο ύψος των περιστάσεων. Και αυτή η
Κοινοβουλευτική Οµάδα της Νέας Δηµοκρατίας στις 14 Αυγού-
στου -αν θυµάµαι καλά- του 2015 χρειάστηκε να κάνει κάτι το
οποίο ήταν επιζήµιο για το κοµµατικό µας συµφέρον -να πιστέψει
βέβαια, θέλω να θυµίσω, και τον κύριο Τσίπρα ο οποίος έλεγε
τότε ότι δεν πρόκειται να οδηγήσει τη χώρα σε εκλογές, να µην
τα ξεχνάµε και όλα αυτά- να βάλει το εθνικό συµφέρον πάνω από
το κοµµατικό και να συµπράξει ώστε να διορθωθεί το κακό στο
βαθµό που τουλάχιστον καταφέραµε και κρατήσαµε τη χώρα
στην Ευρωζώνη, διότι θα οδηγούµασταν µε µαθηµατική βεβαι-
ότητα στην καταστροφή µε τα τερτίπια τα δικά σας, του κ. Βα-
ρουφάκη, του κ. Τσίπρα το πρώτο εξάµηνο του 2015 και να
επωµιστούµε το πολιτικό κόστος. Γιατί είµαστε µία υπεύθυνη ευ-
ρωπαϊκή δύναµη.

Και εν πάση περιπτώσει εµείς σεβόµαστε το αποτέλεσµα των
εκλογών. Η γεωγραφία της Βουλής και τα ποσοστά τα εκλογικά
δεν τα υφαρπάξαµε από τους Έλληνες πολίτες. Οι πολίτες µας
έδωσαν το ποσοστό αυτό το οποίο κατανεµήθηκε στον αριθµό
των Βουλευτών που έχουµε στη Βουλή και σας έδωσαν και το
δικό σας ποσοστό µε τον αριθµό των Βουλευτών που εσείς δια-
θέτετε στην Κοινοβουλευτική σας Οµάδα.

Και εν πάση περιπτώσει επειδή µας λέτε µε πολύ πάθος πως
εσείς δηµοκρατικά εκπροσωπείτε τους πολίτες, εγώ θυµάµαι ότι
µεταξύ Μαΐου και Ιουνίου του 2023 περιφρονήσατε πλήρως τη
βούληση των δικών σας ψηφοφόρων και πήγατε και αλλάξατε
τους Βουλευτές οι οποίοι εκλέχθηκαν µε σταυρό για να βάλετε
δικούς σας διορισµένους Βουλευτές! Έχω άδικο; Έχω άδικο;
Έτσι δεν έγινε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):Έρ-

χοµαι στις απαντήσεις που θέλω να δώσω στους πολιτικούς Αρ-
χηγούς και στις τοποθετήσεις που έκαναν στις πρωτολογίες
τους. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Και
επιτρέψτε µου αυτή τη φορά να ξεκινήσω από την τοποθέτηση
του κ. Ανδρουλάκη. Θα έρθω και σε εσάς, κύριε Φάµελλε και
στους υπόλοιπους πολιτικούς Αρχηγούς.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας):…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ξε-
κίνησα µε εσάς. Θα έπρεπε να αισθάνεστε κολακευµένη, κυρία
Κωνσταντοπούλου.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας):…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, ησυχία!
Ξέρετε θα σταδιοδροµήσετε όπως ένας παλιός που έλεγε

«οµιλεί µη ακουόµενος». Θα είστε η οµιλούσα µη ακουοµένη.  
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Όλα αυτά που λέτε δεν γράφονται και δεν µπαίνουν στην τη-
λεόραση της Βουλής. Αρκετές διακοπές κάνετε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Θέλω να ευχαριστήσω λοιπόν τον κ. Ανδρουλάκη για το κολα-
κευτικό του σχόλιο για τα παπούτσια της Νέας Δηµοκρατίας.
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Πρέπει να πω ότι εσείς µας δώσατε πρώτοι την ιδέα µε τα πα-
πούτσια µε τον πράσινο ήλιο.

Αλλά αν έπρεπε σήµερα, κύριε Ανδρουλάκη, να σχεδιάσω ένα
παπούτσι για το ΠΑΣΟΚ του 2024 όπως εκφράζεται στη Βουλή
από εσάς, πράγµατι θα σχεδίαζα ένα παπούτσι µε τον ήλιο, µόνο
που ο ήλιος αντί για πράσινος θα ήταν ροζ. Διότι αυτά τα οποία
άκουσα σήµερα από εσάς σχετικά µε την αξιολόγησή σας για
την ευρωπαϊκή σύγκλιση ή µη της χώρας, είναι ακριβώς τα ίδια
µε αυτά τα οποία λέει ο ΣΥΡΙΖΑ.

Και τι µας είπατε ουσιαστικά; Αφιερώσατε δεκαπέντε λεπτά
από την οµιλία σας για να µας πείτε ότι η Ελλάδα σήµερα απο-
κλίνει από την Ευρώπη, αποκλίνουµε από την Ευρώπη. Αυτή είναι
η βασική σας επιχειρηµατολογία, ότι δεν ερχόµαστε πιο κοντά
αλλά µε κάποιο τρόπο κινούµαστε µακριά από την Ευρώπη. Και
αναρωτιέµαι µια οικονοµία, κύριε Ανδρουλάκη, η οποία αναπτύσ-
σεται µε ρυθµούς υπερδιπλάσιους της Ευρωζώνης, συγκλίνει ή
αποκλίνει από την Ευρώπη; Μια οικονοµία η οποία µειώνει το
βάρος του δηµοσίου χρέους, το οποίο αποτελεί και το µεγαλύ-
τερο µακροπρόθεσµο δηµοσιονοµικό βαρίδι στις πλάτες τις
δικές µας και των παιδιών µας, µε τη µεγαλύτερη ταχύτητα απ’
όλες τις υπόλοιπες ευρωπαϊκές χώρες, συγκλίνει ή αποκλίνει από
την Ευρώπη;

Μια οικονοµία της οποίας τα επιτόκια δανεισµού πέφτουν µε
µεγάλη ταχύτητα -είναι ήδη πιο χαµηλά από αυτά της Ιταλίας και
προσεγγίζουν αυτά της Ισπανίας και της Πορτογαλίας- συγκλίνει
ή αποκλίνει από την Ευρώπη; Μία οικονοµία η οποία έχει φτάσει
στο σηµείο σήµερα το 50% του ΑΕΠ της να είναι εξαγωγές προ-
ϊόντων και υπηρεσιών, να επενδύει στην ανάπτυξη και στην και-
νοτοµία να έχει αυξήσει και πρέπει να το αυξήσει κι άλλο το
επίπεδο των επενδύσεών της συγκλίνει, ή αποκλίνει από την Ευ-
ρώπη;

Μία οικονοµία η οποία µειώνει την ανεργία µε τη µεγαλύτερη
ταχύτητα στην Ευρώπη από το 17,5% στο 10% -και κάποιους
µήνες και κάτω από το 10%- συγκλίνει ή αποκλίνει από την Ευ-
ρώπη; Όταν όλα τα µεγάλα διεθνή µέσα οικονοµικού περιεχοµέ-
νου, τα οποία προφανώς δεν φαντάζοµαι να θεωρείτε ότι
εξαγοράζονται από την Κυβέρνηση, χαιρετίζουν τη µεγάλη οικο-
νοµική πρόοδο της Ελλάδας, αυτό συνιστά σύγκλιση ή απόκλιση
από την Ευρώπη;

Και εν πάση περιπτώσει εµείς που αποκλίνουµε από την Ευ-
ρώπη κατά τα λεγόµενά σας, παίξαµε ή δεν παίξαµε τα τελευταία
πέντε χρόνια έναν ουσιαστικό ρόλο σε ευρωπαϊκές αποφάσεις,
οι οποίες ελήφθησαν για το καλό της Ευρώπης και της πατρίδας
µας; Όταν διαπραγµατευτήκαµε επί πέντε µέρες το Ταµείο Ανά-
καµψης το οποίο αποτελούσε ιδέα και της Ελλάδας σε µια εποχή
που πολλοί δεν πίστευαν ότι θα µπορούσε να γίνει, παίξαµε ή δεν
παίξαµε έναν ρόλο ουσιαστικό στην Ευρώπη και τα 36 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ που αυτή η Κυβέρνηση έφερε πίσω στη χώρα;

Και να σας πω και κάτι κύριε Ανδρουλάκη. Σήµερα ποιος είναι
ο βασικός αντίπαλος ενός νέου Ταµείου Ανάκαµψης; Ποιος είναι;
Ποιος είναι ο βασικός αντίπαλος της ιδέας ότι η Ευρώπη πρέπει
να δηµιουργήσει ένα νέο χρηµατοδοτικό εργαλείο αντίστοιχο µε
αυτό, για να αντιµετωπίσει τις προκλήσεις;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Η γερµανική Δεξιά.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Όχι. Είναι ο κ. Σολτς ο βασικός αντίπαλος αυτής της ιδέας στο
Ευρωπαϊκό Συµβούλιο. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Ασχοληθείτε λοιπόν να πείσετε τους οµολόγους σας στη Γερ-

µανία ότι αυτό αποτελεί πραγµατικά µία ανάγκη και στη συνέχεια
ελάτε να µας εξηγήσετε πώς ακριβώς η χώρα αποκλίνει από την
Ευρώπη. 

Η κ. Μέρκελ στην οποία αναφερθήκατε, είναι αυτή που συµ-
φώνησε τελικά στο Ταµείο Ανάκαµψης. Σήµερα το εµπόδιο δεν
είναι η κ. Μέρκελ η οποία έχει φύγει. Η κ. Μέρκελ υπερψήφισε
το Ταµείο Ανάκαµψης. Δεν τα ξέρετε καλά, κύριε συνάδελφε. Να
σας ενηµερώσει ο κ. Ανδρουλάκης. Τα ξέρει καλά τα ευρωπαϊκά.
Επτά χρόνια Ευρωβουλευτής ήταν, τα γνωρίζει καλά.

Δεν µου λέτε, η χώρα η οποία αποκλίνει από την Ευρώπη γιατί
έχει τη δυνατότητα να επηρεάζει αποφάσεις του Ευρωπαϊκού
Συµβουλίου, όταν πρόκειται για το ψηφιακό πιστοποιητικό εµβο-

λιασµού, όταν πρόκειται για το πλαφόν της ενέργειας στο φυσικό
αέριο, όταν πρόκειται για τη µεταναστευτική πολιτική; Διότι όταν
ήρθαµε στα πράγµατα το 2019, κανείς δεν ασχολείτο µε την εξω-
τερική φύλαξη των συνόρων. Και σήµερα έχουµε µία Ευρωπαϊκή
Ένωση η οποία θέτει ως προτεραιότητα τη φύλαξη των συνόρων
και όχι τόσο τις δευτερογενείς ροές, γιατί ακριβώς χώρες σαν
την Ελλάδα έπαιξαν ένα ρόλο στο Ευρωπαϊκό Συµβούλιο και
έπεισαν τους υπόλοιπους ευρωπαίους εταίρους ότι πρέπει να
φυλάµε τα σύνορά µας και ότι δεν µπορεί να κάνουν κουµάντο
οι διακινητές και όχι οι χώρες στο ποιος µπαίνει στην Ευρώπη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτή η χώρα για εσάς αποκλίνει από την Ευρώπη, είναι Ευρω-

παίος παρίας. 
Και µιας και µιλάµε µέχρι και για τα ζητήµατα του κράτους δι-

καίου, τα οποία για άλλη µια φορά µε οργισµένο ύφος µας είπατε
πόσο πολύ σας απασχολούν, θα επαναλάβω αυτό το οποίο έχω
πει πολλές φορές. Αποκλίνει ή συγκλίνει η χώρα µε την Ευρώπη
ως προς τις επίσηµες διαπιστώσεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής,
που είναι ο µόνος τελικός κριτής για τα ζητήµατα του κράτους
δικαίου, αποκλίνει ή συγκλίνει; Συγκλίνει µε την Ευρώπη και στα
ζητήµατα του κράτους δικαίου. 

Και επειδή µε µεγάλη αγανάκτηση µας είπατε «µα, είµαστε Ευ-
ρώπη και πώς λέτε να έρθουµε σταθερά πιο κοντά στην Ευ-
ρώπη», παραγνωρίζετε, κύριε Ανδρουλάκη, το γεγονός ότι η
χώρα, το είπα και στην πρωτολογία µου, για δέκα χρόνια είχε
κρίση, εκ των οποίων η δεύτερη πενταετία παντελώς αχρείαστη,
αποτέλεσµα των δικών σας καταστροφικών χειρισµών του πρώ-
του εξαµήνου του 2015; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Αυτοί στη δεύτερη, εσείς στην πρώτη πενταε-
τία.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Αλήθεια; Να θυµηθώ τον κ. Γιώργο Παπανδρέου, που έταζε 2 δι-
σεκατοµµύρια παραπάνω επιδόµατα στον προϋπολογισµό του
2009 και µετά πήγε στο Καστελόριζο και µας είπε «συγγνώµη,
χρεοκοπήσαµε»;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Μαζί ψηφίσατε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α,
εσείς δεν έχετε καµµία ευθύνη για όλα αυτά;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εµείς την αυτοκριτική µας για το τι έχει γίνει στο παρελθόν την

έχουµε κάνει µε ειλικρίνεια και η προσπάθεια να προσεγγίσουµε
την Ευρώπη σε όλους τους δείκτες, συµπεριλαµβανοµένου και
του δείκτη του κατά κεφαλήν ΑΕΠ, είναι πολύ µεγάλη και θα χρει-
αστεί χρόνο, γιατί η κρίση ήταν πολύ βαθιά. Αν πιστεύει κάποιος
ότι υπάρχουν µαγικές συνταγές για το πώς θα φτάσουµε από το
67%-68% που είµαστε σήµερα στο 100% µέσα σε δύο χρόνια, να
έρθει να µου το υποδείξει.

Αλλά µιας και µιλάµε για την ιστορία της ευρωπαϊκής σύγκλι-
σης και επειδή ευρωεκλογές έχουµε και καλό είναι µερικές
φορές αυτά να τα θυµόµαστε, και επειδή είστε και πολύ περή-
φανος για τη µεγάλη παρακαταθήκη του ιδρυτή σας, του Ανδρέα
Παπανδρέου, στην ιστορία της χώρας και µας είπατε για την πα-
ράταξη -η Νέα Δηµοκρατία δεν είναι η φιλοευρωπαϊκή παράταξη,
είναι το ΠΑΣΟΚ-, εννοείτε το ΠΑΣΟΚ, που φώναζε «ΕΟΚ και
ΝΑΤΟ το ίδιο συνδικάτο» όταν ο Καραµανλής έβαζε τη χώρα
στην ΕΟΚ, αυτό το ΠΑΣΟΚ;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Δείτε τη χρονική απόκλιση, δείτε την ιστορία λίγο, κύριε Αν-

δρουλάκη, και κάντε τη σύγκριση της πορείας της Ελλάδας µε
την πορεία της Πορτογαλίας και της Ιρλανδίας. Γιατί αναφέροµαι
στην Πορτογαλία και στην Ιρλανδία; Είναι δύο χώρες οι οποίες
µπήκαν στην Ευρώπη πολύ φτωχότερες από τον ευρωπαϊκό
µέσο όρο και κατά τεκµήριο και οι δύο χώρες αυτές, ειδικά η Ιρ-
λανδία, αλλά και η Πορτογαλία, τα πήγαν καλύτερα από εµάς. 

Ένας λόγος µεγάλος ήταν η µεγάλη οικονοµική κρίση της δε-
καετίας του 2010. Ο δεύτερος µεγάλος λόγος ήταν το γεγονός
ότι στη δεκαετία του 1980, επί εποχών Ανδρέα Παπανδρέου, η
Ελλάδα ουσιαστικά έµεινε στάσιµη, χάσαµε ουσιαστικά την
πρώτη δεκαετία της σύγκλισης µε την Ευρώπη. Απλά, να τα θυ-
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µόµαστε λίγο αυτά, να µαθαίνουν και οι νεότεροι την πραγµατική
οικονοµική ιστορία του τόπου, για να µη µας εµφανίζεστε τώρα
ξαφνικά εσείς. Σε λίγο θα µου βάλετε και τελείως γαλάζια γρα-
βάτα µε ευρωπαϊκά αστεράκια και θα λέτε «Ευρώπη ίσον
ΠΑΣΟΚ».

Κοιτάξτε, εγώ δεν αµφισβητώ ότι σε ορισµένες βασικές επιλο-
γές µπορούµε να βρισκόµαστε από την ίδια πλευρά. Και εσείς
και εµείς συµφωνούµε στην ανάγκη να υπάρχει ένα νέο ταµείο
ανάκαµψης, θέλουµε περισσότερη Ευρώπη µε παρουσία και
στην ψηφιακή µετάβαση και στην πράσινη µετάβαση. Στην άµυνα
δεν άκουσα να είπατε τίποτα για την πρόταση την οποία καταθέ-
σαµε, αλλά εν πάση περιπτώσει, φαντάζοµαι ότι δεν θα είστε ιδι-
αίτερα αντίθετος. 

Αλλά από εκεί και πέρα η κριτική σας στην Κυβέρνηση -και έρ-
χοµαι λίγο και σε αυτά τα οποία είπατε εσείς, κύριε Φάµελλε-
ακούσαµε µία συστηµατική κριτική ότι όλη η πολιτική της Κυβέρ-
νησης ουσιαστικά τα τελευταία πέντε χρόνια είναι µια πολιτική η
οποία ευνοεί τους λίγους, ότι οι κοινωνικές ανισότητες στη χώρα
διευρύνονται και ότι εν πάση περιπτώσει µέχρι και οι φοροαπαλ-
λαγές τις οποίες κάναµε ήταν φοροαπαλλαγές που, εν πάση πε-
ριπτώσει, δεν αφορούσαν τώρα τους πολλούς, αφορούσαν τους
λίγους. 

Και αναρωτιέµαι η µείωση -για να τα θυµίσουµε λίγο, δεν θα
τα έλεγα, εσείς τα είπατε- η µείωση ασφαλιστικών εισφορών
κατά 4,4% αφορά ή δεν αφορά όλους τους εργαζόµενους; Η κα-
τάργηση της εισφοράς αλληλεγγύης -εσείς τη βάλατε αυτή- για
όλους τους εργαζόµενους αφορά µόνο τους πλούσιους ή τη µε-
σαία τάξη; Η µείωση του ΕΝΦΙΑ κατά 35% για όλους αφορά τους
πλούσιους ή τον κάθε Έλληνα ιδιοκτήτη; 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Η αύξηση του αφορολόγητου, κύριε Ανδρουλάκη και κύριε Φά-

µελλε, κατά 1.000 ευρώ, επειδή µας είπατε ότι δεν στηρίζουµε
την οικογένεια µε τα παιδιά; Η κατάργηση -αυτό είναι το αγαπη-
µένο σας- του φόρου των γονικών παροχών αφορά όλους τους
Έλληνες ή αφορά τελικά µόνο τους πλούσιους, γιατί έχει και ένα
όριο αυτό, ξέρετε, τις 800.000 ευρώ. Η µείωση φορολόγησης
στις επιχειρήσεις από το 29% στο 22%; Δεν είδα να έχουµε βάλει
κανέναν κόφτη και να λέµε ότι αυτό αφορά µόνο τις µεγάλες επι-
χειρήσεις. Όλες τις επιχειρήσεις αφορά. 

Και επειδή έχετε ένα µεγάλο ενδιαφέρον για τη φορολόγηση
και τα µερίσµατα και οι δυο σας, και εσείς, κύριε Ανδρουλάκη,
και εσείς, κύριε Φάµελλε, να σας ενηµερώσω ότι από τότε που
µειώσαµε τον φόρο στα µερίσµατα εισπράξαµε περισσότερα
έσοδα, γιατί µερικές φορές όντως µπορείς να µειώνεις κάποιους
φόρους και να εισπράττεις περισσότερα έσοδα. Μακάρι να ίσχυε
παντού αυτό, δεν ισχύει δυστυχώς, αλλά σε αυτή την περίπτωση
ισχύει. 

Αυτοί οι πρόσθετοι πόροι, αυτά τα υπερπλεονάσµατα για τα
οποία µας κατηγορήσατε, είναι ακριβώς οι πρόσθετοι πόροι που
µας επέτρεψαν να διαθέσουµε πολύ παραπάνω πόρους στην
υγεία, για να αυξήσουµε για πρώτη φορά τους µισθούς των δη-
µοσίων υπαλλήλων µετά από δεκατέσσερα χρόνια. Έρχεστε
τώρα και µας λέτε για τους µισθούς των δηµοσίων υπαλλήλων;
Παγωµένους τους είχατε, τέσσερα χρόνια τους είχατε, κυρίες
και κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, παγωµένους.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Να µπορέσουµε να επενδύσουµε περισσότερο στις ένοπλες

δυνάµεις, να µπορέσουµε να επενδύσουµε περισσότερο στην
παιδεία, να κάνουµε για πρώτη φορά µόνιµες προσλήψεις εκπαι-
δευτικού προσωπικού, να κάνουµε ουσιαστική πολιτική για την
οικογένεια. Να δώσουµε το επίδοµα γέννας 2.400 ευρώ σε κάθε
νέα γέννηση. Όλα αυτά έγιναν από το πλεόνασµα της ανάπτυ-
ξης. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όµως, προσέξτε, η τήρηση των δηµοσιονοµικών στόχων σε

µια Ευρώπη η οποία αλλάζει είναι µη διαπραγµατεύσιµη προτε-
ραιότητα για αυτή την Κυβέρνηση, µη διαπραγµατεύσιµη προτε-
ραιότητα! Η χώρα πρέπει να έχει πρωτογενές πλεόνασµα 2%.

Μας είπε η κ. Κωνσταντοπούλου «δεν έχετε 2 δισεκατοµµύ-
ρια;» Ψίχουλα είναι τα 2 δισεκατοµµύρια, κυρία Κωνσταντοπού-
λου. «Δεν έχετε», λέει, «2 δισεκατοµµύρια να βρείτε να δώσετε;».

Εσείς τουλάχιστον περιοριστήκατε στα 2 δισεκατοµµύρια. Θα
έρθω στη συνέχεια στα 45 δισεκατοµµύρια τα οποία υπόσχεται
ο ΣΥΡΙΖΑ.

Αυτή τη στιγµή η χώρα έχει καταφέρει να συγκλίνει µε την Ευ-
ρώπη πρωτίστως στο κύρος της, κ. Ανδρουλάκη. Διότι σήµερα η
φωνή της Ελλάδας µετράει και πρέπει να είναι κανείς πολύ κα-
κοπροαίρετος για να µην το βλέπει αυτό!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Εκτός αν θέλετε µονίµως να χρησιµοποιείτε το Ευρωπαϊκό Κοι-

νοβούλιο για να πυροβολείτε τη χώρα, αντί να τη στηρίζετε, όπως
κάνετε συστηµατικά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Πάµε τώρα να δούµε λίγο και κάποια ζητήµατα τα οποία έχουν

να κάνουν µε το βασικό αντικείµενο της συζήτησης, που είναι η
ακρίβεια και η σύγκριση της απόδοσης της ελληνικής οικονοµίας
µε άλλες χώρες και το τι µπορούµε να κάνουµε για να την αντι-
µετωπίσουµε. Θα ξαναπώ ακόµα µία φορά, το πρόβληµα της
ακρίβειας είναι µεγάλο και δυσβάσταχτο για πολλά ελληνικά νοι-
κοκυριά. Δεν το κρύψαµε ποτέ, δεν ωραιοποιήσαµε ποτέ καµµία
κατάσταση. Είπαµε πάντα ότι προσπαθούµε να το αντιµετωπί-
σουµε. Εξηγήσαµε όµως ταυτόχρονα τι µπορούµε και τι δεν µπο-
ρούµε να κάνουµε και γιατί για το ζήτηµα αυτό δεν υπάρχουν
µαγικές λύσεις και σίγουρα δεν υπάρχουν «λεφτόδεντρα». Είναι
ένα πράγµα να µιλάς και να αναγνωρίζεις το πρόβληµα της ακρί-
βειας και είναι κάτι τελείως διαφορετικό να παρουσιάζεις δια-
στρεβλωµένα ή ψεύτικα στοιχεία για το πρόβληµα της ακρίβειας. 

Μιλήσατε, κύριε Ανδρουλάκη, για την Ισπανία και µας είπατε
πόσο καλύτερα τα έχει πάει η Ισπανία στην ακρίβεια και ειδικά
στα τρόφιµα. Δεν αναφέροµαι στη γενική ακρίβεια. Λοιπόν αυτός
είναι ο πίνακας, τον αναζήτησα. Αυτός είναι ο πληθωρισµός τρο-
φίµων. Ουσιαστικά, άµα δείτε, µετά τη µείωση του ΦΠΑ -εδώ
είναι η µείωση του ΦΠΑ- από εκεί και πέρα ουσιαστικά η Ισπανία
και η Ελλάδα έχουν λίγο πολύ παρεµφερή πληθωρισµό τροφί-
µων, µια µονάδα διαφορά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, η πτώση του πληθωρι-
σµού ήταν µεγάλη.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ - ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Λάθος πίνα-
κας!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Παππά, σας
παρακαλώ!

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Είναι µε τεράστιες απώλειες, τις οποίες έπρεπε να αναπληρώ-
σουν από αλλού.

Μην ανησυχείτε, θα έρθω και σε εσάς.
Αυτή είναι η πορεία της Ισπανίας. Όλες οι χώρες πασχίζουν µε

το ίδιο πρόβληµα και προφανώς δεν γνωρίζατε ότι ο ΦΠΑ στην
Ισπανία στα τρόφιµα ήταν ήδη πάρα πολύ χαµηλός. Άρα, η µεί-
ωση από το 4% στο µηδέν προφανώς δεν µπορεί να φέρει το ίδιο
δηµοσιονοµικό αποτέλεσµα µε µια µείωση από το 13% στο
µηδέν, όταν ξεκινάς από άλλη βάση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Γιατί είπαµε ποτέ µηδέν εµείς;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Αναφέροµαι…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Άρα, σε µένα αναφέρεστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Εσείς πού το λέτε; Πού να πάει; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ένας-ένας να τον
ρωτάτε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Ανάλογα µε το δηµοσιονοµικό περιθώριο που
έχει η χώρα µας.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ποιο είναι το δηµοσιονοµικό περιθώριο; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): 500 εκατοµµύρια ευρώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πού το έχει το δηµοσιονοµικό περιθώριο;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): 500 εκατοµµύρια ευρώ.
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ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πού το έχει το δηµοσιονοµικό περιθώριο των 500 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-
µατος Αλλαγής): Είναι 1,9 δισεκατοµµύριο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πού το έχει το δηµοσιονοµικό περιθώριο των 500 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ; Αυτή τη στιγµή εκτελούµε έναν προϋπολογισµό γιατί
έπρεπε να καλύψουµε έκτακτες ανάγκες στη Θεσσαλία. 

Εσείς είστε συγκρατηµένος, κύριε Ανδρουλάκη. Σε εσάς θα
έρθω στη συνέχεια. Να αναγνωρίσω ότι είστε συγκρατηµένος,
λοιπόν, σε αυτό το οποίο λέτε, άλλα τα δεδοµένα δυστυχώς της
Ισπανίας δεν επιβεβαιώνουν αυτά τα οποία λέτε.

Έρχοµαι τώρα στον ΣΥΡΙΖΑ. Λοιπόν, προσέξτε.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Θα κατατεθεί ο πί-

νακας;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Σας τον κατέθεσα πριν. Θα σας τον ξαναδώσω τώρα.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Τον κρατούσατε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Ορίστε, ορίστε. Τώρα θα σας τον καταθέσω αµέσως.
Λοιπόν, 15,1 δισεκατοµµύρια ευρώ τα µέτρα σας. Ποια µέτρα,

όµως; Προσέξτε. Αυτά που είναι κοστολογηµένα από το Γενικό
Λογιστήριο µόνο το 2024. Δεν έχω προσθέσει σε αυτά τον δέ-
κατο τρίτο και τον δέκατο τέταρτο µισθό.

Θα δώσετε δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό; Θα τον δώ-
σετε ή όχι;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Θα κάνετε εκλο-
γές; Θα τον δώσουµε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα
τον δώσετε;

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Προκηρύξτε
εκλογές.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Τώρα αν θα κάνουµε εκλογές. Άρα, αφού δεν κάνουµε εκλογές,
ας λέµε ό,τι σαχλαµάρα θέλουµε. Τι σηµασία έχει; Τι σηµασία
έχει;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Άλλα λόγια να αγαπιόµαστε. Παραµύθια να λέµε στον κόσµο. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Λοιπόν, µου κάνει εντύπωση, βέβαια… Ας ανοίξω κι αυτή την πα-
ρένθεση τώρα.

Δεν αναφερθήκατε µια φορά στην οµιλία σας, κύριε Φάµελλε,
στον Αρχηγό σας, τον κ. Κασσελάκη, ο οποίος ήταν εδώ πέρα
στη Βουλή πληροφορήθηκα. Επρόκειτο να έρθει έµαθα στην Αί-
θουσα. Τελικά καλώς δεν ήρθε, γιατί το να συµµετέχεις σε µια
συζήτηση στην οποία δεν έχεις δικαίωµα λόγου, αυτό είναι λίγο
άχαρο.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Ναι, ε;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Εν
πάσει περιπτώσει, εγώ θα σταθώ σε αυτά που λέτε εσείς και
αυτά που λέει ο Αρχηγός σας. Φαντάζοµαι ότι σας εκπροσωπεί.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Απολύτως.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Μας είπε, λοιπόν, δέκατος τρίτος και δέκατος τέταρτος µισθός.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Και εγώ το έχω
πει, κύριε Μητσοτάκη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Και
εσείς. Άλλα 2,2 δισεκατοµµύρια. Στα 15 άλλα 2,2 δισεκατοµµύρια
και µετά έχουµε και το πολύ ωραίο. Υγεία: 5,8% οι δαπάνες στην
υγεία. Θα δώσουµε άλλο 5% στην υγεία. Δεν θα πάµε στο 5. Προ-
σέξτε τώρα πώς πας να µαζέψεις µια γκάφα και τα κάνεις δύο
φορές χειρότερα, άµα δεν έχεις ιδέα για τι µιλάς. Εντάξει;

Λοιπόν, τι µας είπε ο κ. Κασσελάκης: «Δεν εννοούσα να πάω
το 5,8 στο 5». Εντάξει; «Θα δώσω άλλο 5% της υγείας».

Το 5% πόσο είναι, κύριε Φάµελλε; Άλλα 11 δισεκατοµµύρια.
Καλώς εχόντων των πραγµάτων… Δηλαδή, ποιος πίνακας; Ο πί-
νακας είναι απαρχαιωµένος. Εδώ κάθε συνέντευξη του κ. Κασ-
σελάκη µας στοιχίζει 10 δισεκατοµµύρια ακόµη.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Μετρώ 15,1 και 2,2 ίσον 17,3 και 11 ίσον 28 δισεκατοµµύρια

σε ένα χρόνο. Καλά πάµε. Πάρτε και τον πίνακα -εντάξει;- για να
τον δείτε, λοιπόν, και να τα συζητήσετε στη συνέχεια λίγο πιο
αναλυτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κυβέρνησης κ. Κυριάκος
Μητσοτάκης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγ-
γραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κοιτάξτε να δείτε. Το έχουµε ξαναδεί το έργο αυτό. Το ξανα-
είδαµε µια φορά το 2015. Τότε µια θυµωµένη και οργισµένη κοι-
νωνία σας εµπιστεύτηκε και σας πίστεψε και την εξαπατήσατε.
Εξ ου και η λέξη η οποία είναι πιο πολύ ταυτισµένη µε την παρά-
ταξή σας ό,τι και να λέτε, το ψέµα. Το ψέµα είναι ταυτισµένο, έχει
γίνει µέρος του DNA σας. Το ξαναδοκιµάσατε το 2019 και το
2023. Πάλι υποσχεθήκατε ό,τι µπορείτε να φανταστείτε.

Και έρχεται τώρα ο νέος σας Αρχηγός απλά µε λίγο διαφορε-
τικό περιτύλιγµα και ουσιαστικά υπόσχεται, όχι τα ίδια, αλλά λες
και τα έχει βάλει σε τούρµπο για να πάνε ακόµα περισσότερο.
Λοιπόν, δεν είναι σοβαρή συζήτηση αυτή και λυπάµαι πραγµα-
τικά γιατί δεν µπορείτε να µάθετε τίποτα από τα σφάλµατά σας.
Και όταν αντιµετωπίζετε µε αλαζονεία το 41% που οι πολίτες µας
έδωσαν, µήπως πρέπει να σκεφτείτε λίγο τι είναι αυτό το οποίο
έκανε εσάς να πάτε από το 32% στο 17%;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Διότι οι πολίτες τελικά έχουν δίκιο. Αυτοί ελέγχουν, αυτοί ψη-

φίζουν, αυτοί συγκροτούν το Κοινοβούλιο. 
Εποµένως, συζήτηση µε αυτούς τους όρους και µε έναν τέτοιο

λαϊκισµό πλειοδοσιών για ένα τόσο σύνθετο ζήτηµα είναι εξαιρε-
τικά δύσκολο να γίνει. Και, βέβαια, δεν νοµίζω ότι σας προσέχει
και κανείς, ιδιαίτερα όταν µπαίνετε σε αυτή την λογική του πλε-
ονάσµατος. Οι πολίτες, ναι, µπορεί να είναι στενοχωρηµένοι,
µπορεί να είναι αγχωµένοι, µπορεί να είναι δυσαρεστηµένοι µε
την Κυβέρνηση σε κάποια επίπεδα και εµείς δε θα κρύψουµε
ποτέ τα προβλήµατα, αλλά σίγουρα έχοντας την εµπειρία τη
δικιά σας δεν πιστεύουν ότι αν -ο µη γένοιτο- ερχόσασταν εσείς
στα πράγµατα, θα είχατε τον τρόπο να πάτε να δώσετε αυτά τα
χρήµατα χωρίς να χρεοκοπήσει η χώρα την επόµενη µέρα.

Και θα το ξαναπώ ακόµα µια φορά από το Βήµα της Βουλής.
Η πρώτη µου υποχρέωση απέναντι στη χώρα και της παράταξης
στην οποία έχω την τιµή να ηγούµαι είναι να αφήσω οριστικά
πίσω µας την εποχή της χρεοκοπίας. Δεν θα ξαναγυρίσουµε ποτέ
εκεί που θέλετε να µας πάτε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Και αυτό σηµαίνει τελικά σύγκλιση µε την Ευρώπη για να επα-

νέλθω σε αυτά τα οποία έλεγα πριν. 
Και, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να κλείσω κάνοντας κά-

ποιες αναφορές στα θέµατα της εξωτερικής πολιτικής απαντών-
τας στον κ. Φάµελλο πρωτίστως.

Εκεί πάλι αναφερθήκατε µόνο στον κ. Τσίπρα, στο τι έκανε µε-
ταξύ 2015 και 2019. Δεν θέλω να επιστρέψω σε εκείνη την εποχή,
γιατί πιστεύω ότι αυτή είναι µια πολιτική η οποία σε έναν µεγάλο
βαθµό κρίθηκε και από τις επιλογές του ελληνικού λαού δύο
φορές και το 2019 και το 2023. Να µιλήσουµε λίγο για το σήµερα
και για αυτά τα οποία λέτε σήµερα και αυτό το οποίο λέει ο Αρ-
χηγός σας σήµερα. 

Κοιτάξτε, εγώ καταλαβαίνω και το life style και το να πηγαίνεις
να φωτογραφίζεσαι µε οποιονδήποτε, να κάνεις µια πολιτική που
να σε καθιστά ενδεχοµένως ελκυστικό σε κάποιες εκποµπές της
τηλεόρασης. Μπορεί να θεωρείτε έτσι ότι επικοινωνείτε µε νέα
κοινά. Αυτό είναι δικό σας δικαίωµα όσο το κάνετε εντός της
χώρας. Όταν αρχίζετε και φεύγετε από τα εσωτερικά και πηγαί-
νετε στα εξωτερικά, τότε τα πράγµατα µπορεί να γίνονται πιο
ανησυχητικά. 

Άκουσα ότι ο Αρχηγός σας θα πάει -λέει- στη Ραµάλα. Στη Ρα-
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µάλα θα πάει. Έχετε κανονίσει και µε ποιους θα συναντηθείτε
στη Ραµάλα; Γνωρίζετε; Θα συναντηθείτε και µε την ηγεσία του
Ισραήλ ή θα πάτε µόνο στη Ραµάλα; 

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ-ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΚΑΛΑΜΑΤΙΑΝΟΣ: Εσείς πήγατε
στη Ραµάλα;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ή
µήπως θέλετε να πάτε µόνο για να βγάλετε µια σέλφι να πείτε
ότι ήρθαµε εδώ πέρα και να υποστηρίξουµε τι τελικά; Την ανε-
ξαρτησία της Παλαιστίνης και να πούµε τι για τη Χαµάς; Ότι είναι
µια ντεµί τροµοκρατική οργάνωση, ότι είναι ολίγον τροµοκρατική
οργάνωση και να έρθουµε µετά να τα µαζέψουµε;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Αυτά είναι επικίνδυνα πράγµατα. Επαναλαµβάνω είναι επικίν-

δυνα. Είναι επικίνδυνη αφέλεια για τα ζητήµατα τα οποία αφο-
ρούν, δυστυχώς, τα εξωτερικά θέµατα της χώρας, όπου -λυπάµαι
που θα το πω- εκεί και αν χρειάζεται ο Πρόεδρός σας, επειδή
µας είπε ότι µαθαίνει γρήγορα, ταχύρρυθµα σεµινάρια, γιατί για
αυτά που κάνει µεν στην Ελλάδα έχει καλώς, αλλά όταν βγαίνει
από τα σύνορα της χώρας, τότε τα πράγµατα γίνονται πολύ πιο
σοβαρά.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Για την Παλαιστίνη τι λέτε;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Και

να κλείσω. Για την Παλαιστίνη τι λέµε; Η άποψη της Κυβέρνησης
-να απαντήσω και στην κ. Κωνσταντοπούλου- για το ζήτηµα αυτό
είναι απολύτως σαφής: Η ελληνική Κυβέρνηση υποστηρίζει τη
λύση των δύο κρατών και θεωρεί…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Ναι, ωραία. Άρα;
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Μισό λεπτό.
Και θεωρεί ότι η οποιαδήποτε απόφαση σχετικά µε το καθε-

στώς της Παλαιστίνης µπορεί να ληφθεί µόνο στο πλαίσιο ενός
ξεκάθαρα οριοθετηµένου οδικού χάρτη που θα οδηγήσει σε
αυτό το αποτέλεσµα. Και θεωρούµε ότι δεν είµαστε αυτή τη
στιγµή ακόµα σε αυτό το σηµείο.

Γιατί να σας πω κάτι; 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

Να σας πω κάτι; Εγώ σέβοµαι και τις αποφάσεις των άλλων
χωρών. Τις σέβοµαι. Εµείς ψηφίσαµε στον ΟΗΕ υπέρ της ανα-
βάθµισης της Παλαιστίνης στον Οργανισµό Ηνωµένων Εθνών.
Σέβοµαι τις αποφάσεις των άλλων χωρών. Δεν τους ασκώ κριτική
για την απόφαση την οποία πήραν.

Όµως, όταν ακούω για τη Χαµάς, που δεν είναι ακριβώς τρο-
µοκρατική οργάνωση, κατά τον Αρχηγό σας -έτσι δεν είναι; κάνει
-λέει- και ανθρωπιστικό έργο, άρα είναι περίπου τροµοκρατική
οργάνωση- να πανηγυρίζει και να λέει ότι αν δεν είχαµε κάνει
αυτή την άθλια, τη φρικιαστική επίθεση µε τα κοµµένα κεφάλια
και τους βιασµούς εντός του Ισραήλ, δεν θα είχαµε φτάσει σε
αυτό το σηµείο, ε, δεν µπορώ να είµαι ικανοποιηµένος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
Όπως δεν µπορώ σε καµµία περίπτωση να ταυτίσω τη Χαµάς

µε τα δίκαια του παλαιστινιακού λαού, έτσι δεν µπορώ να εξι-
σώσω και όλες τις καταστάσεις.

Για να απαντήσω ευθέως, λοιπόν, γιατί µε ρωτήσατε ποια είναι
η θέση της Κυβέρνησης για το ζήτηµα αυτό, έρχοµαι …

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, παρα-

καλώ. Καµµία διακοπή. Αρκετά κάνατε διακοπές. Όχι άλλες. Ησυ-
χία. Μη διακόπτετε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Έρχοµαι στο τελευταίο θέµα, το οποίο αφορά τη Βόρεια Μακε-
δονία…

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, ησυχία.

Δεν γράφεται στα Πρακτικά τίποτε απ’ αυτά. Παρακαλώ!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Η

κριτική την οποία έχουµε ασκήσει στην κυβέρνηση του Ισραήλ
για την ανθρωπιστική τραγωδία στη Γάζα και για τις άδικες και
θλιβερές και τραγικές απώλειες παιδιών, αµάχων, είναι πολύ
σκληρή. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, κυρία
Κωνσταντοπούλου, ησυχία. Σεβαστείτε το Κοινοβούλιο και τη δη-
µοκρατία. Λίγος σεβασµός, κυρία Κωνσταντοπούλου.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Δεν ακούγεστε.

Έρχοµαι στο τελευταίο θέµα. Κύριε Φάµελλε …
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ! Δεν
ακούγεστε, κυρία Κωνσταντοπούλου. Ησυχία! Ό,τι και να κάνετε,
δεν ακούγεστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Κύριε Φάµελλε, Βόρεια Μακεδονία. Δεν χρειάζεται να θυµίσω
στο Σώµα τι έχω πει από αυτό ακριβώς το Βήµα στη συζήτηση η
οποία είχε γίνει στις αρχές του 2019, όταν φέρατε προς κύρωση
τη Συµφωνία των Πρεσπών. Να το υπενθυµίσω σε τρεις προτά-
σεις. Είχαµε πει ότι εκφράζουµε τη διαφωνία µας µε τη Συµφωνία
των Πρεσπών και θα την καταψηφίσουµε, µε κύριο λόγο κατα-
ψήφισης το γεγονός ότι η συµφωνία αυτή κατοχύρωνε µακεδο-
νική γλώσσα και µακεδονική εθνότητα και ότι αυτό …

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Από το ’77 η γλώσσα... 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Τι;

Λοιπόν, αυτό είχαµε πει. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΠΑΣ: Αυτό είχατε πει, αλλά είναι ψευδές.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Λοιπόν, κοιτάξτε. Μας τη φορτώσατε αυτή τη συµφωνία. Μην
κουνάτε και το δάχτυλο, εντάξει; Είχαµε πει, λοιπόν, ότι η συµ-
φωνία αυτή έχει προβλήµατα. Είχαµε πει ότι θα την καταψηφί-
σουµε. Είχαµε πει, όµως, επίσης ότι τη συµφωνία αυτή
οφείλουµε να τη σεβαστούµε, διότι αποτελεί µια διεθνή διακρα-
τική συµφωνία, η οποία υπερισχύει των νόµων της ελληνικής πο-
λιτείας και κατά συνέπεια δεν έχουµε τρόπο να την αλλάξουµε. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Τι είπατε;
ΕΙΡΗΝΗ (ΡΕΝΑ) ΔΟΥΡΟΥ: Λέω κάτι στον Πρόεδρό µου.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Α

ναι, στον Πρόεδρό σας. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία, ησυχία.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Είχε πει η κ.
Μπακογιάννη κάτι για ρεµπεσκέδες, αλλά δεν πειράζει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Δεν θα απαλλαγείτε ποτέ από τη χυδαιότητα που σας διακρίνει,
αυτό είναι -νοµίζω- ίδιον χαρακτηριστικό σας.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ, ησυχία. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Από εκεί και πέρα, όµως, είχαµε εκφράσει εντονότατες επιφυλά-
ξεις για τον εθνικιστικό παροξυσµό του VMRO, όπως εκδηλωνό-
ταν τα τελευταία δύο χρόνια και επιλέξαµε να µην φέρουµε προς
κύρωση τα πρωτόκολλα που δεν απορρέουν -προσέξτε- από την
ίδια τη Συµφωνία των Πρεσπών, τη συνοδεύουν, ακριβώς γιατί
θέλαµε να ήµασταν απολύτως σίγουροι ότι θα υπήρχε συµµόρ-
φωση από την Κυβέρνηση της Βόρειας Μακεδονίας στα κρίσιµα
ζητήµατα της συµφωνίας, µε πιο κρίσιµο το ζήτηµα του ονόµατος
και δικαιωθήκαµε, απόλυτα δικαιωθήκαµε, διότι έρχεται µια και-
νούργια Κυβέρνηση τώρα µε µια καινούργια Πρόεδρο και έναν
εντολοδόχο Πρωθυπουργό και περιφρονούν ανοιχτά τη Συµφω-
νία των Πρεσπών, αποκαλώντας τη Βόρεια Μακεδονία «Μακεδο-
νία», παραγνωρίζοντας δηλαδή το erga omnes που αποτελούσε
το σηµαντικό κατ’ εσάς -και σ’ έναν βαθµό µπορώ να καταλάβω
αυτό το οποίο λέγατε- επίτευγµα της συµφωνίας. Θα έχουµε ένα
όνοµα έναντι όλων των χρήσεων. Και σε αυτή τη συγκυρία -προ-
σέξτε- όπου όλη η Ευρώπη βρίσκεται απέναντι στη Βόρεια Μα-
κεδονία, όχι τυχαία, αλλά επειδή κινητοποιήθηκε η ελληνική
διπλωµατία και εγώ προσωπικά και υπάρχουν αυστηρές επικλή-
σεις στα Σκόπια να αλλάξουν άποψη, έρχεστε σε αυτή τη συγ-
κυρία µε µια διπλωµατική ενάργεια να ζητήσετε µε νόµο να
κυρωθούν τα µνηµόνια τώρα. 

Σηκώνω, κύριε Φάµελλε και κύριε Παππά, πραγµατικά τα χέρια
ψηλά. Τη στιγµή που η ελληνική εξωτερική πολιτική σκληραίνει -
και σωστά- τη θέση της απέναντι στα Σκόπια, εσείς έρχεστε και
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λέτε «ελάτε να κυρώσουµε τώρα τα µνηµόνια».
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Και µετά είναι κανείς να απορεί που ειδικά στα ζητήµατα της
εξωτερικής πολιτικής η αξιοπιστία σας βρίσκεται τελείως στο
ναδίρ.

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, αλλά δεν θέλω να αφήσω ασχολία-
στο κάτι, επειδή είχα έναν έντονο διάλογο µε τον κ. Βελόπουλο
για όλα όσα λέει. Είναι πάρα πολύ δύσκολο, ξέρετε, να ακούς
επί ώρες ατελείωτα ψέµατα, για τα οποία …

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Για τα χειρόγραφα θα πεις κάτι;

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ! Ησυχία! 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα

πω. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Κύριε Βελόπουλε, µη

διακόπτετε.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Με είπε απατεώνα.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Κατ’ αρχάς, δεν σας µιλώ στον ενικό. Το αγοραίο ύφος µπορείτε
να το κρατήσετε για τις τηλεοπτικές σας εκποµπές και για τις
προωθητικές ενέργειες, µιας και µιλάµε για το πώς λειτουργεί η
αγορά, για τα διάφορα ωραία προϊόντα που χρησιµοποιείτε.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Θα

καταδείξω µόνο ένα ψέµα, για να δείτε την άνεση µε την οποία
όλα αυτά λέγονται. Μας είπε ο κ. Βελόπουλος ότι είπε ο κ. Πα-
παλεξόπουλος, ο Πρόεδρος του ΣΕΒ, ότι ποτέ η εικόνα της Ελ-
λάδας στο εξωτερικό δεν ήταν χειρότερη.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Λέτε ψέµατα. Δεν είπα αυτό. Είπα το αντίθετο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Αυτό είπατε ακριβώς.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Δεν είπα αυτό.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία! Όλα αυτά
γράφονται στα Πρακτικά άλλωστε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Ζη-
τήσαµε από τον ίδιο τον εµπλεκόµενο.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Τα έχω εγώ εδώ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Ουδέποτε ελέχθη ότι η εικόνα της Ελλάδος στο εξωτερικό είναι
κακή. Αντίθετα, ελέχθη ότι είναι εντυπωσιακά βελτιωµένη τα τε-
λευταία χρόνια. Δεν έχω να πω τίποτε άλλο, κύριε Βελόπουλε.
Έχετε ξεπεράσει κάθε όριο ψέµατος.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Τα έχω εδώ, έχω το βίντεο!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Εντάξει. Ησυχία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):

Εγώ σας λέω τι είπε ο άνθρωπος ο ίδιος. Κατέθεσα το έγγραφο,
το έχουν εδώ, µην ανησυχείτε. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Τον πίνακα για την
Ισπανία;

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης):
Πάρτε και τον πίνακα για την Ισπανία.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρωθυπουργός κ. Κυριάκος Μητσοτάκης
καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε. 
Έχουµε ευρωεκλογές σε δύο εβδοµάδες από τώρα. Είναι η

τελευταία κοινοβουλευτική συζήτηση. Σε αντίθεση µε όσα λέει η
κ. Κωνσταντοπούλου, έχω προσέλθει πάρα πολλές φορές στο
Κοινοβούλιο για νοµοσχέδια και για συζητήσεις σε επίπεδο Αρ-
χηγών και για απαντήσεις ερωτήσεων.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Είκοσι πέντε φορές είπατε. Είκοσι πέντε οµιλίες στο Κοινοβού-

λιο σε εννιά µήνες. Ξέρετε, υπάρχουν και οι ευθύνες διακυβέρ-

νησης της χώρας. Εσείς µπορείτε να είστε συνέχεια εδώ πέρα,
από το πρωί µέχρι το βράδυ, αλλά εµείς έχουµε και άλλες δου-
λειές εκτός από το να είµαστε στο Κοινοβούλιο, το οποίο τιµάµε
βέβαια.

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Ησυχία!
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Πρόεδρος της Κυβέρνησης): Οι

πολίτες, λοιπόν, θα αποφασίσουν για το ποιους ευρωβουλευτές
θα εκλέξουν, αλλά ταυτόχρονα θα αποφασίσουν και για το ποιο
κόµµα µπορεί πράγµατι να έχει ισχυρή φωνή στην Ευρώπη την
επόµενη µέρα, για το πώς θα έρθουµε πιο κοντά στην Ευρώπη
εκεί που έχουµε µείνει πίσω, για το πώς µπορούµε να διεκδική-
σουµε περισσότερα στην Ευρώπη για τους αγρότες µας, για
τους πιο αδύναµους συµπολίτες µας, για την άµυνά µας. Θα επι-
λέξουν, όπως το έκαναν και στις τελευταίες εθνικές εκλογές, σε
όλες τις εκλογικές αναµετρήσεις, µε ευθυκρισία. 

Εµείς έχουµε απόλυτη εµπιστοσύνη στην κρίση των πολιτών
και είµαστε απολύτως βέβαιοι ότι το βράδυ των ευρωεκλογών η
Νέα Δηµοκρατία θα είναι και πάλι η µεγάλη νικήτρια, για να συ-
νεχίσουµε απρόσκοπτα τον δρόµο των µεγάλων αλλαγών και των
µεγάλων µεταρρυθµίσεων που οι ίδιοι οι πολίτες µάς έδωσαν
πριν από σχεδόν έναν χρόνο την εντολή να ακολουθήσουµε. 

(Όρθιοι οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας χειροκροτούν
ζωηρά και παρατεταµένα)

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Πού πάει ο κ.
Μητσοτάκης;

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Κωνσταντοπούλου, βιν-
τεοσκοπείτε τους συναδέλφους σας;

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Κωνσταντίνος Τασούλας): Παρακαλώ!
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας
«ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής, έντεκα µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτι-
κοί από το Δηµοτικό Σχολείο Λιβαδίων Χίου και δώδεκα
µαθήτριες και µαθητές και δύο συνοδοί εκπαιδευτικοί από το Δη-
µοτικό Σχολείο Δαφίων Λέσβου.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ήθελα να πω κάτι. Μου είπαν ότι µε το κινητό φωτογραφίζετε
ή βιντεοσκοπείτε -πώς τα λένε αυτά- τους άλλους. Αυτά, ξέρετε,
είναι θέµατα που άπτονται προσωπικών δεδοµένων. Πρέπει να
θέλει κάποιος για να τον βιντεογράφεις και να τον βιντεοσκοπείς.
Κυρία Κωνσταντοπούλου, προσέξτε το αυτό! Δεν είναι σωστό.
Δεν είναι καθόλου σωστό. Και επειδή έχετε µια τάση αυτοεπαί-
νου δεν είναι ωραίο να υπονοµεύσω αυτή την τάση αυτοεπαίνου
που έχετε για τα πάντα µε τη µοµφή ότι χωρίς να έχετε δικαίωµα
µαγνητοσκοπείτε τρίτους, άλλους, χωρίς τη θέλησή τους. Παρα-
καλώ αυτό να αποφεύγεται. 

Συνεχίζουµε την συνεδρίαση καλώντας στο Βήµα για τη δική
του δευτερολογία τον Πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη Φάµελλο. 

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, επιβεβαιώνεται η επιλογή του ΣΥ-
ΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία να ζητήσει να γίνει αυτή η συζή-
τηση προ ηµερησίας. Ήταν αποκαλυπτική. Όµως οφείλω να πω
ότι ήταν απογοητευτική η παρουσία του κ. Μητσοτάκη όχι µόνο
γιατί το έβαλε πάλι στα πόδια και έφυγε. Ήταν απογοητευτικά
και τα σχόλια της δευτερολογίας τα οποία ήταν στο επίπεδο της
παραπολιτικής. Δεν είναι Πρωθυπουργός των παραπολιτικών.
Επίσης, η απουσία οποιουδήποτε µέτρου, πρότασης για την
ακρίβεια. Κάναµε αυτή τη συζήτηση ελπίζοντας ότι έστω µε την
πίεση που έχετε και από την κοινωνία και από την κοινοβουλευ-
τική λειτουργία θα καταθέσετε µία νέα πρόταση, µια επέκταση
κάποιου µέτρου, να ελαφρυνθούν οι κοινωνικές οµάδες, τα νοι-
κοκυριά και οι επιχειρήσεις. Δεν κατέθεσε τίποτε. Ούτε µία πρό-
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ταση. Μία στείρα υπεράσπιση µε σχόλια κουτσοµπολίστικα των
µέτρων που έχει ήδη. Και οφείλω να σας πω ότι δεν απάντησε
και στα θέµατα που του είχε θέσει όλη η Αντιπολίτευση. Δεν
απάντησε σε αυτά που του θέσαµε. Μας µίλησε µόνο για µία επι-
στολή κατόπιν εορτής και χωρίς παραλήπτη. Γιατί η κ. Φον ντερ
Λάιεν παραδίδει. Όλη η συζήτηση για µία επιστολή κατόπιν εορ-
τής. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Η’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ)

Εµείς µετά την εκλογή του νέου Προέδρου, Στέφανου Κασσε-
λάκη, και στο συνέδριο συζητήσαµε για την πρόταση για την
ακρίβεια. Επιβεβαιώσαµε την κοινωνική ανάγκη και κάναµε µια
συγκροτηµένη δουλειά µε αποτέλεσµα -επειδή αναφέρθηκε µε
κάποια σχόλια πάλι κουτσοµπολίστικα για το αν ήταν εδώ ο Στέ-
φανος Κασσελάκης ή όχι- καταθέσαµε -κατά σύµπτωση το έχω-
την πρόταση για την ακρίβεια και το φορολογικό σε δηµόσια εκ-
δήλωση. Παρακαλώ πολύ για τα Πρακτικά για να ενηµερωθεί και
ο Πρωθυπουργός γιατί µάλλον δεν τα ξέρει καλά. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, κ. Σωκράτης Φάµελλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η πρόταση κατατέθηκε στις 12 Μαρτίου. Ήρθαµε την 1η Μαΐου
και το κάναµε πρόταση νόµου γιατί βλέπαµε ότι η Κυβέρνηση δεν
ακούει έστω µία από τις πέντε-δέκα προτάσεις να προχωρή-
σουµε σε µία συζήτηση. Καµµία κοινοβουλευτική πρωτοβουλία.
Ερχόµαστε τώρα να κάνουµε τη συζήτηση και, αντί να συζητή-
σουµε για σοβαρά θέµατα, στην πρωτολογία του ήρθε να κάνει
έναν σχολιασµό για την ανάρτηση του Στέφανου Κασσελάκη για
το ελαιόλαδο. Το ψάχνουµε και βλέπουµε ότι ήταν απολύτως
άστοχη. Θα καταλάβετε τώρα τι επίπεδου Πρωθυπουργό έχουµε.
Σχολίασε ότι η ανάρτηση στα social media του Στέφανου Κασ-
σελάκη αφορούσε διαφορετικά και ανόµοια είδη λαδιού. Το ψά-
ξαµε λιγάκι µήπως έγινε κάποιο λάθος και διαπιστώσαµε ότι η
σύγκριση τιµών στην Ελλάδα και στη Γερµανία ήταν σε βιολογικό
ελαιόλαδο και µάλιστα στη Γερµανία 10,69 ευρώ τα 750 ml, στην
Ελλάδα 15,17 ευρώ. Τον πείραξε η αποκάλυψη και είπε τέτοιο
άστοχο σχόλιο; Ας µην πω ψέµα. Δεν είδε καν για τι πράγµα µι-
λάµε. Μόνο να πει κάτι. Μια εξυπνάδα. Καταθέτω, λοιπόν, και την
ανάρτηση για να µη δηµιουργούνται τέτοιες παρερµηνείες. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία, κ. Σωκράτης Φάµελλος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αλλά επειδή λείπει ο κύριος Πρωθυπουργός θέλω να το πω
στον κ. Σκρέκα -κύριε Σκρέκα, µεταφέρετέ το αν θέλετε στον
κύριο Πρωθυπουργό- πως δεν περίµενα ότι ένας ελαιοπαραγω-
γός µε τόσες ρίζες ελιές και µε επιδοτήσεις για τις ελιές δεν κα-
ταλαβαίνει ποιο είναι το βιολογικό λάδι και ποιο δεν είναι. Δεν το
περίµενα, κύριε Σκρέκα. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία) 

Η δική µας πρόταση είναι ξεκάθαρη και θέλουµε να µας πει
κάποιος αν διαφωνεί ή όχι. Λέµε, µε βάση τις ευρωπαϊκές κατευ-
θύνσεις, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, προτείνουµε όριο κέρ-
δους, άρα πρόληψη της αισχροκέρδειας, φορολογία των
υπερκερδών, άρα αντιµετώπιση της αισχροκέρδειας, επιστροφή
στους καταναλωτές και στήριξη από κάρτες διαδροµών στα
µέσα µεταφοράς µέχρι, παραδείγµατος χάριν, φτηνό αγροτικό
ρεύµα -καταναλωτών και παραγωγών- και αυστηρά εργαλεία
συµµόρφωσης, δηλαδή, παρατηρητήριο και ποινές ακόµα και
µέχρι αποκλεισµό από διαγωνισµούς. Δεν ακούσαµε ούτε ένα
σχόλιο. Είναι απίστευτο ότι συζητάµε έξι µε επτά ώρες και δεν
ακούσαµε τίποτα. 

Εµείς καταθέσαµε και πρόταση νόµου για το φορολογικό.
Ακούµε εδώ µέσα στη Βουλή απίστευτες ανακρίβειες. Είναι, λέει,
νεοφιλελεύθερη η πρόταση που καταθέσαµε. Αλήθεια; Η φορο-
λόγηση των µερισµάτων είναι νεοφιλελεύθερη πρόταση; Αναρω-
τιέµαι αν είναι κάποιοι µέσα στην Αίθουσα. Δεύτερον, άλλη

πρόταση. Αυτές είναι όλα σχόλια από τον προοδευτικό χώρο. Ότι
έχουµε, λέει, φορολογία από το πρώτο ευρώ. Το ότι επεκτεί-
νουµε στην πρότασή µας το αφορολόγητο και για επαγγελµατίες
για όλα τα εισοδήµατα από όλες τις πηγές για τα πρώτα 10.000
ευρώ, δεν το ακούσαµε. Αυτά τα ακούσαµε σήµερα στη Βουλή.
Δεν αφορούν µόνο τον κ Μητσοτάκη αυτά. Είναι νέα φαινόµενα. 

Όµως η προ ηµερησίας συζήτηση µας έδωσε τη δυνατότητα
να µπούµε και σε άλλους χώρους. Είπε ο κ. Μητσοτάκης ότι η
ακρίβεια είναι ένας κρίκος µόνο της οικονοµίας µην περιοριζό-
µαστε µόνο σε έναν κρίκο. Ναι, αλλά είναι ένας κρίκος που πνίγει
τα νοικοκυριά, τους καταναλωτές και τις επιχειρήσεις. Δεν είναι
οποιοσδήποτε κρίκος. Δεν τα βγάζουν πέρα. 

Θα σας διαβάσω κάτι µε αίσθηµα σεβασµού. Την ώρα που µι-
λάγαµε εδώ και ανέβηκα να δω τα έγγραφα επάνω στο γραφείο,
έλαβα ένα email από µια άγνωστη σε µένα συνταξιούχο. Δεν την
γνωρίζω. Δεν έχει ποτέ επικοινωνήσει µαζί µου. Μου γράφει το
εξής. Να τους αφήσουµε να πεθάνουν µε αξιοπρέπεια, ζητάει µία
συνταξιούχος από όλους µας, γιατί δεν έχουν στοιχειώδη περί-
θαλψη, δεν έχουν στοιχειώδη διατροφή και δεν έχουν τη δυνα-
τότητα να αγοράσουν φάρµακα. Κι αυτό µου το έστειλε σήµερα
µία άγνωστη σε µένα συνταξιούχος την ώρα που γινόταν ο πρώ-
τος κύκλος των οµιλιών. Απέναντι σε αυτή την κραυγή ο κύριος
Πρωθυπουργός δεν έχει να πει τίποτε. Γιατί για τους συνταξιού-
χους δεν ακούστηκε τίποτα. Κανένα µέτρο, καµµία υποστήριξη.
Με συγχωρείτε αλλά εδώ µιλάµε για µια πολύ µεγάλη κοινωνική
οµάδα που είναι σε απόλυτο αδιέξοδο. 

Επειδή αναρωτιέµαι αν ξέρει ο κύριος Πρωθυπουργός -επειδή
δεν ξέρει πόσο ρεύµα πληρώνει- πόσο κοστίζουν τα φάρµακα για
µία απλή γρίπη, να σας πω ένα περιστατικό σηµερινό. Για µία
απλή γρίπη, ένα ας πούµε δύσκολο κρύωµα, για δύο Augmentin,
δύο Depon και ένα σπρέι συνταγογραφηµένα, ο ασθενής πρέπει
να πληρώσει 33 ευρώ. Μπορεί ένας συνταξιούχος να τα βρει
αυτά περίσσευµα; Δεν µπορεί να τα βρει. Δεν µπορεί να τα βρει
ούτε ένας χαµηλόµισθος. Αυτή είναι η κατάσταση στα φάρµακα
που έχει δηµιουργήσει τώρα ο κ. Γεωργιάδης. 

Μιλάµε για το θέµα της υγείας και µας καίει. Η ζωή µας είναι.
Η ζωή των πολιτών. Είναι απίστευτο ότι ένας στους τέσσερις
σύµφωνα µε την ΕΛΣΤΑΤ δεν έλαβε την ιατροφαρµακευτική πε-
ρίθαλψη που χρειάζεται λόγω κόστους. Άρα υπάρχει αποκλει-
σµός από το δικαίωµα της ζωής. Ένα εκατοµµύριο εννιακόσιες
χιλιάδες πολίτες δεν είχαν πρόσβαση σε υπηρεσίες υγείας τον
τελευταίο χρόνο µε έρευνα της diaNEOsis, όχι του ΣΥΡΙΖΑ. Αυτή
είναι η κατάσταση. Την ίδια στιγµή οι ιδιωτικές δαπάνες για την
υγεία προσεγγίζουν το 40%, 20% περισσότερο από τον ευρω-
παϊκό µέσο όρο. Και πείραξε τον κ. Μητσοτάκη που ζητάµε αύ-
ξηση των επενδύσεων και των δαπανών για την υγεία. Προφανώς
πρέπει να ενισχύσουµε τη δηµόσια υγεία. Τι άλλο θέλετε, δη-
λαδή; Θα πούµε να συνεχιστεί αυτός ο κατήφορος για τη χώρα
µας; 

Μήπως όµως πάµε στους υπόλοιπους τοµείς, τους κρίκους
που περιέγραψε ο κ. Μητσοτάκης καλά; Να το συζητήσουµε λίγο
αυτό µε τους κρίκους. Είναι ενδιαφέρον. Πάµε καλά, λέει, στην
ανάπτυξη και τις επενδύσεις. Διαβάζω κάποια στοιχεία. Το 2023
η Ελλάδα ήταν 15η στην Ευρωπαϊκή Ένωση σε ξένες επενδύσεις
προς ΑΕΠ. Οι ξένες επενδύσεις το 2023 ήταν χαµηλότερες
ακόµα και από το καχεκτικό λόγω πανδηµίας 2021. Την περίοδο
2022-2023 η µόνη πρωτιά που είχαµε -αύξηση- στις επενδύσεις,
ήταν η αντιπαραγωγική στο real estate, στα ακίνητα. Και για το
2023, ενώ η Κυβέρνηση προϋπολόγιζε ένα ρυθµό ανάπτυξης
15% στις επενδύσεις, η ΕΛΣΤΑΤ την προσγειώνει στο 4%. Πού
πάµε καλά δηλαδή; Σε ποιον τοµέα; Γιατί περιαυτολόγησε κι
έφυγε. Η Ελλάδα δυστυχώς στην πραγµατική ανάπτυξη είναι 21η

στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Ίσως και τελευταία στο θέµα ανάπτυ-
ξης επενδύσεων προς ΑΕΠ. Αυτή είναι η κατάσταση. Μήπως
υπάρχει κάτι καλό στο µέλλον; Μάλιστα. Επειδή κουνάτε το κε-
φάλι σας, την έκθεση του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου, την
ξέρετε; 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΛΙΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Οικονοµίας
και Οικονοµικών): Βεβαίως.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Το ΔΝΤ, λοιπόν,
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διαβάζω από δηµοσίευµα, λέει ότι ο µέσος ρυθµός ανάπτυξης
στην Ευρωπαϊκή Ένωση θα επιταχυνθεί στο 2%, αλλά στην Ελ-
λάδα θα µειωθεί στο 1,9%. Αντίστροφες πορείες. Αντίστροφες
τάσεις. Πολύ συγκροτηµένο -λέει- γιατί το ΔΝΤ δεν προβλέπει
ότι η Ελλάδα θα µπορέσει να επιτύχει επιτάχυνση των ρυθµών
παρά τις εισροές κονδυλίων από το Ταµείο Ανάκαµψης. 

Μήπως, όµως, είναι καλύτερη η κατάσταση στην απασχόληση;
Γιατί µας είπε ότι έχουµε φοβερό ρεκόρ εργασίας. Γνωρίζετε ότι
τα στοιχεία των εγγεγραµµένων ανέργων µεταξύ της ΔΥΠΑ και
της ΕΛΣΤΑΤ έχουν µία απόσταση τεράστια της τάξης των τετρα-
κοσίων χιλιάδων πολιτών; Δηλαδή, στην Ελληνική Στατιστική
Υπηρεσία οι άνεργοι είναι πεντακόσιες δώδεκα χιλιάδες. Στη
ΔΥΠΑ, πρώην ΟΑΕΔ, είναι οι εννιακόσιοι πέντε χιλιάδες. Παίρ-
νουν το ένα νούµερο και κάνουν πολιτική. Εν τω µεταξύ, από τις
νέες θέσεις εργασίας το 47% είναι ευέλικτη εργασία. Αυτή είναι
η κατάσταση της απασχόλησης.

Όµως, παρ’ ότι έφυγε ο κύριος Πρωθυπουργός, πρέπει να σας
πω ότι εµείς θέσαµε είκοσι κρίσιµα ερωτήµατα και δεν πήραµε
απάντηση σε κανένα. Υποχρεούµαι να κλείσω µε αυτά διότι πρέ-
πει να µείνουν.

Πρώτον. Ήξερε ο Πρωθυπουργός την έκθεση της Επιτροπής
Ανταγωνισµού πριν από έναν χρόνο που µιλούσε για τις πρακτι-
κές των πολυεθνικών; Δεν πήραµε απάντηση. Τον ρωτήσαµε. 

Δεύτερον. Εφόσον η Επιτροπή Ανταγωνισµού τα είπε έναν
χρόνο πριν, γιατί έστειλε στην κ. Φον ντερ Λάιεν το γράµµα -το
πικραµένο γράµµα - έναν χρόνο µετά; Δεν πήραµε απάντηση. 

Αµφισβητεί έστω ο κ. Σκρέκας τα υπερκέρδη των εταιρειών
ρεύµατος, διύλισης και τραπεζών; Να µας πουν, το αµφισβητούν;
Μιλάµε για δεδοµένα.  

Τέταρτον. Λύνει επιστολή στην κ. Φον ντερ Λάιεν κάτι από τα
υπερκέρδη και τη συσσώρευση κερδών; Εµείς λέµε όχι. Περιµέ-
νουµε. 

Εκτός από την επιστολή θα κάνουν κάτι άλλο για τον πληθω-
ρισµό απληστίας; Το θέσαµε το ερώτηµα. Καµµία απάντηση.

Έκτον. Γιατί είµαστε δεύτεροι από το τέλος στην αγοραστική
δύναµη και συγκλίνουµε µε την Βουλγαρία, αποκλίνοντας από
την Ευρώπη; Δεν πήραµε απάντηση.

Έβδοµον. Γιατί έχουµε τον δεύτερο υψηλότερο πληθωρισµό
τροφίµων µε είδη στις πρώτες θέσεις που είναι εσωτερικού εµ-
πορίου; Σας είπα αυγά, λαχανικά. Δεν πήραµε απάντηση.

Όγδοον. Γιατί δεν φορολογούνται τα υπερκέρδη των διυλιστη-
ρίων του 2023 ενώ η Κοµισιόν ζήτησε, πρότεινε µε τον κανονισµό
να φορολογηθούν; Δεν πήραµε απάντηση.

Ένατον. Γιατί δεν εφαρµόζετε µείωση στον ΦΠΑ, στα τρόφιµα
παραδείγµατος χάριν, και µηδενισµό και µείωση του ειδικού
φόρου κατανάλωσης, όπως προτείνει η εργαλειοθήκη της Ευρω-
παϊκής Ένωσης; Δεν πήραµε απάντηση. 

Δέκατον. Κι εδώ θέλουµε µία ίσως πολιτική ή συµπληρωµατική
τοποθέτηση από όποιον Υπουργό µιλήσει. Δέχεται η Κυβέρνηση
ως πολιτικό µέτρο τη µείωση της φορολογίας, των έµµεσων
φόρων, του ΦΠΑ και του ειδικού φόρου κατανάλωσης; Συµφω-
νείτε πολιτικά; Να δούµε το ποσοστό. Συµφωνείτε; Θέλουµε µία
απάντηση. Είστε εδώ εκπροσωπώντας το Υπουργείο Οικονοµίας
και το Υπουργείο Ανάπτυξης. Θέλουµε µια τοποθέτηση για να ξε-
κινήσουµε. 

Γιατί εµείς λέµε ότι είναι προπέτασµα καπνού η συζήτηση για
το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους και για τον σχολιασµό επί του
ΣΥΡΙΖΑ. Διότι εδώ βλέπουµε πάλι τα χαρτιά και βλέπουµε στο
φορολογικό δεν έχει µπει ο πρόσθετος φόρος -ο υψηλότερος
είναι το σωστό- στα υψηλά εισοδήµατα που περιλαµβάνουν τα
µερίσµατα. Έχουν βάλει µόνο τα πλην, κανένα συν. Στη δε αξιο-
λόγηση των µέτρων ακρίβειας έχουν βάλει τον µηδενικό ΦΠΑ της
πρώτης χρονιάς στον ίδιο πίνακα, στο ίδιο έτος µε τη µείωση του
ΦΠΑ της εποµένης. Δηλαδή, τα µέτρα του 2024 και του 2025 τα
έχουν προσθέσει για να βγάλουν µεγαλύτερο αρνητικό αποτύ-
πωµα. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, εµείς ρωτάµε το εξής και θέλουµε
µια απάντηση. Συµφωνείτε ότι η µείωση του ΦΠΑ µπορεί να µει-
ώσει τον πληθωρισµό; Δεν µας έχουν πει. Με τα στοιχεία που µας
δείξατε από την Ισπανία σαν να φάνηκε ότι διαφωνείτε. Είναι
αυτό που λένε ποτέ δεν ξέρεις τι θα σου συµβεί. Το σκεφτήκαµε

πάρα πολύ. Δεν προλαβαίναµε να πάµε µέχρι την Ισπανία να ρω-
τήσουµε τι έγινε. Όµως, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα σας δεί-
ξουµε έναν άλλον πίνακα τον οποίο θα καταθέσω. Αυτός ο
πίνακας, λοιπόν, είναι ο ρυθµός πτώσης του πληθωρισµού στην
Κύπρο και στην Πορτογαλία, όπου έχει φτάσει σχεδόν στο
µηδέν, που επετεύχθη µε µείωση του ΦΠΑ, ενώ στην Ελλάδα
είναι στο 5% ο πληθωρισµός τροφίµων. Αυτόν τον πίνακα θέλει
να κρύψει ο κ. Μητσοτάκης και αυτόν τον πίνακα τον καταθέ-
τουµε στη Βουλή και στους Έλληνες πολίτες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Δεν ξέρω έφυγε, µάλλον δεν
ήθελε να τα δει αυτά ο κ. Μητσοτάκης.

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτης Φάµελλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Θέσαµε κι άλλα ερωτήµατα. Αν υπήρχε υπερείσπραξη φόρων
το 2022 και το 2023. Δεν µας απάντησε. Γιατί από εκεί βγαίνει
και το περιθώριο µείωσης των φόρων. Ρωτήσαµε αν κατέθεσε
µεσοπρόθεσµο κουτσουρεµένο, δηλαδή αν άφησε δύο χρόνια
απ’ έξω. Δεν µας απάντησε. Ρωτήσαµε αν οι διοικήσεις ΔΕΗ και
ΕΛΠΕ εγκρίνονται και από την Κυβέρνηση ως κεντρικό µέτοχο
και αισχροκερδούν οι διοικήσεις. Δεν µας απάντησε. 

Βάλαµε κι άλλα ερωτήµατα, βέβαια. Τσιµουδιά όµως. Αυτό
είναι ένα θέµα ηθικής τάξης. Έχει έρθει η δικογραφία στη Βουλή.
Τον ρωτήσαµε αν θα εγκρίνει την προκαταρκτική επιτροπή. Δεν
τοποθετήθηκε. 

Τον ρωτήσαµε, τουλάχιστον, τον κύριο Πρωθυπουργό να κάνει
µια τοποθέτηση για την συνταρακτική επιστολή της κ. Καρυστια-
νού που δηµοσιοποιήθηκε χθες απευθείας στον ίδιο. Ούτε γι’
αυτό τοποθετήθηκε. 

Τον ρωτήσαµε αν θα συνεχίσει τη συγκάλυψη στο έγκληµα των
Τεµπών και θα χειροκροτούν τον κ. Καραµανλή. Δεν απάντησε. 

Τον ρωτήσαµε γιατί δεν ήρθε η κ. Κεραµέως στη Βουλή να µας
πει για το πλαίσιο ασφαλείας των προσωπικών δεδοµένων και
των εκλογών. Δεν µας απάντησε.

Τον ρωτήσαµε γιατί δεν πήρε θέση ο ίδιος ως πολιτικός προ-
ϊστάµενος της ΕΥΠ για την άρνησή της ΕΥΠ να υπακούσει σε
απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας. Δεν µας απάντησε.

Τον ρωτήσαµε αν συµφωνεί µε την τοποθέτηση του κ. Δένδια
ότι υπάρχει υπαρξιακή απειλή και απειλή νοµικών και γεωγραφι-
κών ορίων της χώρας µας µε την Τουρκία. Δεν µας απάντησε. 

Τον ρωτήσαµε αν είχαν υπογράψει οι Υπουργοί της Κυβέρνη-
σής του τα τρία µνηµόνια µε τη Βόρεια Μακεδονία που περιλαµ-
βάνουν στην αιτιολογική έκθεση ότι αυτά υπερασπίζονται το
εθνικό συµφέρον της χώρας. Δεν µας απάντησε. Κι έρχεται τώρα
να µας κάνει κριτική γιατί εµείς φέραµε στη Βουλή τα µνηµόνια
που οι Υπουργοί του ως εργαλείο εθνικής ασφάλειας και εθνικού
συµφέροντος υπέβαλαν στη Βουλή. 

Προσέξτε, λέει, λοιπόν: «Σκληραίνει τη στάση της η Ελλάδα».
Αντιγράφω από τα λόγια του πριν: «Για να εφαρµοστεί η συµφω-
νία κι εσείς τι κάνετε;». Εµείς, επειδή σκληραίνει τη στάση της η
Ελλάδα και εγκαλεί την γειτονική χώρα να εφαρµόσει τη συνταγ-
µατική ονοµασία σκληραίνουµε κι εµείς τη στάση της ελληνικής
Βουλής και λέµε να ψηφιστούν τα µνηµόνια και να κληθεί η γει-
τονική χώρα να τα εφαρµόσει. Σκληραίνουµε τη στάση µας για
να εφαρµοστεί η συµφωνία. Φαντάζοµαι δεν λέει κάτι άλλο ότι
σκληραίνουµε τη στάση µας ο κ. Μητσοτάκης. Γιατί ζητάει να
εφαρµοστεί η συµφωνία. 

Εµείς, λοιπόν, επειδή είµαστε κόµµα της συνέπειας, πατριω-
τικό, αριστερό, προοδευτικό κόµµα, τα φέραµε γιατί πιστεύουµε
ότι οι Υπουργοί έχουν υπογράψει αληθώς ότι υπερασπίζονται το
εθνικό συµφέρον, το ξέρουµε ότι είναι έτσι, και γιατί θέλουµε να
σκληρύνει τη στάση της η Ελλάδα για τα εθνικά της συµφέροντα.
Αν, όµως, ο ίδιος συνεχίσει την ίδια στάση, δηλαδή πέντε χρόνια
τσιµουδιά για να ταΐζει το αδελφό κόµµα VMRO στη Βόρεια Μα-
κεδονία τον αλυτρωτισµό και να µην αλλάζουν τα βιβλία, τότε θα
του ξαναπούµε ότι ο ίδιος είναι υπεύθυνος γιατί αφήνει κενά στην
υπεράσπιση των εθνικών συµφερόντων και αυτό δεν θα το συγ-
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χωρέσουµε ούτε θα αφήσουµε να το κάνει. Και είµαστε ξεκάθα-
ροι σε κάτι τέτοιο.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Βάλαµε κι ένα τελευταίο ερώτηµα για το αν τελικά αποσταθε-
ροποίηση είναι να αποσταθεροποιηθεί η καρέκλα ή το ποσοστό
της Νέας Δηµοκρατίας ή αποσταθεροποίηση στη χώρα είναι η
αγοραστική δύναµη, είναι το κράτος δικαίου, είναι το εισόδηµα.
Γιατί αυτά είναι η σταθερότητα στην κοινωνία, συγχωρέστε µε.
Δεν µας απάντησε. 

Όµως, είναι ξεκάθαρο ότι η συζήτηση που κάνουµε αφορά σε
πολύ µεγάλο βαθµό στην Ευρώπη. Αποδείξαµε ότι µε την πολι-
τική του κ. Μητσοτάκη αποκλίνουµε σε όλα τα πεδία από την Ευ-
ρώπη, ακρίβεια, πληθωρισµό, εισόδηµα, επενδύσεις, ανάπτυξη,
κράτος δικαίου, δηµοκρατία. Ξέρετε, δεν υπάρχει θεσµός στην
Ευρώπη που να µην ασχολείται µε ελέγχους στα πεπραγµένα
τού κ. Μητσοτάκη. Η Ευρωπαϊκή Εισαγγελική Αρχή έχει πάρα
πολλές έρευνες. Η µία ήταν για την 717. Έχουµε και το Ταµείο
Ανάκαµψης. Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο µε ένα ψήφισµα-κόλα-
φος έχει κάνει αυστηρότατη κριτική στον κ. Μητσοτάκη. Ξέρουµε
ότι η Γενική Διεύθυνση Μεταφορών έχει ήδη ανακοινώσει ότι θα
κάνει έλεγχο στα πεπραγµένα και εκτελεσθέντα της Κυβέρνησης
για το έγκληµα των Τεµπών και για τη Σύµβαση 717. Άρα και η
Κοµισιόν και το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και η Ευρωπαϊκή Εισαγ-
γελία ασχολείται µε τον κ. Μητσοτάκη.

Εµάς, όµως, µας απασχολεί προφανώς και το τι Ευρώπη θέ-
λουµε. Για τον λόγο αυτόν, επειδή έρχονται πράγµατι εκλογές,
εγώ θέλω να ξεκαθαρίσω ότι ο ΣΥΡΙΖΑ έχει καταθέσει δέκα στό-
χους για την Ευρώπη. Θα σας πούµε µόνο τους τίτλους, σέβοµαι
απολύτως τον χρόνο. 

Ο πρώτος αφορά τη στρατηγική αυτονοµία της Ευρώπης και
την Ευρώπη ως πυλώνα ειρήνης, για εκεχειρία στη Γάζα παρα-
δείγµατος χάριν, για απελευθέρωση των αµάχων, για να µην επε-
κταθεί η σύρραξη, για να αναγνωριστεί το παλαιστινιακό κράτος
µε έδρα τα Ανατολικά Ιεροσόλυµα µε τα σύνορα του 1967. Προ-
φανώς, πρέπει να γίνουν παρεµβάσεις. Θα θέλαµε να είναι εκεί
και ο κ. Μητσοτάκης, να πάει και στην Παλαιστίνη και στο Ισραήλ,
όπως κι όλοι οι Ευρωπαίοι ηγέτες, να δούνε και τα δύο κράτη και
τις δύο αρχές και να διασφαλίσουν ότι θα υπάρχει εκεχειρία και
απελευθέρωση των οµήρων. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-
τική Συµµαχία)

Εµείς θα πάρουµε τέτοιες πρωτοβουλίες. Το ερώτηµα είναι ο
ίδιος γιατί δεν τις παίρνει.

Δεύτερος στόχος είναι η δίκαιη και βιώσιµη ανάπτυξη, για να
µην επιστρέψει η λιτότητα.

Ο τρίτος στόχος είναι η δίκαιη πράσινη µετάβαση, για να µην
έχουµε ανισότητες και να µην έχουµε αυτά που γίνονται στην
άδικη απολιγνιτοποίηση της χώρας µας.

Ο τέταρτος στόχος είναι ο κοινωνικός µετασχηµατισµός της
Ευρώπης µε µια αγορά εργασίας για να έχουµε εργασία, εισό-
δηµα, πραγµατικό προϊόν. 

Ο πέµπτος είναι η εξάλειψη της φτώχειας και του κοινωνικού
αποκλεισµού. Κινδυνεύει η Ευρώπη από τις ανισότητες. 

Ο έκτος στόχος είναι η ισότητα και τα δικαιώµατα, κάτι που
αφορά και στη χώρα µας που υπάρχει σοβαρότατο πρόβληµα
και στις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες και σε όλα τα άτοµα της
χώρας κι όλους τους πολίτες για τα δικαιώµατά τους και για την
ισότητα. 

Ο έβδοµος είναι οι ψηφιακές ανισότητες και η εποχή της τε-
χνητής νοηµοσύνης.

Ο όγδοος, η ευρωπαϊκή µεταναστευτική πολιτική µε πραγµα-
τική αλληλεγγύη. 

Ο ένατος η αντιφασιστική Ευρώπη, ο φραγµός στην Ακροδεξιά
και ο δέκατος -σαν να ξέραµε όταν το γράφαµε- η δηµοκρατική
Ευρώπη. Όταν ανακοίνωσε ο Στέφανος Κασσελάκης αυτή την
ευρωδιακήρυξη δεν ξέραµε ότι θα υπάρχουν και άλλα τελικά
σκαλοπάτια προς τα κάτω, στον κατήφορο των εξελίξεων σε
βάρος της δηµοκρατικής λειτουργίας και του κράτους δικαίου. 

Μας απασχολεί, λοιπόν, η Ευρώπη και καλούµε για µια τέτοια
Ευρώπη, δηµοκρατική και βιώσιµη, οι πολίτες να έρθουν στις

κάλπες και να µην επιλέξουν την αποχή, γιατί η αποχή θα είναι
συγχωροχάρτι στον κ. Μητσοτάκη και για το πάρτι της αισχρο-
κέρδειας, αλλά και για την παραβίαση του κράτους δικαίου. 

Αναφερόµαστε πολλές φορές στη δηµοκρατία, γιατί δυστυχώς
δεν περιµέναµε ότι η χώρα µας θα γίνει το µαύρο πρόβατο της
δηµοκρατίας για τα θέµατα δηµοκρατίας στην Ευρώπη. Σε αυτή
τη χρονική στιγµή εµείς πρέπει να επιλέξουµε -και απευθύνοµαι
και στα υπόλοιπα κόµµατα- περισσότερη δηµοκρατία, καλύτερη
Ευρώπη. Κάνουµε, λοιπόν, ένα άνοιγµα δηµοκρατίας, µε µια
ανοιχτή πρόσκληση συνεργασίας σε κοινωνικό επίπεδο. Τα είπε
και ο Πρόεδρος στην πρόσφατη συνέντευξη. Παρεξηγήθηκαν οι
προτάσεις αυτές. Πάντα ο ΣΥΡΙΖΑ ήθελε µία πρόταση συνεργα-
σίας κοινωνικής και πολιτικής για τα θέµατα δηµοκρατίας. Και
στο συνέδριό µας επιλέξαµε, υπερβαίνοντας κοµµατικά όρια,
αυτή η πρόταση κοινωνικής συνεργασίας και συµφωνίας και δρά-
σης να είναι και για τη δηµοκρατία και για την κλιµατική κρίση.
Έχουµε έναν νέο κίνδυνο που απειλεί τις κοινωνίες µας. Η δηµο-
κρατία διασφαλίζει δικαιώµατα για το µέλλον, αλλά η κλιµατική
κρίση προλαµβάνει τα θέµατα αµφισβήτησης της επιβίωσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Αν θέλετε, κύριε Πρό-
εδρε, ολοκληρώστε.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΦΑΜΕΛΛΟΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία): Κλείνω, κλείνω.

Αυτό αποτυπώθηκε σε όλα τα επίπεδα µε τις προτάσεις του
ΣΥΡΙΖΑ και του Στέφανου Κασσελάκη και όλων των στελεχών και
των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων σε όλη τη διαδικασία λει-
τουργίας της Βουλής µέχρι σήµερα που κλείνουµε δυστυχώς για
τις Ευρωεκλογές και αφήνουµε πολλά θέµατα ανοιχτά και για τα
Τέµπη και για τα προσωπικά δεδοµένα και για τα θέµατα της οι-
κονοµίας, προφανώς. 

Εδώ υπάρχει µια µεγάλη διαφορά και κλείνω, κύριε Πρόεδρε,
µε συγχωρείτε. Ενώ η Ευρώπη εγκαλεί τον κ. Μητσοτάκη για ελ-
λείµµατα δηµοκρατίας, ο ΣΥΡΙΖΑ επιλέγει περισσότερη δηµοκρα-
τία και στο κοινωνικό επίπεδο και µε θεσµικές πρωτοβουλίες,
αλλά και εσωτερικά. Εµείς επιλέξαµε τους Ευρωβουλευτές µετά
από εισήγηση του νέου Προέδρου µε διαδικασία προκαταρκτι-
κών εκλογών. Η βάση επέλεξε τους Ευρωβουλευτές. Δίνουµε
λοιπόν, µεγαλύτερο λόγο, µεγαλύτερη δύναµη στη δηµοκρατία.
Είναι κόντρα ακριβώς σε αυτό που κάνει ο κ. Μητσοτάκης στο
επίπεδο της χώρας. Γιατί ξέρουµε ότι οι απαντήσεις θα δοθούν
από τη δηµοκρατία και από τη νέα γενιά που τη χρειαζόµαστε να
συµµετέχει σε αυτή. 

Δεν πηγαίνουµε, λοιπόν, στα επικίνδυνα µονοπάτια που έχει
διαλέξει να περπατάει µόνος, αλλά προτείνουµε στην κοινωνία
να δώσει ένα µήνυµα ανατροπής στις ευρωεκλογές. Για περισ-
σότερη δηµοκρατία, καλύτερη Ευρώπη, ευηµερία και καλύτερη
ζωή. Η καλύτερη ζωή είναι το σύνθηµα του ΣΥΡΙΖΑ γιατί είναι
ανάγκη αναπνοής της ελληνικής κοινωνίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευ-

τική Συµµαχία)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστώ πολύ τον

Πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία.
Θα ήθελα να κάνω µια ανακοίνωση στο Σώµα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίαση, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξεναγή-
θηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
είκοσι δύο µαθήτριες και µαθητές και πέντε συνοδοί εκπαιδευτι-
κοί από το 2ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίας Μαρίνας, Κρήτης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σας εύχεται καλή πρόοδο. 
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του

ΠΑΣΟΚ Κινήµατος Αλλαγής κ. Νικόλαος Ανδρουλάκης για δέκα
λεπτά.

Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-

µατος Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
ο κ. Μητσοτάκης έφυγε νωρίς. Μαζί του όµως έφυγαν και όλοι
οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν έχει µείνει κανείς Βου-
λευτής της Νέας Δηµοκρατίας. Έχει µείνει µόνο ένας, η εξαίρεση
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που επιβεβαιώνει τον κανόνα, ο κ. Θεοδωρικάκος.
Θέλω να σας πω πραγµατικά για την εµµονή του Πρωθυπουρ-

γού για τον Ανδρέα Παπανδρέου. Συνεχιζόµενη εµµονή. Εγώ του
έκανα µία ανάλυση για τις πρωτοβουλίες που είχε πάρει ιστορικά
η παράταξή µας, σε σχέση µε µεγάλες ευρωπαϊκές προκλήσεις,
όπως το Ελσίνκι, την ένταξη της χώρας στη ζώνη του ευρώ, την
ένταξη της Κύπρου στην Ευρωπαϊκή Ένωση και τη στάση της
Νέας Δηµοκρατίας σε αυτές τις προκλήσεις. Και πάει την κου-
βέντα µισό αιώνα πίσω. Να πάµε την κουβέντα µισό αιώνα πίσω;
Επειδή λοιπόν, του αρέσει να µιλάει για τις δηµοσκοπήσεις γιατί
δεν µας λέει τι λέει η τελευταία µεγάλη δηµοσκόπηση του ελλη-
νικού λαού για το ποιος είναι ο πιο αγαπητός και σηµαντικός
Πρωθυπουργός της χώρας τα χρόνια της Μεταπολίτευσης; Ο
Ανδρέας Παπανδρέου είναι. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Του αρέσει όµως να µιλάει για όλα, του αρέσει να εργαλει-
οποιεί τις δηµοσκοπήσεις, αλλά αυτό το µήνυµα δεν το λαµβάνει.
Εγώ µίλησα πάρα πολύ συγκεκριµένα για την απόκλιση και την
ιστορική διαδροµή της Νέας Δηµοκρατίας. Δεν ξεχνάµε τι έχει
γίνει στη χώρα και στα εθνικά θέµατα και στα δηµοσιονοµικά θέ-
µατα και στις πράξεις του ιδίου που και ως Βουλευτής της Νέας
Δηµοκρατίας µε την ψήφο του θα έστελνε τη χώρα στη δραχµή,
αλλά και για όσα συµβαίνουν τώρα που αποκλίνουν. Συγκλίνω
σηµαίνει φτάνω όχι µόνο στον µέσο όρο των δεικτών, αλλά στον
πυρήνα της ευηµερίας των ισχυρών κρατών στην Ευρώπη. Και
αυτό η Ελλάδα το είχε πετύχει. Δεν µπορείτε σήµερα να παίζετε
ένα παιχνίδι µνήµης προσπαθώντας τι να αποδείξετε; Ότι πάντα
ήµασταν όπως είµαστε σήµερα; Ξεχνά αυτός ο λαός ότι κατά-
φερε να κάνει Ολυµπιακούς Αγώνες; Ξεχνά αυτός ο λαός πώς
ζούσε στις αρχές της προ-προηγούµενης δεκαετίας; Ξεχνά ο
λαός ποιος έκανε το ισχυρό σύστηµα δηµόσιας υγείας, το ΕΣΥ;
Εµείς αποκλίναµε από την Ευρώπη; Ποιος κατάφερε τα ΜΟΠ, τα
µεσογειακά προγράµµατα; Ποιος έχει πετύχει τις µεγαλύτερες
εθνικές επιτυχίες; Εγώ µιλάω συγκεκριµένα, αλλά ο Πρωθυπουρ-
γός έχει µάθει να πετά την µπάλα στην κερκίδα και να αποχωρεί
από την Αίθουσα µε σύσσωµη την Κοινοβουλευτική Οµάδα της
Νέας Δηµοκρατίας.

Για να πάµε, λοιπόν, σε όλα τα στοιχεία. Είναι απόκλιση ή δεν
είναι να είµαστε τελευταίοι στην αγοραστική δύναµη στην Ευρω-
ζώνη; Είναι σύγκλιση αυτό; Αν είναι να µας το πει. Να µας πει,
λοιπόν, ο Πρωθυπουργός της Ελλάδας ότι είναι σύγκλιση, ότι
έχει φτάσει σε ένα σηµείο µε τις πολιτικές του, ο λαός να είναι
τελευταίος στην αγοραστική δύναµη σε όλη την Ευρωζώνη και
προτελευταίος στην Ευρώπη των είκοσι επτά. Μας περνάει η
Βουλγαρία και µάλιστα είπε «Μα δεν διαβάζετε διεθνή µέσα».
Διαβάζουµε, λοιπόν, και επειδή διαβάζουµε η «FINANCIAL
TIMES» έγραφε πριν από έναν µήνα ότι όπως το πάει θα είµαστε
τελευταίοι πρωταθλητές και θα ξεπεράσουµε και τη Βουλγαρία
ως η χειρότερη χώρα σε αγοραστική δύναµη στην Ευρώπη των
είκοσι επτά. 

Μου κάνει, λοιπόν, εντύπωση ότι δεν απάντησε τίποτα συγκε-
κριµένο. Στην υγεία δεν τον ενοχλεί ότι είµαστε και εκεί τελευ-
ταίοι στην Ευρώπη, σε επίπεδο υπηρεσιών; Διότι πληρώνουµε σε
κόστος ιδιωτικών δαπανών τις περισσότερες σε όλη την Ευρω-
ζώνη και πάλι, ξανά µε τη Βουλγαρία, ανταγωνιζόµαστε για την
τελευταία θέση; Και αυτό είναι σύγκλιση; Δεν είναι απόκλιση; Για
ένα θέµα που είναι το πολυτιµότερο αγαθό για έναν άνθρωπο
που είναι η υγεία; Είναι πολύ χαρούµενος που η χώρα που κυ-
βερνά έχει αυτή την κατάσταση στο δηµόσιο σύστηµα υγείας µε
αποτέλεσµα ολιγοπώλια δύο ισχυρών οικονοµικών συµφερόντων
να ελέγχουν το 76% των ιδιωτικών υπηρεσιών υγείας, να έχουν
τεράστια κέρδη εις βάρος του λαού και αντί να επενδύει στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας, να κάνει µπαλώµατα; Και αυτό είναι σύγ-
κλιση; Και να κοροϊδεύετε τον κόσµο για τα δήθεν απογευµατινά
χειρουργεία, ενώ ανακοινώνονται συνεχώς διακοπές τακτικών
χειρουργείων σε πολλά νοσοκοµεία της χώρας και κρίσιµα νο-
σοκοµεία; Αυτό όλα σίγουρα δεν είναι σύγκλιση.

Μου λέει έχω ένα οργίλο ύφος για τα θέµατα κράτους δικαίου.
Μα, αυτά τα θέµατα είναι αξιακά, τον καταλαβαίνω. Καταλαβαίνω
τον βαθιά νεοφιλελεύθερο κ. Μητσοτάκη που αποσυνδέει την οι-

κονοµία από την εύρυθµη λειτουργία της δηµοκρατίας και του
κοινωνικού κράτους. Για µας είναι το ίδιο. Για µας ανάπτυξη
χωρίς κράτος δικαίου και κοινωνικό κράτος δεν γίνεται. Αυτός
είναι ο σοσιαλισµός, αυτή είναι η σοσιαλδηµοκρατία και στην Ευ-
ρώπη και όπου αλλού υφίσταται. Όλα αυτά για µας πάνε µαζί. Η
ευηµερία του λαού σηµαίνει σεβασµός στα ανθρώπινα δικαιώ-
µατα, σηµαίνει καλό δηµόσιο σχολείο, καλό δηµόσιο νοσοκοµείο,
σηµαίνει να µπορεί ο άνθρωπος να δηµιουργεί, να έχει θέσεις
εργασίας µε αξιοπρέπεια, στέγαση µε αξιοπρέπεια. 

Δεν καταλαβαίνω, λοιπόν, γιατί τον ενοχλεί όταν µε ένταση θέ-
τουµε τα θέµατα ανθρωπίνων δικαιωµάτων, κράτους δικαίου και
διάκρισης των εξουσιών. Και το λέω αυτό γιατί πραγµατικά η δια-
στρέβλωση δεν έχει όριο. Ακόµη και το ψήφισµα του Ευρωκοι-
νοβουλίου συνεχίζει να λέει ότι είναι προϊόν διάφορων παιχνιδιών
κάτω από το τραπέζι. Μα, πόσα κόµµατα µπορούµε να ελέγξουµε
τριάντα, σαράντα, πενήντα κόµµατα σε όλη την Ευρώπη από
πέντε διαφορετικές πολιτικές οµάδες; Ποιοι νοµίζει ότι είµαστε;
Ο Μπάιντεν, ο Οµπάµα, ο Γιούνγκερ; Δεν καταλαβαίνετε ότι η
συντριπτική πλειοψηφία του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου δεν θέλει
να βλέπει ζωγραφιστή την Κυβέρνησή σας διότι προσβάλλει τον
πυρήνα των ευρωπαϊκών αξιών;

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Εµείς είµαστε πίσω από το κόµµα του Μακρόν; Εµείς είµαστε
πίσω από το κόµµα των Πρασίνων, πίσω από τους συναδέλφους
σας του Λαϊκού Κόµµατος που και αυτοί σας γύρισαν την πλάτη
και στήριξαν το ψήφισµα;

Ξέρετε, µας είπε για το χρέος και για την ανάπτυξη. Το χρέος
και η ανάπτυξη. Θα τα σχολιάσω εκτενώς και τα δύο σε λίγο,
αλλά πιο µπροστά θέλω να σχολιάσω κάποια άλλα θέµατα που
δείχνουν το θράσος, διότι νοµίζει ότι απευθύνεται σε ένα ακρο-
ατήριο ιθαγενών.

Ακούστε τι µας είπε σήµερα ο κ. Μητσοτάκης. Δεν ήθελε -
λέει- το Ταµείο Ανάκαµψης ο Σολτς και είναι το βασικό εµπόδιο
για να έχει µόνιµα χαρακτηριστικά. Ποιος δεν το ήθελε; Ο Υπουρ-
γός Οικονοµικών της κ. Μέρκελ, αυτό ήταν ο κ. Σολτς όταν έγινε
το Ταµείο Ανάκαµψης. Άρα η κ. Μέρκελ έκανε κάτι που αφορά
κατά βάση την οικονοµία χωρίς να το θέλει ο Υπουργός Οικονο-
µικών. Μα καλά σε ποιους µιλάτε; Από πού νοµίζετε ότι ήρθαµε;
Δεν καταλαβαίνουµε;

Και τώρα λέει κάτι άλλο, τα µόνιµα ταµεία που λέτε εσείς. Βέ-
βαια, στα µόνιµα ταµεία µπαίνουν πολλές χώρες εµπόδιο και η
γερµανική κυβέρνηση, όπως και τότε η κυβέρνηση Μέρκελ, ήταν
κυβέρνηση συνεργασίας είχε και φιλελεύθερους µέσα, πολύ
σκληρούς για αυτά τα θέµατα. Άρα, µην απλοποιεί και µην ευτε-
λίζει ζητήµατα αξιοποιώντας ότι κάποιοι άνθρωποι δεν τα γνωρί-
ζουν καλά, διότι είµαι κι εγώ εδώ και δεν µπορεί να περιφρονεί
τη νοηµοσύνη µας.

Πάµε τώρα στο προσφυγικό-µεταναστευτικό. Τι µας είπε; «Το
κόµµα µας ήταν αυτό που πέτυχε». Τι πέτυχε; Να σας τα πω ένα-
ένα. Λοιπόν, ο φράχτης του ΠΑΣΟΚ, η FRONTEX του ΠΑΣΟΚ. Και
µάλιστα βάζατε πολλά θέµατα τότε όταν καλέσαµε τη FRONTEX
να έρθει στην Ελλάδα. Ποιοι ήταν αυτοί που µπήκαν απέναντι στη
µόνιµη µετεγκατάσταση; Οι σοσιαλιστές; Εµείς στο Ευρωπαϊκό
Κοινοβούλιο ήµασταν πρωτεργάτες στο να υπάρχουν κανόνες
µόνιµης, σταθερής µετεγκατάστασης για να µην γίνουν τα νησιά
µας «αποθήκες» ψυχών, για να υπάρχει δικαιοσύνη κατανοµής,
σεβασµός στα ανθρώπινα δικαιώµατα των ανθρώπων που κά-
νουν αίτηση. Το Λαϊκό Κόµµα διαφώνησε και η ευρωπαϊκή ακρο-
δεξιά.

Άρα, ποια λύση στο προσφυγικό έδωσε το Λαϊκό Κόµµα σε ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο; Ότι ήρθαν στον Έβρο και τους χτυπούσαν την
πλάτη; Όλοι συµφωνήσαµε ότι έπρεπε να περιφρουρήσουµε τα
σύνορά µας, είτε στη θάλασσα είτε στη στεριά, τουλάχιστον
εµείς. Άρα δεν καταλαβαίνω σε ποιους απευθύνεται. Το Ευρω-
παϊκό Λαϊκό Κόµµα είναι το κόµµα που µπήκε εµπόδιο σε µια σο-
βαρή ολοκληρωµένη µεταναστευτική πολιτική.

Μετά µας είπε αν συµφωνούµε µε την άµυνα και την ασφάλεια
και για το ευρωοµόλογο, που είπε. Τη λέξη ευρωοµόλογο την
έβαλε στο στόµα του πριν από µερικούς µήνες. Τη λέξη ευρωο-
µόλογο την έχει στο στόµα του το ΠΑΣΟΚ από το 2010, γιατί τότε
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λέγαµε ότι χρειάζεται κοινός δανεισµός αντιµετώπιση της κρίσης
χρέους. Και τι είναι επί της ουσίας το Ταµείο Ανάκαµψης; Κοινός
δανεισµός είναι, ευρωοµόλογο είναι. Και λέµε ναι στο ευρωοµό-
λογο χρόνια τώρα αλλά έχουµε προτεραιότητες. Για µένα προ-
τεραιότητα δεν είναι το ευρωοµόλογο για την άµυνα. Ναι, είναι
κι αυτό σηµαντικό. Είναι το ευρωοµόλογο για να υπάρξει ευρω-
παϊκό ταµείο οικονοµικής κυριαρχίας.

Και επειδή έχουµε ευρωπαϊκές εκλογές, αυτό πολύ απλά είναι
ένα ταµείο στήριξης της µειωµένης ανταγωνιστικότητας της Ευ-
ρώπης όχι µόνο στον νότο, αλλά και σε άλλες χώρες, για να επα-
ναπατρίσουµε, κυρίως, από την Κίνα κοµµάτια της παραγωγικής
βάσης που έχουν φύγει προς αυτές τις χώρες µε αποτέλεσµα η
Ευρώπη να τείνει να γίνεται συνεχώς αδύναµη και εξαρτώµενη.
Αυτό είναι για µας το ευρωοµόλογο, όπως και για τη στήριξη του
κοινωνικού κράτους, για τη στήριξη του ευρωπαϊκού κοινωνικού
µοντέλου.

Άµυνα: Ήµουν τέσσερα χρόνια Αντιπρόεδρος της Επιτροπής
Άµυνας και Ασφάλειας του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου. Θέλω να
σας πω ότι αυτά τα θέµατα είναι πολύ σηµαντικά και έχουν γίνει
κάποια βήµατα, δειλά, αλλά έχουν γίνει κάποια βήµατα.

Η Ελλάδα έχει ένα τεράστιο εθνικό και γεωπολιτικό ενδιαφέ-
ρον, διότι οι χώρες που γειτνιάζουν µε τη Ρωσία είναι ΝΑΤΟ και
όχι ΝΑΤΟ οι απέναντι. Εµάς είναι ΝΑΤΟ εδώ, ΝΑΤΟ και απέναντι.
Άρα, αν µια χώρα έχει τεράστιο γεωπολιτικό ενδιαφέρον για να
υπάρξει ευρωστρατός και κοινή άµυνα και εξωτερική πολιτική,
είναι η Ελλάδα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, όχι µόνο στηρίζουµε αλλά έχουµε εργαστεί
γι’ αυτά τα θέµατα. Και, µάλιστα, επειδή τη χώρα µας δεν τη
θέλω µόνο καταναλωτή εξοπλισµών αλλά και παραγωγό, προ-
σπαθήσαµε να αναθεωρηθούν οι κοινοτικές οδηγίες που υπονο-
µεύουν να ενισχυθεί η παραγωγική βάση της χώρας σε επίπεδο
εξοπλιστικών προγραµµάτων για να γίνουµε συµπαραγωγός
χώρα.

Όπως, επίσης, εµείς δεν θέλουµε να πουλάνε και σ’ εµάς, να
πουλάνε και στους γείτονες και να έχουµε έναν ανταγωνισµό και
ένα ράλι εξοπλισµών, παίρνοντας πόρους από το κοινωνικό κρά-
τος και στηρίζοντας µε δισεκατοµµύρια µόνο τους εξοπλισµούς.
Γι’ αυτό τι είπα και είναι δική µου πρωτοβουλία; Κοινοί πανευρω-
παϊκοί κανόνες στην εξαγωγή όπλων προς τρίτες χώρες και το
πέρασα στον ειδικό φάκελο εξαγωγής όπλων. Έχει εργαστεί το
Υπουργείο Άµυνας και Εξωτερικών προς αυτήν την κατεύθυνση;
Τι σηµαίνει αυτό; Οι κοινοί κανόνες να µην επιτρέψουν σε οποι-
αδήποτε χώρα να πουλάει έστω και µία σφαίρα σε χώρα που
υπονοµεύει και δεν σέβεται κυριαρχικά δικαιώµατα οποιουδή-
ποτε ευρωπαϊκού κράτους. Αυτό σηµαίνει αλληλεγγύη στην
πράξη. 

Όµως, ήλθε εδώ ο Πρωθυπουργός, πέταξε µια φωτοβολίδα
για να πει ότι έκανε κάτι, περιφρονώντας και την εργασία και την
πολιτική και το σχέδιο που έχουν τα άλλα κόµµατα όποια κόµ-
µατα το έχουν.

Πραγµατικά, θέλω να σχολιάσω πολλά ζητήµατα από αυτά που
είπε. Δεν µπορώ, όµως, να µη σχολιάσω ένα ακόµα θέµα, αυτό
της απόκλισης. Δεν είναι απόκλιση να είµαστε η µόνη ευρωπαϊκή
χώρα που λίγο πριν τις εκλογές µια ανεξάρτητη αρχή είναι έτοιµη
να βάλει ένα τεράστιο πρόστιµο στο Υπουργείο Εσωτερικών για
εκλογικούς λόγους, για λόγους εκλογικής διαδικασίας; Αυτό δεν
είναι απόκλιση;

Θέλω, πραγµατικά, να µου πείτε αν υπάρχει µια πιθανότητα να
ανακοινωθεί πρόστιµο στο Υπουργείο Εσωτερικών και να µείνει
στην καρέκλα της η κ. Κεραµέως. Η κ. Κεραµέως, µόλις ανακοι-
νωθεί το πρόστιµο πρέπει να αποτελεί παρελθόν.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Διότι είναι αδιανόητο, λίγες µέρες πριν τις ευρωπαϊκές εκλο-
γές, τις οποιεσδήποτε εκλογές, να συζητάµε για ένα τέτοιο πρό-
στιµο για την κλοπή χιλιάδων στοιχείων από κοµµατικούς
παράγοντες της Νέας Δηµοκρατίας από το Υπουργείο Εσωτερι-
κών, τη διανοµή τους σε στελέχη της Νέας Δηµοκρατίας. Και η
συγκεκριµένη Υπουργός να κάθεται στη θέση της. Ήδη έπρεπε
να είχε φύγει. 

Και το λέω αυτό για να δείτε πως εκτίθεται το κόµµα σας πα-

νευρωπαϊκά. Ποια ήταν η κυρία που έλεγε ότι είναι «µύθος οι
υποκλοπές»; Ποια ήταν η κυρία που πήγε στο βήµα του Ευρω-
παϊκού Κοινοβουλίου µετά την οµιλία µου τον Σεπτέµβρη του
2022 και έλεγε: «Τι ακούτε; Μύθος! Εµείς είµαστε η χώρα των
µύθων. Μύθος οι υποκλοπές». Η ίδια που λέει ότι είναι µύθος και
τα κλεµµένα e-mails, γιατί αυτό είστε. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος
Αλλαγής)

Το ότι δεν υπάρχει τιµωρία αναπαράγει την αλαζονεία και το
θράσος και το ψέµα. 

Εθνικά θέµατα: Άκουσα διάφορα από τους συναδέλφους. Είπε
κάποια ψήγµατα και ο Πρωθυπουργός. Πραγµατικά, τον τελευ-
ταίο µήνα βρίσκεστε σε vertigo. Κόσοβο; Άλλα κάνει η κ. Μπακο-
γιάννη στο Συµβούλιο της Ευρώπης σχετικά µε το Κόσοβο, άλλα
λέει ο κ. Γεραπετρίτης.

Αλβανία; Βάζετε τον Μπελέρη στο ευρωψηφοδέλτιο σας λέµε
ότι το κάνετε για κοµµατικούς λόγους. «Όχι, λέει, για εθνικούς
λόγους το κάνουµε». Οι ίδιοι υποψήφιοι Ευρωβουλευτές σας
λένε ότι το κάναµε για κοµµατικούς λόγους για να µαζέψουµε τις
απώλειες από την ακροδεξιά. 

Έρχεται ο Ράµα στην Αθήνα χωρίς να υπάρχει κανένας εκλο-
γικός σχεδιασµός στη γειτονική χώρα, δίνει ένα ρεσιτάλ αλυτρω-
τισµού, οι ίδιοι υποψήφιοι Ευρωβουλευτές της Νέας
Δηµοκρατίας µιλούν για µια µεγάλη πρόκληση στην εθνική ελλη-
νική µειονότητα της Βορείου Ηπείρου. Ο Εκπρόσωπος Τύπου της
Κυβέρνησης λέει ιδιωτική επίσκεψη τελεία. Είναι αυτά σοβαρά
πράγµατα; Και να ήταν µόνο αυτό!

Βόρεια Μακεδονία. Έγινε ό,τι έγινε. Ξαφνιαστήκατε; Μα το
όνοµα της συµµαχίας κοµµάτων που συµµετέχει το VMRΟ λεγό-
ταν «η δικιά µας Μακεδονία». Αυτό δεν ήταν δείγµα αλυτρωτι-
σµού και σήµα κινδύνου για το τι θα ερχόταν αν κέρδιζε ο
σχηµατισµός αυτός; Τι κάνατε εδώ και οκτώ µήνες; Τι κάνατε;
Μηδέν. Ξαφνιαστήκατε! Αλλά, βέβαια, έχετε τον χρυσό χορηγό.
Εγώ πρώτος έχω πει ότι έπρεπε να υπάρχει λύση. Την έχουµε
περιγράψει µε πάγιο εθνικό τρόπο από τις αρχές του 2000, erga
omnes, ονοµασία γεωγραφική και στην ιθαγένεια και µηχανισµός
επιτήρησης της συµφωνίας. Έρχεται, λοιπόν, µια συµφωνία
«κουτσή». Μηχανισµός επιτήρησης δεν υπάρχει και την ώρα που
έχουµε τέτοια ένταση, απαξίωση και ευτελισµό της συµφωνίας
από την πλευρά της γειτονικής χώρας, έρχεται ο ΣΥΡΙΖΑ και λέει
να φέρουµε τα πρωτόκολλα. 

Μα, αυτά κάνατε και µε τον µηδενικό ΦΠΑ και τους δίνετε διέ-
ξοδο διαφυγής, όταν δεν αξίζει καµµία διέξοδος διαφυγής σε
αυτή την Κυβέρνηση. Καµµία! Διότι, όλα αυτά τα έχουν χειριστεί
µε απίστευτο ερασιτεχνισµό. Απίστευτο ερασιτεχνισµό!

Τουρκία. Δεν ξέρατε ότι ο Ερντογάν το 2020 είπε ότι όπως και
µε άλλα µνηµεία, θα γίνει τζαµί και η Αγιά Σοφιά και η Μονή της
Χώρας; Το ξέρατε ή δεν το ξέρατε; Τι κάνατε σε διεθνές επίπεδο;
Τίποτα. Θα µπορούσατε να κάνετε πολλά.

Γίνεται πρώτα τζαµί η Αγιά Σοφιά. Βγαίνει η επιστηµονική κοι-
νότητα περιγράφει τεράστιες επιπτώσεις στο µνηµείο, καταστρο-
φές και ούτε αυτό αξιοποιείτε. Έρχεται ο Ερντογάν τέσσερις
µέρες πριν πάει ο κ. Μητσοτάκης στην Τουρκία, κάνει το σόου
και µετατρέπει σε τζαµί τη Μόνη της Χώρας και δεν τρέχει τί-
ποτα. Πώς το είπε; Είχε βρει και µια ωραία λέξη σε µια συνέν-
τευξή του, αχρείαστη ενέργεια. Μα, µόνοι σας υποβαθµίσατε ένα
τόσο σοβαρό θέµα. Είναι αυτή σοβαρή εξωτερική πολιτική; Όχι,
βέβαια. 

Έχουµε και κάτι καινούργιο, φρεσκότατο, χθεσινό, Σρεµπρέ-
νιτσα. Για πείτε µου τώρα εσείς οι φιλοευρωπαϊστές, γιατί στον
ΟΗΕ η χώρα απείχε από την απόφαση να γίνει Παγκόσµια Ηµέρα
Μνήµης της Σφαγής της Σρεµπρένιτσας η 11η Ιουλίου; Γιατί, όταν
η συντριπτική πλειοψηφία των ευρωπαϊκών κρατών στήριξαν
αυτήν την πρόταση; Γιατί; Θέλω µία απάντηση, σαφή απάντηση.
Εκθέτετε τη χώρα συνεχώς σε πολύ σοβαρά θέµατα και µάλιστα
µε έναν αντικρουόµενο και αντιφατικό τρόπο µεταξύ τους. Έχει
χάσει την µπάλα το Υπουργείο Εξωτερικών και ο Πρωθυπουρ-
γός.

Τι ήταν πάλι το χθεσινό; Είναι αυτό φιλοευρωπαϊκή στάση; Και
το λέω γιατί ως Ευρωβουλευτής έχω ψηφίσει να γίνει Παγκόσµια
Ηµέρα Μνήµης για τη σφαγή στη Σρεµπρένιτσα. Διότι εµείς,
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πραγµατικά, θέλουµε τα Δυτικά Βαλκάνια να µπούνε στην Ευ-
ρώπη αλλά µε όρους και κανόνες, διαφάνεια, µε συνθήκες καλής
γειτονίας και σεβασµό στα ανθρώπινα δικαιώµατα και το κράτος
δικαίου για να υπάρξει σταθερότητα µακροπρόθεσµη στην ευ-
ρύτερη περιοχή.

Εσείς τι κάνετε; Ό,τι να ’ναι κάνετε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Αν θέλετε ολοκληρώ-

στε, κύριε Πρόεδρε. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ (Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ - Κινή-

µατος Αλλαγής): Κλείνοντας, θέλω να πω µια κουβέντα για τη
Γάζα, γιατί αυτό που εξελίσσεται είναι µια γενοκτονία. Είναι µια
γενοκτονία που δεν αφήνει κανένα περιθώριο κάποιοι να χαϊ-
δεύουν τον Νετανιάχου. Εµείς δεν νιώθουµε καµµία ανάγκη να
υπερασπιστούµε κάποιον ο οποίος διαπράττει ένα τέτοιο έγ-
κληµα κατά της ανθρωπότητας και ήµασταν οι πρώτοι που κατα-
δικάσαµε τη Χαµάς, όλη τη Χαµάς για το τροµοκρατικό χτύπηµα
της 7ης Οκτωβρίου, το τζιχαντιστικό αυτό χτύπηµα. Από αυτό το
σηµείο, όµως, να φτάσουµε στο σηµείο να είναι κάποιοι στη
χώρα µας οπαδοί του Νετανιάχου και να µη λένε µία κουβέντα
για τη σφαγή που εξελίσσεται στη Γάζα εις βάρος χιλιάδων παι-
διών και οικογενειών είναι αδιανόητο και σοκαριστικό. 

Για εµάς η λύση είναι η λύση που περιγράφουν τα ψηφίσµατα
του Οργανισµού Ηνωµένων Εθνών. Και η κίνηση που έκανε η
Ισπανία και άλλες χώρες, είναι µία κίνηση για να πιέσει το Ισραήλ
προς αυτήν την κατεύθυνση. Δεν είναι µια κίνηση που επικροτεί
τη Χαµάς. Είναι µία κίνηση διπλωµατική για να πιέσει το Ισραήλ
να υπάρξει επιτέλους τραπέζι διαλόγου για να σταµατήσει η αι-
µατοχυσία στη Γάζα και στην ευρύτερη περιοχή. 

Αγαπητοί συνάδελφοι, κλείνοντας είµαστε λίγες µέρες πριν τις
ευρωπαϊκές εκλογές. Είναι σύνηθες να λέµε σταυροδρόµια, κρί-
σιµες εκλογές. Για µένα το στοίχηµα είναι ένα στην ηγεσία της
Ευρωπαϊκής Ένωσης να υπάρχουν πρόσωπα µετά το καλοκαίρι
ισχυρά, προσωπικότητες που θα ξεπεράσουν όλες τις κακοδαι-
µονίες της τελευταίας πενταετίας. Πρόσωπα όπως ο Γιούνκερ
που νιώθουν, πραγµατικά, υπόλογοι σε όλους τους ευρωπαϊκούς
λαούς που θα υπηρετήσουν το όραµα των µεγάλων πατέρων της
Ένωσης για ειρήνη, για αυτονοµία, για ισχυρή Ευρώπη φάρο των
αξιών των ευρωπαϊκών λαών και του πολιτισµού της Ευρώπης.
Δεν µπορούµε να πάµε σε ένα συµβιβασµό κάτω από το τραπέζι
που θα επιβάλουν η Γερµανία, η Γαλλία ή Μελόνι, δυστυχώς, και
άλλα κράτη.

Καλώ από αυτό το Βήµα τον ελληνικό λαό να ψηφίσει τα φιλο-
ευρωπαϊκά κόµµατα που θα υπηρετήσουν την ισχυρή Ευρώπη
του µέλλοντος, την Ευρώπη των λαών και των αξιών και όχι αυ-
τούς που χρησιµοποιούν την Ευρώπη ως φερετζέ πρακτικών που
εκθέτουν τον λαό µας, πρακτικών που εκθέτουν και τις ίδιες τις
αξίες της Ένωσης. 

Φιλοευρωπαϊστής δεν γίνεσαι ούτε µε την ταµπέλα ούτε µε τις
δόξες προηγούµενων δεκαετιών. Φιλοευρωπαϊστής γίνεσαι µε
τις καθηµερινές σου πράξεις, µε τις αρχές σου, µε τις ιδέες σου,
µε την πολιτική σου. Και το ΠΑΣΟΚ ήταν και είναι το πιο φιλοευ-
ρωπαϊκό, δηµοκρατικό σταθερά αξιακό κόµµα έναντι όλων αυτών
των προκλήσεων. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος

Αλλαγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βασίλειος Βιλιάρδος): Ευχαριστούµε πολύ

τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ - Κινήµατος Αλλαγής.
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας Κοµµουνιστικό

Κόµµα Ελλάδας, ο κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας έχει τον λόγο για
δέκα λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-
τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας): Η
αλήθεια είναι ότι δε γίναµε σοφότεροι από τις οµιλίες και του
Πρωθυπουργού και των άλλων πολιτικών αρχηγών. Όχι πως πε-
ριµέναµε κάτι διαφορετικό, βέβαια, σήµερα. Και νοµίζω ότι δεν
έγιναν και σοφότεροι και όσοι µας παρακολουθούν.

Όλη η αντιπαράθεση περιστρέφεται και σήµερα γύρω από το
ποιος είναι πιο πιστός, ο πιο αυθεντικός εκφραστής της πολιτικής
της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Η πολιτική της οποίας είναι απολύτως
ένοχη και για το πρόβληµα της ακρίβειας, κύριε Ανδρουλάκη,

κύριε Φάµελλε, κύριε Μητσοτάκη, κυρίες και κύριοι, όπως ανέ-
λυσα και στην πρωτολογία µου. 

Το έχετε κάνει και σλόγκαν. Ποιος φέρνει την Ελλάδα πιο
κοντά, λέει, στην Ευρώπη. 

Βέβαια εσείς, όταν λέτε Ευρώπη εννοείτε την Ευρώπη των
λόµπι, της διαφθοράς, των µεγάλων επιχειρηµατικών οµίλων, των
πολέµων. Γιατί υπάρχει και η Ευρώπη των λαών και των αγροτών,
για παράδειγµα, που ξεχύθηκαν στους δρόµους ενάντια στην
Κοινή Αγροτική Πολιτική και έφτασαν µέχρι και την Πύλη του
Βραδεµβούργου. Υπάρχει και η Ευρώπη των εργαζοµένων που
πραγµατοποίησαν τις µεγαλύτερες απεργίες των τελευταίων δε-
καετιών και πληµµύρισαν την πλατεία της Βαστίλης στο Παρίσι
αλλά και σε όλες τις ευρωπαϊκές πρωτεύουσες. Υπάρχει και η
Ευρώπη των φοιτητών που διαδηλώνουν στα πανεπιστήµια τους
ενάντια στη γενοκτονία του λαού της Παλαιστίνης. Υπάρχει και
η Ευρώπη των λαών που αντιτίθενται και αγωνιούν για την εµ-
πλοκή των χωρών τους στον πόλεµο και στην Ουκρανία και στη
Μέση Ανατολή και αλλού. 

Και εδώ κανείς σας δεν ακούµπησε το τεράστιο ζήτηµα που
ανέφερα και πριν και σχετίζεται άµεσα µε το θέµα της σηµερινής
συζήτησης. Μιλάω για την πολεµική οικονοµία της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, τους θηριώδεις πολεµικούς εξοπλισµούς. Μιλάω για το
µισό εκατοµµύριο ευρώ τη µέρα που πληρώνει ο λαός µας για
να βρίσκεται η φρεγάτα «ΎΔΡΑ» στο στόµα του λύκου στην Ερυ-
θρά Θάλασσα, σε µια αποστολή που καµµία σχέση έχει µε την
άµυνα της χώρας και την υπεράσπιση της πατρίδας. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Γ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ)

Στους σχεδόν τρεις µήνες που βρίσκεται εκεί, έχετε δαπανήσει
περίπου 45 εκατοµµύρια ευρώ. Για πείτε µας πόσους γιατρούς,
πόσους δασκάλους και καθηγητές θα µπορούσατε να προσλά-
βετε µε αυτά τα χρήµατα. Για να µην πιάσω τα Ραφάλ, τις Μπε-
λαρά, τα F35 και το Iron Dome που ετοιµάζεστε τώρα να
αγοράσετε, όπως µας είπατε, κύριε Μητσοτάκη, στην πρωτολο-
γία. 

Και γιατί τα δίνετε όλα αυτά τα χρήµατα; Για να εκπληρώνει η
χώρα τις συµµαχικές, τις νατοϊκές, δηλαδή, υποχρεώσεις της και
να µπορεί να υπολογίζει –λέτε- στη στήριξη των συµµάχων.
Ποιων συµµάχων; Της νατοϊκής συµµάχου Τουρκίας που αµφι-
σβητεί και κυριαρχικά δικαιώµατα και την κυριαρχία της χώρας,
που σας µίλησε πάλι ο κ. Ερντογάν για τουρκική µειονότητα στη
Θράκη, που προχωρά σε προκλήσεις όπως η µετατροπή της
Μόνης της Χώρας σε τζαµί και τόσα άλλα; Και εσείς συνεχίζετε
να καλλιεργείτε έναν επικίνδυνο εφησυχασµό στον ελληνικό λαό,
γιατί σας ενδιαφέρει να υλοποιήσετε τον νατοϊκό σχεδιασµό για
τη συγκράτηση της Τουρκίας –λέτε- στην ευρωατλαντική αγκα-
λιά; Της νατοϊκής συµµάχου Αλβανίας µε τις γνωστές πρόσφατες
προκλήσεις του κ. Ράµα; Της νατοϊκής συµµάχου Βόρειας Μα-
κεδονίας, η ηγεσία της οποίας επανέφερε πλέον κανονικά και µε
τον νόµο την αλυτρωτική ονοµασία Μακεδονία για το κράτος της; 

Και µην παριστάνετε τους δικαιωµένους, κύριοι της Κυβέρνη-
σης, γιατί εσείς ποτέ δεν αµφισβητήσατε τον νατοϊκό χαρακτήρα
της Συµφωνίας των Πρεσπών. Το µόνο που κάνατε ήταν να ψα-
ρεύετε στα «βρώµικα νερά» του δήθεν εθνικισµού και µόλις γί-
νατε Κυβέρνηση την κάνατε και ευαγγέλιο, ακριβώς επειδή είναι
νατοϊκή συµφωνία. 

Δεν µιλάω καν για εσάς, κύριοι του ΣΥΡΙΖΑ, που βγάλατε όλη
τη βρώµικη δουλειά των Ηνωµένων Πολιτειών Αµερικής και του
ΝΑΤΟ στα Βαλκάνια και παραµυθιάζετε και τον κόσµο, ακόµα και
προοδευτικούς ανθρώπους µε τίµιες προθέσεις, ότι µε τη συµ-
φωνία αυτή θα λυθούν δήθεν τα προβλήµατα και θα συνυπάρ-
ξουν αρµονικά οι λαοί. Λες και έχει συµβεί ποτέ κάτι τέτοιο εκεί
που πατάει το πόδι της -ή µάλλον τη µπότα της- η δολοφονική
µηχανή του ΝΑΤΟ. 

Συνολικά, λοιπόν, αναδείχθηκε και σήµερα η σύµπλευση όλων
σας στα βασικά ζητήµατα της ακολουθούµενης πολιτικής. Γι’
αυτό και λέµε σε όσους και όσες σκέφτονται -και πολύ σωστά το
σκέφτονται- ότι στις εκλογές πρέπει να κοπεί η φόρα αυτής της
Κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, ότι η φόρα της Κυβέρνησης
της Νέας Δηµοκρατίας κόβεται µόνο µε την ενίσχυση του πραγ-
µατικού αντιπάλου αυτής της πολιτικής, δηλαδή του ΚΚΕ, του
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µόνου κόµµατος που ήταν αντίπαλος και της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης από την εποχή της ίδρυσής της µέχρι σήµερα σταθερά και
αταλάντευτα. 

Στη χώρα µας ένα πολύ δυνατό ΚΚΕ αποτελεί εγγύηση ότι θα
είναι ο ίδιος ο λαός δυνατός και το κίνηµά του. Αντιπολίτευση
στη χώρα υπάρχει και δυναµώνει όπως και ένα σηµαντικό ρεύµα
αµφισβήτησης της κυρίαρχης πολιτικής. Και αυτό φάνηκε σε
όλες τις µεγάλες απεργιακές µάχες, στους αγώνες του τελευ-
ταίου χρόνου, όπως και πριν λίγες µέρες, την Πρωτοµαγιά, µε
τις κόκκινες σηµαίες των εργαζοµένων και τις πολύχρωµες ση-
µαίες του βασανισµένου του λαού της Παλαιστίνης να ανεµίζουν
ξανά στο Σύνταγµα. 

Γιατί εµείς δεν δεχόµαστε να γίνουµε συνένοχοι στο έγκληµα,
στη γενοκτονία που ήδη µετρά πάνω από τριάντα πέντε χιλιάδες
νεκρούς, όπως θέλει να µας κάνει η Κυβέρνηση της Νέας Δηµο-
κρατίας, που στηρίζει απροκάλυπτα το καθεστώς ενός εγκληµα-
τία πολέµου, όπως τον αποκάλεσε ακόµα και το Διεθνές Ποινικό
Δικαστήριο, τον Νετανιάχου, ενώ και τα άλλα κόµµατα της έχουν
δώσει µέχρι σήµερα άλλοθι για τη στάση της. 

Εµείς σας προτείναµε απλά και καθαρά, αφού και εσείς -όπως
είπε στη δευτερολογία του ο κ. Μητσοτάκης- λέτε ότι συµφω-
νείτε µε την ύπαρξη δύο κρατών, του Ισραήλ και Παλαιστίνης, να
ζουν ειρηνικά δίπλα-δίπλα, γιατί δεν προχωράτε εδώ και τώρα να
γίνει πράξη, όπως κατέθεσε την πρότασή της όλη η Κοινοβου-
λευτική Οµάδα του ΚΚΕ, η αναγνώριση ανεξάρτητου ελεύθερου
παλαιστινιακού κράτους που είναι και οµόφωνη απόφαση της
Βουλής από το 2015; 

Ήδη προχωρούν σε αναγνώριση και άλλες ευρωπαϊκές χώρες
όπως η Ιρλανδία, η Νορβηγία και η Ισπανία. Τι περιµένετε; Γιατί
αφήνετε να συνεχίζεται αυτό το έγκληµα που ακόµα και µέχρι το
Διεθνές Δικαστήριο σήµερα, όπως είδατε, του Οργανισµού Ηνω-
µένων Εθνών, έδωσε εντολή στο Ισραήλ, στον Νετανιάχου, να
σταµατήσει την επίθεση στη Ράφα.

Επίσης, είµαστε δίπλα και παρόντες στους δίκαιους αγώνες
ειδικά των υγειονοµικών στη χώρα µας και όλου του λαού ενάντια
σε αυτό το απαράδεκτο σχέδιο περαιτέρω ιδιωτικοποίησης και
εµπορευµατοποίησης του ΕΣΥ. Είµαστε ενάντια στις τραγικές ελ-
λείψεις και την εξάντληση των γιατρών, των νοσηλευτών που
ήταν ήρωες στην πανδηµία, αλλά οι ίδιοι είναι που είναι ήρωες
και σήµερα. Και ας πάψετε, επιτέλους, κύριοι της Κυβέρνησης,
να τους χειροκροτείτε ως ήρωες. 

Αντί αυτού -πάψατε πλέον να τους χειροκροτείτε- τώρα τους
λέτε κάφρους και ανθρωπάκια, διά στόµατος του Υπουργού σας,
επειδή διεκδικούν τα αυτονόητα και σας χαλάνε και τις φιέστες.
Εµείς συνεχίζουµε να τους χειροκροτούµε και σήµερα. Άλλωστε
σε αυτούς βασιζόµαστε όλοι σε περίπτωση που µας τύχει κάτι. 

Το ότι υπάρχει Αντιπολίτευση φάνηκε και στα τεράστια συλ-
λαλητήρια και στους αγώνες των φοιτητών ενάντια στο νόµο-
έκτρωµα για τα πανεπιστήµια. Τότε που η Κυβέρνηση
προσπαθούσε να µας πείσει ότι είναι δίκαιο να µπαίνεις στην Ια-
τρική όχι µε δεκαεννέα χιλιάδες µόρια, όπως οι κοινοί θνητοί
αλλά µόνο µε εννέα χιλιάδες µόρια αν έχεις να πληρώσεις 19.000
ευρώ. Ότι είναι δίκαιο να έχεις εξασφαλισµένα επαγγελµατικά
δικαιώµατα αγοράζοντας ένα πτυχίο ιδιωτικού πανεπιστηµίου, αν
έχει λεφτά η οικογένειά σου βέβαια, αλλά να µην έχουν κανένα
αναγνωρισµένο επαγγελµατικό δικαίωµα οι φοιτητές, για παρά-
δειγµα, του Πανεπιστηµίου Δυτικής Αττικής. 

Την πήρατε, όµως, ξανά την απάντησή σας και εσείς και η πα-
ράταξή σας στα πανεπιστήµια, αφού από τα επίσηµα αποτελέ-
σµατα που επικύρωσαν οι εκλεγµένες εφορευτικές επιτροπές
των φοιτητών και όχι τα επιτελεία της ΔΑΠ και του Μαξίµου, είναι
καθαρό ότι η Πανσπουδαστική, η παράταξη που στηρίζει η ΚΝΕ
και το ΚΚΕ, είναι πρώτη δύναµη για τρίτη συνεχή χρονιά. Και ας
λένε ό,τι θέλουν τα φαιδρά παπαγαλάκια όπως άλλωστε κάνουν
κάθε χρόνο.

Χύνετε κροκοδείλια δάκρυα και για το δηµογραφικό. Μέσα στο
θέµα είναι και αυτό. Όµως, η ακρίβεια και ιδιαίτερα στη λαϊκή
στέγη, έχει φτάσει στον θεό. Πώς να ζήσει µια νέα οικογένεια;
Πώς να ζήσει µια λαϊκή οικογένεια, µια µονογονεϊκή οικογένεια;
Πού να στεγαστούν; Πώς να στεγαστούν, εκτός όλων των άλλων;
Εσείς µόνο πλειστηριασµούς ξέρετε να κάνετε και να δίνετε τα

σπίτια του κοσµάκη στα κοράκια. 
Είµαστε περήφανοι που σε όλους αυτούς τους δίκαιους αγώ-

νες του λαού και της νεολαίας, οι Βουλευτές και οι Ευρωβουλευ-
τές του ΚΚΕ αποτέλεσαν σταθερό και πολύτιµο στήριγµά τους,
µε την παρουσία τους στους δρόµους του αγώνα, µαζί µε το λαό
και τη νεολαία αλλά και µε την ψήφο και τη στάση τους µέσα
στην ελληνική Βουλή, µέσα στο Ευρωκοινοβούλιο. 

Έγκαιρα αποκάλυπταν στον λαό αυτά που τους ετοίµαζε η Κυ-
βέρνηση και η Ευρωπαϊκή Ένωση. Σταθερά καταψήφιζαν καθετί
αντιλαϊκό. Με εκατοντάδες παρεµβάσεις, οµιλίες, ερωτήσεις,
προτάσεις µετέφεραν και εδώ σε αυτή την Αίθουσα και στις αί-
θουσες του Ευρωκοινοβουλίου τα αιτήµατά τους τα πραγµατικά
προβλήµατα. Αποτελούσαν έτσι τη φωνή των πολλών, των αδι-
κηµένων και όχι των διάφορων επιχειρηµατικών λόµπι, που όλα
τα άλλα κόµµατα στηρίζουν στο Ευρωκοινοβούλιο και µάλιστα
τους θεωρείτε, όπως ψηφίσατε όλοι στο Ευρωκοινοβούλιο, και
ζωτικό στοιχείο της ευρωπαϊκής δηµοκρατίας. Μην πω τίποτα
βαρύ τώρα ώρες που είναι και από το Βήµα εδώ που είµαι!

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Μην το πείτε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Δεν το λέω.

Και ένα τελευταίο: Γιατί, αλήθεια, ο κ. Μητσοτάκης προσπαθεί
να εκβιάσει µε την απειλή της πολιτικής σταθερότητας, αν η Νέα
Δηµοκρατία δεν πιάσει έστω το ποσοστό των προηγούµενων ευ-
ρωεκλογών που είναι περίπου 10% και κάτι κάτω από το περσινό
της 41%; Δεν υπάρχει µεγαλύτερη και καλύτερη οµολογία για
τον αντιλαϊκό χαρακτήρα όσων ετοιµάζετε.

Και βέβαια Κυβέρνηση θα υπάρχει και στις 10 Ιουνίου, µετά
την Κυριακή των εκλογών. Απλώς θέλετε να έχετε τα χέρια σας
λυµένα, να µην έχετε τον κόσµο στον δρόµο να διαµαρτύρεται,
όπως οµολογείτε µόνοι σας. 

Αλήθεια, αν αυτά που ετοιµάζεστε να κάνετε είναι προς όφε-
λος του ελληνικού λαού τότε γιατί φοβάστε κάτι τέτοιο; Δεν πε-
ριµένουµε απάντηση. Ρητορικό είναι αυτό το ερώτηµα.

Τη σταθερότητά σας, τη σταθερότητα αυτού του σάπιου συ-
στήµατος την ξέρει πολύ καλά ο ελληνικός λαός. Σταθερότητα
είναι τα µατωµένα πλεονάσµατα που βγαίνουν από την υπερφο-
ρολόγηση των εργαζοµένων, των συνταξιούχων, των ανθρώπων
που παλεύουν να κρατήσουν ένα µικρό µαγαζί και τους φορολο-
γείτε φέτος από το πρώτο ευρώ για εισοδήµατα που  δεν είχαν.
Όταν όµως σας λέµε να φορολογήσετε τους βιοµήχανους, τους
εφοπλιστές, τους τραπεζίτες, κάνετε λες και σας πατάνε τον
κάλο και γρήγορα γρήγορα βρίσκετε καµµιά δεκαριά λόγους για
τους οποίους αυτό δεν µπορεί να συµβεί. 

Τα πλεονάσµατα βγαίνουν επίσης από τις περικοπές σε έργα
πραγµατικής πολιτικής προστασίας που έχει ανάγκη ο λαός µας,
όπως είναι τα αντιπληµµυρικά. Πρόσφατα µάλιστα αφαιρέσατε
από τις χρηµατοδοτήσεις του Ταµείου Ανάκαµψης ακόµα και τα
ελάχιστα που προορίζονταν για αντιπληµµυρικά. Δεν αφαιρέσατε
όµως από το 85% των κονδυλίων αυτού του υπερµνηµονίου της
Ευρωπαϊκής Ένωσης µε τα εκατοντάδες αντιλαϊκά προαπαιτού-
µενα, που πάνε καρφί στις πολύ µεγάλες επιχειρήσεις. Μόνο
αυτά δεν αφαιρέσατε. 

Τα πλεονάσµατα βγαίνουν και από την υποχρηµατοδότηση
κάθε τοµέα που αφορά τη ζωή του λαού και αντιµετωπίζεται
µόνο ως κόστος, όπως οι εγκληµατικές επιλογές που οδήγησαν
στο έγκληµα των Τεµπών, ένα έγκληµα που το ΚΚΕ έχει πάρει
όρκο να διερευνηθεί και να αποδοθούν ευθύνες, κάτι που επείγει
µάλιστα µετά τη χθεσινή δικογραφία και τις ποινικές ευθύνες που
σαφώς υπάρχουν για τη συγκάλυψη, για τα µπαζώµατα και τόσα
άλλα.

Τα πλεονάσµατα τα βγάζετε και από άλλα, όπως η προστασία
των γυναικών από την πολύµορφη βία. Θα σας πω µόνο ένα πα-
ράδειγµα γιατί το λέω αυτό: Σε ολόκληρο τον δυτικό τοµέα -
προχθές ήµουν στο Περιστέρι και θα πάω εκεί σε λίγο γιατί
υπάρχει σύσκεψη µε µαζικούς φορείς της περιοχής του Αιγάλεω-
όπου δολοφονήθηκε πριν λίγες εβδοµάδες η εικοσιοκτάχρονη
Κυριακή έξω από το αστυνοµικό τµήµα, λειτουργεί µόνο ένα συµ-
βουλευτικό κέντρο για γυναίκες το οποίο βρίσκεται στο Περι-
στέρι και αυτό δουλεύει µόνο µε τρεις εργαζόµενους όλους κι
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όλους, µε συµβάσεις και αυτοί ορισµένου χρόνου και µε ευρω-
παϊκή χρηµατοδότηση µε ηµεροµηνία λήξης. Και µετά κάθε φορά
που έρχεται και µια καινούργια γυναικοκτονία, κάθε φορά που
ένας δράστης - τέρας αφαιρεί τη ζωή µιας ανυπεράσπιστης γυ-
ναίκας, επειδή στο σάπιο µυαλό του τη θεωρεί ιδιοκτησία του
που µπορεί να την κάνει ό,τι θέλει µας λέτε λίγο πολύ ότι της εί-
χατε δώσει το panic button, αλλά αυτή δεν το χρησιµοποίησε.
Δική της ευθύνη πάλι! Σα δεν ντρεπόµαστε! Τα ίδια και µε τη σα-
ραντάχρονη εργάτρια στο Μενίδι πριν από λίγες µέρες.

Δεν θα καθίσουµε όµως µε σταυρωµένα χέρια να περιµένουµε
την επόµενη γυναικοκτονία. Θα παλέψουµε για να υψωθεί τείχος
προστασίας για κάθε γυναίκα, για όλα αυτά που κάθε άνθρωπος
έχει ανάγκη για να µπορεί να σταθεί στα πόδια του τουλάχιστον
µε αξιοπρέπεια.

Στις 9 του Ιούνη οι εργαζόµενοι µπορούν να κάνουν πράξη
αυτό που όλοι σας φοβάστε: Να καταδικάσουν την πολιτική της
Ευρωπαϊκής Ένωσης που είναι και δική σας. Να φτάσουν στην
κάλπη µε το ψηφοδέλτιο του ΚΚΕ. Να απορρίψουν τόσο τους κυ-
βερνητικούς εκβιασµούς όσο και τις αυταπάτες της σοσιαλδη-
µοκρατίας, που έρχονται ξανά από το παρελθόν, ότι δήθεν µε
µια άλλη κυβέρνηση δική τους, αλλά εφαρµόζοντας τις ίδιες πο-
λιτικές της Ευρωπαϊκής Ένωσης κάνοντας όλα τα χατίρια των
εκµεταλλευτών, θα δει και ο λαός κάποια άσπρη µέρα.

Η ψήφος στο ΚΚΕ ταυτόχρονα είναι αυτή που θα αφήσει πίσω
στο περιθώριο τις δυνάµεις της ακροδεξιάς, όπως και αν εµφα-
νίζονται αυτές εδώ µέσα ή έξω από αυτήν την Αίθουσα, δήθεν
εθνικά, δήθεν λαϊκά, δήθεν πατριωτικά, δήθεν άλλα, που παρι-
στάνουν και τους αντισυστηµικούς µάλιστα, ενώ είναι οι καλύτε-
ροι υπηρέτες του συστήµατος, όπως έχουν αποδείξει και µε τη
στάση τους στο Ευρωκοινοβούλιο αλλά και απέναντι στις ζωντα-
νές διεργασίες του λαϊκού µας κινήµατος.

Δυνατό ΚΚΕ στις 9 του Ιούνη για να πάρει η Κυβέρνηση, η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, τα κόµµατά τους, το σύστηµά τους µήνυµα αν-
τίστασης, για να πάρει ο ελληνικός λαός και όλοι οι λαοί της
Ευρώπης µήνυµα πραγµατικής αισιοδοξίας και ελπίδας για όλα
αυτά που θα κατακτήσουµε αύριο µε τον αγώνα µας και µε το
ΚΚΕ µπροστά, στην πρώτη γραµµή!

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Εµείς σας ευχαρι-

στούµε πολύ, κύριε Κουτσούµπα.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΤΣΟΥΜΠΑΣ (Γενικός Γραµµατέας της Κεν-

τρικής Επιτροπής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας):
Ήµουν και µέσα στον χρόνο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πάντα. Ήσασταν ο
πιο φειδωλός σήµερα. Αν προσθέσουµε τους δύο χρόνους, είναι
λιγότερο και από τον πρώτο χρόνο κάποιου εκ των Αρχηγών και
αυτό σας τιµά.

Τον λόγο τώρα έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Ελληνικής Λύσης, ο κ. Κυριάκος Βελόπουλος για τη δική
του δευτερολογία.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Θα  ήθελα να µεταφέρετε εκεί στην κ. Κωνσταντοπούλου ότι η
Ελληνική Λύση δεν χρειάζεται να πάρει θέση για την Προεδρία της
Δηµοκρατίας διότι εµείς την καταψηφίσαµε το 2019. Θα κάνουµε
το ίδιο γιατί είµαστε συνεπείς πάντοτε στις επιλογές µας. Δεν την
ψηφίσαµε, δεν θα την ψηφίσουµε και πάλι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα ήθελα να χρησιµοποιήσω µία ρήση του Σοφοκλέους: «Κα-

νένα ψέµα δεν αντέχει στην αλήθεια και στον χρόνο». Πόσα ψέ-
µατα να αντέξουµε, πραγµατικά, από έναν Έλληνα Πρωθυπουργό
ο οποίος ήρθε εδώ όχι απλά ψευδόµενος, όχι απλά συκοφαντών-
τας τους πολιτικούς του αντιπάλους αλλά διαστρεβλώνοντας
ακόµα και δηλώσεις ενός ανθρώπου που δεν έχει καµµία σχέση
µε την πολιτική, του κ. Παπαλεξόπουλου.

Αν ήταν εδώ ο Πρωθυπουργός, λοιπόν, ο οποίος έφυγε κακήν
κακώς, θα του έδειχνα αυτές τις δύο φωτογραφίες. Είναι η συνέν-
τευξη του κ. Παπαλεξόπουλου στον κ. Παπαχελά και θα του έδινα
το στικάκι της συνέντευξης -θα κατατεθεί στα Πρακτικά- για να µη
χρησιµοποιεί άλλους ανθρώπους για να πει ψέµατα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης κ. Κυριάκος

Βελόπουλος καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν ψη-
φιακό µέσο αποθήκευσης, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών
της Βουλής)

Δεν µπορείς να εκθέτεις έναν άνθρωπο που δεν έχει σχέση µε
την πολιτική. Ο Παπαλεξόπουλος είναι πρόεδρος του ΣΕΒ. Πώς
διαστρέφεις αυτά που λέει; Πώς έρχεσαι εδώ και λες ψέµατα συ-
νειδητά; Και απορώ πώς οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας εµ-
πιστεύονται έναν άνθρωπο, ο οποίος συνειδητά ψεύδεται.

Σας διαβάζω: «Παπαχελάς: Στις κλειστές συζητήσεις όταν µι-
λάτε µε ανθρώπους που είναι στο ίδιο επίπεδο, κ. Παπαλεξόπουλε,
µε εσάς, τι είναι αυτό που ακόµη αποθαρρύνει να έρθουν να επεν-
δύσουν στην Ελλάδα οι επενδυτές; Παπαλεξόπουλος: Η δικαιο-
σύνη και η δηµόσια διοίκηση είναι τα δύο πρώτα. Είναι στο µυαλό
τους απελπιστικά και τα δύο». 

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Οι επενδύσεις.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):

Ακούτε τι σας λέω τώρα; Το ακούτε; Άρα το να έρχεσαι εδώ και
να διαστρεβλώνεις ό,τι λέει ο άλλος…

Λέει ότι είναι απελπιστική κατάσταση πού; Στη δικαιοσύνη. Και
πού αλλού; Στη δηµόσια διοίκηση.

Και τον ρωτώ: Πέντε χρόνια κυβερνάς. Πόσα χρόνια χρειάζεσαι
για να τα αλλάξεις αυτά τα δύο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Άρα άλλα
λέτε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Αυτά είπε. Ο Πρωθυπουργός διέστρεψε αυτά που είπε ο Παπαλε-
ξόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Εσείς εί-
πατε άλλα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Κάνετε λάθος. Αυτό είπα. 

Πήρα τα Πρακτικά και τα δικά µου και τα δικά του. Αυτή είναι η
διαφορά µας. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης):..(Δεν
ακούστηκε)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Κύριε Υπουργέ, τα Πρακτικά πήρα και είδα το βίντεο τι είπα και τι
είπε. Αφού, λοιπόν, µιλάµε για ψέµατα, να σας αποδείξω, κύριε
Σκρέκα, ότι λέει και άλλα ψέµατα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης):…
Λάθος…(Δεν ακούστηκε)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης):
Λάθος κατάλαβε ο Πρωθυπουργός; Ναι. Αλλά είπε τα δικά του
αυτός.

Λέω, λοιπόν. Μείωσε τον φόρο στα µερίσµατα και έχουµε πε-
ρισσότερα έσοδα. Ισχύει αυτό κύριε Σκρέκα; Μη γίνεστε συνή-
γορος του κ. Μητσοτάκη. Δεν χρειάζεται συνήγορο. Σας ερωτώ
κάτι σοβαρό. Είπε ο Πρωθυπουργός εδώ ότι µείωσε τα µερί-
σµατα και έχουµε περισσότερα έσοδα. Το είπε, κύριε Υπουργέ;
Το είπε, ωραία. Γιατί δεν πάτε σε οριζόντιο φόρο 15% για να µει-
ώσουµε και να έχουµε περισσότερα έσοδα, αφού έχουµε περισ-
σότερα έσοδα µε τα τεκµήρια Σας το λέµε χρόνια.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Θα πω και κάτι στον κύριο Πρωθυπουργό. Ένας Κρητικός συν-

τοπίτης του είχε πει ότι το ψέµα είναι ανανδρία. Εδώ είπε την
ώρα που του έκανα παρέµβαση ότι θα µιλήσει για τα χειρό-
γραφα. Θα µιλήσει για τα χειρόγραφα είπε. Του είπα να µου ζη-
τήσει συγγνώµη, γιατί η πολιτική ευθιξία είναι σηµαντική για έναν
άνθρωπο όπως εγώ. Δεν ξέρω αν γι’ αυτόν η πολιτική ευθιξία
είναι σηµαντική. Δεν το έκανε καν. Επί χρόνια έλεγε ένα παρα-
µύθι µεγάλο. Επί χρόνια έριχνε λάσπη, ενώ εγώ ήξερα και είχα
το βίντεο από το 2016 του συναδέλφου µου αλλά δεν έπαιζα
βρώµικα. Και το λέω γιατί εγώ έχω οικογένεια, έχω φίλους. Αυτό,
λοιπόν, δείχνει και την ποιότητα του ανδρός.

Είπε κι άλλα ψέµατα. Είπε ότι οι εξαγωγές είναι το 50% του
ΑΕΠ. Το είπε εδώ, εδώ! Οι εξαγωγές είναι µόλις το 24% του ΑΕΠ
µειωµένες κατά 5 δισ. το 2023. Ήρθε συνειδητά και µας είπε ψέ-
µατα σας λέω. Μιλήσαµε για την ακρίβεια και έλεγε ψέµατα. Ο
άνθρωπος αυτός είπε ότι η φέτα κοστίζει 6,28 ευρώ το κιλό! Ο
Πρωθυπουργός της χώρας είπε ότι η φέτα κοστίζει 6,28 ευρώ το
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κιλό. Ή δεν έχει αγοράσει ποτέ φέτα στη ζωή του γιατί του τα
φέρνουν άλλοι ή οι σύµβουλοι του λένε ψέµατα και λέει άλλα ή
είναι ανίκανος να κυβερνήσει την Ελλάδα. Δεν υπάρχει κάτι άλλο.
Δεν υπάρχει!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Είπε κι άλλα ψέµατα. Και µε ενόχλησε περισσότερο. Ενώ έλεγε

προεκλογικά ότι δεν θα καλωσορίσει ποτέ τον Σκοπιανό πρόεδρο
ή πρωθυπουργό ως Μακεδόνα ή Βορειοµακεδόνα, σήµερα στο
ελληνικό Κοινοβούλιο είπε οχτώ φορές τη λέξη Βόρεια, ψευτο-
µακεδονία για εµάς, Μακεδονία για αυτόν. Αν τον άκουγε ο Κων-
σταντίνος Καραµανλής, ο Ευάγγελος Αβέρωφ, Πρόεδρε της
Βουλής, αν τον άκουγε θα έτριζαν τα κόκαλά του. Γιατί το δάκρυ
του έλεγε ότι δεν υπάρχει άλλη Μακεδονία. Υπάρχει µόνο µία
Μακεδονία και είναι ελληνική, ούτε βόρεια ούτε νότια ούτε δυτική
ούτε ανατολική. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν θέλω να πω περισσότερα πράγµατα για τα εγκλήµατα που

κάνατε ως Ευρωβουλευτές, τα κόµµατά σας δηλαδή, στην Ευ-
ρωβουλή. Θα πω όµως το χειρότερο που κάνατε, το βέτο. Είναι
αδιανόητο το έγκληµα που έκαναν η Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ
και ο ΣΥΡΙΖΑ να ψηφίσουν Έλληνες Ευρωβουλευτές την κατάρ-
γηση του βέτο. Και κανένας δεν µιλάει, κανείς! Έρχονται εδώ,
λένε τα δικά τους Το βέτο ήταν το µεγαλύτερο πλεονέκτηµα που
είχαµε ως χώρα. 

Επίσης δεν ψηφίσατε εναντίον των τεσσάρων πολυεθνικών.
Γιατί; Γιατί ελέγχουν τη σπορά και τους σπόρους για την αγρο-
τική οικονοµία. Καταθέσαµε ψήφισµα και το καταψηφίσατε όλα
τα κόµµατα. Όταν είπαµε να πάρουµε τη φίλη του κυρίου Πρω-
θυπουργού την Ούρσουλα Φον Ντερ Λάιεν, -η οποία έχουµε SMS
δικά της, γνωρίζουµε ότι υπερτιµολόγησε τα εµβόλια, ήταν υπέρ
των υποχρεωτικών- και να την πάµε στον ανακριτή µε χειροπέδες
γιατί έφαγε τα λεφτά των Ευρωπαίων, δεν το ψήφισε ούτε η Νέα
Δηµοκρατία ούτε το ΠΑΣΟΚ, ούτε ο ΣΥΡΙΖΑ.

Δεν θα πω για τη στεγαστική κρίση. Θα σας πω ένα πράγµα.
Δεν θα ανακαλύψω την Αµερική εγώ. Αντιγράψτε τη Γερµανία.
Έχει βάλει όρια σε αυξήσεις και ενοίκια, η Γερµανία. Η Πορτο-
γαλία έχει κρατική παρέµβαση, κατασκευή δηµοσίων κατοικιών.
Υπάρχει πρόβληµα στεγαστικό στην Ελλάδα. Δεν παντρεύονται
οι άνθρωποι και γι’ αυτόν το λόγο είναι πανάκριβα τα ενοίκια πα-
νάκριβα. Η στέγαση είναι το µεγαλύτερο πρόβληµα παρακαλώ. 

Θα µπορούσα να πω και κάτι τελευταίο, κύριε Σκρέκα. Γιατί
έχουν επιβληθεί αστεία πρόστιµα στα funds; Θέλω να µας πείτε
τι πρόστιµα επιβάλατε στα funds εδώ εσείς. Και επίσης πώς δρα-
στηριοποιούνται τα funds στην Ελλάδα χωρίς ελληνικό ΑΦΜ;
Ισχύει αυτό, ναι ή όχι; Να µας απαντήσετε εδώ. Έγινε καταγγελία
από την Ένωση Δανειοληπτών, ήρθε το φαξ και ερωτώ τον
Υπουργό εάν ισχύει. Και να µας πείτε τι ελέγχους κάνετε στα «κο-
ράκια» που παίρνουν τα σπίτια των Ελλήνων. 

Και επίσης όταν είπα ότι καταργήθηκε το αδίκηµα, κύριε
Σκρέκα, και κύριοι της Κυβέρνησης, για την αισχροκέρδεια, εί-
πατε ότι δεν είναι έτσι ακριβώς. Το κατήργησε ο ΣΥΡΙΖΑ. Το
άρθρο 405 του Ποινικού Κώδικα καταργήθηκε µε τον Ποινικό Κώ-
δικα ΣΥΡΙΖΑ του 2019. Και αυτό γιατί όµως; Επειδή εκκρεµούσαν
µηνύσεις κατά τραπεζών που χρέωναν τους δανειολήπτες κάθε
σελίδα φωτοτυπίας σε συµβάσεις και κινήσεις λογαριασµών µε
1 ευρώ.

Ε, λοιπόν, αυτοί που αισχροκερδούν, τα καρτέλ, ούτε καν
πληµµέληµα πλέον έχουν. Δεν τιµωρούνται ποινικά. Ένα προστι-
µατάκι βάζει ο Σκρέκας, βγαίνει στα κανάλια και λέει ότι έβαλε
πρόστιµα, είµαι καλά. Χειροπέδες όσοι αισχροκερδούν , όσοι πί-
νουν το αίµα του ελληνικού λαού. Χειροπέδες!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Δεν µπορεί να είναι πανάκριβο το ψωµί το τυρί το γάλα και να

είναι πιο φθηνά στην άλλη Ευρώπη. 
Και επειδή ο κ. Σκρέκας αλλά και ο Πρωθυπουργός έχουν µια

εµµονή µε τα λεφτά ότι πού θα βρείτε τα λεφτά εσείς, θα σας πω
κύριε Σκρέκα, κύριε Υπουργέ µου, ότι εσείς δεν βρίσκετε τα
λεφτά και µιλάτε για λεφτόδεντρα. Το λέει ο Πρωθυπουργός συ-
νέχεια. Και τι κάνετε; Επειδή δεν µπορείτε να βρείτε λεφτά, µι-
λάτε για «λεφτόδεντρα» και κόβετε συντάξεις, κόβετε παροχές.
Εµείς θα βρούµε και λεφτά κόβοντας τα «κλεφτόδεντρα» των ολι-

γαρχών που περιποιείστε εσείς. Αυτό θα κάνουµε. Θα κόψουµε
τα «κλεφτόδεντρα»!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Να σας πω ποιων; Των παρόχων ενέργειας, των διυλιστηρίων,

των καρτέλ. -υπάρχουν λεφτά- των ανεξάρτητων αρχών που τους
πληρώνουµε πολύ ακριβά, όλων αυτών των κορακιών, των τρω-
κτικών του παρακράτους του Κολωνακίου. Εµείς είµαστε υπέρ
των πολιτών και εσείς υπέρ των ολιγαρχών! Αυτή είναι η ποιοτική
µας διαφορά. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και επειδή πιέζει ο χρόνος θα µιλήσω λίγο για την εξωτερική

πολιτική. Είναι αδιανόητο ο Έλληνας Πρωθυπουργός να έρχεται
εδώ και να ψεύδεται συνεχώς. Οι Τούρκοι µας λένε ότι δεν µπο-
ρούµε να φτιάξουµε θαλάσσιο πάρκο στις Κυκλάδες και ανακοι-
νώνουν σήµερα τι θα κάνουν αυτοί στο Αιγαίο, οι Τούρκοι! Οι
Λίβυοι µας λένε πως θα κάνουµε έρευνες για πετρέλαιο νότια
της Κρήτης. Οι Σκοπιανοί µας κουνάνε το δάχτυλο µε το κουρέλι
των Πρεσπών. Οι Αλβανοί µας λένε ότι η χώρα µας ανήκει σε αυ-
τούς. Περήφανη πολιτική! Φανταστείτε να µην ήταν περήφανη η
εξωτερική πολιτική. Εδώ µιλάµε για εθελοδουλεία. Έρχεται ο
Πρωθυπουργός και λέει ότι τα πάµε καλά, τα κάναµε όλα καλά,
τέλεια τα κάναµε στην εξωτερική πολιτική, όλα βαίνουν καλώς.
Η Τουρκία σωφρονίστηκε. Στους Σκοπιανούς –λέει- έκανα παρα-
τηρήσεις και τα µάζεψαν. Χθες πήγε στον Πάπα η Πρόεδρος των
Σκοπίων και είπε ότι είναι η Μακεδόνας πρόεδρος. Που τα λέτε;
Τα λέτε εδώ µέσα; Ας σταµατήσει τα ψέµατα ο Πρωθυπουργός. 

Είπαµε εµείς για εξεταστική για τα Σκόπια γιατί άκουσα την κ.
Κωνσταντοπούλου να λέει ότι κάποιοι πληρώθηκαν τότε. Εγώ δεν
ξέρω αν πληρώθηκαν. Ξέρω όµως ότι προτείναµε εξεταστική για
τα Σκόπια και όλοι εδώ µέσα περιέργως αρνηθήκατε. Τι θέλετε
να κρύψετε; Τι θέλει να κρύψει ο Πρωθυπουργός;

Και επειδή λέτε για παραµύθια, έρχεται ο Πρωθυπουργός και
λέει το εξής: «Η κυρία Πρόεδρος των Σκοπίων παραβίασε -λέει-
τη Συµφωνία των Πρεσπών. Εγώ ρωτώ εσάς. Ένας άνθρωπος
που έχει ελληνική γλώσσα και ελληνική εθνικότητα, πώς λέγεται;
Τανζανός; Φιλιππινέζος; Βραζιλιάνος; Για πείτε µου εσείς. Αυτό
αναγνωρίζει η επαίσχυντη Συµφωνία των Πρεσπών, εθνικότητα
και γλώσσα. Άρα γιατί κάνει τον νταή ο Πρωθυπουργός αφού την
εφαρµόζει τη Συµφωνία των Πρεσπών; 

Ξέρετε για ποιον λόγο έκανε τον νταή; Ήταν µε ηµεροµηνία
λήξεως τριών ηµερών. Ήταν νταής, ο Πρωθυπουργός, τριών
ηµερών. Πήγε στη Μακεδονία έκανε περιοδεία, έκανε τον ψευ-
τονταή, γύρισε στην Αθήνα, ήρθε στη Βουλή και είπε τους Σκο-
πιανούς Βόρεια ψευτοµακεδονία. Μακεδονία την είπε αυτός,
ψευτοµακεδονία για εµάς. 

Ακούστε ένα πράγµα θα σας πω. Επειδή ξέρω καλά το θέµα
των Σκοπίων και επειδή νοµίζετε ότι δεν γνωρίζουµε, το τσουνάµι
θα έρθει από τη Μακεδονία. Όπως έλεγε ο µακαριστός Χριστό-
δουλος, «τη Μακεδονία να προσέχετε, η Μακεδονία µπορεί να
ταΐσει την Ελλάδα. Η Μακεδονία µπορεί να βοηθήσει την πα-
τρίδα. Τα έλεγε ο µακαριστός Χριστόδουλος και όχι ο Ιερώνυµος
που πήγε και έβλεπε τον άνθρωπο µε κοµµένες δηλώσεις να επι-
τεθεί σε εµένα. Όχι! Σήµερα ήµουν ευγενής στο πρώτο µέρος.
Τώρα θα ακούσετε αλήθειες. 

Εγώ, το επαναλαµβάνω, δεν χρησιµοποιώ την Εκκλησία ως πά-
ρεργο ούτε παρεµπόριο, ούτε σταυρούς και µεγαλόσταυρους
φοράω. Αγαπάω τον Θεό, αλλά αγαπώ και την αλήθεια. Στις 9
Ιουνίου θα πνίξει το ψέµα της Νέας Δηµοκρατίας στη Μακεδονία.
Από εκεί θα ξεκινήσει η λαίλαπα εναντίον σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Γιατί δεν λέτε στον ελληνικό λαό ότι το VMRO είναι αδελφό

κόµµα σας; Το εξτρεµιστικό κόµµα της Προέδρου των Σκοπίων,
το ναζιστικό, φασιστικό κόµµα VMRO -για όσους ξέρουν ιστορία
ξέρουν τι λέω- είναι αδελφό κόµµα της Νέας Δηµοκρατίας στο
Ευρωπαϊκό Λαϊκό Κόµµα. Επικεφαλής ο Βέµπερ και Γραµµατέας
νούµερο δύο ποιος είναι, ξέρετε; Ο πρώην σύµβουλος του Μη-
τσοτάκη ο Μπακόλας. Είναι ή δεν είναι; 

ΜΙΛΤΙΑΔΗΣ (ΜΙΛΤΟΣ) ΧΡΥΣΟΜΑΛΛΗΣ: Κακό είναι αυτό;
Καλό είναι.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Είναι κακό που έχετε το VMRO µαζί µε τη Νέα Δηµοκρα-
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τία. Το VMRO είναι σοβινιστικό, µιλιταριστικό κόµµα. Αυτό είναι
το κακό. 

Καλούµε λοιπόν τους πατριώτες κύριε Μητσοτάκη, κύριε Αν-
δρουλάκη, κύριε Κασσελάκη, κύριε Φάµελλο, αν τολµήσουν ή αν
θέλουν, επειδή είναι πατριώτες, εµείς το πιστεύουµε, να πουν το
αυτονόητο που είπε ο Κωνσταντίνος Καραµανλής και ο Ανδρέας
Παπανδρέου. Ας το πουν, η Μακεδονία είναι ελληνική. Το όνοµά
µας είναι η ψυχή µας! Αυτό είπαν οι δύο µεγάλοι ηγέτες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και τι έκανε ο Ανδρέας Παπανδρέου όταν προκαλούσαν οι

Σκοπιανοί; Επέβαλε αντίµετρα, όχι εµπάργκο, αλλά αντίµετρα.
Οι Σκοπιανοί ταΐζονται κατά 80% από τη Θεσσαλονίκη, και πετρέ-
λαιο, και τρόφιµα. Πρόεδρε των Σκοπίων, ανιστόρητα διεκδική-
σεις κοµµάτι από τη Θεσσαλονίκη. Το VMRO διεκδικεί τη
Θεσσαλονίκη, κύριε συνάδελφε, τα ξέρετε καλά, γιατί ξέρετε
ιστορία εσείς. Το VMRO, το σκοπιανό κόµµα, διεκδικεί τη Θεσ-
σαλονίκη, τη µεγάλη Μακεδονία. Το ξέρω, έχω γράψει βιβλίο για
το VMRO ειδικά. 

ΜΑΡΙΑ ΣΥΡΕΓΓΕΛΑ: Δεν είναι µέλος, παρατηρητής είναι.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής

Λύσης): Συνδεδεµένο µέλος είναι. Παρατηρητής για να είναι,
είναι συγγενές κόµµα. Ακούστε, έχουµε και εµείς παρατηρητές
στην Ευρωβουλή. Να λοιπόν που λέτε πάλι µισή αλήθεια. Αυτό
µε ενοχλεί. Το δεχτήκατε για παρατηρητή. Θα µπορούσατε να
µην το δεχτείτε. Αυτό σας λέω. Είστε ξαδέρφια, συγγενές κόµµα.
Αυτό δεν καταλαβαίνετε. 

Λέω λοιπόν το εξής: Μιλούν οι φίλοι µου νεοδηµοκράτες. Πείτε
εσείς τουλάχιστον ότι η Μακεδονία είναι ελληνική. Απαντήστε
εσείς για τον Πρωθυπουργό. Σηκωθείτε πάνω και πείτε η Μακε-
δονία είναι ελληνική. Δεν θα το πουν.

Κλείνοντας να πω το εξής, βάζετε τον κ. Δένδια να αδειάσει
τον Πρωθυπουργό. Βγαίνει ο Δένδιας και λέει ότι απειλούνται τα
νοµικά και γεωγραφικά όρια της πατρίδας µας από την Τουρκία
και ο Πρωθυπουργός πηγαίνει και συζητάει µε τον Ερντογάν
µαζί. Πώς τα βλέπετε αυτά; 

Να υπενθυµίσουµε στον Υπουργό, τον κ. Δένδια, που ψήφισε
όλα όσα του είπε ο κ. Μητσοτάκης, ότι είναι αυτός που παρα-
βίασε το Διεθνές Δίκαιο µε τη µειωµένη επήρεια στην ελληνική
ΑΟΖ. Είναι παγκόσµια πατέντα, για να µην κάνει τον κάµποσο εκ
του ασφαλούς ο Υπουργός, ο κ. Δένδιας!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Για εµάς, θα σας το πω ευθέως για την Τουρκία, ισχύει αυτό

που έλεγε ο Μιχάλης Χαραλαµπίδης. Δεν υπάρχει πρόβληµα Αι-
γαίου, δεν υπάρχει πρόβληµα νησιών, δεν υπάρχει Κουρδικό
πρόβληµα, δεν υπάρχει Κυπριακό. Πού είναι το πρόβληµα; Η ίδια
η Τουρκία, η ύπαρξή της. Αυτό είναι το πρόβληµα.

Και αν η Κυβέρνηση ήθελε τώρα να στριµώξει την Τουρκία, θα
έκανε αυτό που θα της πω τώρα. Αύριο το πρωί ανακήρυξη, όχι
οριοθέτηση γιατί δεν µπορούµε να κάνουµε, αλλά ανακήρυξη της
ελληνικής ΑΟΖ, προκήρυξη και ανακήρυξη δώδεκα ναυτικών µι-
λίων και έτσι φέρνεις την Τουρκία προ τετελεσµένου γεγονότος,
διότι οι Τούρκοι έχουν καθηλωµένη την αεροπορία τους, δεν
έχουν ανταλλακτικά, µε χαµηλές διαθεσιµότητες. Η Ελλάδα έχει
το πλεονέκτηµα έστω και µε τα Ραφάλ. Η κίνηση αυτή είναι συµ-
βατή µε το Διεθνές Δίκαιο. Είστε µε το Διεθνές Δίκαιο; Ανακη-
ρύξτε την ΑΟΖ τώρα! Μην είστε φοβικοί! Κάντε το τώρα
επιτέλους!

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Και επειδή στεναχωρήθηκε ο ναύαρχος, να τα µαζεύω σιγά-

σιγά και να φεύγω. Θα πω κάτι τελευταίο, κάτι απλό. Επειδή
απαντάτε συνεχώς µε ύβρεις, όχι εσείς, αλλά ο Πρωθυπουργός,
προς το πρόσωπό µου, είπε για γιαλαντζί πατριώτες για χριστια-
νόµετρα, πατριδόµετρα κ.λπ., εµείς, κύριε ναύαρχε, συµφω-
νούµε απολύτως µε έναν εξαίρετο δηµοσιογράφο της
παράταξής σας, τον κ. Κοττάκη, ο οποίος λέει και χριστιανόµε-
τρο υπάρχει, και πατριδόµετρο, και κυρίως για εκείνους που είναι
λάτρεις της αξιολόγησης, όπως ο κ. Μητσοτάκης. Και φυσικά δεν
είναι όλοι οι ίδιοι χριστιανοί, ούτε το ίδιο πατριώτες. Άλλο να το
λες και άλλο να το κάνεις, έχει διαφορές και είναι µεγάλη δια-
φορά. 

Επαναλαµβάνω εµείς δεν βάζουµε χριστιανόµετρα, αλλά θε-

οµπαίχτες δεν είµαστε. Δεν κουβαλάµε από εδώ και από εκεί
σταυρούς και πηγαίνουµε από καντήλι σε καντήλι, από στασίδι
σε στασίδι. Τη Μεγάλη Εβδοµάδα, ζητώ συγγνώµη από τη Νέα
Δηµοκρατία, απ’ όλους σας, σας χάλασα τη Μεγάλη Εβδοµάδα.
Δεν πήγατε σε τροπικά νησιά και πήγατε στις εκκλησίες. Ζητώ
συγγνώµη ταπεινά. Όλοι πήγατε στις εκκλησίες Μεγάλη Τρίτη,
Μεγάλη Τετάρτη, Μεγάλη Πέµπτη, Μεγάλη Παρασκευή, το Σάβ-
βατο και την Κυριακή. Ακόµη και τώρα πηγαίνετε στις εκκλησίες
για να πείσετε ότι είστε χριστιανοί. Ακούστε µε γάµο οµοφυλο-
φίλων και χριστιανοί δεν πάει, δεν πάνε µαζί, δεν γίνεται.

Για τι αγωνιζόµαστε εµείς; Εµείς προτείνουµε και λέµε στις 9
Ιουνίου να πάνε στις κάλπες οι Έλληνες και να ψηφίσουν ένα
κόµµα το οποίο θέλει το εθνικό κράτος, που θα φέρει την οικο-
νοµική δικαιοσύνη και που θα πει µε τη δύναµή του «όχι άλλα»,
επαναλαµβάνω, «λουκέτα, όχι άλλες ελληνικές εταιρείες στα
ξένα, όχι άλλες τοκογλυφίες, όχι άλλα σπίτια Ελλήνων σε ξένους,
όχι άλλους µισθούς πείνας, όχι άλλες αυτοκτονίες, όχι άλλες εγ-
κληµατικές συνωµοσίες κατά της αγροτικής παραγωγής, όχι
άλλες καπιταλιστικές καταχρήσεις των πλουτοκρατών, όχι άλλες
ιδεοληπτικές ανωµαλίες, όχι άλλη αντικατάσταση του λαού µας».
Αυτά λέµε, για αυτά αγωνιζόµαστε, για αυτά µιλάµε, αυτά συζη-
τάµε. 

Και, ξέρετε, εµείς πιστεύουµε ότι κατά βάθος και εσείς όλοι
πιστεύετε στο ίδιο πράγµα. Δεν µπορώ να καταλάβω όµως γιατί
κάνετε τα αντίθετα. Δεν µπορώ να αντιληφθώ γιατί υπάρχει µια
απέχθεια προς το έθνος, προς το νατιβισµό. Γιατί δεν θέλετε το
έθνος των Ελλήνων; Γιατί δεν θέλετε το γένος των Ελλήνων;
Είστε Έλληνες όλοι, είµαστε Έλληνες όλοι. Προστατεύουµε το
έθνος και το γένος των Ελλήνων. Είναι η πυξίδα µας, η πορεία
µας, αγωνιζόµαστε και θα αγωνιζόµαστε µέχρι τέλους. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
Εµείς έχουµε πάθος την Ελλάδα και η δύναµή µας είναι οι Έλ-

ληνες. Εσείς έχετε πάθος την εξουσία και δύναµή σας είναι τα
µέσα ενηµέρωσης και κυρίως οι ολιγάρχες φίλοι σας, οι οποίοι
πραγµατικά κάνουν ό,τι θέλουν στην Ελλάδα. Μετά τις 9 Ιουνίου
θα κοπεί αέρας και ο βραχνάς σε πολλούς από αυτούς. Θα απαν-
τήσει ο ελληνικός λαός. Στις 9 Ιουνίου θα στείλει την Ελληνική
Λύση εκεί που πρέπει και εσάς, δυστυχώς, στο βάραθρο και στον
γκρεµό, γιατί οδηγείτε την Ελλάδα στον γκρεµό και δεν θα σας
το επιτρέψουµε ποτέ αυτό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Ελληνικής Λύσης)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστούµε τον

κ.Βελόπουλο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε

Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο, γιατί αναφέρθηκε στον Πρωθυπουργό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, ακού-

στε κάτι, οφείλω να σας πω, εάν πάρετε τώρα τον λόγο, στο
τέλος χάνετε τον µισό χρόνο σας. Εάν πάρετε τώρα, για πέντε
λεπτά, ο χρόνος στο τέλος θα περιοριστεί. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Λιγό-
τερο χρόνο θα χρειαστώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Εγώ οφείλω να σας
προειδοποιήσω, γιατί η συζήτηση διεξάγεται µε το άρθρο 143
του Κανονισµού. Και επειδή θέλω να τηρώ τον Κανονισµό σε
όλους και ισότιµα, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά, αλλά στο
τέλος θα µιλήσετε και πάλι για πέντε λεπτά. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Πιο σύν-
τοµος θα είµαι, κύριε Πρόεδρε. Απλά, επειδή ο κ. Βελόπουλος,
ο Πρόεδρος της Ελληνικής Λύσης, αναφέρθηκε στον Πρωθυ-
πουργό, θα ήθελα να βάλω τα πράγµατα λίγο στη σωστή τους
θέση και να αναφερθώ σε αυτά τα οποία είπε, τα οποία δεν έχουν
σχέση όµως µε αυτά που είπε ο Πρωθυπουργός, ο κ. Μητσοτά-
κης.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Καθίστε, κύριε Πρόεδρε, να ακού-
σετε τον Υπουργό.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ (Πρόεδρος της Ελληνικής
Λύσης): Δεν θέλω να πάρω τον λόγο πάλι και να απαντήσω επί
του προσωπικού.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Δεν θα
είναι επί προσωπικού. Απλά θα αναφέρω κάποια πράγµατα. Θα
δείτε ότι έχετε κάνει ένα λάθος και νοµίζω ότι µπορεί πολύ εύ-
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κολα να διορθώσετε εσείς ή ο αντικαταστάτης σας το λάθος.
Λοιπόν αναφέρατε συγκεκριµένα ότι ο κ. Παπαλεξόπουλος

στην πρωτολογία είπε ότι στο µυαλό των ξένων η κατάσταση
στην Ελλάδα είναι απελπιστική. Είναι αυτά τα οποία είπε ακριβώς
ο κ. Βελόπουλος στην πρωτολογία του. Αυτό το ακούσαµε όλοι.
Και µάλιστα έχει γραφτεί, είναι πάρα πολύ εύκολο να το δείτε και
σε οποιοδήποτε σάιτ ανατρέξετε. Πάνω σε αυτό λοιπόν απάν-
τησε ο κύριος Πρωθυπουργός και είπε ότι ο κ. Παπαλεξόπουλος
δήλωσε ότι ποτέ δεν ανέφερε κάτι τέτοιο στη συνέντευξη στην
οποία έδωσε. Άρα ο κ. Βελόπουλος εδώ είπε κάτι το οποίο δεν
είναι αληθές. 

Δεύτερο πράγµα το οποίο είπε ο κ. Βελόπουλος είναι ότι ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός ανέφερε ότι οι εξαγωγές των προϊόντων και
υπηρεσιών, είπε ο Πρωθυπουργός, στην Ελλάδα ανέρχονται στο
50% του ΑΕΠ της χώρας. Τα στοιχεία είναι ότι πραγµατικά το
2023 -και το 2024 ελπίζω να πάνε και καλύτερα- οι εξαγωγές προ-
ϊόντων και υπηρεσιών, πολύ σωστά είπε ο κύριος Πρωθυπουρ-
γός, ο κ. Μητσοτάκης, ανέρχονται στο 45%, δηλαδή πλησίον του
50% ως ποσοστό του ΑΕΠ. Το 2009 ήταν στο 19%. Από το 19%,
που ήταν το 2009, οι εξαγωγές αγαθών και υπηρεσιών ως ποσο-
στό του ΑΕΠ στη χώρα µας έφτασαν το 2023 να είναι στο 45%,
δηλαδή πλησίον του 50%, που ανέφερε και ο Πρωθυπουργός.

Είπε, επίσης, ο κ. Βελόπουλος -επίσης λάθος, τρίτο λάθος- ότι
ο Πρωθυπουργός ανέφερε πως ένα κιλό φέτα στην Ελλάδα κο-
στίζει 6,28 ευρώ και είπατε ότι δεν υπάρχει τέτοια τιµή φέτας
στην Ελλάδα το κιλό. Και πολύ σωστά δεν υπάρχει γιατί ο κ. Πρω-
θυπουργός αυτό το οποίο είπε και, µάλιστα, το κατέθεσε και στη
Βουλή –άρα, δεν διαβάσατε αυτό το οποίο κατέθεσε ο Πρωθυ-
πουργός, ο κ. Μητσοτάκης, εδώ στη Βουλή των Ελλήνων για να
ενηµερωθείτε- ανέφερε, σύµφωνα µε την έρευνα του ΙΕΛΚΑ, ότι
η τιµή µισού κιλού φέτας των πεντακοσίων γραµµαρίων είναι 6,28
στην Ελλάδα, όταν στις υπόλοιπες χώρες είναι: Ηνωµένο Βασί-
λειο είναι 8,98, στην Ισπανία είναι 8,68, στην Πορτογαλία 10,63
ευρώ το µισό κιλό της φέτας και 12,29 στη Γαλλία και ούτω κα-
θεξής. Αυτά είπε ο κ. Μητσοτάκης. 

Αυτά τα οποία είπε ο κ. Βελόπουλος για άλλη µια φορά είναι
ανυπόστατα, δεν έχουν καµµία σχέση µε την πραγµατικότητα και
µε την αλήθεια, αλλά έχει πάρει διαζύγιο µε την αλήθεια ο κ. Βε-
λόπουλος. Ελπίζω να µην έχετε πάρει και εσείς οι υπόλοιποι που
συµµετέχετε στο κόµµα της Ελληνικής Λύσης διαζύγιο µε την
αλήθεια.

Και θα σας πω τι είπε και για µένα ο κ. Βελόπουλος, ο οποίος
δεν κάθισε να το ακούσει και, µάλιστα, πήγε να το διορθώσει
στην αρχή. Τι είπε; Σε συνέντευξή του είπε συγκεκριµένα -λέω
ακριβώς ό,τι είπε-: «Λέει ψέµατα ο Σκρέκας. Είναι αδιανόητο να
λέει ψέµατα», λέει ο κ. Βελόπουλος σε συνέντευξή του για εµένα
προσωπικά αναφερόµενος.

Οι εταιρείες στις οποίες εµείς ως Κυβέρνηση έχουµε βάλει
πρόστιµα έχουν προσφύγει στα δικαστήρια και όταν έχουν προ-
σφύγει στα δικαστήρια, υπάρχει αναστολή πληρωµής. Είναι ψευ-
δές. Δεν υπάρχει καµµία αναστολή πληρωµής. Έχουµε επιβάλει
19 εκατοµµύρια ευρώ πρόστιµα το τελευταίο ενάµισι έτος για
αθέµιτη κερδοφορία και παραπλανητικές εκπτώσεις, έχουν ει-
σπραχθεί ή βεβαιωθεί προς είσπραξη το 80% περίπου και θα κα-
ταθέσω τα στοιχεία και θα καταθέσω και τα αποδεικτικά
είσπραξης, τα διπλότυπα είτε από τη ΔΟΥ είτε από το e-paravolo
που αποδεικνύει ότι πλήρωσαν τα εκατοµµύρια ή τέλος πάντων
τα ποσά στα οποία τους έχουν επιβληθεί πρόστιµα και δεν έχει
ανασταλεί καµµία πληρωµή.

Και, µάλιστα, -αλλά δεν γνωρίζετε και δεν ενηµερώνετε και τον
κ. Βελόπουλο και δεν διαβάζει και δεν µιλάει για τους νόµους-
για να προσφύγουν στα δικαστήρια πρέπει να πληρώσουν για
την αθέµιτη κερδοφορία και αισχροκέρδεια το 100% του προστί-
µου. Πληρώνουν το 100% του προστίµου και µετά προσφεύγουν
στα δικαστήρια, αν θα δικαιωθούν. Και, βεβαίως, θα δούµε τελικά
τι θα προκύψει εκεί. 

Αυτή είναι η πραγµατική αλήθεια, όχι αυτά τα ανυπόστατα
ψεύδη τα οποία δυστυχώς για άλλη µια φορά ανέφερε εδώ ο κ.
Βελόπουλος.

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ευχαριστώ τον κύριο
Υπουργό.

Πριν δώσω τον λόγο στον κ. Χαρίτση, να κάνω µια ανακοίνωση.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκ-
παιδευτικοί συνοδοί τους από το 47ο Δηµοτικό Σχολείο
Ηρακλείου Κρήτης. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): Πα-
ρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε συνάδελφε,
δεν µπορείτε να πάρετε τον λόγο. Η διαδικασία είναι αυτή. Είπα
θα τηρήσω τον Κανονισµό στο έπακρο. Όχι, υπάρχουν πρωτο-
λογίες, δευτερολογίες.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΒΙΛΙΑΡΔΟΣ (Η’ Αντιπρόεδρος της Βουλής): …
(Δεν ακούστηκε)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Δεν υπάρχει διαδικα-
σία τέτοια. Δεν υπάρχει. Σας παρακαλώ. Εσείς ξέρετε είστε και
προεδρεύων. Πάντα πρέπει να σεβαστείτε τη διαδικασία του Κα-
νονισµού.

Ορίστε, κύριε Χαρίτση, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία
σας.

Εξηγήθηκα στην αρχή γιατί ήξερα ότι η παρέµβαση του
Υπουργού θα προκαλούσε κάτι, αλλά εγώ θέλω να είµαι ίσος
προς όλους. Και γι’ αυτό, λοιπόν, έδωσα τον λόγο και του εξη-
γήθηκα ότι θα µειωθεί ο χρόνος του στο τέλος.

Τώρα τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Αριστεράς, ο κ. Αλέξανδρος Χαρίτσης.

ΑΛΕΞΗΣ ΧΑΡΙΤΣΗΣ (Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας της Νέας Αριστεράς): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, κύριε Σκρέκα, οµολογώ ότι σήµερα έχετε
κάνει υπερωρίες για να αντικαταστήσετε τον Πρωθυπουργό σας. 

Υποτίθεται ότι σήµερα γίνεται εδώ µια συζήτηση προ ηµερη-
σίας διατάξεως για το θέµα της ακρίβειας. Υποτίθεται ο Πρωθυ-
πουργός αναγνωρίζει ότι η ακρίβεια είναι το µείζον ζήτηµα που
απασχολεί σήµερα την ελληνική κοινωνία και είδαµε έναν Πρω-
θυπουργό οποίος έκανε γκεστ εµφάνιση, θα έλεγα, αναµάσησε
τα ίδια ακριβώς επιχειρήµατα που µας λέει εδώ και τρία χρόνια
για τον πληθωρισµό. Μας είπε πάλι πόσο καλά τα έχει κάνει η
Κυβέρνησή του, µας είπε πάλι τι να κάνουµε, είναι διεθνής η
κρίση και σηκώθηκε και έφυγε. Τόσο τον απασχολεί το θέµα της
ακρίβειας. 

Μας είπε, επίσης, ότι η οικονοµία αναπτύσσεται µε ρυθµούς
υπερδιπλάσιους από την Ευρωζώνη. Μάλιστα. Αυτό έχει ένα εν-
διαφέρον. Ας µείνουµε σε αυτό να το σχολιάσουµε λίγο.

Ποιους αφορά αυτή η ανάπτυξη στην οποία αναφέρεται και
πανηγυρίζει ο κ. Μητσοτάκης; Αυτό είναι το κρίσιµο ερώτηµα.
Ποιους αφορά αυτή η ονοµαστική µεγέθυνση; Γιατί επαναλαµ-
βάνω -το είπα και στην πρωτολογία µου- ως προς την αγορα-
στική δύναµη η Ελλάδα πλέον είναι τελευταία στην Ευρωζώνη
και είναι δεύτερη από το τέλος στην Ευρώπη των είκοσι επτά.

Και, µάλιστα, όπως λέει η EUROSTAT, τα στοιχεία δείχνουν ότι
τελευταία η Βουλγαρία τείνει να συγκλίνει µε την Ελλάδα. Πολύ
σύντοµα, λοιπόν, θα είµαστε τελευταίοι και στην Ευρώπη των εί-
κοσι επτά. Αν αυτό δεν είναι κατακρήµνιση της θέσης των ελλη-
νικών νοικοκυριών σε σχέση µε τα ευρωπαϊκά, τότε τι ακριβώς
είναι;

Το 85% του ευρωπαϊκού µέσου όρου στις τιµές έναντι του 65%
στο διαθέσιµο εισόδηµα τι ακριβώς είναι; Είναι σύγκλιση αυτό;
Είναι σύγκλιση µε την Ευρώπη; Είµαστε έτσι πιο κοντά στην Ευ-
ρώπη; Κοροϊδευόµαστε;

Στον αντίποδα, βεβαίως, όλων αυτών τα κέρδη των εισηγµένων
εταιρειών εµφανίζουν ρεκόρ κερδοφορίας εικοσαετίας την περ-
σινή χρονιά. Οι µεγάλοι όµιλοι κάνουν πάρτι κερδών τα τελευταία
χρόνια επί Κυβέρνησης Μητσοτάκη και οι πολίτες στενάζουν από
την ακρίβεια. Να, λοιπόν, ποιος καρπώνεται την ανάπτυξη του κ.
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Μητσοτάκη, γιατί καλή η ευηµερία των αριθµών, αλλά η πολιτική
πρέπει να αφορά την ευηµερία των ανθρώπων και το ίδιο ισχύει
και για την υπεραπόδοση, βεβαίως, των φορολογικών εσόδων.
Υπεραπόδοση σηµαίνει αφαίµαξη µε τις τιµές στα ράφια την ίδια
στιγµή να τραβάνε την ανηφόρα διαρκώς και το πραγµατικό ει-
σόδηµα των πολιτών να συρρικνώνεται. 

Κύριε Μητσοτάκη, είστε ο Πρωθυπουργός των καρτέλ και της
κερδοσκοπίας. Είστε ο Πρωθυπουργός των πολυεθνικών, που
τώρα τάχα µου διεξάγετε και σταυροφορία εναντίον τους, προ-
εκλογικά βεβαίως. Δύο εβδοµάδες θα κρατήσει αυτή η σταυρο-
φορία. Μετά θα το ξεχάσετε. Είστε ο Πρωθυπουργός που έχετε
τις τράπεζες σε καθεστώς αναβαλλόµενου φόρου, τις τράπεζες
που καταγράφουν κέρδη 4 δισεκατοµµύρια τον χρόνο και µε
τους εργαζόµενους στις τράπεζες, τους υπαλλήλους, να πληρώ-
νουν περισσότερο φόρο από τους ίδιους τους τραπεζίτες. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Αυτή είναι η ανάπτυξη του κ. Μητσοτάκη. 
Και, βέβαια, µας είπε στη δευτερολογία του ο Πρωθυπουργός

ότι συµφωνεί µε ένα νέο Ταµείο Ανάκαµψης. Έχει ήδη ένα Ταµείο
Ανάκαµψης στα χέρια του µέσα από το οποίο η Κυβέρνηση µοι-
ράζει ζεστό χρήµα σε µεγάλους επιχειρηµατικούς οµίλους. Γιατί
να µη θέλει άλλο ένα; Λογικό είναι. 

Εµείς, λοιπόν, αυτό το οποίο απαντάµε στον κ. Μητσοτάκη
είναι ότι εµείς δεν θέλουµε ένα νέο Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθε-
κτικότητας. Αλήθεια, γιατί πάντα ξεχνάτε τον όρο ανθεκτικότητα;
Γιατί ποτέ δεν το χρησιµοποιούν τα κυβερνητικά στελέχη και ο
ίδιος ο Πρωθυπουργός όταν µιλάνε για το Ταµείο;

Δεν θέλουµε, λοιπόν, ένα Ταµείο Ανάκαµψης και Ανθεκτικότη-
τας, το οποίο θα χρησιµοποιείται µε τον ίδιο τρόπο όπως το ση-
µερινό. Εµείς θέλουµε και θα διεκδικήσουµε και σε εθνικό και σε
ευρωπαϊκό επίπεδο ένα ταµείο και ένα µόνιµο µηχανισµό µε πό-
ρους που θα κατευθύνονται σε αυτούς που πραγµατικά τους
έχουν ανάγκη και όχι µόνο, βεβαίως, στους ισχυρούς φίλους της
Κυβέρνησης, που έτσι κι αλλιώς έχουν απεριόριστες δυνατότη-
τες για πρόσβαση στη χρηµατοδότηση. 

Εµείς θέλουµε, λοιπόν, ένα µόνιµο µηχανισµό ανάκαµψης και
ανθεκτικότητας που θα ενισχύει τους εργαζόµενους, που θα στη-
ρίζει πραγµατικά τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις, που θα χτίζει το
κοινωνικό κράτος µε πόρους για ουσιαστική ενίσχυση της δηµό-
σιας υγείας και της παιδείας. 

Θέλουµε και θα διεκδικήσουµε ένα µόνιµο ευρωπαϊκό µηχανι-
σµό που θα χτίσει ανθεκτικότητα απέναντι στα απειλητικά φαι-
νόµενα της κλιµατικής κρίσης, αλλά θα το κάνει αυτό µε όρους
δικαιοσύνης, για µια πράσινη µετάβαση που δεν θα γίνει µε
όρους αγοράς σε βάρος των χαµηλών εισοδηµάτων και των το-
πικών κοινωνιών. 

Αν θέλουµε να αντιµετωπίσουµε τις πολλαπλές και επάλληλες
κρίσεις τις οποίες έχουµε µπροστά µας, χρειαζόµαστε -και εκεί
είναι η µεγάλη µας ιδεολογική διαφορά- ένα ισχυρό κράτος, ένα
αναπτυξιακό και κοινωνικό κράτος το οποίο θα στηρίζει τους πο-
λίτες. 

Εσείς δεν το θέλετε αυτό. Πρόσφατο παράδειγµα -να το ανα-
φέρω- είναι το ΑΣΕΠ. Κάνατε έναν διαγωνισµό. Σε αυτόν έχουµε
πάνω από δεκατέσσερις χιλιάδες επιτυχόντες µε πλούσια προ-
σόντα και ικανότητες, έτοιµοι όλοι αυτοί οι άνθρωποι να στελε-
χώσουν κρίσιµες υπηρεσίες του δηµοσίου, να στηρίξουν
δηµόσιες υπηρεσίες άµεσα. Ένα χρόνο µετά την ολοκλήρωση
των διαδικασιών του διαγωνισµού, πόσοι έχουν προσληφθεί από
τις δεκατέσσερις χιλιάδες; Ξέρετε; Πενήντα ένας από τις δεκα-
τέσσερις χιλιάδες και αυτό δεν είναι µια αστοχία ή µια διαχειρι-
στική ανεπάρκεια. Δεν θέλετε ισχυρό κράτος, δεν θέλετε ισχυρές
και σύγχρονες δηµόσιες υπηρεσίες. Δεν κάνετε µόνιµες προσ-
λήψεις στα νοσοκοµεία την ώρα που καταρρέουν. Το βλέπουµε
στις περιοδείες µας σε όλη την Ελλάδα αυτό το διάστηµα. Δείτε
τι γίνεται στις εφηµερίες. Είναι στρατηγική σας επιλογή, γιατί θέ-
λετε να τα δώσετε όλα στους ιδιώτες. 

Εµείς λέµε ότι υπάρχει άλλος δρόµος, αλλά αυτό προϋποθέτει
ουσιαστική, προγραµµατική, στρατηγική αντιπαράθεση µε την
πολιτική της δεξιάς.

Ως προς την Αξιωµατική Αντιπολίτευση, κοιτάξτε: Μπορούµε
να κάνουµε µια συζήτηση, αλλά να την κάνουµε επί της ουσίας,

όχι πετώντας την µπάλα στην εξέδρα. Άκουσα πριν τον κ. Φά-
µελλο. Ναι, η πρόταση που κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ για τη φορολογία
είναι ο ορισµός της νεοφιλελεύθερης αντίληψης για το φορολο-
γικό. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Η µείωση της φορολογίας στα εισοδήµατα των 100.000 και

των 200.000 ευρώ, η µείωση των φόρων για όλους είναι ο ορι-
σµός του trickle-down economics.

Ναι, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, είναι νεοφιλελεύ-
θερο να προτείνεις µείωση του ΕΝΦΙΑ για περιουσίες 400.000
ευρώ κατ’ άτοµο. Είναι η κριτική που κάποτε έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ στην
Κυβέρνηση Μητσοτάκη, πριν βεβαίως µετατραπεί σε κόµµα Κασ-
σελάκη. 

Εµείς δεν αναφερθήκαµε στη φορολόγηση των µερισµάτων,
όπως ανέφερε ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης. Αναφερθήκαµε, όµως –και δεν πή-
ραµε καµµία απάντηση- στις κλίµακες των φόρων των εισοδηµά-
των. Αναφερθήκαµε στον ΕΝΦΙΑ. Γιατί δεν απαντάτε γι’ αυτά;
Διότι προφανώς δυσκολεύεστε να τα υπερασπιστείτε. 

Θα κλείσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τη δευτερολογία
µου µε το θέµα µε το οποίο ξεκίνησα νωρίτερα την πρωτολογία
µου, µε το παλαιστινιακό. Είπε ο κ. Μητσοτάκης ότι η Κυβέρνηση
υποστηρίζει τη λύση των δύο κρατών. Ε, λοιπόν, εφόσον υπο-
στηρίζετε τη λύση των δύο κρατών, προχωρήστε στην αναγνώ-
ριση του κράτους της Παλαιστίνης στα σύνορα του 1967, όπως
προβλέπουν και οι αποφάσεις του Οργανισµού Ηνωµένων
Εθνών. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)
Ακολουθήστε τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες, την Ισπανία, την

Ιρλανδία, τη Νορβηγία, οι οποίες ανακοίνωσαν ότι θα το πράξουν
αυτό τις επόµενες ηµέρες. Κάντε το εδώ και τώρα. Τι άλλο πρέ-
πει να γίνει για να ωριµάσουν αυτές οι περίφηµες οι συνθήκες;
Ούτε ένας Παλαιστίνιος να µη µείνει στη Γάζα;

Άκουσα τον κ. Μητσοτάκη να µιλάει για ανθρωπιστική τραγω-
δία. Κύριε Μητσοτάκη, δεν είναι απλώς και µόνο µια ανθρωπι-
στική τραγωδία αυτό το οποίο συµβαίνει στην Παλαιστίνη. Είναι
ένα έγκληµα, είναι ένα έγκληµα πολέµου και αυτό το λέει και το
Διεθνές Δικαστήριο πλέον, το Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο. Την
ώρα που εξελίσσεται µια γενοκτονία, χιλιάδες ανθρώπων εξον-
τώνονται χωρίς τρόφιµα και φάρµακα και εκείνοι που επιλέγουν
τον ρόλο του παρατηρητή είναι δυστυχώς συνένοχοι. Εδώ χρει-
άζεται σαφής απάντηση από τη µεριά της ελληνικής Κυβέρνησης
αν είναι τελικά µε την ειρήνη ή µε τον πόλεµο ή µήπως τελικά
είναι µε την ειρήνη µεν, αλλά είναι αλά καρτ µε την ειρήνη, γιατί
θυµόµαστε την περίπτωση της Ουκρανίας, όταν έφερε η Κυβέρ-
νηση εδώ στο Κοινοβούλιο τα τάγµατα του Αζόφ να µιλήσουν.
Εκεί δεν περιµένατε τις συνθήκες να ωριµάσουν.

Σήµερα, πριν από λίγο, όπως πληροφορούµαι, το Διεθνές Δι-
καστήριο της Χάγης διέταξε το Ισραήλ να σταµατήσει άµεσα την
επίθεση στη Ράφα. Χαρακτήρισε τη Ράφα «κόκκινη γραµµή», ενώ
η κατάσταση στην περιοχή περιγράφηκε από το Διεθνές Δικα-
στήριο ως εξαιρετικά φρικτή. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Αυτή
είναι η σηµερινή πραγµατικότητα στην Παλαιστίνη.

Εµείς, λοιπόν, λέµε: Αναγνώριση του κράτους της Παλαιστίνης
τώρα. Φέρτε πίσω τη φρεγάτα «Ύδρα» από την Ερυθρά Θά-
λασσα τώρα, να µην εµπλέκεται η χώρα µας σε πολεµικές επι-
χειρήσεις. Μη µετατρέπετε την Ελλάδα σε εξαγωγέα έντασης
και πολέµου. Σταµατήστε να µετατρέπετε τη χώρα µας στον πιο
πρόθυµο σύµµαχο. 

Και βεβαίως εντάξει, ο κ. Μητσοτάκης µε τις δεσµεύσεις του,
µε την πολιτική του δεν µας εκπλήσσει. Η Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση όµως; Ούτε κουβέντα για την Παλαιστίνη; Τελικά συντε-
λείται ή όχι γενοκτονία στη Γάζα; Ποια είναι η θέση του κόµµατος
της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; Οι ίσες αποστάσεις; Ο συµψη-
φισµός; Θα πιέσει η Αντιπολίτευση για την άµεση αναγνώριση
του παλαιστινιακού κράτους;

Εµείς ως Νέα Αριστερά πήραµε δύο συγκεκριµένες πρωτο-
βουλίες. Η πρώτη είναι η εξής. Είναι και ο Πρόεδρος της Βουλής
εδώ. Ζητήσαµε, κύριε Πρόεδρε, να κληθεί ο Πρόεδρος της Πα-
λαιστινιακής Αρχής εδώ, στη Βουλή των Ελλήνων, για να διατυ-
πώσει τις θέσεις των Παλαιστινίων. Θεωρούµε ότι θα είναι µια
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πράξη πάρα πολύ σηµαντική, µια πράξη η οποία θα δώσει τη δυ-
νατότητα στην Εθνική Αντιπροσωπεία και στον ελληνικό λαό να
ακούσει από πρώτο χέρι ποια είναι η θέση των Παλαιστινίων για
όλο αυτό το οποίο συµβαίνει, για τη γενοκτονία που συντελείται
σήµερα στη Γάζα, µια πρόταση την οποία δυστυχώς δεν υποστή-
ριξε η Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Το δεύτερο: Ζητήσαµε από τα κόµµατα της προοδευτικής Αν-
τιπολίτευσης κοινή δράση σε αυτό το τόσο σηµαντικό ζήτηµα,
ζήτηµα ανθρωπισµού και ζήτηµα Διεθνούς Δικαίου, για να ανα-
γνωριστεί επιτέλους το κράτος της Παλαιστίνης από την Ελλάδα,
για να βρεθεί η χώρα µας στη σωστή πλευρά της ιστορίας. Και
εδώ δυστυχώς επικράτησε µια µικροκοµµατική λογική, ένα παι-
χνίδι εντυπώσεων και όχι η ουσία της ανάγκης διαµόρφωσης
ενός ισχυρού µετώπου απέναντι στη γενοκτονία.

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε -και σας ευχαριστώ- πολύ σύντοµα µε
το εξής: Πολύ φοβάµαι ότι η σηµερινή συζήτηση εδώ στην Ολο-
µέλεια δεν µας έκανε σοφότερους και ήταν µάλλον κατώτερη
των περιστάσεων. Ας σκεφτεί ο καθένας και η καθεµιά µας τι ει-
κόνα δίνουµε σε έναν πολίτη, σε έναν εργαζόµενο που από την
τηλεόρασή του παρακολουθεί αυτήν τη συζήτηση µε παράλλη-
λους µονολόγους, χωρίς επί της ουσίας διάλογο.

Εµείς από την πλευρά µας θέσαµε συγκεκριµένα ερωτήµατα
προς τον κύριο Πρωθυπουργό. Δεν πήραµε απαντήσεις. Αναφερ-
θήκαµε σε στοιχεία, επιχειρήσαµε να αποκαλύψουµε την πραγ-
µατικότητα πίσω από το «πέπλο» της επικοινωνιακής καταιγίδας
που συσκοτίζει την αλήθεια και προσβάλλει πολλές φορές τη
νοηµοσύνη των πολιτών και θα επιµείνουµε στον δρόµο της πο-
λιτικής ουσίας, θα επιµείνουµε στον δρόµο της ουσιαστικής πο-
λιτικής αντιπαράθεσης µε περιεχόµενο και µε επιχειρήµατα, θα
επιµείνουµε στην ανάγκη να πείσουµε τους πολίτες ότι η πολιτική
µετράει και θα τα καταφέρουµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Αριστεράς)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Σας ευχαριστώ κι
εγώ.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιο-
σύνης διαβίβασε στη Βουλή, σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συν-
τάγµατος και τον ν.3126/2003 «Ποινική Ευθύνη των Υπουργών»,
όπως ισχύουν, την 24-5-2024, ποινική δικογραφία που αφορά
στους:

Α) πρώην Υπουργούς Υγείας,
1) Βασίλειο Κικίλια, κατά το χρονικό διάστηµα από 9-7-2019

έως 31-8-2021 και
2) Αθανάσιο Πλεύρη, κατά το χρονικό διάστηµα από 31-8-2021

έως 22-7-2022,
Β) Πρώην Αναπληρωτές Υπουργούς Υγείας,
1) Βασίλειο Κοντοζαµάνη, κατά το χρονικό διάστηµα από 5-1-

2021 έως 31-8-2021 και
2) Ασηµίνα Γκάγκα, κατά το χρονικό διάστηµα από 31-8-2021

έως 22-7-2022 και
Γ) Πρώην Υφυπουργούς Υγείας,
1) Βασίλειο Κοντοζαµάνη, κατά το χρονικό διάστηµα από 9-7-

2019 έως 5-1-2021 και
2) Ζωή Ράπτη, κατά το χρονικό διάστηµα από 5-8-2020 έως 22-

7-2022.
Τον λόγο έχει ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδος Νίκη

κ. Δηµήτριος Νατσιός για τη δευτερολογία του. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΝΑΤΣΙΟΣ (Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πα-

τριωτικού Κινήµατος - ΝΙΚΗ): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ακρίβεια τηγανίζει τον ελλη-

νικό λαό ο οποίος περιµένει από εµάς να ακούσει µέτρα ανακού-
φισης. Γι’ αυτό µας ψήφισαν, γι’ αυτό µας έστειλαν οι ψηφοφόροι
στη Βουλή. Για να µπορούµε κάτι τέτοιες στιγµές να εργαζόµα-
στε για το καλό του ελληνικού λαού. Οι αυξήσεις σε όλους τους
τοµείς της καθηµερινότητας και ειδικά στο κόστος διατροφής τι-
νάζουν στον αέρα τον οικογενειακό προϋπολογισµό. Σε αυτά τα
νοικοκυριά, στις Ελληνίδες και τους Έλληνες πρέπει να στρα-
φούµε και η Κυβέρνηση να αφήσει στην άκρη τις φοβίες για τη
δηµοσιονοµική σταθερότητα. Να φορολογήσουµε τα θηριώδη
υπερκέρδη που καταγράφηκαν τα τελευταία δύο χρόνια σε ένα
µεγάλο φάσµα επιχειρήσεων λόγω της ενεργειακής κρίσης και

να κάνουµε επιτέλους αυτό που έχουν κάνει τόσες χώρες στην
Ευρωζώνη, στην Ευρώπη να φορολογήσουµε τα υπερκέρδη των
τραπεζών. Θυµίζω ότι πριν από µερικές ηµέρες ο Υφυπουργός
Εθνικής Οικονοµίας και Οικονοµικών, κ. Χάρης Θεοχάρης απαν-
τώντας στην ερώτηση γιατί δεν θα φορολογηθούν τα υπερκέρδη
των διυλιστηρίων για το οικονοµικό έτος 2023 ισχυρίστηκε ότι ο
κανονισµός προβλέπει τη φορολόγηση υπερκερδών µόνον όταν
ορίζονται ως τέτοια συγκρινόµενα µε τα προηγούµενα έτη. Βάσει
αυτού βολεύει να γίνει σύγκριση µε το 2022, όπου η διαφορά
είναι µικρότερη και όχι µε κάποια άλλη χρονιά στην οποία θα φαί-
νονταν ξεκάθαρα τα υπερκέρδη. Η Κυβέρνηση φαίνεται σαν να
µη θέλει να ενοχλήσει τα εγχώρια επιχειρηµατικά συµφέροντα.
Όµως η σύγκριση του τι έκαναν άλλες χώρες της Ένωσης και τι
έκανε η Ελλάδα σχετικά µε τη φορολόγηση των υπερκέρδη είναι
χαοτική. Αντί, κύριε Υπουργέ, να κάνετε βιντεάκια στο Tik Tok για
νέα παπούτσια µε το λογότυπο του κόµµατός σας, ας ψάξτε να
βρείτε τρόπους να αντιµετωπίσετε τον λεγόµενο πληθωρισµό
απληστίας. Ας ψάξουµε να βρούµε λύσεις στη στεγαστική κρίση
που διαλύει τα οικογενειακά πορτοφόλια τα οποία χρειάζεται
ένας ολόκληρος µισθός για να πληρωθεί ένα ενοίκιο και άλλος
ένας για τις ανάγκες διατροφής µίας οικογένειας. Πώς, αλήθεια,
έτσι περιµένουµε να ζήσουν αυτές οι οικογένειες; 

Κύριε Πρωθυπουργέ διαβάζουµε στο capital.gr ότι επειδή οι
γεννήσεις µειώθηκαν -ένα θέµα που σχετίζεται µε όσα ζητάµε- ο
φορέας που δίνει το επίδοµα τέκνου εξοικονόµησε γύρω στα 150
εκατοµµύρια. Τι θα κάνετε µε αυτά τα χρήµαταq ΕΣΠΑ ή θα τα
ρίξετε στο δηµογραφικό; Από δικά σας έγγραφα προκύπτει ότι
ο φόρος που πληρώνουν οι πολύτεκνοι είναι γύρω στα 15,4 εκα-
τοµµύρια. Με τόσα χρήµατα µπορείτε να απαλλάξετε από τον
φόρο εισοδήµατος όλους τους πολύτεκνους και να ανακουφί-
σετε ουσιαστικά τους τρίτεκνους. Και µην πείτε ότι δεν βγαίνουν
τα νούµερα γιατί είναι από δικά σας έγγραφα. Αφήστε τις φιέ-
στες για το δηµογραφικό και στηρίξτε τώρα µε φορολογικές
απαλλαγές πολύτεκνους και τρίτεκνους. Και καταθέτω το δηµο-
σίευµα από το capital.gr γι’ αυτό το θέµα. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος του Δηµοκρατικού Πατριωτικού
Κινήµατος - ΝΙΚΗ, κ. Δηµήτριος Νατσιός, καταθέτει για τα Πρα-
κτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο
του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και
Πρακτικών της Βουλής)

Βλέπουµε χώρες να παίρνουν αποφάσεις για την αντιµετώπιση
της στεγαστικής κρίσης για την αντιµετώπιση του υψηλού κό-
στους διατροφής. Λέτε, κύριε Πρωθυπουργέ, ότι η εθνική οικο-
νοµία δεν αντέχει µείωση του ΦΠΑ ενώ παράλληλα στείλατε
επιστολή στην Πρόεδρο της επιτροπής, όπως προείπαµε στην
πρωτολογία µας, Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν, για να αντιµετωπι-
στεί το φαινόµενο των διαφορών στις τιµές πώλησης βασικών
καταναλωτικών προϊόντων. Χρειαζόµαστε την άδεια της Ευρώ-
πης; Τελικά µήπως έχουµε χάσει το δικαίωµα ως χώρα να
ασκούµε εσωτερική πολιτική; Από τη µια έχουµε τον απλό λαό
που µατώνει λόγω της ακρίβειας και από την άλλη το κεφάλαιο
που πολλαπλασιάζει ληστρικά τα κέρδη του. Είναι καιρός να δεί-
ξουµε ξεκάθαρα µε ποιον είµαστε και εµείς πάντα θα είµαστε µε
τον λαό και µόνο µε τον λαό. Ενώ, κύριε Πρωθυπουργέ, έχετε
αναφερθεί επανειληµµένως ότι θα εναντιωθείτε στα µεγάλα συµ-
φέροντα, στην ουσία τα εξυπηρετείτε. Πώς; Έρευνες δείχνουν
ότι τα ίδια προϊόντα σε χώρες του εξωτερικού έχουν χαµηλότε-
ρες τιµές της τάξης του 30%, 40% και 50%. Στα σουπερµάρκετ
που πλέον πληρώνουµε είσοδο για να µπούµε αφού αγοράζον-
τας τα ελάχιστα ξοδεύουµε το 10% του βασικού µας µισθού. Ο
κόσµος επιλέγει πλέον τα φθηνά προϊόντα. Αυτό καταφέρατε µε
τον e-Καταναλωτή. Γνωρίζετε όµως καλά ότι η επιλογή αυτή µας
οδηγεί στην εξαθλίωση αφού η ποιότητα των προϊόντων πέφτει.
Κάθε εβδοµάδα βγαίνουν στη δηµοσιότητα προϊόντα που επι-
στρέφονται κατά χιλιάδες γιατί εµφανίστηκαν αλλοιωµένα, ληγ-
µένα µε επικίνδυνες ουσίες για την υγεία του κοσµάκη. Έτσι
ασκείτε πολιτική; Παίζοντας µε την υγεία των πολιτών; Το ίδιο
δεν έγινε και στη Λαµία µε τα παιδιά που δηλητηριάστηκαν; Ο
ΕΦΕΤ, Ενιαίος Φορέας Ελέγχου Τροφίµων, κατόπιν εορτής δή-
λωσε ότι θα τελέσει ελέγχους ενώ υποτίθεται ότι οι έλεγχοι γί-
νονται συνεχώς. Με τους ελέγχους άνευ … και τις πρακτικές
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αυτές, κινδυνεύουµε. Εµείς αναφερόµαστε στα συµφέροντα και
εσείς κατηγορείτε την Αντιπολίτευση για αυτά που τόσα χρόνια
δεν έχετε καταφέρει. Πώς αντιµετωπίζετε τα συµφέροντα; Απλώς
αναγράφετε στο ράφι ότι η ποσότητα αλλάζει, η τιµή όµως όχι.
Τελικά, µε αυτή σας την πρωτοβουλία ποιος τιµωρείται; Ο ελληνι-
κός λαός ή οι εταιρείες; Το αποτέλεσµα απ’ ό,τι φαίνεται είναι να
παραµείνουµε φτωχοί και κατά τα άλλα ενηµερωµένοι. Τα βλέπετε
αυτά ή απλώς παρακολουθείτε ως βασικός παίκτης της Μονόπο-
λης εισπράττοντας τα ενοίκια, δηλαδή τον φόρο του κοσµάκη, κά-
νοντας παράλληλα πολιτική εις βάρος του; Πώς ορίζετε, κύριε
Πρωθυπουργέ, την κοινωνική πολιτική; Αναφερθήκατε σήµερα σε
στοιχεία και πίνακες τους οποίους κανείς δεν αµφισβητεί. Ο κό-
σµος όµως ζητάει λύσεις και το µόνο που έχετε είναι να του πα-
ρέχετε στοιχεία. Αναλύσεις επί αναλύσεων. Πώς θα πείσετε, κύριε
Πρωθυπουργέ, τον κόσµο που πεινάει; Ακούστηκε από εσάς ότι η
χώρα µας έχει ιδιαιτερότητες και έτσι δικαιολογείτε την ακρίβεια.
Όντως η χώρα µας έχει ιδιαιτερότητες. Είµαστε η µόνη χώρα που
η ηγεσία της επιµένει ότι όλα πάνε καλά ενώ το χρέος της µεγα-
λώνει. Και το φως στο τούνελ; Καλύτερα να λέµε πηγάδι. Αναφερ-
θήκατε σε πρόστιµα µαµούθ σε εταιρείες του εξωτερικού. Και σε
αυτόν τον τοµέα καινοτοµούµε. Στην Ελλάδα µας οι πολίτες πλη-
ρώνουν τα πρόστιµα µέσω των αυξήσεων των τιµών. Τελικά ποιον
συµφέρει τα προϊόντα να είναι ακριβά όταν η Κυβέρνησή σας έχει
αύξηση εσόδων από τη φορολογία ως και 40%; Πού πάνε αυτά τα
έσοδα; Φυσικά εκεί που βολεύει την Κυβέρνηση. Ο απλός πολίτης
χάνει τα πάντα αν χρωστάει 50 ευρώ, ενώ επιχειρήσεις µνηστήρες
µε χρέη εκατοµµυρίων δεν ανησυχούν γιατί υπάρχουν οι επιδοτή-
σεις. 

Τελειώνοντας, θέλω να εκφράσω τη λύπη µου για την εικόνα
που αντικρίζουµε εδώ στο Κοινοβούλιο. Ακόµη και όλα όσα έχετε
πει να είναι αληθή και σωστά -που δεν είναι- πόσο στηµένο χει-
ροκρότηµα πρέπει να ανεχθούµε όταν προτεραιότητα όλων µας
είναι η ανακούφιση των µη εχόντων; Θα µας στοιχειώνει όλους
αυτή η αντίθεση του λαϊκού ρητού «η εγχείρηση πέτυχε, ο ασθε-
νής θα απέθανε». Ευελπιστούµε την 9η Ιουνίου, την ηµέρα των
ευρωεκλογών ο ελληνικός λαός µε τη σύνεση και µε τη σωφρο-
σύνη που τον διακρίνει να κάνει τις σωστές επιλογές. Όπως πάν-
τοτε τονίζουµε η Νίκη και πάλι θα δηµιουργήσει την έκπληξη µε
την σύνεση, µε τη σοβαρότητα, µε την πραότητα, µε τη φιλοπα-
τρία και µε την πίστη στον Χριστό που την διακρίνει. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νίκης)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε Πρόεδρε.

Τον λόγο τώρα έχει η Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας Πλεύση Ελευθερίας, κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου για τη δική
της δευτερολογία.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Σας ευχαριστώ.

Για σκεφτείτε τώρα ότι αυτή είναι η τελευταία συνεδρίαση -µε
απόφαση της Νέας Δηµοκρατίας, εµείς ζητήσαµε, µετά τη δια-
βίβαση της δικογραφίας για το µπάζωµα στα Τέµπη, να µην κλεί-
σει η Βουλή- της Βουλής πριν τις ευρωεκλογές. 

Στα έδρανα της Νέας Δηµοκρατίας µόνον ο κύριος Πρόεδρος
της Βουλής που ήρθε να ασκήσει καθήκοντα Βουλευτού, προ-
φανώς διότι οι υπόλοιποι είχαν και άλλες δουλειές να κάνουν σή-
µερα σε αυτή την κορυφαία διαδικασία, κατά τον Κανονισµό της
Βουλής, που είναι η συζήτηση σε επίπεδο πολιτικών Αρχηγών για
την ακρίβεια, για ένα ζήτηµα που µαστίζει την ελληνική κοινωνία,
αλλά και γενικά για τα ζητήµατα που απασχολούν την ελληνική
κοινωνία. Κύριε Τασούλα, βέβαια, σας δικαιολογώ, διότι είναι
προφανές ότι διατρέχει τη Νέα Δηµοκρατία αυτή η αντίληψη ότι
έχετε κι άλλες δουλειές. Το είπε ο Πρωθυπουργός µε τον πιο εµ-
φατικό τρόπο. «Τι θέλετε;», λέει. «Μπορούµε να είµαστε συνέχεια
στο Κοινοβούλιο; Έχουµε κι άλλες δουλειές».

Αγαπηµένοι µου πολίτες, που δεν είστε εδώ να δείτε αυτή την
κατάσταση, ελπίζω να τη βλέπετε από το κανάλι της Βουλής,
έχουν άλλες δουλειές γι’ αυτό και λείπουν αυτή τη στιγµή και λεί-
πει και ο Πρωθυπουργός. Λείπει, βέβαια, και το κόµµα που προ-
κάλεσε τη συζήτηση, ο ΣΥΡΙΖΑ, λείπει και το ΚΚΕ, λείπει και το
ΠΑΣΟΚ. 

Εµείς έχουµε άλλη άποψη για τη δηµοκρατία, κύριε Τασούλα.
Έχουµε άλλη άποψη για τη δηµοκρατία. Δεν πιστεύουµε στα
κοµµένα και ραµµένα βίντεο. Δεν πιστεύουµε στις κοµµένες και
γραµµένες ηχητικές καταγραφές, όπως έγινε µε τη «µοντα-
ζιέρα». 

Κι επειδή καταναλώσατε χρόνο από την παρουσία σας επάνω
στη θέση του Προέδρου της Βουλής για να µου πείτε ότι δεν επι-
τρέπεται να απεικονίζω στο κινητό µου µια δηµόσια συνεδρίαση
της Βουλής, παρακαλώ πάρα πολύ ασκείστε εναντίον µου µέτρα
τάξης. Φέρτε τις ειδικές δυνάµεις, κάντε πειθαρχική και ποινική
διαδικασία. Κάντε ό,τι πιστεύετε ότι αρµόζει. Διότι είναι βέβαιον
ότι στη χώρα που είναι ατιµώρητος και ελεύθερος ο Καραµανλής
και τον καταχειροκροτείτε, ατιµώρητος και ελεύθερος ο Μητσο-
τάκης και τον καταχειροκροτείτε, ατιµώρητοι και ελεύθεροι οι
υπαίτιοι για το Μάτι και τους καταχειροκροτούν άλλοι, ατιµώρη-
τοι και ελεύθεροι σειρά Υπουργών σας οι οποίοι είναι υπόλογοι
για το έγκληµα των Τεµπών, είναι απολύτως σαφές ότι το πρό-
βληµα είµαι εγώ και θα πρέπει απολύτως, βεβαίως, να τιµωρηθώ
διότι µε το κινητό µου -παρακαλώ να καταχωρήσετε και την οµο-
λογία- αποτυπώνω τη συνεδρίαση τη δηµόσια της Βουλής, που
αποτυπώνεται στο κανάλι της Βουλής, που αποτυπώνεται από
τους φωτογράφους της Βουλής, που είναι ό,τι πιο κορυφαίο και
δηµόσιο και δηµοκρατικό, αλλά εσείς για κάποιον λόγο θίγεστε. 

Έχω να σας πω το εξής. Στο πεδίο της δηµοκρατικής λειτουρ-
γίας και της διαφάνειας δεν υπάρχει καµµία περίπτωση, ούτε µε
απειλές, ούτε µε υπονοούµενα, ούτε µε ΜΑΤ, ούτε µε ειδικές δυ-
νάµεις, ούτε µε την ΟΠΚΕ στο Μονοµελές Πληµµελειοδικείο
Βόλου, να µε αναστείλετε από το να ασκώ τα καθήκοντά µου τα
δηµοκρατικά και βεβαίως -αποχωρεί ο κ. Τασούλας- τη δηµοκρα-
τική υποχρέωση που έχει κάθε Έλληνας και Ελληνίδα κατά το
άρθρο 120 του Συντάγµατος -ώρα καλή, κύριε Πρόεδρε- να αν-
τιστέκεται µε κάθε µέσο σε όποιον επιχειρεί να καταλύσει το Σύν-
ταγµα µε τη βία. 

Τώρα, βέβαια, κακώς ανησυχήσατε, διότι εγώ µε το κινητό µου
το µόνο που θέλησαν να αποτυπώσω ήταν το γεγονός ότι ο κ.
Μητσοτάκης απήλθε του Βήµατος της Βουλής αφού µίλησε σα-
ράντα λεπτά, δηλαδή τον διπλάσιο χρόνο συν δέκα λεπτά από
αυτόν που δικαιούτο. Ξέρετε για ποιο πράγµα µε έψεξε ξεκινών-
τας την οµιλία του; Με έψεξε για το ίδιο ακριβώς που έκανε ο
ίδιος στη συνέχεια. Ξεκίνησε την οµιλία του ολόκληρος Πρωθυ-
πουργός και µου είπε «το κάνατε επίτηδες» και «µιλήσατε επίτη-
δες παραπάνω» και «µιλήσατε επίτηδες διπλάσιο χρόνο…»
-είχαµε όλοι συµφωνήσει για διπλάσιο χρόνο σε όλους- «…συν
δέκα λεπτά» και ευτυχώς δεν είπε αυτά που λέει ο κ. Γεωργιάδης
ότι «είστε µια κακιά γυναίκα». Αυτό σήµερα το αποφύγαµε. Αφού,
λοιπόν, ολόκληρος Πρωθυπουργός ξεκίνησε µε αυτό, έκανε
ακριβώς το ίδιο για το οποίο µε έψεξε ξεκινώντας. 

Βέβαια, είναι σηµαντικό να πούµε ότι δεν θα το βουλώσουµε,
κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας, επειδή εσείς το θέλετε. Δεν θα
σας κάνουµε τη χάρη να µην µιλάµε ή να µιλάµε όσο εσείς θέλετε
ή να µιλάµε όπως εσείς θέλετε ή να στεκόµαστε όπως σας αρέ-
σει. Δεν θα σας κάνουµε αυτή τη χάρη. Σας την έκαναν κάποιοι,
µε κορυφαίο τον Αρχηγό των Σπαρτιατών, που µίλησε το λιγό-
τερο από όλους και θα πρέπει να µνηµονεύεται εσαεί -να το κα-
ταγράψετε κι εσείς, κύριε Πρόεδρε, στα Πρακτικά- ότι ήταν
εκείνος που µε τον καλύτερο τρόπο τίµησε την πρόσκληση για
να το βουλώνουµε µέσα στο Κοινοβούλιο. 

Η Πλεύση Ελευθερίας δεν πρόκειται, λοιπόν, ούτε να σωπάσει
ούτε να σιωπήσει. Η Πλεύση Ελευθερίας είναι η πραγµατική Αν-
τιπολίτευση. Είναι εκείνη από την οποία ξεκίνησε και τέλειωσε ο
Πρωθυπουργός, χωρίς βεβαίως να απαντήσει σε τίποτε από
εκείνα τα οποία του απηύθυνα και καταφεύγοντας σε διάφορα
τεχνάσµατα, από ευφυολογήµατα µέχρι λάσπη. 

Και πώς να µη θεωρεί και πώς να µην αντιλαµβάνεται ο κ. Μη-
τσοτάκης ότι εµείς είµαστε η πραγµατική Αντιπολίτευση, όταν
απέναντί του έχει αυτή την κατάσταση Αντιπολίτευσης, αυτή την
άδεια Βουλή, δύο µη εκλεγµένους Αρχηγούς, που είναι ταυτό-
χρονα πρώην Υπουργοί του κ. Τσίπρα, τον κ. Φάµελλο και τον κ.
Χαρίτση, µη εκλεγµένοι ως Αρχηγοί Κοινοβουλευτικών Οµάδων,
τον κ. Στίγκα που του έκανε τα χατίρια και άλλους που επιχαί-
ρουν ότι κάνουν πολύ καλή χρήση του χρόνου, λες και είναι αυτό
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το υπέρτατο προτέρηµα σε µία δηµοκρατία. 
Δεν είναι, βέβαια, τυχαίο για εµένα ότι σε εµένα προσωπικά

ως Αρχηγό και ως µοναδική Αρχηγό γυναίκα επιτέθηκαν τρεις
Αρχηγοί διαρκούσης της συζήτησης. Πρώτος πρώτος ο κ. Μη-
τσοτάκης µε όλα όσα είπε και θα απαντήσω. Δεύτερος ο κ. Φά-
µελλος που µου έκανε µαθήµατα αριστεροσύνης. 

Ο Υπουργός του µνηµονίου, ο Υπουργός Περιβάλλοντος του
Ματιού, εκείνος ο οποίος δέχθηκε να κάνει το εξαπτέρυγο του
Τσίπρα, όταν ο Τσίπρας παραβίασε τη λαϊκή ετυµηγορία του δη-
µοψηφίσµατος, εκείνος λοιπόν µου είπε ότι δεν ξέρω καλά τι
κάνει η Αριστερά σε συνθήκες καπιταλισµού και οι συνθήκες κα-
πιταλισµού, όπως είπε ο κ. Φάµελλος, επιβάλλουν να δηµιουρ-
γείς συµµαχίες και όχι να κάνεις ειρωνείες. 

Να µου λείπουν, κύριε Φάµελλε, αυτές οι συµµαχίες που έχετε
κάνει και µε τη Νέα Δηµοκρατία όταν ψηφίσατε όλοι µαζί το τρίτο
µνηµόνιο και µε άλλους και µε τον Τραµπ, όταν σας έφερε φο-
ρετή τη Συµφωνία των Πρεσπών. Ένας ακροδεξιός τραµπούκος
Πρόεδρος των Ηνωµένων Πολιτειών, µε προβλήµατα αντίληψης
για τη δηµοκρατική λειτουργία, ήταν εκείνος ο οποίος επέβαλε,
υπαγόρευσε τη Συµφωνία των Πρεσπών και εσείς την υπογρά-
ψατε µε χέρια και µε πόδια και µαζί µε κάποιους πρώην αντιτιθέ-
µενους στη συµφωνία, που άλλαξαν την ψήφο τους και
στρογγυλοκάθισαν σε καρέκλες. Αλλά δεν θα ξεχάσουµε και
αυτά που ξέραµε ούτε θα θεωρήσουµε βέβαια, συµµαχία αριστε-
ρής πολιτικής τη συµµαχία µε τον Τραµπ, γι’ αυτά τα οποία ήθελε
και θέλει το ΝΑΤΟ, δηλαδή µια στρατιωτική συµµαχία, µε επιθε-
τικές και ιµπεριαλιστικές πρακτικές, αντίθετες µε το Ανθρωπι-
στικό Δίκαιο.

Είπε ο κ. Μητσοτάκης ότι θα έπρεπε να αισθάνοµαι και κολα-
κευµένη που µου απάντησε πρώτη, λες και είναι κάποιο προνόµιο
και µάλλον ως γυναίκα θα πρέπει αυτό να το αντιµετωπίσω. Δεν
αισθάνοµαι κολακευµένη. Αισθάνοµαι δικαιωµένη διότι καταδείχ-
θηκε από την οµιλία του κ. Μητσοτάκη ότι δεν έχει καµµία απάν-
τηση στα κρίσιµα θέµατα. Και αισθάνοµαι επίσης δικαιωµένη,
γιατί καταφέραµε αυτό το ρεκόρ, ονοµατίζοντας αυτό που είχε
προγραµµατίσει, ότι είχε να δει τον Ολάντ δηλαδή, έναν µη θε-
σµικό πρώην Πρόεδρο της Γαλλίας, που έπαιξε ρόλο το 2015
στην παραβίαση της λαϊκής ετυµηγορίας. Είχε να δει, λέει, τον
Ολάντ και έπρεπε όπου φύγει-φύγει. 

Είπε και ο κ. Ανδρουλάκης, ξεκινώντας την οµιλία του ότι πί-
στευε ότι θα έρθει ο κ. Μητσοτάκης µε τα παπούτσια της Νέας
Δηµοκρατίας, ενώ ήταν πολύ ξεκάθαρο ότι τα παπούτσια αυτά ο
κ. Μητσοτάκης τα ήθελε για να φύγει και όχι για να έλθει. Και συ-
νολικά, τον εξοπλισµό τον οποίο προµηθεύεται είτε είναι παπού-
τσια είτε είναι ελικόπτερα, για να φύγει θα τον χρειαστεί και όχι
για να έρχεται.

Επειδή επικαλέστηκε τον κ. Ολάντ ως δικαιολογία και παρα-
πονέθηκε που τον κρατήσαµε στη Βουλή, άκουσον-άκουσον, έξι
ώρες και ένα τέταρτο ο κ. Μητσοτάκης, θέλω να του θυµίσω ότι
µου θύµισε επικίνδυνα τον κ. Τσίπρα, ο οποίος στις 17 Ιουνίου
του 2015, όταν θα έπρεπε να έρθει για την ανακοίνωση των πο-
ρισµάτων της επιτροπής λογιστικού ελέγχου του χρέους, της επι-
τροπής αλήθειας δηµοσίου χρέους, επιχείρησε να επικαλεστεί
ότι είχε να δει τον κ. Θεοχαρόπουλο, εξωκοινοβουλευτικό τότε
πρόεδρο της εξωκοινοβουλευτικής ΔΗΜΑΡ, µετέπειτα έµµεσο
διευθυντή της Κοινοβουλευτικής Οµάδας, µετέπειτα απολυθέντα
και εσχάτως παραδίδοντα µαθήµατα συριζαϊσµού. Όπως επικα-
λέστηκε ο κ. Τσίπρας τότε ότι έχει να δει τον κ. Θεοχαρόπουλο
για να µην έρθει στη Βουλή για την επιτροπή αλήθειας δηµοσίου
χρέους, για τον λογιστικό δηλαδή έλεγχο του χρέους, έτσι απέ-
τυχε και ο κ. Τσίπρας να αποφύγει την παρουσία του και ο κ. Μη-
τσοτάκης που επικαλέστηκε τον Ολάντ. Και χαίροµαι πάρα πολύ
που τουλάχιστον αυτό το τελευταίο κόλπο δεν πέτυχε και αναγ-
κάστηκε να µείνει στη Βουλή. Έξι ώρες και ένα τέταρτο; Έξι
ώρες και ένα τέταρτο. Και την επόµενη φορά περισσότερο. Και
κάθε φορά περισσότερο, γιατί εµείς θα είµαστε συνέχεια στη
Βουλή. Δεν εγκαταλείπουµε, δεν φυγοµαχούµε, δεν παραιτού-
µαστε, δεν αποσυρόµαστε και θα σας φέρνουµε στη Βουλή για
όσο ακόµα είστε στη Βουλή και για όσο ακόµα είστε Κυβέρνηση. 

Είναι πάντως εκπληκτικό, µετά και την πρωτολογία µου που
εξήγησα ότι αφήνουν χώρο οι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας

για πολλούς ελέφαντες µέσα στην Ολοµέλεια, ότι αποχώρησαν
όλοι µάλλον για να αφήσουν ακόµη περισσότερο χώρο. 

Έρχοµαι βέβαια, στο γεγονός ότι ο κ. Μητσοτάκης δεν θα εµ-
φανισθεί για το τέλος, δεν θα έρθει για την τριτολογία του, όπως
αποφεύγει το να γίνει debate των πολιτικών Αρχηγών, κάτι που
έχει σταθερά αποφύγει και µε εµένα. Και είναι εκπληκτικό ότι ενώ
αποφεύγει να αντιπαρατεθεί µαζί µου, τόλµησε στη δευτερολο-
γία του φεύγοντας, όπου φύγει-φύγει, να φέρει εδώ στην Αί-
θουσα την πιο αισχρή συκοφαντία για την Πλεύση Ελευθερίας,
αυτή τη συκοφαντία που κάποιοι πληρώθηκαν για να την διακι-
νήσουν προεκλογικά το 2023, αυτή τη συκοφαντία που εκθέτει
τον κ. Μητσοτάκη. Ολόκληρος Πρωθυπουργός ήρθε εδώ να πει
ότι άλλαξε η Πλεύση Ελευθερίας τις λίστες από τον Μάιο του
2023 στον Ιούνιο του 2023; Αυτό ήρθε να πει; Τώρα σκέφτεστε
τι ετοιµάζοµαι να πω και µάλλον ανησυχείτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Φαίνο-
µαι να ανησυχώ;

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Φαίνεται, ναι.

Τουλάχιστον το αντιµετωπίζετε µε χιούµορ αυτό που σας συµ-
βαίνει. 

Ο κ. Μητσοτάκης είπε λοιπόν ότι είναι κάποια δηµοκρατική πα-
ραβίαση, σε νέες εκλογές που γίνονται µε λίστα, σύµφωνα µε τη
νοµοθεσία που εσείς έχετε ψηφίσει, είναι λέει αντιδηµοκρατικό
να φτιαχτεί λίστα και πρέπει αυτή η λίστα να γίνεται µε κάποιους
κανόνες που ξέρει ο κ. Μητσοτάκης. Θέλω να τον πληροφορήσω
για ένα πράγµα που σίγουρα το ξέρει και αυτό είναι ότι όλα τα
κόµµατα έκαναν νέες λίστες και τις κατήρτισαν µε βάση τα κρι-
τήρια τους και τα κόµµατα που είχαν εκλέξει Βουλευτές στη
Βουλή του Μαΐου, µπορεί να προτίµησαν να βάλουν Βουλευτές
πρώτα και τα κόµµατα που δεν είχαν εκλέξει καθόλου, δεν είχαν
µπει στη Βουλή, όλα ανεξαιρέτως, όλα ανεξαιρέτως, άλλαξαν και
έφτιαξαν καινούργιες λίστες, όπως είχαν το δικαίωµα. Αλλά εσείς
χτυπάτε µόνο την Πλεύση Ελευθερίας, γιατί η Πλεύση Ελευθε-
ρίας σας ενοχλεί. 

Θέλω επίσης να σας πληροφορήσω ότι µε τις αρχικές λίστες
του Μαΐου δεν µπήκε η Πλεύση Ελευθερίας στη Βουλή, ενώ µε
τις λίστες του Ιουνίου µπήκε η Πλεύση Ελευθερίας στη Βουλή.
Νίκησαν δηλαδή, οι επιλογές εκείνες που κάναµε. 

Τέλος, θέλω να πληροφορήσετε τον κύριο Πρωθυπουργό,
γιατί αισθάνοµαι ότι υπάρχει κάποια αδυναµία ίσως συνεννόησης
µε την κ. Μπακογιάννη. Είναι δυνατόν να έρχεται να λέει αυτό το
πράγµα ο κ. Μητσοτάκης όταν είναι γνωστό ότι τον Μάιο του
2012 η κ. Μπακογιάννη έχοντας συγκροτήσει άλλο κόµµα, τη Δη-
µοκρατική Συµµαχία, κατέβηκε στις εκλογές και δεν µπήκε. Τον
Ιούνιο του 2012 ο κ. Σαµαράς, φτιάχνοντας λίστες, έβαλε την κ.
Μπακογιάννη πρώτη στη λίστα του Επικρατείας και άλλους τρεις,
τέσσερις Βουλευτές, µεταξύ των οποίων ο κ. Μαρκογιαννάκης,
της επιτροπής της λίστας Λαγκάρντ, ο κ. Αυγενάκης, τώρα
Υπουργός σας, ο κ. Οικονόµου, πρώην Υπουργός σας, οι οποίοι
βρέθηκαν σε θέσεις εκλόγιµες πάνω από εκλεγµένους Βουλευ-
τές. Για να συνεννοηθεί ο κ. Μητσοτάκης µε την κ. Μπακογιάννη
γιατί νοµίζω ότι ήταν µεγάλη αστοχία να πιάσει στο στόµα του
την Πλεύση Ελευθερίας µε λάσπη και µεγάλη αστοχία και απρο-
νοησία να πει αυτές τις συκοφαντίες εδώ στη Βουλή για πράγ-
µατα τα οποία είναι κεκτηµένα.

Έρχοµαι τώρα στη βασική ρήση του κ. Μητσοτάκη «έχουµε και
δουλειές». Τον ρώτησα από κάτω «δουλειές ή δουλίτσες;», γιατί
η εντύπωση την οποία δίνετε είναι ότι κάνετε δουλίτσες, κύριοι
και µεγάλες δουλειές. 

Δουλίτσες και µεγάλες δουλειές µε τα δισεκατοµµύρια για την
πολιτική προστασία την ώρα που οι πυροσβέστες και οι εποχικοί
δεν έχουν όχι παπούτσια custom-made, αλλά ούτε τις στολές
τους. Δουλίτσες µε τα αντιπληµµυρικά έργα την ώρα που υπάρ-
χουν ακατοίκητα πια παρακάρλια χωριά και άνθρωποι οι οποίοι
δεν έχουν αποζηµιωθεί µέχρι σήµερα από τον Σεπτέµβριο. Δου-
λίτσες µε τα δισεκατοµµύρια για την πολιτική προστασία που
ανακοινώθηκαν πάνω στον Έβρο, ενώ κατακάηκε ο Έβρος. Δου-
λίτσες µε τις υποδοµές συνολικά της Θεσσαλίας. Δουλίτσες και
δουλειές µε τη Σύµβαση 717, δισεκατοµµύρια. Δουλίτσες µε την
«AEGEAN» στην οποία χαρίσατε στις αρχές του χρόνου 40 ή 30
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-δεν θυµάµαι, θα το ελέγξω, αλλά τι διαφορά έχει άλλωστε για
σας 30 ή 40;- εκατοµµύρια ευρώ µε µια υπογραφή του κ. Χατζη-
δάκη. Δουλίτσες µε τα Καναντέρ που παραγγέλνετε για το 2027
την ώρα που δεν έχει µέσα πολιτικής προστασίας και πυρόσβε-
σης η χώρα. Δουλίτσες µε τις ανεµογεννήτριες και µε τους πρό-
θυµους δικαστικούς που βγάζουν αποφάσεις, όπως και η κ.
Σακελλαροπούλου, ότι δεν είναι προστατευόµενες οι αναδασω-
τέες εκτάσεις, ότι δεν τυγχάνουν της συνταγµατικής προστα-
σίας. Δουλειές και δουλίτσες σε βάρος του πολίτη που στενάζει,
που δεν έχει για να πάει στο νοσοκοµείο, έχετε βάλει και ειδική
εισφορά 3 ευρώ τώρα για εξετάσεις, µε τον πολίτη που χάνει το
σπίτι του κι εσείς χαρίζεστε στις τράπεζες, γιατί οφείλετε στις
τράπεζες και είστε εξαρτηµένοι από τις τράπεζες και άρα δεν
πάτε κόντρα στις τράπεζες και στους τραπεζίτες. Δουλίτσες συ-
νολικά και δουλειές και χρυσές δουλειές και στο επίπεδο της
άµυνας και στο επίπεδο της υγείας και σε άλλες µπίζνες που δυ-
στυχώς φαίνεται ότι κάνετε. Και φτάνουν µέχρι του σηµείου να
πηγαίνει ο κ. Γεωργιάδης στο Ισραήλ πριν από λίγες µόνο εβδο-
µάδες και να λέει: «Καλά τους κάνανε, καλά τους κάνανε, καλά
τους κάνανε στους Παλαιστινίους που τους εξολοθρεύουν κι εγώ
το ίδιο θα έκανα». 

Εγώ σας θέτω λοιπόν µια πρόταση να τη διαβιβάσετε στον κ.
Μητσοτάκη. Δέχεστε να γίνει λογιστικός έλεγχος σε όλες τις δα-
πάνες που έχετε κάνει, σε όλες τις δηµόσιες συµβάσεις, στο
Πρόγραµµα Δηµοσίων Συµβάσεων και στο Ταµείο Ανάκαµψης
από το οποίο -µην ξεχνάµε- ότι εκταµιεύσατε εξακόσιες -µισό
λεπτό για να είµαι και απολύτως ακριβής- 647.862 ευρώ. Για ποιο
έργο; Για το µπάζωµα, κύριοι. Για το µπάζωµα, κύριε Σκρέκα. Ως
έργο ανάπτυξης χρηµατοδοτήθηκε εκ των υστέρων. Δέχεστε λο-
γιστικό έλεγχο για όλα τα χρήµατα που έχετε ξοδέψει; Παρα-
καλώ πάρτε ένα τηλέφωνο τον κ. Μητσοτάκη.

Τα καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή

Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Αν δέχεται λογιστικό έλεγχο για όλα αυτά τα ζητήµατα -ελπίζω
να απαντήσετε ότι το δέχεστε- αν δέχεστε λογιστικό έλεγχο, γιατί
µέχρι στιγµής αποκρούετε την έρευνα της Ευρωπαϊκής Εισαγ-
γελίας για την Σύµβαση 717 που αφορά τα Τέµπη, αν δέχεστε
λοιπόν λογιστικό έλεγχο για όλα αυτά τα δισεκατοµµύρια που
δαπανάτε. Γιατί εγώ σας λέω ότι η Επιτροπή Αλήθειας Δηµοσίου
Χρέους το 2015 αυτό ακριβώς εντόπισε, ότι δηλαδή σοβαρό κοµ-
µάτι του χρέους είναι απεχθές, γιατί συνδέεται µε συµβάσεις δια-
φθοράς, γιατί συνδέεται µε διασπάθιση του δηµοσίου χρήµατος,
γιατί συνδέεται µε επιλήψιµες πρακτικές διαφθοράς και διαπλο-
κής που σκοτώνουν, που έφεραν τα παιδιά στα τρένα που συγ-
κρούστηκαν, που κάνανε τη χώρα µας, τη χώρα του «πάµε κι
όπου βγει», τη χώρα όπως την ονειρεύεστε του «πάµε κι όσα
φάµε», δυστυχώς.

Για τη γενοκτονία που διαπράττεται στην Παλαιστίνη ήταν εν-
τυπωσιακό ότι ο κ. Μητσοτάκης αρνήθηκε να τη χαρακτηρίσει
ως έγκληµα. Αρνήθηκε να κατονοµάσει ως θύτη του εγκλήµατος
τον διωκόµενο πλέον Πρωθυπουργό Νετανιάχου και είπε, τι είπε;
Τι είπε; Είναι -λέει- κάποιες τραγικές απώλειες. Τραγικές απώ-
λειες -λέει- συµβαίνουν στην Παλαιστίνη. Τραγικές απώλειες.

Μα, πόση έλλειψη σύνδεσης µε την πραγµατικότητα και µε το
αίσθηµα δικαίου, όχι µόνο του ελληνικού λαού που εξεγείρεται,
αλλά των λαών και των φοιτητών και των νέων ανθρώπων και των
καλλιτεχνών όλου του κόσµου. Πόση έλλειψη; Πόση έλλειψη σύν-
δεσης, ώστε ένας Πρωθυπουργός να λέει ότι είναι απλώς τραγι-
κές απώλειες, είναι ατύχηµα. Και όταν του φώναζα: «Γενοκτονία!
Γενοκτονία!», ο κ. Τασούλας τι έκανε; Έλεγε: «Δεν γράφονται
στα Πρακτικά αυτά που λέτε, δεν ακούγεστε».

Ακουγόµαστε, κύριοι, ακουγόµαστε πολύ καλά γιατί έχουµε
δυνατή φωνή. Και η φωνή µας είναι ενωµένη µε τη φωνή των πο-
λιτών, µε τη φωνή των παιδιών που γέµισαν και πάλι τα θεωρεία
την ώρα που είναι άδεια τα κοινοβουλευτικά έδρανα. Απορώ πώς
δεν σας προκαλεί ντροπή να έρχονται τα σχολεία και να βλέπουν
άδεια τη Βουλή από τη δική σας Κοινοβουλευτική Οµάδα των

εκατόν πενήντα οκτώ Βουλευτών, του 41%, ακόµη κι αν αυτό το
41% βασίστηκε πάνω στην αποχή του 50%. Είναι ξεκάθαρο ότι
οι πολίτες δεν έχουν να περιµένουν τίποτε από µια Κυβέρνηση
που έχει και άλλες δουλειές και δεν µπορεί να έρχεται στη
Βουλή, από Βουλευτές που έχουν κι άλλες δουλειές και δεν µπο-
ρούν να έρχονται στη Βουλή. 

Και σας διαβεβαιώ, εµείς που έχουµε πράγµατι πραγµατικές
δουλειές από τις οποίες βιοποριζόµαστε, στο φως, είµαστε και
στη Βουλή, είµαστε και µε τους συνταξιούχους, είµαστε και µε
τους φοιτητές, είµαστε και µε τους υπερχρεωµένους, είµαστε
και µε τους δανειολήπτες, είµαστε και µε τους δανειολήπτες του
ελβετικού φράγκου, είµαστε και µε τους πυροσβέστες και µε
τους ιατρούς του δηµοσίου συστήµατος υγείας και µε τους νο-
σηλευτές και µε τους δικαστικούς και δηµοτικούς υπαλλήλους
και εν γένει και µε τους συνταξιούχους των τραπεζών, που επί-
σης στενάζουν, γιατί όλοι αυτοί είναι θύµατα µιας πολιτικής που
εσείς ασκείτε σε βάρος τους και προς όφελος δικό σας και όφε-
λος των τραπεζών. 

Σας έχουµε κάνει πολλές προτάσεις, προτάσεις για την επα-
ναφορά του δέκατου τρίτου και δέκατου τέταρτου µισθού, πρό-
ταση νόµου που κατέθεσε η Κοινοβουλευτική µας Οµάδα. Σας
έχουµε κάνει προτάσεις από την πρώτη στιγµή για την πολιτική
προστασία, για την έµφυλη βία και τις γυναικοκτονίες, πάνω από
εβδοµήντα παρεµβάσεις, για τα θέµατα εξωτερικής πολιτικής -
ων ουκ έστιν αριθµός- για το περιβάλλον, για την πολιτική προ-
στασία, για τη δικαιοσύνη την οποία τόσο απεχθάνεστε όταν είναι
ανεξάρτητη και τη θέλετε στραγγαλισµένη υπό τις εντολές σας.
Για όλα, για όλα, µα όλα, µα όλα τα θέµατα σας έχουµε καταθέ-
σει ατελείωτες προτάσεις και παρεµβάσεις. 

Καταθέτω εντελώς ενδεικτικά στα Πρακτικά -εντελώς ενδει-
κτικά µήπως και ασχοληθεί- τις εξήντα επίκαιρες ερωτήσεις που
έχω καταθέσει στον Πρωθυπουργό και τις άλλες επίσης είκοσι
επίκαιρες ερωτήσεις που έχω καταθέσει ως Αρχηγός Κοινοβου-
λευτικής Οµάδας -η µοναδική- στους –γελάτε!- Υπουργούς που
απουσιάζουν. 

(Στο σηµείο αυτό η Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευθερίας κ. Ζωή
Κωνσταντοπούλου καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Εµείς αυτό θα συνεχίσουµε να κάνουµε. Θα συνεχίσουµε να
σας ενοχλούµε. Θα συνεχίσουµε να σας καλούµε σε λογοδοσία.
Θα συνεχίσουµε να σας θυµίζουµε ότι από 1η Δεκεµβρίου του
2023 έχουµε καταθέσει πρόταση µε την εισήγηση του Κοινοβου-
λευτικού µας Εκπροσώπου για την φορολόγηση των υπερκερ-
δών των τραπεζών, κάτι που επίσης δεν κάνετε. Έχουµε
καταθέσει πρόταση και παρέµβει δικαστικά για την κατάργηση
των ηλεκτρονικών πλειστηριασµών και πλειστηριασµών πρώτης
κατοικίας. Έχουµε καταθέσει πρόταση για τη διαγραφή των
χρεών των υπερχρεωµένων πολιτών που στενάζουν. Έχουµε κα-
ταθέσει συνολικά περισσότερες προτάσεις από ότι όλοι µαζί
εσείς και οι υπόλοιποι, οι απουσιάζοντες.

Θα συνεχίσουµε να δίνουµε αυτό το παράδειγµα µέχρι η
Βουλή να γεµίσει από Βουλευτές που δεν θεωρούν ούτε πά-
ρεργο, ούτε αγγαρεία την κοινοβουλευτική λειτουργία και τη δη-
µοκρατία, από Βουλευτές και Βουλευτίνες που λογοδοτούν
στους πολίτες και όχι σε άδηλους προϊστάµενους, από Βουλευ-
τές και Βουλευτίνες που περήφανα υπηρετούν το Σύνταγµα,
όπως κάνει η Κοινοβουλευτική Οµάδα της Πλεύσης Ελευθερίας
και όπως θα κάνουν πολύ σύντοµα οι Ευρωβουλευτές, που θα
εκλέξει η Πλεύση Ελευθερίας για την Ευρωβουλή και θα συµ-
πληρώνουν την Κοινοβουλευτική µας Οµάδα και θα παρεµβαί-
νουν στο Ευρωκοινοβούλιο για όλα τα θέµατα που σας ενοχλούν,
για τα θέµατα κράτους δικαίου, για τα θέµατα ανεξαρτησίας της
δικαιοσύνης, για τα θέµατα λογοδοσίας και τιµωρίας και τέλος
της ατιµωρησίας, για το έγκληµα των Τεµπών, για το έγκληµα
του Ματιού, για όλα εκείνα τα εγκλήµατα που εµπλέκουν πολι-
τικό προσωπικό, θυµατοποιούν τους πολίτες και την κοινωνία και
εσείς επιµένετε να τα βάζετε κάτω από το χαλί. 

Θέλω να σας πω, κλείνοντας, ότι για εµάς, όπως έχουµε απο-
δείξει έντεκα µήνες πια εδώ µέσα στη Βουλή, η δηµοκρατία δεν
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είναι υπόθεση µόνο εκλογών. Να είστε βέβαιοι, όµως, ότι σε
αυτές τις ευρωεκλογές καλούµε τους πολίτες να πάρουν στα
χέρια τους τη δηµοκρατία, να µην ανεχθούν άλλη εκπροσώπηση
από φαντάσµατα Βουλευτές και Υπουργούς, να µην δεχθούν
άλλο εµπαιγµό, άλλη θυµατοποίηση, να πάρουν τη ζωή τους στα
χέρια τους, να δώσουν ζωή και στην Ευρωβουλή, όπως δίνουµε
εδώ ζωή στη Βουλή, να µην παραιτούνται, να µην αποκαρδιώνον-
ται και να µην δεχθούν πότε, πότε, πότε, πότε, αυτό το οποίο θέ-
λετε εσείς να τους κάνετε να δεχθούν, δηλαδή ότι ο κόσµος δεν
αλλάζει. Ο κόσµος αλλάζει. Πολλές φορές αρκεί και ένας ή µία
για να ξεκινήσει αυτή την αλλαγή. Εµείς αυτόν τον κόσµο θα τον
αλλάξουµε. 

Να είστε καλά. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθε-

ρίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
είκοσι οκτώ µαθήτριες και µαθητές και πέντε συνοδοί εκπαιδευ-
τικοί από το 69ο Δηµοτικό Σχολείο Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή σάς καλωσορίζει και σάς ευχόµαστε καλή πρόοδο και
καλή επάνοδο στην ωραία Θεσσαλονίκη.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Τώρα την πολύωρη, από το πρωί δηλαδή, διαδικασία θα κλεί-

σει ο Υπουργός Ανάπτυξης, ο κ. Κωνσταντίνος Σκρέκας.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε

Πρόεδρε, σύντοµος θα είµαι, γιατί νοµίζω ότι αναλύθηκαν πολλά.
Βεβαίως, θα σηµειώσω κάποια πράγµατα.

Θα ήθελα, όµως, να πω, κυρία Κωνσταντοπούλου, ότι δεν θα
διαφωνήσω µαζί σας, πως πραγµατικά αυτή η εικόνα της άδειας
Βουλής δεν είναι µία εικόνα που τιµάει το ελληνικό Κοινοβούλιο.

Θα ήθελα να πω επίσης, όµως, γιατί διαφωνώ µε πολλά από
αυτά τα οποία προαναφέρατε, ότι θα έπρεπε πρώτα εσείς να δί-
νετε το καλό παράδειγµα όταν κρίνετε τους άλλους. Έπρεπε να
κάνετε, λοιπόν, τη δική σας αυτοκριτική, γιατί µιλάγατε στο Βήµα
της Βουλής και από τη δική σας Κοινοβουλευτική Οµάδα συµµε-
τείχε µόλις το 20% των Βουλευτών που έχετε εκλέξει. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Το 50%.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Πόσους
Βουλευτές έχετε; Δύο έχετε; Πόσους Βουλευτές έχετε, εκτός αν
δεν ξέρετε. Έχετε έξι. Έξι ήταν οι Βουλευτές κάτω; Ήταν δύο.
Οκτώ είχατε στην αρχή, δύο έφυγαν από το κόµµα κατά τη διάρ-
κεια του πρώτου χρόνου. Δεν έχει σηµασία, βεβαίως, αυτό. Ήταν
προσωπικό τους θέµα αυτό, διεγράφησαν ή έφυγαν. Τελοσπάν-
των, σήµερα από οκτώ είσαστε έξι και ήσασταν το 50% όταν µι-
λάγατε εσείς πάνω στο Βήµα. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι αν θέλετε να είσαστε πιστευτή… 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Είναι αντίστοιχο µε ογδόντα Βουλευτές.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κατ’

αρχάς, µην µε διακόπτετε. Εγώ δεν σας διέκοψα ούτε µια φορά.
Σας άκουσα πάρα πολύ προσεκτικά. 

Όταν θέλετε, λοιπόν, να είσαστε επικριτής, καλά κάνετε να κρί-
νετε και τα κακά και τα άσχηµα, αλλά πρώτα από όλα εσείς η ίδια
να έχετε διορθώσει αυτή την εικόνα. Γιατί όταν µίλαγαν τουλάχι-
στον οι πολιτικοί Αρχηγοί των άλλων κοµµάτων ήταν σχεδόν σύσ-
σωµες οι Κοινοβουλευτικές Οµάδες.

Άρα όταν καταφέρετε εσείς αυτό για το οποίο ψέγετε τους άλ-
λους, τότε µπορείτε να έρχεστε και να λέτε αυτά τα οποία λέτε
πάρα πολλές φορές και πολλά από αυτά τα οποία είπατε, δυστυ-
χώς, είναι εντελώς αβάσιµα, ανυπόστατα, δεν έχουν καµµία
σχέση µε την πραγµατικότητα και ήταν µόνο για τη δηµιουργία
εντυπώσεων.

Θέλω να σας πω κάτι. Με εντυπώσεις δεν µπορείτε να πείσετε
τον κόσµο. Πρέπει να έρθετε πολύ σοβαρά, πολύ υπεύθυνα, που
πιστεύω ότι έχετε αυτή τη διάθεση -βέβαια δεν το δείχνετε όταν

είσαστε στη Βουλή- και να προχωρήσετε σε προτάσεις υλοποι-
ήσιµες, ρεαλιστικές, γιατί αυτά τα οποία µας είπατε για παρά-
δειγµα δέκατο τρίτο, δέκατο τέταρτο µισθό ή ότι θα φύγει η
κυβέρνηση µε ελικόπτερα τα ακούγαµε και το 2014 από εσάς
πάλι και από τους συναδέλφους σας τότε στο ΣΥΡΙΖΑ. Και για
ελικόπτερα ακούγαµε και για προδότες ακούγαµε και ότι θα δώ-
σετε δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο και ότι θα αυξηθούν οι
συντάξεις λέγατε.

Ήρθατε στην εξουσία. Το πρώτο εξάµηνο που ήσασταν Πρό-
εδρος της Βουλής τι δώσατε στον κόσµο; Ένα µηδενικό δώσατε.
Και τι πήρατε; Πολλά δισεκατοµµύρια. Και τελικά φέρατε και το
τρίτο µνηµόνιο. Και είσαστε κι εσείς συµµέτοχη. Είσαστε συµµε-
τοχή στο ότι ήρθε το τρίτο και αχρείαστο µνηµόνιο. Η Ελλάδα το
τρίτο τρίµηνο του 2014 είχε την οικονοµία µε τη µεγαλύτερη ανά-
πτυξη στην Ευρωζώνη, πριν έρθετε εσείς. 

Βεβαίως, ήταν νοµοτελειακό, γιατί ο κόσµος πραγµατικά είχε
περάσει πάνδεινα, είχε περάσει δύσκολα, είχαν περιοριστεί οι
συντάξεις, είχαν κοπεί οι µισθοί, είχαν κοπεί τα δώρα και βεβαίως
πίστευε ότι υπάρχει µία ελπίδα από ένα νέο κόµµα, ο κ. Τσίπρας
και εσείς σε εκείνο το κόµµα που θα έκανε µάλλον αυτό το οποίο
έλεγε. Δεν πίστευε ότι ένα κόµµα θα έλεγε τόσο µεγάλα ψέµατα.
Θα έλεγε για ένα Πρόγραµµα Θεσσαλονίκης 12 δισεκατοµµυ-
ρίων ευρώ. Και όταν ήρθε όχι µόνο δεν προχώρησε σε 12 δισε-
κατοµµύρια παροχές, αλλά προχώρησε σε 24 δισεκατοµµύρια
περικοπές στα πέντε χρόνια που ήταν στην εξουσία. 

Άρα αυτά ο κόσµος τα έχει ζήσει. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Σε λάθος άνθρωπο τα λέτε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Δεν τα

λέω σε λάθος άνθρωπο. Ήσασταν εσείς που παραπλανήσατε
τότε τον κόσµο, που προδώσατε τον κόσµο που βγήκε ο ΣΥΡΙΖΑ
και ο Τσίπρας ήσασταν µέλος του. Και τελικά έξι µήνες Πρό-
εδρος εσείς της Βουλής πως συνεισφέρατε; Δεν κάνατε, δυστυ-
χώς, τίποτα. Και όχι µόνο δεν κάνατε τίποτα, µε τη συµπεριφορά
σας οδηγήσατε στο τρίτο µνηµόνιο, αχρείαστο. Ίσως αν είχατε
µία άλλη συµπεριφορά να µην είχε κάνει εκείνη τη δήθεν δια-
πραγµάτευση ο κ. Τσίπρας, να είχαµε γλιτώσει το τρίτο µνηµόνιο,
να είχαµε γλιτώσει τέσσερα, πέντε χρόνια στασιµότητας, να εί-
χαµε γλιτώσει το 2015 και 2016 να κλείνουν οι επιχειρήσεις στην
Ελλάδα περισσότερες από αυτές που άνοιγαν -κατέθεσα τα στοι-
χεία- και να µην ήµασταν στην κατάσταση σήµερα πραγµατικά
να έχουµε το 67% περίπου του µέσου εισοδήµατος της Ευρώ-
πης, όταν δεν ήταν αυτή η εικόνα όταν αναλάβατε εσείς το 2015.
Δεν ήταν µια καλή εικόνα, ήταν µία δύσκολη εικόνα, αλλά εσείς
τα κάνατε πολλαπλάσια χειρότερα. 

Τώρα, λοιπόν, που έχει έρθει η ώρα του ρεαλισµού και τώρα
που έχετε κυβερνήσει και εσείς, κυρία Κωνσταντοπούλου και
εσείς κυβερνήσατε, ήσασταν Πρόεδρος της Βουλής σε κυβέρ-
νηση κόµµατος που ήσασταν µέλος…

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): …(Δεν ακούστηκε)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Και
εσείς κυβερνήσετε και δεν κάνατε τίποτα, λοιπόν, για να βοηθή-
σετε τον κόσµο. Τίποτα δεν κάνατε τελικά. Και επειδή ο κόσµος
πια ξέρει ότι όσο ….

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): …(Δεν ακούστηκε)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κύριε
Πρόεδρε, είδατε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρία Κωνσταντο-
πούλου, σας παρακαλώ. Μην διακόπτετε. Να πει την άποψή του.
Μας ακούει ο κόσµος. Κρίνει, συγκρίνει.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Δεν
θέλει να την διακόπτουν, αλλά διακόπτει πάντα τους άλλους όταν
µιλάνε. Είναι και αυτό ένα δείγµα του: «Δάσκαλε που δίδασκες
και νόµο δεν εκράτης». 

Δηλαδή η κ. Κωνσταντοπούλου δεν θέλει όταν µιλάει εκείνη να
τη διακόπτουν οι άλλοι, αλλά όταν µιλάνε οι άλλοι, κάθε φορά
τους διακόπτει και µάλιστα πολλές φορές. 

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ποια είναι η ποιότητα αυτών που λέτε.
Γιατί η ποιότητα δεν φαίνεται από τα λόγια, ούτε από τον χρόνο
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που µιλάτε. Η ποιότητα φαίνεται από τις πράξεις. Και δυστυχώς,
οι πράξεις σας, κυρία Κωνσταντοπούλου, ακόµα και σε αυτό που
έχει να κάνει µε το πώς συµπεριφέρεσαι όταν ο άλλος έχει τον
λόγο, αποδεικνύουν το τι θα κάνατε αν είχατε και περισσότερο
χρόνο στη διακυβέρνηση αυτού του τόπου. Τίποτα από αυτά τα
οποία λέτε…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
Αφήστε τα Τρίκαλα. Σε λίγο θα προχωρήσετε -είµαι βέβαιος

τώρα- και σε προσωπικές αιχµές και επιθέσεις. Τα έχουµε ακού-
σει στο παρελθόν. Τα ψήφισε και ο κόσµος. Έπαθε από αυτά και
τώρα είναι πολύ προσεκτικός όταν ακούει ωραία λόγια από ίδια
ή από νέα πρόσωπα που, όµως, επαναλαµβάνω ότι λένε τα ίδια
λόγια. 

Λοιπόν, πέρα από τα όµορφα λόγια υπάρχουν και οι προτά-
σεις. Εσείς µιλήσατε πολλές ώρες σήµερα -πάνω από µιάµιση
ώρα σίγουρα συνολικά- και καλά κάνατε και µιλήσατε, γιατί θέ-
λουµε να σας ακούµε, να δούµε µήπως έχετε να προτείνετε κάτι.
Και πραγµατικά θέλουµε να έρχεστε να µιλάτε, γιατί είπατε ότι
δεν θέλουµε. 

Αλλά µία πρόταση ρεαλιστική, µελετηµένη σοβαρά, µε επιστη-
µονική µεθοδολογία, µε επιστηµονικό τρόπο για το πώς µπο-
ρούµε να τιθασεύσουµε τον πληθωρισµό, δεν κάνατε. Μία
πρόταση. Για πείτε µου τι προτείνατε; Δέκατο τρίτο και δέκατο
τέταρτο µισθό; Σιγά το φοβερό. Το έχουνε πει πεντακόσιοι άλλοι
και δεν το έκαναν ούτε αυτοί οι οποίοι κυβέρνησαν. 

Όταν ανήλθατε στην κυβέρνηση το 2015 το κάνατε; Όχι! Γιατί
το είχατε υποσχεθεί. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Μην διακόπτετε. Σας

παρακαλώ θερµά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Δεν πι-

στεύω, κυρία Κωνσταντοπούλου, ότι όταν υποσχόσασταν ότι θα
δώσετε δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
Συνεχίζετε να διακόπτετε! Συνεχίζετε, λοιπόν, να αναιρείτε τον

εαυτό σας. Συνεχίστε. Δεν πειράζει. 
Όταν, λοιπόν, υποσχόσασταν δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο

µισθό το 2014 στο Πρόγραµµα Θεσσαλονίκης, που πολύ ζων-
τανά και ζωηρά υποστηρίζατε τότε στα κανάλια, στις συνεντεύ-
ξεις που δίνατε ή στη Βουλή των Ελλήνων, δεν νοµίζω ότι δεν
θέλατε να δώσετε. Μάλλον θέλατε. Δεν ξέρω αν ξέρατε ότι δεν
µπορούσατε να δώσετε τον δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο
µισθό. Δεν το γνωρίζω αυτό. Μπορεί τότε να µην έφταναν οι γνώ-
σεις σας στο να ξέρετε ότι µάλλον είναι δύσκολο. Πάντως όταν
ανήλθατε στην εξουσία, δεν τα δώσατε τα χρήµατα αυτά. Αυτό
σηµαίνει ότι για κάποιον λόγο δεν τα δώσατε. Δεν µπορούσατε.
Και γιατί δεν µπορούσατε; Γιατί δεν είχατε τα απαραίτητα έσοδα. 

Μέτρο για τον πληθωρισµό δεν είναι να δώσεις δέκατο τρίτο
και δέκατο τέταρτο µισθό, όταν δεν µπορείς να δώσεις. Μέτρο
για τον πληθωρισµό είναι να έρθετε εδώ και να πείτε ρεαλιστικά
τι προτείνετε για να µειώσουµε τον πληθωρισµό και να βοηθή-
σουµε τα νοικοκυριά. Δεν βοηθάτε τα νοικοκυριά αναγνωρίζον-
τας το πρόβληµα, γιατί το πρόβληµα το αναγνωρίζουµε όλοι. Και
εµείς. Εµείς είµαστε Κυβέρνηση και λαµβάνουµε µέτρα και εσείς
είσαστε Αντιπολίτευση και πρέπει να έρθετε µε προτάσεις.

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
Και πάλι σας ρωτάω, αλλά δεν µου λέτε µία πρόταση για να τι-

θασεύσουµε τον πληθωρισµό, που προφανώς δεν είναι ελληνικό
φαινόµενο και δεν είναι πρωταθλήτρια η Ελλάδα. Βεβαίως
έχουµε πληθωρισµό και ακρίβεια και βεβαίως δυσκολεύονται τα
νοικοκυριά και βεβαίως πολλά νοικοκυριά στις 20 του µήνα έχουν
ολοκληρώσει την οικονοµική τους δυνατότητα για να ικανοποι-
ήσουν τις ανάγκες τους και βεβαίως πρέπει να τους βοηθήσουµε
όχι µε λόγια και µε άρθρα και µε νόµους, αλλά µε πράξεις και
πολιτικές που θα φέρουν ανάπτυξη, θέσεις εργασίας και υψηλό-
τερους µισθούς, όπως κάνει η Κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη και η Νέα Δηµοκρατία τουλάχιστον τα πέντε τελευταία
χρόνια που βρίσκεται στη διακυβέρνηση αυτού του τόπου. 

Θέλω, όµως, να σας πω ότι εσείς µία πρόταση επιστηµονικά
τεκµηριωµένη δεν καταθέσατε. Παρακαλώ να πείτε: «Έχω µία
πρόταση. Υλοποιήστε αυτήν την πρόταση και θα µειωθεί ο πλη-

θωρισµός». Και πείτε και πόσο θα µειωθεί. 
Έρχονται, λοιπόν, -όχι εσείς, αλλά πολλοί άλλοι από την Αντι-

πολίτευση- και µιλούν συνέχεια για τη µείωση του ΦΠΑ και
µπαίνω στην ουσία του θέµατος, γιατί το θέµα µου δεν είναι να
αντιπαρατίθεµαι µε την κ. Κωνσταντοπούλου. Την ακούσανε και
δεν θα µας κρίνουν ούτως ή άλλως οι πολίτες. Τι είπε εδώ η Αν-
τιπολίτευση εν τω συνόλω; Είπε ότι σαν βασικό µέτρο χρειάζεται
µείωση του ΦΠΑ. Ανέφερε ο κύριος Πρωθυπουργός ότι τη µεί-
ωση του ΦΠΑ εµείς τη µελετήσαµε. Δεν είµαστε δογµατικοί.
Εµείς µελετάµε και ακούµε τα πάντα και τα ζυγίζουµε. 

Είναι εδώ και ο αρµόδιος Υφυπουργός Οικονοµικών και µελε-
τήσαµε τα στοιχεία και είδαµε, όπως θα καταθέσω και θα πω και
σε εσάς για να το καταλάβετε -που νοµίζω το ξέρετε, αλλά θέ-
λετε να µην το καταλαβαίνετε-, ότι στις χώρες που µειώθηκε ο
ΦΠΑ, η τιµή των προϊόντων δεν µειώθηκε, ο πληθωρισµός συνέ-
χισε να σκαρφαλώνει και τελικά οι χώρες εκείνες και χάσανε τα
έσοδα και οι τιµές δεν µειώθηκαν, αλλά πήγαν στις τσέπες των
µεσαζόντων. 

Και µου κάνει εντύπωση πως για µία φορά ακόµη η Αντιπολί-
τευση -και µάλιστα η Αντιπολίτευση από τα Αριστερά- έρχεται
και ταυτίζεται µε τις απόψεις του Προέδρου των Βιοµηχανιών
Τροφίµων, ο οποίος είπε στη συνέλευση πραγµατικά να µειωθεί
ο ΦΠΑ. Δηλαδή αυτό το οποίο λέει η κυρία Κωνσταντοπούλου -
δεν ξέρω αν το είπε για τη µείωση του ΦΠΑ, αλλά να µας πείτε
αν συµφωνείτε µε τη µείωση του ΦΠΑ-, αυτό που είπε ο κ. Φά-
µελλος, αυτό που είπε ο κ. Ανδρουλάκης για τη µείωση του ΦΠΑ
και άλλα κόµµατα, είναι αυτό το οποίο λέει και ο Πρόεδρος των
Ελλήνων Βιοµηχάνων Τροφίµων. Αυτό δεν σας προξενεί µία εν-
τύπωση, έναν προβληµατισµό; 

Γιατί δεν αρέσουν στη βιοµηχανία τροφίµων τα µέτρα που έχει
λάβει η Κυβέρνησή µας για περιορισµό και πλαφόν στο περιθώ-
ριο κέρδους; Δεν αρέσουν τα µέτρα που έχουµε πάρει, που απα-
γορεύουµε να προωθούν τα προϊόντα στα ράφια των
σουπερµάρκετ αν πρώτα έχουν ανατιµήσει τα προϊόντα τους στα
ράφια των σουπερµάρκετ; Δεν τους αρέσει που έχουµε επιβάλει
πλαφόν στο βρεφικό γάλα; Δεν αρέσει που υποχρεώσαµε και µει-
ώσαµε κατά 30% τις εκπτώσεις των προµηθευτών προς τα σου-
περµάρκετ; Και αυτή τη µείωση της τιµής την περάσαµε
υποχρεωτικά στους τιµοκαταλόγους, ώστε να µειωθούν οι τιµές
τιµοκαταλόγων και οι τιµές των προϊόντων. Δεν αρέσουν αυτά τα
µέτρα τα οποία, όπως θα αποδείξω, έχουν αρχίσει να φέρνουν
αποτελέσµατα; Όχι τα αποτελέσµατα τα οποία θέλουµε φυσικά,
αλλά τα αποτελέσµατα µε τα οποία έχει αρχίσει να φαίνεται ότι
αποκλιµακώνεται ο πληθωρισµός και τους επόµενους µήνες θα
έχουµε ακόµα µια ταχύτερη αποκλιµάκωση, όπως ήδη φαίνεται
µέσα στις αίθουσες των σουπερµάρκετ από τη µελέτη του
ΙΕΛΚΑ, του Ινστιτούτου Λιανεµπορίου, την οποία θα καταθέσω. 

Η µελέτη ανέφερε ότι οι τιµές των προϊόντων µέσα στα κατα-
στήµατα των σουπερµάρκετ τον Μάρτιο και τον Απρίλιο ήταν
σχεδόν σταθερές. Τι λέει εδώ; «Σταθερές οι τιµές των προϊόντων
στα σουπερµάρκετ τον Απρίλιο του 2024». Είναι δελτίο Τύπου
από το ΙΕΛΚΑ.

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης κ. Κωνσταντίνος
Σκρέκας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Αυτό δεν µετράει στατιστικά τον πληθωρισµό µέσα στα σου-
περµάρκετ. Δεν είναι στατιστικό µέγεθος. Είναι αναλυτικά στοι-
χεία. Είναι απόλυτα νούµερα. Λαµβάνει όλες τις τιµές των
προϊόντων σε όλα τα ελληνικά σουπερµάρκετ, σε είκοσι πέντε χι-
λιάδες κωδικούς και µετράει τι αυξήσεις έχουµε φέτος σε σχέση
µε πέρσι. 

Τον Μάρτιο, λοιπόν, όταν η Ελληνική Στατιστική Υπηρεσία είχε
5,4% στο σύνολο της αγοράς στα καταστήµατα των σουπερµάρ-
κετ, ο ΙΕΛΚΑ απέδειξε µε επιστηµονική µέθοδο ότι είχαµε 0,4%
περίπου, δηλαδή κατά µισή µονάδα, πληθωρισµό συνολικά τρο-
φίµων και καταναλωτικών αγαθών µέσα στις αίθουσες των σου-
περµάρκετ και τον Απρίλιο, που ήταν λίγο πριν από το Πάσχα,
είχαµε 1%. Αυτό σηµαίνει ότι το επόµενο διάστηµα περιµένουµε
να έχουµε, επίσης, µεγαλύτερη αποκλιµάκωση. Ήδη από τον Ια-
νουάριο του 2024 µέχρι τον Απρίλιο του 2024, σύµφωνα και µε
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την Ελληνική Στατιστική Υπηρεσία, ο πληθωρισµός των τροφίµων
µειώθηκε από το 8,3% στο 5,4%. Είχαµε δηλαδή µία αποκλιµά-
κωση 40%. 

Επαναλαµβάνω: Δεν καµαρώνουµε και δεν υπερηφανευόµα-
στε. Δεν λέµε ότι φτάσαµε στον στόχο µας, αλλά, εν πάση περι-
πτώσει, έχουν αρχίσει σταδιακά να αποδίδουν αυτά τα µέτρα
σταθερά. Και το επόµενο διάστηµα θα δούµε τις τιµές, όπως εί-
δαµε σε συγκεκριµένες κατηγορίες µέσα σε σουπερµάρκετ, πάλι
σύµφωνα µε τη µελέτη του ΙΕΛΚΑ, αλλά και σύµφωνα µε την Ελ-
ληνική Στατιστική Υπηρεσία, που θα τα καταθέσω, να αποκλιµα-
κώνεται. 

Πάµε, όµως, για τον ΦΠΑ. Η Ισπανία µείωσε τον ΦΠΑ και θα
το πούµε για τελευταία φορά και θα τα καταθέσουµε. Ελπίζω να
µην το επαναλαµβάνετε συνέχεια. Μείωσε τον ΦΠΑ συγκεκρι-
µένα τον Ιανουάριο του 2023 από το 10% στο 5% σε έλαια και
µακαρόνια και από το 4% στο 0% σε βασικά τρόφιµα…

(Θόρυβος από την πτέρυγα της Πλεύσης Ελευθερίας)
Άκουσε λίγο να µάθετε. Ακούστε. Ακούστε.
Δεν είναι κακό και το ιδιαίτερο µάθηµα καµιά φορά, αρκεί να

προσέχετε, γιατί αν δεν προσέχετε και µε το ιδιαίτερο πάλι δεν
πρόκειται να µάθετε κάτι. 

Τον Ιανουάριο του 2023 η Ισπανία µείωσε τον ΦΠΑ, κυρία Κων-
σταντοπούλου, από το 10% στο 5% σε έλαια µακαρόνια και από
το 4% στο 0% σε βασικά τρόφιµα, όπως: ψωµί, γάλα, τυριά,
αυγά, φρούτα, λαχανικά και δηµητριακά. Το αποτέλεσµα αυτής
της µείωσης κατά 5% και 4% ποιο ήταν;

Και εδώ καταθέτω τα στοιχεία του εναρµονισµένου δείκτη τρο-
φίµων από τη EUROSTAT τον Ιανουάριο και 2023 που εφάρµο-
σαν το µέτρο, τον Φεβρουάριο του 2023, τον επόµενο µήνα, τον
Μάρτιο του 2023, τον µεθεπόµενο µήνα, για να δείτε τους δύο
πρώτους µήνες τι συνέβη. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Ανάπτυξης κ. Κωνσταντίνος
Σκρέκας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Τον Ιανουάριο του 2023 µετά τη µείωση του ΦΠΑ σε σχέση µε
την Ελλάδα η Ισπανία είχε πληθωρισµό 0,3% και η Ελλάδα είχε
1,1%.

Ελπίζω να µη µου ζητήσετε µόνο να χαµογελάσω. 
ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-

θερίας): Θέλετε να χαµογελάσετε;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Ελπίζω

να µην µου το ζητήσετε αυτό. Μπορείτε να συνεχίσετε να τρα-
βάτε βίντεο, αλλά ελπίζω να µην µου ζητήσετε να χαµογελάσω,
γιατί αυτό το οποίο λέω δεν είναι για χαµόγελα, είναι σοβαρό και
παρακαλώ πολύ να το ακούσετε. Μετά µπορείτε να τραβήξετε
όσες φωτογραφίες και όσα βίντεο θέλετε και µπορούµε να βγά-
λουµε άµα θέλετε και σέλφι µαζί, αλλά πάµε λίγο παρακάτω. Δεν
ενδιαφέρει τον κόσµο πάντως ούτε το βίντεο που τραβάτε εσείς
αν θα βγάλουµε σέλφι εµείς οι δύο µετά.

Τον Ιανουάριο του 2023 σε σχέση µε τον Δεκέµβριο του 2022,
µε το που εφαρµόστηκαν αυτά τα µέτρα, στην Ισπανία η Ισπανία
είχε 0,3% αύξηση εναρµονισµένου δείκτη τιµών και η Ελλάδα
1,1%. Δηλαδή είχαµε πολύ µεγαλύτερη αύξηση. Τον επόµενο
µήνα, τον Φεβρουάριο, η Ισπανία είχε 2,1 και η Ελλάδα 2,5. Παρ’
ότι δηλαδή είχαν µειώσει τον ΦΠΑ κατά µισό ή τον είχαν µηδενί-
σει, σχεδόν έφτασαν στον πρώτο µήνα να έχουν τον ίδιο δείκτη
τιµών µε εµάς. Τον Μάρτιο του 2023 η Ελλάδα είχε 2,7 και η Ισπα-
νία µάς ξεπέρασε και είχε 3,2. Δηλαδή µέσα σε δύο µήνες όχι
µόνο οι ενδιάµεσοι κρίκοι της αλυσίδας, οι µεσάζοντες δηλαδή,
είχαν απορροφήσει τη µείωση του ΦΠΑ, αλλά ο εναρµονισµένος
δείκτης τιµών, ο πληθωρισµός στις συγκεκριµένες κατηγορίες
ξεπέρασε τον πληθωρισµό στην Ελλάδα. Αυτό ήταν το αποτέλε-
σµα στην Ισπανία. Το καταθέτω στα Πρακτικά για να το διαβά-
σετε. Είναι και η ανάλυση και η περίληψη.

(Στο σηµείο αυτό Υπουργός Ανάπτυξης κ. Κωνσταντίνος Σκρέ-
κας καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Και βε-
βαίως έρχοµαι και…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ. Έχουν ειπωθεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Ολοκλη-
ρώνω, κύριε Πρόεδρε.

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Ολοκληρώστε γιατί το ενδιαφέρον είναι πάρα πολύ έν-
τονο και είναι πραγµατικά τρόπος αυτός να ολοκληρώνεται
τέτοια κορυφαία διαδικασία για τη Βουλή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ, παρά τις πολλές διακοπές που έχετε δεχθεί.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Κυρία
Κωνσταντοπούλου, είναι κορυφαία διαδικασία, αλλά οι συνεχείς
διακοπές που κάνετε, δεν νοµίζω ότι αποδεικνύουν ότι εσείς τι-
µάτε αυτή την κορυφαία διαδικασία. Κούρασαν. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Θα φύγει και ο κ. Μπούρας από επάνω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Δεν έχει
σηµασία. Και µόνο εσείς να είστε, εγώ θα σας τα πω και βεβαίως
έχουµε και το Κανάλι της Βουλής και µπορεί να µας παρακολου-
θούν και από εκεί τηλεθεατές. Αξίζει να ακούσουν και τι προσπαθεί
να κάνει η Κυβέρνηση για να βοηθήσει και θα έχει αποτέλεσµα. 

Το θέµα της ακρίβειας παραµένει, επιµένει η ακρίβεια, αλλά
έχει αρχίσει και αποκλιµακώνεται και εγώ θέλω να δείξω τι έκα-
ναν οι άλλες χώρες και τι κάναµε εµείς στην Ελλάδα, γιατί η Ελ-
λάδα πήρε τα περισσότερα µέτρα από κάθε άλλη ευρωπαϊκή
χώρα. 

Στην Ισπανία, λοιπόν, σε συγκεκριµένες κατηγορίες, όπως
είναι, για παράδειγµα, στα δηµητριακά, κυρία Κωνσταντοπούλου,
που µείωσε τον ΦΠΑ από τον Ιανουάριο του 2021 έως τον Απρί-
λιο του 2024 ο σωρευτικός πληθωρισµός στην Ελλάδα στα δη-
µητριακά είναι 36% µικρότερος απ’ ό,τι είναι στην Ισπανία. Στα
µακαρόνια είναι 80% µικρότερος ο πληθωρισµός στην Ελλάδα
από την Ισπανία, που πολλές φορές αναφέρεται και εσείς η ίδια,
από 3,1 που έχουµε εµείς, η Ισπανία έχει 15,1. Στο φρέσκο γάλα
έχουµε 50% µικρότερο σωρευτικό πληθωρισµό απ’ ό,τι η Ισπανία,
στα αυγά 20%, στο ελαιόλαδο 22% χαµηλότερο πληθωρισµό από
την Ισπανία σωρευτικά τα τελευταία τρία χρόνια και στα λαχανικά
12,5%. Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι τα µέτρα που έχουµε πάρει,
αποδίδουν, όχι στον βαθµό που θέλουµε, αλλά εν πάση περιπτώ-
σει περισσότερο από µέτρα που έχουν πάρει άλλες χώρες.

Σε ό,τι αφορά τα τελευταία µέτρα που σας ανέφερα -και µάλι-
στα πρέπει να οµολογήσω ότι τα ψήφισε και ο ΣΥΡΙΖΑ και η Νέα
Αριστερά, δεν τα ψηφίσατε εσείς- αυτό που έχουµε κάνει, για πα-
ράδειγµα, µε το πλαφόν στο βρεφικό γάλα εσείς δεν το ψηφί-
σατε. Το πλαφόν δηλαδή στο περιθώριο κέρδους στο βρεφικό
γάλα στις εταιρείες που το διακινούν στην Ελλάδα δεν το ψηφί-
σατε. Τη µείωση των τιµών τιµοκαταλόγου στις βρεφικές πάνες,
στα προϊόντα ατοµικής φροντίδας, στα καθαριστικά σπιτιού και
σε άλλα προϊόντα δεν την ψηφίσατε. Την απαγόρευση των προ-
ωθητικών ενεργειών σε εκείνα τα προϊόντα τα οποία προηγουµέ-
νως έχουν ανατιµηθεί, δεν την ψηφίσατε. Κάποιοι όµως την
ψήφισαν µαζί µε την Κυβέρνησή µας. Αναγνώρισαν ότι τα µέτρα
τα οποία είχε εισάγει προς ψήφιση η Κυβέρνηση ήταν σωστά. 

Τι αποτέλεσµα είχαµε τον Μάρτιο; Σύµφωνα µε τα στοιχεία της
Ελληνικής Στατιστικής Υπηρεσίας, που θα τα καταθέσω και στα
Πρακτικά, στα είδη άµεσης κατανάλωσης νοικοκυριού η µετα-
βολή του πληθωρισµού σε σχέση µε τον περσινό Μάρτιο είναι -
2,7%. Δηλαδή όχι µόνο σταθεροποιήθηκαν οι τιµές, αλλά είχαµε
και για πρώτη φορά αποκλιµάκωση 2,7%, µικρή, θα οµολογήσω,
αλλά εν πάση περιπτώσει αποκλιµάκωση και όχι αύξηση των
τιµών. Στα αλλά είδη ατοµικής φροντίδας είχαµε αποκλιµάκωση
1,1%. Είναι µικρή, όχι αυτό που θέλουµε, αλλά αποκλιµάκωση,
όχι αύξηση. Και µπορείτε και αυτά, κυρία Κωνσταντοπούλου, αν
θέλετε να τα βγάλετε φωτογραφία. Όπως βγάζετε εµένα, βγάλτε
τώρα και αυτά που σας δείχνω, και τα οποία καταθέτω. 

ΖΩΗ ΚΩΝΣΤΑΝΤΟΠΟΥΛΟΥ (Πρόεδρος της Πλεύσης Ελευ-
θερίας): Είναι εξευτελιστικό. Ένας Υπουργός µιλάει µόνος του
σε άδεια έδρανα. Τι ντροπή!

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ (Υπουργός Ανάπτυξης): Ένα τε-
λευταίο θέµα αφορά τα πρόστιµα. Η Ελλάδα είναι η µόνη χώρα
η οποία έχει ψηφίσει νόµο για την αθέµιτη κερδοφορία, δηλαδή
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αν υπερβαίνουν το περιθώριο κέρδους που είχαν οι επιχειρήσεις
το 2021, επιβάλλουµε πρόστιµα. Πόσο είναι το πρόστιµο; Το δι-
πλάσιο του προσδοκώµενου οφέλους. Μέχρι τώρα 20 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Έχει βεβαιωθεί ή εισπραχθεί το 80%, έχουν διορθώσει
τις τιµές οι εταιρείες στα προϊόντα στα οποία έχουν βρεθεί να
παραβιάζουν τον νόµο για την αισχροκέρδεια και αυτό είναι από
τα µέτρα τα οποία έχουν αποδώσει ως ένα βαθµό. 

Αυτά, λοιπόν, κάνουµε εµείς ως Κυβέρνηση και συνεχίζουµε,
κυρία Κωνσταντοπούλου και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να
προσπαθούµε γιατί είναι µεγάλο το πρόβληµα. Αναγνωρίζουµε
το πρόβληµα και δεν θα σταµατήσουµε µέχρι να δούµε τον πλη-
θωρισµό να αποκλιµακώνεται και τις τιµές να σταθεροποιούνται
και να αρχίσουν να µειώνονται στα ράφια των σουπερµάρκετ.
Αυτό κάνουµε εµείς πολύ σοβαρά και πολύ υπεύθυνα. Εσείς µπο-
ρείτε να συνεχίσετε να κάνετε αυτό που κάνετε.

Σας ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση της προ ηµερησίας διατά-
ξεως σύµφωνα µε το άρθρο 143 του Κανονισµού της Βουλής,
που διεξήχθη µε πρωτοβουλία του Προέδρου της Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ - Προοδευτική Συµµαχία κ. Σωκράτη
Φάµελλου, σε επίπεδο Προέδρων Κοινοβουλευτικών Οµάδων,
«για την αντιµετώπιση της ακρίβειας και τη φορολόγηση υπερ-
κερδών τα οποία σωρεύονται από ολιγοπώλια εις βάρος της ελ-
ληνικής οικονοµίας και κοινωνίας».

Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη
συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 20.07’ λύεται η συνεδρίαση.
Καλό Σαββατοκύριακο και πάντα µε υγεία!
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